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تعهد کاری روابط عمومي ها  
در ایام کرونا و پسا کرونا

با رعايت فاصله اجتماعي ، ماســک زدن ، شستشوي مرتب 
دستها به کادر درماني و خودمان خدمت کنيم

در شــرايط کرونايي جهان ، فعاليت و نقش سيســتم اداري 
هر کشــور بســتگي به کارايي و خدمات دهي به مردم دارد، آيا 
نمي خواهيم با برنامه ريزي دقيق و عملياتي به فکرنجات خود 
و نيروي امدادي باشــيم فردا دير اســت فقط عملکرد خوب ما 

مي تواند جامعه را از شّر اين ويروس منحوس نجات دهد .
حضرت علي )ع( ميفرمايند: گناه نکردن بهتر از توبه کردن 
است، آيا بيمار نشدن بهتر از مداوا يا فوت نيست!؟ چه بهتر که 
بتوانيــم با اقدامات معقول از اجتماعات، مراکز پرتردد دوري و 
در محل امن منزل، رعايت فاصله اجتماعی در مراکز حســاس 
اقتصادی در صورت تشخيص مراکز تصميم گير برنامههايمان 
را دنبــال کنيم و اميدواريم دولتمردانمان به فکر ســاماندهي 

شرايط مطلوب براي قشر محروم و ضعيف جامعه باشند.
در ايــران خدمت به ارباب رجوع ، مهمترين رکن اساســي 
اقدامات کارکنان هر دســتگاه خدمات رســان کشور اسلامي 
جايــگاه خدمــت ، توجه ويژه به مردم که ارزش معنوي آن دو 
چندان است اما در اين مسير روابط عمومي قلب مرکز ارتباطات 
ارباب رجوع و مديران که حافظ و بازوي مديريت هر دســتگاه 

خدمات رسان مي باشد.
اما بعد از گذشت چهل و دو سال از پيروزي انقلاب اسلامي، 
آيا اين مراکز ارتباطي توانسته اند به وظايف حساس خود جامة 
عمل بپوشاند. ايفاي نقش مراکز روابط عمومي در هر سازمان 
خدمات رســان، زبان گويا، دقت، ســرعت، رضايت مشتري يا 
طبق بر آوردهاي کارشناســانه نکته نظر مراجعه کننده، نهايتاً 
مشتري مداري و انتظار احقاق حقوق ارباب رجوع  از يک واحد 
خدماتــي در يــک بخش و بالاتر بايد در رأس پيشــبرد اهداف 

تعيين شده روابط عمومي ها مقدم بوده باشد.
فلذا تأخر آن خســارت جبران ناپذيري براي جامعه خواهد 
داشــت ، وظايف ما بعنوان يک رســانه مکتوب پيگير و انعکاس 
به سازمانهاي بازرسي ، اميدواريم از تخلفات و ناراضي تراشي 

هاي بيشتر کاسته شود.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله
بهره برداری از 4 هزار و 635 طرح ملی وزارت جهاد کشاورزی در سراسر کشور 
بــا اعتبــار 8 هــزار و 127 ميليــارد تومان بــا فرمان رئيس جمهــور و از طريق 

ويدئوکنفرانس آغاز شد.
دکتر روحانی در شصت و چهارمين هفته پويش ملی تدبير و اميد برای جهش 
توليد فرمان افتتاح طرح آبياری 14هزار هکتاری دشت سيستان، 3 هزار و 913 
طرح ســامانه های نوين آبياری به مســاحت 72هزار هکتار، 150 طرح در حوزه 

شيلات و 571 طرح در حوزه دام و طيور را در سطح کشور صادر کرد.
مجمــوع طرح هايــی که در حوزه جهاد کشــاورزی با فرمان رئيس جمهور در 
شــهرهای مختلف کشــور به بهره برداری رسيد، برای 42 هزار و 300 نفر اشتغال 

به همراه دارد.
بدون کشاورزی زندگی امکان پذیر نیست

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی رياســت جمهوری، دکتر روحانی رئيس 
جمهور با بيان اينکه تحريم های ضد انســانی و ظالمانه ترامپ در همه جا تاثيرگذار 
بوده اســت،گفت: عده ای با اين موضوع آشــنا نيستند و با تعيين درصد می گويند 30 
درصد مشکلات بخاطر تحريم و 70 درصد بدليل مشکل مديريت است، درحالی که 
نمی داننــد تاثيــرات تحريم بر کشــور چه ميزان بوده و اگــر نتوانيم مواد اوليه را وارد 

کنيم، توليد به طور کامل متوقف می شود.
دکتــر روحانی درشــصت و چهارمين پويــش تدبير و اميد برای جهش توليد و در 
آيين افتتاح طرح های ملی وزارت جهاد کشــاورزی، اظهار داشــت: امروز از فرصت 
استفاده کرده و از وزارت امور خارجه و همه دستگاه هايی که در کنار وزارت خارجه 
در مذاکرات وين برای شکستن تحريم تلاش می کنند، تشکر و قدردانی می کنم. وی 
با بيان اينکه برای من قابل درک نيســت که چطور فردی می تواند ايرانی و مســلمان 
باشــد اما از برداشــتن تحريم ها عليه ملت ايران خوشــحال نشود،گفت: هر زمان که 
ببينيم طرف مقابل ما آماده اجرای قانون و مقررات شده، لحظه ای صبر نخواهيم کرد 
و وقتــی ببينيــم حق مــردم را می توانيم بگيريم، يک لحظه صبر نمی کنيم، حال اگر 

عده ای ناراحت هستند، مهم نيست.
رئيس جمهور با اشــاره به افتتاح طرح های ملی جهاد کشــاورزی در کشور، افزود: 
يکی از اهداف ما از افتتاح طرح های ملی در طول بيش از يکسال گذشته اين بود که 
به دنيا بفهمانيم، تحريم ها وفشارها نمی تواند ملت ما را در مسير رشد و توسعه متوقف 
کند. وی از کشــاورزی به عنوان يک بخش بســيار مهم و اســتراتژيک برای کشور نام 
برد و افزود: ماده اوليه بخشی از فعاليت های صنعتی از حوزه کشاورزی تامين می شود 

و کشاورزی در واقع هم يک بخش است و هم يک پايه برای بخش صنعت کشور.
رئيــس جمهــور با تاکيد بر اينکه بدون صنعت می توان با ســختی زندگی کرد اما 
بدون کشــاورزی اصلا نمی توان زندگی کرد، اظهار داشــت: در 8 ســال دولت تدبير و 
اميد برغم همه تحريم ها، مشــکلات و حوادث، در کشــاورزی توفيقات بســيار مهمی 
بدســت آورده ايم، همه تلاش دولت اين بوده که در بخش کشــاورزی تحولی ايجاد 
شود و با مقايسه آمار اقدامات انجام شده در 8 سال گذشته با دوره های قبل می توان 

اين تحول را به خوبی مشاهده کرد.
وی با بيان اينکه اقدامات انجام شــده در بخش آبياری تحت فشــار و ســامانه های 
مدرن آبياری در هشــت ســال گذشــته با کل تاريخ ايران قابل مقايســه است، اظهار 
داشت: اقدامات انجام شده در اين بخش تاثير بسيار زيادی در صرفه جويی در مصرف 
آب به همراه دارد،براســاس گزارش ارائه شــده اگر 260ميليون مترمکعب آب که به 
دشــت سيســتان انتقال يافته قرار بود با روش های سابق و قديمی انتقال يابد، حدود 
150ميليون مترمکعب آب هدر می رفت لذا هدف از راه اندازی اين سيستم های نوين 
اين اســت که از آب حفاظت شــود ضمن اينکه در اين دوره بهره وری نيز 6 درصد 
افزايش يافته و از 39 به 45 رسيده است.                                   ادامه در صفحه 10

بدون کشاورزی زندگی امکان پذیر نیست

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

 سردار حجازی عمری 

سراپا مجاهدت، فکری 
پویا و دلی سرشار از 

ایمان داشت
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به پیشنهاد فرمانده کل سپاه و موافقت و تصویب فرمانده معظم کل قوا، سردار سرتیپ پاسدار محمدرضا فلاح زاده به سمت جانشین 

فرمانده نیروی قدس سپاه منصوب شد.
به گزارش فارس، در پی شــهادت سردار سرلشکر پاسدار سید محمد حسین زاده حجازی، به پیشنهاد فرمانده کل سپاه و با موافقت و 
 تصویب فرمانده معظم کل قوا، ســردار ســرتیپ پاسدار محمدرضا فلاح زاده به سمت جانشــین فرمانده نیروی قدس سپاه 

منصوب شد.
سردار محمدرضا فلاح زاده پیش از این عهده دار مسئولیت معاون هماهنگ کننده نیروی قدس سپاه بود.

وی همچنین فرماندهی لشکر ۳۳ المهدی، فرماندهی لشکر ۱۹ فجر و فرماندهی سپاه در استان های یزد، اصفهان ، فارس 
و نیز فرماندهی قرارگاه سازندگی کربلا را در کارنامه خود دارد.

سردار»فلاحزاده«
جانشینفرمانده
نیرویقدسسپاه
شد

 حضرت آيت الله خامنه ای در پيامی درگذشــت ســردار 
سيدمحمد حجازی را تسليت گفتند. 

به گزارش ايســنا، متن پيام رهبر انقلاب اسلامی به اين 
شرح است: 

بسم الله الرّحمن الرّحيم 
با تأســف فراوان خبر درگذشت سردار پر افتخار، سردار 
سيدمحمد حجازی رضوان الله عليه را دريافت کردم. عمری 
سراپا مجاهدت، فکری پويا، دلی سرشار از ايمان راستين و 
آکنده از انگيزه و عزم راســخ و نيرويی يکســره در خدمت 
 اســلام و انقــلاب، خلاصه ای از شــخصيت ايــن مجاهد 

فی سبيل الله است. 
او در مســئوليت های بزرگ و اثرگذار در سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی خدمت کرده و در همه  آنها، سربلند و موفق 
بوده است. فقدان او حقاً مايه  تأسف و اندوه است. لازم می دانم 
به همسر گرامی و فرزندان و ديگر افراد خاندان و به دوستان 
و همکاران ايشان صميمانه تسليت عرض کنم و صبر و تسلّا 
برای آنان از خداوند متعال مسألت نمايم. رحمت و مغفرت 

و رضوان الهی بر اين برادر فقيد باد. 
سیّدعلی خامنه ایر۳0فروردین 1۴00 

همچنين مراسم تشييع پيکر سردار سرتيپ پاسدار سيد 
محمد حجازی جانشــين فرمانده نيروی قدس سپاه صبح 

ديروز در ستاد فرماندهی سپاه پاسداران برگزار شد. 
به گزارش ايسنا، مراسم اقامه نماز بر پيکر سردار شهيد 
حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس سپاه با حضور آيت الله 
موحدی کرمانی در ستاد فرماندهی سپاه پاسداران برگزار 
شد .  سردار محمد شيرازی رئيس دفتر نظامی فرمانده معظم 
کل قوا در مراسم تشييع پيکر شهيد حجازی پيام تسليت 

مقام معظم رهبری را قرائت کرد. 
در اين مراســم علاوه بر خانواده شــهيد، سرلشکر باقری 
رئيس ستاد کل نيروهای مسلح، سرلشکر موسوی فرمانده 
کل ارتش، سرلشکر سلامی فرمانده کل سپاه، حجت الاسلام 
حاجی صادقی نماينده ولی فقيه در سپاه، سرلشکر صفوی 
دستيار و مشاور فرمانده معظم کل قوا، سردار شيرازی رئيس 
دفتر فرمانده معظم کل قوا، ســردار قاآنی فرمانده نيروی 
قدس ســپاه و جمعی ديگر از مقامات کشــوری و لشکری 

حضور داشتند. 
توضيح سخنگوی سپاه درباره شهادت سردار حجازی 

سخنگوی سپاه به ارائه توضيحاتی درباره علت به شهادت 
رســيدن سردار محمد حســين حجازی جانشين فرمانده 
نيروی قدس ســپاه پاســداران پرداخت و اظهار داشت: در 
جلســه  کميسيونی که ديشب-پريشــب- در بيمارستان 
بقيه الله برگزار شــد عوارض شــيميايی عمده ترين دليل 

پيوستن ايشان به ياران شهيدش اعلام شد. 
به گزارش ايسنا، سردار رمضان شريف صبح دوشنبه در 
برنامه ای تلويزيونی گفت: سردار حجازی جانباز شيميايی 
دوران دفاع بود و سالها از اين عارضه رنج می برد و در مقاطعی 

هم به همين دليل به بيمارستان مراجعه می کرد. 
وی با بيان اينکه »سردار حجازی به دليل حضور مداوم 
در جبهه مقاومت و اقدامات متعددی که در ســازماندهی 
جبهه مقاومت انجام داد، زحمات طاقت فرســايی کشيد«، 
افزود: ايشان چند ماه قبل نيز به بيماری کرونا مبتلا شد که 

بهبود يافتند. 
ســخنگوی ســپاه با اشاره به برگزاری جلسه کميسيون 
پزشــکی به منظور تعيين علت فوت ســردار حجازی در 
بيمارســتان بقيه الله تهران اظهار نظرکرد: در اين جلســه  
عوارض شيميايی عمده ترين دليل پيوستن ايشان به ياران 
شهيدش اعلام شد. اين کميسيون به اعتبار جانباز شيميايی 
بودن ســردار حجازی و محرز بودن تاثيرات جانبازی در به 
شهادت رسيدن، ايشان را رسماً به عنوان شهيد معرفی کرد. 
شريف خاطرنشان کرد: گردش کار مربوطه برای ارتقای 

درجه ايشان در دست پيگيری است. 
وی با اشاره به جايگاه شهيد حجازی در جبهه مقاومت 
تاکيد کرد: شــهيد حجازی در 8سال آخر عمر مبارک شان 
به واســطه حضور در جبهه مقاومت برای صهيونيســت ها 
چهره ای نام آشنا تر بودند و سالها بود که صهيونيست ها به 
دنبال ترور ايشان بودند؛ از زمانی که خبر به شهادت رسيدن 
ايشان منتشر شد،اين موضوع از رويکرد رسانه های آنها کاملا 
مشخص است. تعبير يکی از اين رسانه ها اين است که يکی 
از ســر ســخت ترين و مدبرترين نيروهايی که مقابل رژيم 
صهيونســيتی بود به شــهادت رسيد و آنها ارزش و اهميت 
شــخصيت ســردار حجازی را برای جبهه مقاومت و امت 

اسلامی به خوبی درک کردند. 
سخنگوی سپاه همچنين با اشاره به حضور شهيد حجازی 
در کنار شهيد سليمانی در محور مقاومت خاطرنشان کرد: 
حضور شهيد حجازی در کنار سردار سليمانی تجربه بسيار 
گرانسنگی برای ايشان بود و يکی از دلايل اصرار سردار قاآنی 
فرمانده نيروی قدس برای حضور ايشان در سمت جانشينی 

نيروی قدس نيز دقيقاً همين موضوع بود. 
پیام تسلیت مسئولان وشخصیت ها  

رئيس جمهوری در پيامی با تســليت درگذشــت سردار 
ســرتيپ پاسدار سيدمحمد حسين زاده حجازی، جانشين 

فرمانده نيروی قدس ســپاه پاسداران ، نوشت: اين فرمانده 
جانباز و متعهد، تمام زندگی خود را با اخلاص در سنگرهای 
مختلــف خدمتگزاری به خصوص در دوران دفاع مقدس و 
پس از آن در ســمت های مختلف، وقف پاســداری و دفاع از 
ارزش های والای انقلاب اسلامی و خدمت به ميهن اسلامی 

کرد و کارنامه پرافتخاری به يادگار گذاشت. 
متن پیام حجت الاســلام والمسلمین روحانی به 

این شرح است: 
انا لله و انا الیه راجعون 

درگذشت مجاهد خستگی ناپذير سردار سرتيپ پاسدار 
ســيدمحمد حسين زاده حجازی، جانشين فرمانده نيروی 
قدس ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی، موجب تأثر و اندوه 
فراوان شــد.  اين فرمانده جانباز و متعهد، تمام زندگی خود 
را با اخلاص در سنگرهای مختلف خدمتگزاری به خصوص 
در دوران دفاع مقدس و پس از آن در ســمت های مختلف، 
وقف پاسداری و دفاع از ارزش های والای انقلاب اسلامی و 
خدمت به ميهن اسلامی کرد و کارنامه پرافتخاری به يادگار 
گذاشت.  اينجانب اين ضايعه را به محضر فرماندهی کل قوا، 
ملت شــريف ايران، ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی و همه 
دوســتداران و به ويژه خانواده گرامی آن مرحوم تســليت 
می گويم و در اين ماه پربرکت از درگاه خداوند متعال برای 
ايشــان همجــواری بــا همرزمان شــهيدش و برای عموم 

بازماندگان صبر و سلامتی مسألت دارم. 
پیام رئیس قوه قضائیه 

رئيــس قــوه قضائيه هــم در پيامی “عروج” جانشــين 
فرماندهی نيروی قدس ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی را 

تسليت گفت. 
متن پيام حجت الاسلام والمسلمين سيد ابراهيم رئيسی 

به شرح زير است: 
بسِْمِ اللهِ الرَّحمنِ الرَّحيمْ 
ّ وَ إنِاَّ إلِيَْهِ رَاجِعُونَ  إنِاَّ لِلهَ

مْ عَلیَ القَْاعِدِينَ  لَ الَلهّ المُْجَاهِدِينَ بأَِمْوَالهِِمْ وَ أنَفُْسِــهِ فَضَّ
لَ الَلهّ المُْجَاهِدِينَ عَلیَ  دَرَجَةً، وَ کُلًاّ وَعَدَ الَلهّ الحُْسْنَیٰ وَ فَضَّ

القَْاعِدِينَ أجَْرًا عَظِيمًا 
خبر عروج ســردار سيد محمد حجازی جانشين نيروی 
قدس ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی موجب تاثر و تالم 
اينجانب و همه دوســتان انقلاب و دلدادگان امام و رهبری 
شــد.  آن مجاهد بصير و ســردار ولايتمدار، که از يادگاران 
دوران دفــاع مقــدس بــود پــس از پايان جنــگ نيز در 
مســئوليت های بسيج، سپاه و ســتاد کل نيروهای مسلح 
اقدامات و خدمات ارزشمندی برای تامين امنيت، جذب و 
پــرورش جوانــان مومن و انقلابــی و ارتقاء توانمندی های 
لجستيک و صنعت دفاعی انجام داد و در جبهه مقاومت نيز 
اســتوانه ای قابل اتکاء برای رزمندگان در مقابله با داعش و 

رژيم صهيونيستی، خصوصا در لبنان به شمار می رفت. 
اين فرمانده دقيق، مخلص و با ايمان، پس از شــهادت 
سردار سپهبد حاج قاسم سليمانی نيز همچون ياوری امين 
و خســتگی ناپذير برای فرماندهی نيروی قدس سپاه، عزم 
خود را در جهت ياری بخشــی به جبهه مقاومت اسلامی به 

کار گرفت؛ عاشَ حَميدا وَ ماتَ سَعيدا. 
اينجانب فقدان اين سردار وارسته و عاشق جهاد و شهادت 
را محضر رهبر حکيم انقلاب و فرمانده معظم کل قوا، خانواده 
مکرم آن مرحوم، فرماندهان و مســئولان و همرزمانش در 
بسيج، سپاه، نيروی قدس، رزمندگان جبهه مقاومت و آحاد 
ملت شريف ايران تسليت گفته و برای آن مرحوم علو درجات 
و همنشينی با ياران شهيدش و برای بازماندگان صبر و اجر 
مسالت دارم.  سردار سرلشکر محمد باقری رئيس ستاد کل 
نيروهای مسلح در پيامی عروج شهادت گونه سردار سرتيپ 
پاســدار سيد محمد حسين زاده حجازی جانشين فرمانده 
نيروی قدس ســپاه را به فرمانده معظم کل قوا، ملت ايران، 
خانواده معظم و آحاد همرزمان وی در سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی و جبهه مقاومت اسلامی تبريک و تسليت گفت. 
فرمانــده کل ســپاه:مجاهدت هــای ســردار حجازی 

راهگشای مدافعان انقلاب خواهد بود 
سرلشــکر سلامی هم در پيامی در پی شهادت جانشين 
فرمانده نيروی قدس ســپاه اعلام کرد: نقش آفرينی های 
سردار حجازی در دفاع مقدس هشت ساله و جبهه مقاومت 
اسلامی برای هميشه ماندگار و راهگشای مدافعان انقلاب 

در صيانت از امنيت و اقتدار ملت ايران خواهد بود. 
به گزارش سپاه نيوز، متن پيام فرمانده کل سپاه به اين 

شرح است: 
بسم الله الرحمن الرحيم 

شــهادت سردار سرافراز اســلام ، جانباز فداکار و پارسا 
“سرلشکر پاسدار سيد محمد حسين زاده حجازی” جانشين 
فرمانده نيروی قدس ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی ، از 
فرماندهان و مجاهدان برجسته هشت سال دفاع مقدس و 
ياری دهندگان جبهه مقاومت اسلامی را به پيشگاه مقدس 
حضرت بقيه الله الاعظم )عج( ، رهبر عظيم الشــان انقلاب 
اســلامی و فرماندهی معظم کل قوا حضرت امام خامنه ای 
)مدظلــه العالــی( ، خانــواده مکرم و عمــوم همرزمان و 
علاقه منــدان وی در جغرافيای انقلاب اســلامی تبريک و 

تسليت عرض می نمايم.بی ترديد نقش آفرينی های حماسی 
و چشم نواز آن شهيد گرانقدر در تاريخ 43ساله گذشته اين 
ســرزمين به ويژه نقش بســيج کنندگی رزمندگان دلاور و 
شجاع اسلام در دفاع مقدس از جنگ تحميلی هشت ساله 
تا جبهه های مبارزه با داعش و تروريسم تکفيری و تاثيرات 
راهبردی در سطوح مختلف فرماندهی و مديريت در سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی، ستاد کل نيروهای مسلح و بسيج 
مســتضعفين برای هميشــه ماندگار و پرچم عزت ، شرف، 
کرامت ، فضيلت و اقتدار ايران و ايرانی را بر دوش نسل های 

امروز و فردای کشور برافراشته شده نگه خواهد داشت. 
هرچند فقدان اين سردار مقتدر و هوشمند و يار صديق، 
مصمم و برجسته سردار دل ها شهيد حاج قاسم سليمانی 
و مدافعان پر افتخار حرم ، ما را از برکات وجودی و خدمات 
خالصانه اش محروم ساخته است ، اما ميراث و آثار مجاهدت 
هــای بــزرگ و تلاش های خســتگی ناپذير آن مجاهد فی 
سبيل الله و پاسدار بی ادعا و مخلص برای مدافعان انقلاب 
و مجاهدان مومن امت اسلامی در سنگرهای دفاع از آرمان 
های جهان اسلام و صيانت از امنيت و اقتدار ملت ايران الهام 
بخش و راهگشــا خواهد بود .  از درگاه خدای کريم و نعيم 
خاضعانه طلب می کنم آن جانباز شــهيد و ســردار رشيد ، 
مومــن، مخلــص ، انقلابی و ولايی را با اجداد طاهرينش )ع( 
محشور و در جوار ياران و همرزمان شهيدش متنعم فرمايد. 
ظریف: سردار حجازی عمر ش را صرف دفاع کرد 
درپيام محمد جواد ظريف وزير خارجه هم آمده است: 

بسم الله الرحمن الرحيم 
انا لله و انا اليه راجعون 

با کمال تاثر و تالم اطلاع يافتم ســردار ســرتيپ پاسدار 
ســيد محمد حسين زاده حجازی جانشين فرمانده نيروی 
قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی پس از سال ها مجاهدت 
مخلصانه در پاسداری و خدمت به ميهن و ملت عزيز ايران 
اسلامی به ملکوت اعلی پيوست.اينجانب رحلت آن سردار 
مومن و مخلص و يار صديق ســردار شــهيد سليمانی که از 
فرماندهان و مجاهدان برجسته هشت سال دفاع مقدس بود 
و عمر خويش را صرف ايثار و فداکاری در راه خدمت و دفاع 
از ايــن مــرز و بوم کرد، به رهبــر معظم انقلاب، فرماندهان 
محترم ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی بويژه نيروی قدس 
ســپاه پاســداران و همه همرزمان و دوستان و به خصوص 

خانواده مکرم حجازی تسليت عرض می نمايم. 
از درگاه خداونــد رحمــان و رحيم در ماه مبارک رمضان 
برای همه بازماندگان صبر جميل و اجر جزيل و برای روح 
آن مجاهد فی سبيل الله غفران واسعه الهی و علو درجات و 

همنشينی با همرزمان شهيدش مسئلت می نمايم. 
پیام تسلیت خانواده شهید سلیمانی 

خانواده شــهيد سپهبد حاج قاسم سليمانی طی پيامی، 
رحلت سردار سرتيپ پاسدار سيدمحمد حجازی، جانشين 
فرماندهی نيروی قدس ســپاه و از نزديک ترين ياران حاج 

قاسم را تسليت گفت. 
به گزارش ايسنا،  متن پيام به اين شرح است: 

بسم الله الرحمن الرحيم 
خبر دردناک ارتحال ســردار سرتيپ پاسدار سيدمحمد 
حجازی بار ديگر ما را داغدار کرد.اين مجاهد مخلص، علاوه 
بر سال ها خدمتگزاری در لباس مقدس سپاه، از همرزمان 
و همراهان و دوستان نزديک شهيد عزيز حاج قاسم سليمانی 
علی الخصوص در جبهه  مقاومت به ويژه در لبنان بود و پس 
از شهادت حاج قاسم نيز در طريق جهاد، در جايگاه جانشينی 
فرماندهی نيروی قدس، ســربازی شايســته برای فرمانده 
معظــم کل قــوا بود و در ســلوک فردی و مديريتی در راه و 

منش فرمانده شهيد قدم برمی داشت. 
خانواده  شــهيد ســليمانی ضمن عرض تسليت به رهبر 
معظم انقلاب اســلامی، فرماندهان و اعضای نيروی قدس 
سپاه، از خداوند حکيم برای آن مرحوم پيوستن به همرزمان 
شهيدش را مسئلت می نمايد و برای همسر فداکار و فرزندان 
مؤمــن آن مجاهــد خاموش، صبر و عزت آرزومند اســت؛ 

ان شاءالله. 
والسلام علی عبادالله الصالحین  
خانواده شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
سرلشکرصفوی:کارنامه شهید حجازی منشوری 

راهگشا برای رزمندگان است 
دســتيار و مشــاور عالی فرماندهی معظم کل قوا در پيام 
تبريک و تسليت عروج شهيد والامقام ” سيد محمد حسين 
زاده حجازی ” جانشــين فرمانده ســپاه قدس اعلام کرد: 
کارنامه شــهيد حجازی منشــوری راهگشــا برای حضور 
مجاهدان و رزمندگان اسلام در ميدان های جهاد و مبارزه 

با نظام سلطه و استکبار است. 
متن پيام ســردار سرلشکر پاســدار صفوی به شرح زير 

است: 
بسم الله الرحمن الرحيم 

عروج شهيد والامقام سردار جانباز ” سيد محمد حسين 
زاده حجازی ” جانشين سلحشور سپاه قدس ، از ستارگان 
درخشان جبهه مقاومت اسلامی و بنيانگذاران آموزش سپاه 
اســتان شــهيد پرور اصفهان را به پيشگاه حضرت وليعصر 

)عــج( ، نايــب بــر حقش مقام عظمــای ولايت و رهبری و 
فرماندهی کل قوا امام خامنه ای عزيز )مدظله العالی( و آحاد 
ملت رشــيد و قدرشــناس ايران و خانواده معظم آن شهيد 

ارجمند تبريک و تسليت عرض می کنم. 
کارنامه تابناک و الهام بخش آن جانباز شريف و با فضيلت 
که تجلی انديشــه و تفکر انقلابی و تبلور اخلاق ، اخلاص ، 
تدبير ، شجاعت  و عقلانيت او در 43سال مجاهدت و پيشتازی 
در عرصه های پاسداری از انقلاب و نظام اسلامی و پاسخ به 
نيازهای کشور و نقش پذيری در صيانت از امنيت و آرامش 
مردم در هشت سال دفاع مقدس و سپس جغرافيايی مقاومت 
اســلامی منطقه اســت ؛ منشوری راهگشــا برای حضور 
مجاهدان و رزمندگان اسلام در ميدان های جهاد و مبارزه 
با نظام سلطه و استکبار محسوب می شود.  ابعاد شخصيتی 
سيد شهيد به ويژه روحيه مردم داری و مردم ياری که او را 
در زمان و مکان متمايز ساخته است ، برای هميشه فراروی 
شــيفتگان خدمت صادقانه و بی منت در ميهن اســلامی و 
نيروهای مســلح ســرافراز کشور قرار دارد و آنها را به سوی 
خود فرا می خواند.  ياد ، نام و آرمان های بلند آن شهيد عالی 
مقام و همرزم و رفيق دوران دفاع مقدس را گرامی می دارم 
و از خدايش طلب می کنم روح مطهر او را در آغوش همرزمان 
شهيدش به ويژه سردار آسمانی ” سپهبد پاسدار حاج قاسم 

سليمانی ” سيدالشهدای مقاومت اسلامی قرار دهد . 
سخنگوی سپاه صاحب الزمان )عج( هم گفت: پيکر مطهر 
سردار شهيد حجازی امروز در اصفهان تشييع و خاکسپاری 
می شــود.  سرهنگ علی قميان در گفتگو با مهرافزود: پيکر 
مطهر اين شــهيد بزرگوار از فرودگاه نيروی هوايی سپاه در 
ميدان پرواز به سمت گلزار شهدای استان اصفهان تشييع 

و خاکسپاری خواهد شد. 
سخنگوی سپاه صاحب الزمان )عج( گفت: مراسم ياد بود 
ســردار شــهيد حجازی هم صبح پنج شنبه در گلزار شهدا 

برگزار خواهد شد.
پیام های  تسلیت سید حسن نصرالله و اسماعیل 

هنیه به رهبری انقلاب  
ســيد حســن نصرالله دبيرکل حــزب الله لبنان عروج 
شهادت گونه سردار حجازی را به رهبر معظم انقلاب اسلامی 
تسليت گفت.به گزارش گروه بين الملل خبرگزاری تسنيم 
به نقل از پايگاه خبری المنار، »سيد حسن نصرالله« دبيرکل 
حزب الله لبنان با ارسال تلگرافی عروج شهادت گونه سردار 
سرتيپ پاسدار »سيد محمد حسين زاده حجازی« جانشين 
فرمانده نيروی قدس ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی را به 
رهبر معظم انقلاب اســلامی تسليت گفت.در پيام تسليت 
دبيرکل حزب الله آمده اســت: از درگذشت سردار حجازی 
آن هم زمانی که محور مقاومت به وجود پربرکت ايشان نياز 
داشــت بســيار اندوهگين هستيم. ايشــان برادری بزرگ، 
پشــتوانه ای قوی و فداکار، يک الگوی اخلاقی و نيز فردی 
روشــن فکر و باتجربه بود.ســيد حســن نصرالله همچنين 
پيام های تسليت جداگانه ای برای سردار سلامی فرمانده کل 
ســپاه و ســردار قاآنی فرمانده نيروی قدس به مناســبت 
درگذشت ســردار حجازی ارسال کرد.شب گذشته روابط 
عمومی کل ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اطلاعيه ای 
از شــهادت سردار سرافراز، جانباز عالی قدر سرتيپ پاسدار 
ســيد محمد حسين زاده حجازی جانشين فرمانده نيروی 
قدس سپاه پس از سال ها مجاهدت و تلاش خستگی ناپذير 
در عرصه های مختلف پاســداری از انقلاب و نظام اسلامی، 
بر اثر عارضه قلبی خبر داد.در بخشی از اين بيانيه آمده است: 
سردار حجازی که در کارنامه خود مدتی مسئوليت سپاه در 
لبنان را داشت در سال های اخير تجارب ارزنده خود را برای 
ياری بخشــی به مدافعين حــرم و کمک به جبهه مقاومت 
اسلامی در عرصه مقابله با داعش و تروريسم تکفيری به کار 
گرفت.  اسماعيل هنيه رئيس دفتر سياسی جنبش مقاومت 
اســلامی حماس در پيامی به رهبر معظم انقلاب اســلامی 
درگذشت ســردار حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس 
ســپاه پاســداران را به ايشات تسليت گفت.اسماعيل هنيه 
رئيس دفتر سياســی جنبش مقاومت اســلامی حماس در 

پيامی خطاب به رهبر معظم انقلاب اسلامی تاکيد کردند: 
مــا در جنبش حمــاس ضمن تســليت خالصانه خدمت 
حضرتعالی، فرماندهی نيروی قدس، خانواده بزرگوار ايشان 
و عموم ملت دوست و برادر ايران، از مواضع گرانقدر ايشان 
در حمايت از ملت و مقاومت قهرمان فلسطين و نقش بارز 
ايشــان در همبســتگی با ملت فلسطين و قضيه عادلانه آن 
تقدير کرده و ارج می نهيم.متن کامل اين پيام که نسخه ای 
از آن برای خبرگزاری تسنيم ارسال شده به شرح زير است:ما 
در جنبش مقاومت اسلامی فلسطين حماس با نهايت تأثر 
و تألم و با رضايت به قضا و قدر الهی، خبر درگذشت ژنرال 
محمد حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس سپاه پاسداران 
جمهوری اسلامی ايران را دريافت کرديم. از درگاه خداوند 
مســألت داريم ايشان را مشمول عفو و مغفرت خويش قرار 
داده و درجاتشان را عالی گرداند و در بهشت برين خويش 
جای دهد و به شــما نيز در اين مصيبت صبر جميل و اجر 
جزيــل عطــا فرمايد.ما در جنبش حماس ضمن تســليت 
خالصانــه خدمــت حضرتعالی، فرماندهــی نيروی قدس، 
خانواده بزرگوار ايشان و عموم ملت دوست و برادر ايران، از 
مواضع گرانقدر ايشان در حمايت از ملت و مقاومت قهرمان 
فلسطين و نقش بارز ايشان در همبستگی با ملت فلسطين 
و قضيــه عادلانه آن تقدير کــرده و ارج می نهيم.از خداوند 
بزرگ و توانا مسألت داريم ژنرال محمد حجازی را مشمول 
رحمت و مغفرت واسعه خويش قرار داده و به ما و جنابعالی 
و خانواده ايشــان و تمامی برادرانمان در جمهوری اسلامی 

ايران صبر جميل و اجر جزيل عطا فرمايند.  
به گزارش خبرگزاری تســنيم، »ناصر ابوشــريف« عضو 
دفتر سياسی و نماينده جنبش جهاد اسلامی فلسطين در 
تهران در پيامی به مناســبت شــهادت سردار سيد محمد 
حسين زاده حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس سپاه، با 
اشاره به نقش اين سردار مجاهد در حمايت از محور مقاومت 
به ويژه مبارزات ملت فلسطين عروج اين سردار مقاومت را 
به تمامی آزاديخواهان جهان اسلام تسليت گفت.ابوشريف 
عروج اين مجاهد بزرگ را به ولی امر مسلمين ، ملت جمهوری 
اســلامی ايران به ويژه ياران بزرگوارش در ســپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی و تمامی ارکان محور مقاومت تســليت و از 
خداوند متعال برای ايشــان علو درجات و خاندان معززش 

صبر و شکيبايی مسالت کرد.
ولایتی: ســردار حجازی نقش بی بدیل در همه 

عرصه ها داشت  
علی اکبر ولايتی مشاور مقام معظم رهبری در امور بين الملل 

هم در پيامی، فقدان اين مجاهد نستوه را تسليت گفت.  
به گزارش ايسنا، متن پيام به اين شرح است: 

بسم الله الرحمن الرحيم 
يقينا برادر عزيزمان ســردار سرتيپ پاسدار سيد محمد 
حسين زاده حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس سپاه از 
جمله مجاهدانی بود که عمر پربرکت خويش را در راه دفاع 
از انقلاب، نظام، ايران اسلامی، حريم حرم و مبارزه خالصانه 
در راه خدا سپری نمود و فقدان ايشان موجب تاسف و تاثر 
فراوان اســت.مرحوم سردار حجازی در دوران دفاع مقدس 
و پس از آن درمســئوليت هائی همچون فرماندهی نيروی 
مقاومت بســيج، رياســت ستاد مشترک ســپاه، جانشين 
فرمانده کل ســپاه، معاونت پشتيبانی و تحقيقات صنعتی 
ستاد کل نيروهای مسلح، جانشين نيروی قدس سپاه وٰ  
نقــش بی بديل و مانــدگاری را در عرصه های مختلف ايفا 

نمود و خدمات ارزنده ای را به يادگار گذارد. 
اينجانب درگذشــت آن ســردار والامقام و مخلص را به 
محضــر مقــام معظم رهبری و فرماندهــی کل قوا)مدظله 
العالی(، ملت قدرشناس ايران، خانواده مکرم و همرزمان و 
همراهان آن مرحوم درسپاه پاسداران انقلاب اسلامی، بسيج 
مستضعفين و نيز رزمندگان جبهه مقاومت تسليت عرض 
نموده و از درگاه خداوند متعال غفران و رحمت واسعه الهی 
و همنشــينی با ســيد و سالار شــهيدان حضرت اباعبدالله 
الحسين )ع( و برای همرزمان و بازماندگان صبر و شکيبايی 

مسئلت دارم.

جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه به رحمت ایزدی پیوست

رهبر معظم انقلاب: سردار حجازی عمری سراپا مجاهدت، فکری پویا و دلی سرشار از ایمان داشت
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نیازمند تدابیری برای تامین کاغذ 
مطبوعات در آستانه انتخابات هستیم

 معاون امور مطبوعاتی وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
گفــت: انتظــار داريم با توجه به در پيــش بودن انتخابات 
رياست جمهوری و نقش موثر مطبوعات و نشريات در رونق 
فضای تبادل آرا و نظرات و نشر ديدگاه های کانديداها و...

تدابير لازم ازســوی مســئولان ذيربط برای تامين کاغذ 
مطبوعات انديشيده شود.

بــه گــزارش اعتبار بــه نقل از مرکز روابــط عمومی و 
اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، محمد 
خــدادی در زمينه نگرانی های موجود در مورد عدم تامين 
کاغــذ روزنامه ها گفــت: با وجود تنگناهــای اقتصادی و 
همچنين شيوع کرونا در سال 99، با همراهی دولت، شخص 
رئيس جمهور و وزير فرهنگ توانســتيم کاغذ مطبوعات را 
در طول سال تامين کنيم. حتی بعد از آنکه به دليل کمبود 
شــديد منابع ارزی، کاغذ مطبوعات از شــمول ارز دولتی 
حذف شد، با همراهی وارد کنندگان و موسسات مطبوعاتی، 
ســهميه کاغذ مطبوعات را تا زمســتان 99 و تا بخش قابل 
قبولــی، تاميــن و توزيع کرديم. معــاون مطبوعاتی وزير 
فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: با پيگيری های متعدد وزير 
فرهنگ موضوع کمبود کاغذ برای نشر و مطبوعات هم در 
ســال گذشــته و هم در ســال جديد، در چندين مرحله به 
مسئولان مربوطه منتقل شد. ضمن آنکه نامه نگاری هايی 
با معاون اول رئيس جمهور، معاون اقتصادی رئيس جمهور 
و شــخص رياست جمهوری صورت گرفت و دغدغه اهالی 

مطبوعات به اطلاع ايشان رسيد.
خدادی در همين زمينه گفت: پی نوشت رئيس جمهور 
ذيل نامه اخير وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی مايه دلگرمی 
شد چرا که ايشان تاکيد کرده بودند در خصوص درخواست 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اقدام صورت گيرد تا نگرانی 
از کمبود کاغذ در سال 1400 مرتفع شود. وی با اشاره به 
تغييرات مديريتی در وزارت صمت و همچنين خروج کاغذ 
از تخصيص ارز دولتی، تاکيد کرد: اکنون پيگير اين موضوع 
هســتيم که گروه کالايی کاغذ در ســتاد اقتصادی دولت 
مطــرح و تغييــر آن، تصويب شــود تا راه بــرای تامين ارز 
باقيمانده 98 يا تامين ارز جديد برای ســال 1400 فراهم 
شــود که اميدوارم در اولين جلســه ستاد اقتصادی دولت 
درباره آن تصميم گيری شود تا هم چرخه نشر و مطبوعات 
در سال جديد با چالش جدی مواجه نشود و هم بازار کاغذ 
دچار تنش و اختلال نشود. با توجه به تجربه سال های 98 
و 99 با نگاه واقع بينانه ای درخواست تامين ارز دولتی برای 
کاغذ را داريم و در کارگروه کاغذ به اين نتيجه رســيديم 
که تخصيص ارز در حد 50 درصد ســال 98 مشــکلات 
 مجموعــه نشــر و مطبوعــات را تــا پايان ســال، مرتفع 
خواهد کرد. انتظار داريم با توجه به در پيش بودن انتخابات 
رياست جمهوری و نقش موثر مطبوعات و نشريات در رونق 
فضای تبادل آرا و نظرات و نشر ديدگاه های کانديداها و...

تدابير لازم ازسوی مسئولان ذيربط برای تامين نياز کاغذ 
مطبوعات انديشيده شود.

 سعید محمد، داوطلب کاندیداتوری انتخابات ریاست جمهوری درباره ورودش به عرصه انتخابات گفت: ابتدا خدمت آقای رئیسی رفتم 
تا  برنامه را با ایشان تنظیم کنم. ایشان گفتند که به انتخابات ورود نمی کنند. حتی قبل از آنکه از قرارگاه خارج شوم دوباره از ایشان پرسیدم 
و گفتند که قصد ورود به انتخابات را ندارند. اگر ورود کنند به آقای رئیسی کمک می کنم؛ چون ایشان می توانند اجماع خوبی ایجاد کنند 
و اولویت عدم انشقاق است. وی در سومین جلسه از سلسله جلسات میز انتخاباتی جمهور اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان مستقل 
افزود: شورای وحدت برای گرفتن برنامه از من دعوت کرده است. محمد در ادامه تا کید کرد: در بین عزیزانی که تا  به امروز مطرح 
شده اند، خودم را اصلح می دانم. همچنین به گزارش انتخاب، وی با بیان اینکه بحث امروز کشور ما بحث مدیریت است و شما از 
رئیس جمهور باید مدیریت بخواهید و چیز دیگری نخواهید، یادآور شد: من در بحث مدیریت صاحب سبک، توانمند و دارای 

رتبه های بین المللی هستم و هر چیزی را به عنوان یک پروژه می توانیم تعریف کنیم./ فرارو

دربحثمدیریت
صاحبسبک،توانمند

ودارایرتبههای
بینالمللیهستم

ما متوجه شرایط سخت اقتصادی و 
معیشتی جامعه هستیم

قاليبــاف ادعای تعطيلی 2 هفته ای جلســات مجلس را 
تکذيب کرد، مجلس پيگير مســائل اصلی، کارت زرد دوم 

بهارستان به وزير اقتصاد
 رئيس مجلس شــورای اســلامی در آغاز نشســت علنی 
مجلس با اشــاره به شرايط سخت کرونايی کشور و وضعيت 
قرمــز اکثــر شــهرها و شهرســتان ها، از دولت خواســت 
دســتگاه های مسؤول در بحث کنترل و قرنطينه ها و اعمال 
محدوديت هــا تلاش بيشــتری انجام دهند تــا با کنترل و 
قرنطينه  بتوان روند رشــد صعودی بيماری کرونا را متوقف 
کــرد يــا آن را کاهش داد. محمدباقر قاليباف افزود: اقشــار 
مختلف جامعه بدانند ما متوجه شــرايط ســخت اقتصادی و 
معيشتی جامعه هستيم و تمام تلاش مجلس و دولت بر اين 
اســت که حمايت های لازم در اين شرايط از اقشار مختلفی 
کــه در حوزه تعطيلی آســيب می بينند بــه عمل آيد. وی 
خاطرنشان کرد: به خاطر سير صعودی شيوع ويروس کرونا، 
مجلس تصميم گرفت جلسات کميسيون ها و صحن مجلس 
هفتــه آينده برای رأی گيری برگزار نشــود. هفته آينده به 
خاطر شــرايط خاص کرونايی کشــور در 2 روزی که جلسه 
مجلس برگزار می شــد، جلســه علنی برگزار نمی کنيم اما 
مجلس فعال است و نمايندگان اينجا هستند و به شهرستان ها 
نمی روند، چرا که در شهرستان ها هم شرايط کرونايی هست. 
احمد اميرآبادی فراهانی، عضو هيأت رئيســه مجلس 2 روز 
پيــش در گفت وگــو با خانه ملت خبر از تعطيلی 2 هفته ای 
جلســات صحن علنی مجلــس داده بود. رئيس مجلس در 
تکميل و تصحيح اين خبر اعلام کرد رئيس و هيأت رئيسه های 
کميســيون های امنيت ملی و سياست خارجی، اقتصادی، 
صنايع و معادن، انرژی و بهداشت و درمان حتما در شرايط 
کنونی در رابطه با مسائل هسته ای، در بحث مربوط به مسائل 
بــورس و مخصوصــا در بحث مربوط به کرونا و بهداشــت و 
درمان فعاليت های شــان در مجلس ادامه دارد اما جلساتی 
که در کميســيون ها و صحن به صورت رســمی و حضوری 
برگزار می شود را نخواهيم داشت. البته اگر لازم باشد حتما 

جلسه صحن هم هفته آينده برگزار خواهد شد. 

غنی سازی 6۰ درصد تنها بخشی از 
توانمندی کشور در حوزه هسته ای است

حجت الاسلام نصرا... پژمانفر، رئيس کميسيون اصل 90 
مجلس گفت: غنی سازی 60 درصدی اورانيوم در واقع برگ 
برنده ما در اين مقطع حساس است که دشمن ما با تمام توان 
و ظرفيت تروريســتی خود درصدد است اقدام به خرابکاری 
کند که البته در زمان مناسب پاسخ مناسب به اين خرابکاری 
داده خواهد شــد. وی افزود: تــا زمانی که آمريکايی ها تمام 
تعهدات خودشــان را اجرايی نکنند، به مســير فعلی خود با 
جديت ادامه خواهيم داد و مطمئن باشند ايران در اين مسير 
تصميــم ديگری نخواهد گرفــت. همانطور که گفتم دانش 
هســته ای در کشــور ما بومی شده و غنی سازی 60 درصدی 
اورانيوم تنها بخشی از اين توانمندی در کشور ماست. / فارس

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر مزار شهید قرنی با حضور فرماندهان ارتش غبارروبی شدخبر
مراســم غبارروبی و عطرافشــانی مزار 
سپهبد »سيد محمدولی قرنی« در آستانه 
سالروز شهادت اين شهيد والامقام با حضور 
فرماندهان يگان های ارتش و ساير نيروهای 
مســلح در صحن امام رضا)ع( حرم مطهر 

حضرت معصومه )س( برگزار شد.
بــه گزارش پايگاه اطلاع رســانی ارتش 
جمهوری اســلامی، نعمت محسنی زرين 
فرمانــده پايــگاه پدافنــد هوايی حضرت 
معصومه )س( و ارشــد نظامی ارتش در قم 
در ابتدای اين آيين، با گراميداشــت ياد و 
خاطره شــهدای گرانقدر به ويژه شــهدای 
ارتش، وجود شهيدانی همچون شهيد قرنی 
را از افتخارات ارتش برشــمرد و بر حراست 
از آرمان های خون شــهدا و دفاع از امنيت 
کشــور تحت اوامر فرماندهی معظم کل قوا 
و همپای ديگر نيروهای مسلح تاکيد کرد.

در اين مراســم »محمــد رضا موحد« 
جانشــين فرماندهی سپاه امام علی بن ابی 
طالب)ع(، حجت الاسلام »علی لقمانپور« 
مديرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع 
مقدس اســتان قم، حجت الاسلام ناظمی 
معاون بنياد شــهيد و امور ايثارگران استان 
و مســئولان عقيدتی سياسی و فرماندهان 
يگان های ارتش در قم و مسئولانی از نيروی 
انتظامی و ديگر دستگاه های استان حضور 
داشــتند. سپهبد سيد محمدولی قرنی در 
ســوم ارديبهشــت سال 1358 در سن 66 
سالگی به دست منافقين به شهادت رسيد. 
اين شهيد والامقام نخستين سپهبد شهيد 
ارتش پس از پيروزی انقلاب اسلامی است.
قرنــی  شــهید  کودکــی  از    

تا اخراج از ارتش
 شهيد قرنی سال 1292 خورشيدی، در 
خانواده ای مذهبی به دنيا آمد. پدرش، ميرزا 
آقاخــان از مديران مخابرات تهران بود. وی 

تحصيــلات ابتدايــی خود را در دبســتان 
گل بهار اصفهان و تحصيلات متوســطه اش 
را در دبيرســتان دارالفنون در تهران آغاز 
کــرد و در دبيرســتان نظام ارتش به پايان 
رساند. در سال 1309 وارد دانشکده افسری 
شد و در سال 1313 با درجه ستوان دومی، 

در رسته توپخانه فارغ التحصيل گرديد.
ســپهبد سيد محمد ولی قرنی در دوران 
خدمت خود خدمات درخشــانی را از خود 
به نمايش گذاشــته است و مشاغل مهمی 
همچــون کفيل فرمانده گردان 2 هنگ 4 
توپخانه، فرمانده گردان 105، رئيس رکن 
دوم ستاد مرکز تعليماتی آمادگاه، فرمانده 
پارک توپخانه لشــکر 2 ، رئيس رکن سوم 
لشکر 2 مرکز، رئيس ستاد لشکر 2، معاون 
اداره دوم سررشــته داری ارتــش، فرمانده 
تيپ مســتقل رشــت، رئيس رکن دوم و 
معاون ستاد ارتش را برعهده گرفته است.

آخرين ســمت ايشان پيش از اخراج از 
ارتش،  رياست رکن 2 و معاونت ستاد ارتش 
بوده اســت. اين شــغل، باتوجه به موقعت 
زمانی و وضعيت ارتش پس از کودتای 28 
مرداد 1332، شغل بسيار مهمی بوده است. 

سرلشکر قرنی در فکر کودتا بود و ظاهراً از 
همه جوانب هم شرايط فراهم شده بود، اما 
در شــگفتی تمام کودتا »لو« رفت و اغلب 
قريب به اتفاق عواملش، از جمله سرلشــکر 

قرنی دستگير شدند.
قرنی و همکاران و همفکرانش دستگير 
و محاکمه شــدند. در آغاز صحبت از اعدام 
قرنــی بــود، ولی بنا به عللی که هنوز کاملًا 
معلوم نشــده، مانند اينکه حقيقت وجودی 
لو دهندگان کودتا روشــن نشده، دادگاه، 
سرلشــکر قرنی را به اخراج از ارتش و ســه 
ســال حبس محکوم کرد. وی در اســفند 
1339 از زندان آزاد شد و از آن پس شديداً 
تحت مراقبت امنيتی قرار داشــت. شهيد 
قرنــی بــه دليل همکاری بــا روحانيت در 
جريــان نهضت امام خمينی)ره( مجدد به 
زندان رفت و در دی ماه سال 45 آزاد شد.

شهيد قرنی در جريان انقلاب به نيروهای 
انقلابی پيوســت. به هنگام شــکل گيری و 
گزينش اعضای شورای انقلاب که از سوی 
حضرت امام خمينی )ره( صورت می گرفت 
و همگــی از صافی هــای متعدد بايد عبور 
می کردند، ايشــان به عضويت اين شــورا 

انتخاب شد.   
  دریافــت درجــه سرلشــکری

 با حکم امام خمینی )ره(
پــس از پيروزی انقلاب، بلافاصله، يعنی 
روز 23 بهمن، سرلشکر قرنی، ضمن اعاده 
به ارتش با درجه سرلشکری به عنوان رئيس 
ســتاد ارتش انقلاب، با حکم امام خمينی 

)ره( منصوب شد.
ترور شهيد سرلشکر محمدولی قرنی به 
گروهک تروريستی فرقان نسبت داده شده 
و اين گروهک نيز مســئوليت اين جنايت 
بزرگ را به گردن گرفته اســت.  ترورهای 
زيادی به اين گروه نسبت داده شده و فرقان 
عامل از ميان رفتن افراد زيادی بوده است، 
ازجمله ترور شهيدانی چون قرنی، مطهری، 
حاجــی طرخانی، محســن بهبهانی، حاج 
مهدی عراقی،  آخيم لايپ )آلمانی(، قاضی 
طباطبايی و دکتر مفتح که تمامی در سال 
1358 صــورت گرفت، بخشــی از کارنامه 
ســياه گروهک فرقان را تشــکيل می دهد. 
ترور شــهيد سرلشــکر قرنی، نخســتين 

جنايت گروهک تروريستی فرقان است.
نحوه ترور شهید قرنی

روز ســوم ارديبهشــت 1358، ساعت 11 
سرلشــکر محمــد ولــی قرنی کــه در منزل 
شــخصی اش )خيابان ولی عصر فعلی( به سر 
می بــرد، بــه هنگام مراجعه به حياط منزل، از 
بيرون ســاختمان )احتمالاً از ساختمان های 
روبــه رو( مورد هدف قرار گرفت. صدای فرياد 
قرنی که می گفت »ســوختم«، »ســوختم« 
همسرش را که داخل ساختمان بود، به حياط 
کشــاند و وی با پيکر غرقه در خون قرنی که 
ميــان حياط افتاده بود، روبه رو شــد. ضارب 
شهيد سرلشکر قرنی، يکی از اعضای گروهک 
محــارب و منحرف فرقان به نام حميد نيکنام 

بود که دستگير و اعدام شد.

راستی آزمایی لغو تحریم ها طبق قانون به عهده مجلس است

عليرضا زاکانيرئيس مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اســلامی تأکيد کرد: فــارغ از هر نتيجه ای که مذاکرات وين 
داشــته باشد، اساس راستی آزمايی اقدامات آمريکايی ها بايد 
توسط مجلس صورت گيرد و دولت صلاحيت راستی آزمايی 
در اين حوزه را ندارد. وی در برنامه جهان آرا طی ســخنانی 
درباره نگرانی هايی که در بحث  عدم رعايت سياســت قطعی 
نظــام مبنــی بر لــزوم رفع همــه تحريم های هســته ای و 
راستی آزمايی دقيق از اين مسئله در مذاکرات وين وجود دارد 

تأکيد کرد: يکی از ويژگی های مجلس يازدهم اين اســت که 
پس از لازم الاجرا شدن قانون هسته ای، مراحل اجرای آن را 
به دقت دنبال کرد و يک نظارت دقيقی را مورد نظر قرار داد. 
علی رغم اينکه قانون هسته ای تقريباً به شکل کامل انجام شده 
است ولی خوب است بدانيد که در مسير اجرای قانون مسئولان 
دولــت مــدام به دنبال اين بودند که با آوردن توجيهاتی، اقدام 
به تفســير قانون هســته ای کنند ولی از آنجا که مفسر قانون 
مجلس است، اجازه اين کار به دولت داده نشد، لذا جناب آقای 
روحانی و دوستانشان مسيری که رفتند عملًا گرچه با اکراه 
بــود ولــی در نوبت های مختلف ايده هايی را مطرح کردند که 
اين ايده ها توســط همه مقامات کشور در عالی ترين مقامات 
امنيتی نظام به غير خودشان رد شد. او در پاسخ به اين سؤال 
که با توجه به تجربه برجام که رهبری در ســخنان نوروزی 
سال 95 به صراحت اعلام کردند که خطوط قرمز تعيين شده 
از سوی تيم مذاکره رعايت نشد، چه تضمينی وجود دارد که 
در مذاکره فعلی در وين نيز خطوط قرمز نظام رعايت نشود؟ 
تصريح کرد: فارغ از هر نتيجه ای که مذاکرات وين داشته باشد، 

اساس راستی آزمايی اقدامات آمريکايی ها بايد توسط مجلس 
صورت گيرد و دولت صلاحيت راستی آزمايی در اين حوزه را 
ندارد و مجلس است که تشخيص می دهد تحريم ها در عمل 
برداشــته شده اســت يا خير. تفاوت عمده مجلس يازدهم با 
مجالس دهم و نهم اين اســت که توجه اصلی آن به اقتصاد، 
معيشــت و عزت و اســتقلال کشور است، لذا من به صراحت 
عرض می کنم که ديگر اجازه نمی دهيم که اروپايی ها و آمريکا 
بار ديگر همچون برجام، به شکل يکطرفه گران فروشی کنند 
و بگويند که کار تمام است. ما از تجربه گذشته يعنی از سال 
82 و نه تنها برجام استفاده می کنيم، تجربه ای که به ما گوشزد 
می کند هرگاه به خواسته های غربی ها تن داديم، آنها طناب 
دار را خيلی سفت و سخت تر دور گردن ما انداختند و ملت را 
تحــت فشــار اقتصادی قرار دادنــد. وی تأکيد کرد: بنابراين  
اقداماتی که آمريکايی ها انجام می دهند بايد مورد راستی آزمايی 
دقيــق مجلــس قرار گيرد و همان طور که در گزارش تحليلی 
اخير مرکز پژوهش ها نيز بيان شد، راستی آزمايی از اقدامات 

آمريکا در لغو تحريم ها سه تا 6 ماه به طول می انجامد.

پيکر سرتيپ پاسدار سيد محمد حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس 
ســپاه در اصفهان تشــييع و در گلستان شهدای اين شهر به خاک سپرده 

شد.
پيکر يار ديرين شــهيد ســپهبد قاسم سليمانی، در فضای بازدانشکده 
پرواز هوانيروز اصفهان با رعايت شيوه نامه های بهداشتی تشييع و سپس 
برای خاکسپاری به گلستان شهدای اصفهان منتقل شد تا در جوار برادر 

شهيدش سيد احمد حجازی به خاک سپرده شود.
در اين مراسم که جمعی از نيروهای مسلح ، فرماندهان سپاه و مسئولان 

استانی حضور داشتند، پس از قرائت پيام تسليت اسماعيل هنيه رئيس 
دفتر سياسی جنبش مقاومت اسلامی حماس، نماز بر پيکر سردار شهيد 
حجازی اقامه شــد و در ادامه مراســم، پيکر يارديرين سردار دلها به خاک 

سپرده شد.
سردار حجازی، افتخار بزرگ جهان اسلام

دستيار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا دراين مراسم با بيان اين 
که شهادت ناگهانی سردار حجازی غمی جانکاه برای مردم ايران، اصفهان 
و ســپاه پاســداران بود، افزود : سردار شهيد حجازی افتخاری برای ايران، 
اصفهان و جهان اســلام به ويژه جبهه مقاومت بود. اين ســردار مجاهد از 
يک تفکر استراتژيک ،دفاعی و امنيتی برای دفاع از امنيت ، منافع ملی و 

منطقه ای انقلاب اسلامی و ملت بزرگ ايران برخوردار بود.
ســردار يحيی رحيم صفوی با بيان اين که ســردار شهيد حجازی سال 
ها در دفاع مقدس و پس از آن در جبهه مقاومت درخشــيد ،ادامه داد: او 
در سال های دفاع مقدس و پس از آن در جبهه مقاومت در قله رفيع ايمان، 
عقلانيت و شجاعت ايستاده بود که اخلاص و تواضع او مقابل عموم مردم 

و بسيجيان زبانزد بود.
وی با بيان اين که ملت های بزرگ و متمدن در جهان عناصری هويت 
بخش در اختيار دارند که شناســنامه آن ملت و ترســيم کننده افق های 
تمدن سازان آينده آن ملت هستند افزود: 23هزار شهيد استان اصفهان، 
شهدای ايران و شهدای مدافع حرم نماد و نمايشگر هويت انقلاب اسلامی 

و ملت های بزرگ مسلمان در منطقه ملت های تمدن ساز هستند.
صفوی ادامه داد: شهيدانی همچون سردار دلها ،سردار حجازی، حاج 
حســين خرازی ،عبدا... ميثمی و حاج احمد کاظمی خالق و آفريننده و 

زمينه ســاز تمدن نوين اســلامی با مرکزيت انقلاب اســلامی و افکار و 
انديشه های حضرت امام)ره( و رهبر معظم انقلاب در قرن حاضر هستند.

وی تاکيد کرد: نيروی قدس ســپاه ، شــهدای مدافع حرم و شــهيدانی 
همچون سردار حجازی، دفاع و امنيت از کشور عزيز و منافع منطقه ای و 
ملی را در مقابل تهديدات رژيم صهيونيستی و آمريکايی ها و عوامل دست 

ساز آنها همچون داعش را شکل دادند.
دستيار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا با اشاره به فعاليت های 
مختلف سردار حجازی در سنگر های مختلف گفت:اين شهيد با سازماندهی 
بســيج 20ميليونی برای خدمت به مردم ، راه اندازی بســيج ســازندگی و 
کمک به شکل گيری قرارگاه محروميت زدايی در سپاه پاسداران، پيامی 
الهام بخش و ماندگار برای جوانان بســيجی و پاســدار به وديعت گذاشت 
که می تواند الگويی برای کمک به دولت ها برای رفع محروميت ها در سراسر 

کشور باشد.
سردارقاآنی: راه جبهه مقاومت ادامه دارد

همچنين فرمانده نيروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اين 
مراسم گفت : راه شهيد حجازی  و عرصه مقاومت همچنان استمرار دارد 
و مســيری که سردار شــهيد سليمانی در ميدان مقاومت گسترش داد و 
شــهيد حجازی آن را طی کرد، همچنان در منطقه و تا تشــکيل حکومت 

جهانی امام زمان )عج( ادامه خواهد داشت.
سردار اسماعيل قاآنی افزود: امروز جبهه های مقاومت از ايران تا لبنان، 
سوريه، فلسطين و يمن و فرزندان مقاومت که از اين مکتب درس گرفته 
اند يک اقدام اساسی در مقابل رژيم صهيونيستی دارند، اين مسير مقاومت 

تا رسيدن به حکومت امام زمان )عج( ادامه خواهد يافت.

وی اظهارداشت: در دفاع مقدس هر کجا نياز بود در مناطق ماموريتی 
از پايگاه منتظران شهادت در اهواز تا کوه های سر به فلک کشيده کردستان 
و قرارگاه قدس انسان های نمونه ای حضور داشتند که يکی از آنها شهيد 
حجــازی بــود. فرمانده نيروی قدس ســپاه با بيان اين که هر جا نياز بود، 
اصفهان جلودار و شهيد حجازی در اين مصاف پيشتاز بود، افزود : شهيد 
حجازی بســيج را به عنوان پشــتوانه انقلاب اسلامی هدايت کرد و در اين 
دوره آخر خدا به او توفيق داد در عرصه مقاومت بين الملل خدمت کند و 

حضور او اثرگذار بود.
وی با اشــاره به پيام رهبر معظم انقلاب به همين مناســبت، ادامه داد: 
معظم له در توصيفی از شــهيد حجازی فرمودند او فکری پويا داشــت و با 

دلی سرشار از ايمان راستين در خدمت اسلام بوده است.
پیام تسلیت جامعه مدرسین حوزه علمیه قم

جامعه مدرسين حوزه علميه قم به همين مناسبت پيام تسليتی صادر 
کرد. در اين پيام آمده است: درگذشت شهادت گونه جانباز سرافراز، سردار 
بزرگ اسلام حاج سيد محمد حجازی جانشين فرمانده نيروی قدس سپاه 
موجب تألم و تأثر شد. اين رزمنده سلحشور جبهه مقاومت سال ها دلاورانه 
در جهت نهضت جهانی اســلام مجاهدت کرد و خار چشــم دشمنان امت 
اسلامی به ويژه رژيم غاصب و جنايتکار اسرائيل بود. جامعه مدرسين حوزه 
علميه قم درگذشت اين سردار عزيز را به فرمانده معظم کل قوا )مدظله 
العالی( و همه پاسداران و حافظان امنيت کشور در نيروهای مسلح به ويژه 
نيروی قدس قهرمان تســليت عرض می کند. از خداوند متعال برای آن 
فقيد سعيد رحمت و مغفرت و برای بازماندگان و خانواده محترم آن مرحوم 

صبر و اجر جزيل مسالت دارد./ شبکه خبر

وداع با یار دیرین سردار دل ها در اصفهان
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در ابتدای سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 
محقق شد

افزايش توليــد در ايران خودرو، فروش 
37 هزار دســتگاه خودرو، مديرعامل گروه 
صنعتــی ايران خــودرو از افزايش توليد در 
فروردين امسال نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته خبر داد و گفت: تا روز گذشته بيش 
از 26 هزار دستگاه خودرو توليد شده است؛ 
در همين بازه زمانی حدود 37 هزار دستگاه 
خودرو به دست مشتريان رسيده که نسبت 
بــه فروردين ســال گذشــته بهبود 474 

درصدی را نشان می دهد.
افزايش توليــد در ايران خودرو/ فروش 

37 هزار دستگاه خودرو 
ايکوپرس- فرشاد مقيمی، با بيان اين که 
در فروردين امســال بــا همت جهادگران 
توليــد در ايران خــودرو و شــرکت های 
تامين کننــده، بيش از 26 هزار دســتگاه 
خودرو توليد شــده اظهار کرد: تيراژ توليد 
به تعداد 13 هزار و 441 دستگاه خودرو از 

فروردين سال گذشته بيشتر بوده است. 
وی با اشــاره به هدف گذاری توليد 630 
هزار دستگاه خودرو در سال جاری، تصريح 
کــرد: در روز پايانــی فروردين ماه تعهدات 
معــوق ايران خــودرو به حــدود 11 هزار 

دستگاه رسيده است که اين عدد در پايان 
فروردين ســال گذشته 106 هزار دستگاه 

بوده است.
مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو، با 
اشاره به ادامه اجرای برنامه های توسعه ای 
محصولات در ســال توليد، پشتيبانی ها و 
مانع زدايی هــا، از آغــاز فاز دوم توســعه 
گيربکس خبر داد و گفت: با به ثمر نشستن 
پروژه گيربکس شش سرعته دستی در سال 
گذشــته، امســال گيربکس شش سرعته 

AMT را به مرحله توليد خواهيم رســاند. 
پروژه هــای توســعه موتورهــای فعلی و 
طراحی موتورهای کم مصرف نيز بر اساس 
منويات مقام معظم رهبری با سرعت بالايی 

درحال اجرا است.
وی با بيان اين که سال گذشته با ارتقای 
پنــج محصــول فعلی و به توليد رســاندن 
محصول جديد تارا با تکيه بر توان و دانش 
سازندگان داخلی گام های بلندی در مسير 
توســعه صنعت خودروســازی برداشتيم، 

تاکيد کرد: توســعه را با عرضه خودروهای 
مدرن و روز با قوت بيشتری دنبال خواهيم 
کرد. مســير توســعه در ايران خودرو کوتاه 
شده و با همت متخصصان، صنعت خودروی 

کشور در حال شکوفا شدن است.
مقيمی در عين حال به دســتاوردهای 
حوزه حمل و نقل عمومی و باری کشور، به 
عنوان يکی از مطالبات جامعه اشاره کرد و 
گفت: در ســال گذشــته تعــداد توليد در 
ايران خودرو ديزل نســبت به سال 98 رشد 
67 درصدی را تجربه کرد که در اين ميان 
ســهم خودروهای مونتــاژی کاهش قابل 
ملاحظه ای يافته و سهم اصلی توليد متعلق 

به محصولات با برند داخلی بوده است.
وی يادآور شد: ايران خودرو در سالی که 
به نام پشــتيبانی و مانع زدايی مزين شده، 
اهــداف متعددی را ترســيم کــرده که با 
مســاعدت و همــکاری تمامــی ارکان و 
نهادهــای مرتبط، آن هــا را به اجرا خواهد 
گذاشــت؛ اين شرکت تامين منافع تمامی 
ذی نفعــان را هدف قرار داده و برای تحقق 
آن نيز برنامه و رويکردهای اجرايی مناسبی 

را تدارک ديده است.
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برخیاستانداردهای
۸۵گانهخودروسازی
تعلیقشد

جزئیات میزان کسر حق بیمه در سال ۱۴۰۰

مصطفی ســالاری، مديرعامل سازمان تامين اجتماعی در 
بخشنامه ای، دستمزد مبنای کسر حق بيمه در سال 1400 را 
به همه واحدهای اجرايی اين ســازمان ابلاغ کرد. به گزارش 
روابط عمومی سازمان تامين اجتماعی، با توجه به بخشنامه 
27 اســفند 1399 وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی موضوع 
تصويب نامه جلسه 23 اسفند سال گذشته شورای عالی کار در 
خصوص تغيير حداقل دستمزد روزانه و ساير سطوح دستمزدی 
و حداقل مزايای پرداختی به کارگران مشــمول قانون کار در 
ســال 1400، ميزان افزايش دستمزد روزانه مبنای کسر حق 
بيمه از ابتدای سال جاری با جزئيات زير اعلام می شود. بر اين 
اســاس حداقــل دســتمزد روزانه مبنای وصــول حق بيمه 
بيمه شدگان مشمول قوانين کار و تامين اجتماعی )به استثنای 
مشاغل و فعاليت های دارای دستمزد مقطوع( مبلغ 88 هزار 
و 516 تومان اعلام می شود. ساير سطوح دستمزدی براساس 
آخرين دستمزد روزانه 1399، معادل 26 درصد به علاوه رقم 
ثابت روزانه 8 هزار و 278 تومان به شرح زير افزايش می يابد. 
با توجه به اينکه طبق بند3 تصويب نامه شورای عالی کار مقرر 
شده کارفرمايان مشمول قانون کار به کليه کارگران اعم از دائم 
و موقــت و مجــرد يا متاهل ماهيانه مبلغ 6 ميليون ريال بابت 
کمــک هزينــه اقلام مصرفی خانوار به عنوان مزايای رفاهی و 
انگيزه ای و همچنين براساس مصوبه مورخ يکم شهريور 99 
هيــات محتــرم وزيران مبلغ 300 هــزار تومان به عنوان حق 
مسکن )از ابتدای تير1399( به کارگران مشمول قانون پرداخت 
کنند، از اين رو کارفرمايان کارگاه های مشمول قانون کار بايد 
طبق بند 5 ماده 2 قانون تامين اجتماعی و آيين نامه اجرايی 
ماده 39 قانون اخيرالذکر با رعايت بخشــنامه های 5 و 1/ 5  
جديد درآمد به هنگام تنظيم صورت مزد و مزايا نسبت به درج 
مبالغ يادشــده به همراه ســاير اقلام مشمول کسر حق بيمه از 
جمله خواروبار در ايام اشتغال و... در ستون مربوطه و کسر حق 
بيمه متعلقه و پرداخت آن به شعبه اقدام کنند. چنانچه براساس 
مصوبه هيات محترم وزيران، مبلغ حق مسکن قابل پرداخت 
به بيمه شــدگان در ســال 1400 افزايش يابد، مراتب مجددا 
جهــت اقدام اعلام می شــود. بــه موجب بند2 مصوبه مزبور و 
تبصره های ذيل آن و نيز دستورالعمل های صادره از سوی اداره 
کل روابط کار و جبران خدمت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و جداول مربوطه، تمامی کارفرمايان مکلفند از مبلغ مزد پايه 
سنواتی کارگران مشمول قانون کار)اعم از کارگاه های دارای 
طرح طبقه بندی و فاقد طبقه بندی مشاغل( که دارای حداقل 
يک سال سابقه کار در همان کارگاه شده يا يک سال از دريافت 
آخرين پايه ســنواتی آنان گذشــته است مبلغ روزانه 4 هزار و 
666 تومان حق بيمه متعلقه را کسر و با رعايت ماده 39 قانون 
تامين اجتماعی و آئين نامه اجرايی مربوطه به سازمان تامين 
اجتماعی پرداخت کنند. ملاک محاسبه مبلغ مزد پايه سنواتی 
براســاس مصوبات ساليانه شــورای عالی کار و ميزان سنوات 
اشتغال بيمه شده در همان کارگاه و از تاريخ مبنای يکم فروردين 
95 )برای اولين پايه سنواتی( قابل محاسبه خواهد بود. به هنگام 
محاســبه حق بيمه آن دســته از بيمه شدگان که در آخرين 
گزارش بازرســی انجام شــده مربوط به قبل از يکم فروردين 
1400، دستمزد آنان بيش از حداقل دستمزد روزانه )63 هزار 
و 680 تومان( درج شده است، چنانچه در سال 1400 کارفرما 
از ارســال و پرداخت حق بيمه بيمه شــدگان خودداری يا در 
ليست های ارسالی ترک کار آنها را اعلام نکند، دستمزد آنها به 
شرح بندهای 2 و3 مذکور تعيين و سپس مبنای محاسبه حق 

بيمه ماه هايی که ليست آن ارسال نشده است قرار گيرد.

حسابرسی از برنامه ششم توسعه در دستور 
کار دیوان محاسبات

رئيس ديوان محاسبات ضمن اشاره به اقدامات صورت گرفته 
طی 9 ماه گذشته، به برنامه های ديوان محاسبات برای سال 
1400 پرداخت و گفت: درصدد هســتيم موضوع نظارت بر 
بودجه، همزمان با اجرا انجام شود و به همين منظور، گزارش های 
اجرای بودجه در دســتگاه های اجرايی در بازه زمانی 2 ماهه 
تهيه و در اختيار نمايندگان محترم قرار خواهد گرفت. مهرداد 
بذرپاش اظهار داشــت: 4 ســال از برنامه ششــم می گذرد و 
حسابرسی 20 سرفصل اين برنامه را در دستور کار قرار داده ايم 

تا در برنامه هفتم، تصميم سازی مناسب تری شکل بگيرد.

 هزینه  های ارزی خودروسازان
 افزایش می  یابد

تحقیق و تفحص از نهاد ریاست جمهوری 
کلید خورد

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:
  امسال نيز هزينه های ارزی برای خودروسازان وجود 
خواهد داشت. در کنار هزينه های ارزی موضوع افزايش 
حقــوق ورودی و تعرفــه واردات قطعات باعث رشــد 

هزينه های خودروسازان خواهد شد.
 ظاهرا قرار اســت نرخ ارز محاسباتی حقوق 
ورودی کالا افزایش پیدا کند. این روند چه تاثیری 

بر تولید خودرو می گذارد؟
افزايــش نرخ ارز محاســباتی حقوق ورودی کالا بر 
صنعــت خــودرو تاثير منفی دارد. پيــش از اين تعرفه 
پرداختــی برای قطعات خودرو حدود 10 تا 15درصد 
بود.  به عنوان مثال خودرويی مانند پرايد و ساينا حدود 

هزار تا 2500 دلار ارزبری دارند.
آيا در اين شرايط قيمت خودرو تغيير خواهد کرد؟

اميدواريم شورای رقابت در دور جديد قيمت گذاری 
بــه ايــن موضوعات توجه کند. اگــر ارزبری هر خودرو 
حدود 2هزار دلار در نظر گرفته شود، با تعرفه 15درصدی 
عــددی معادل 300دلار خواهد شــد کــه با اختلاف 
20هزارتومانــی نرخ دلار، معــادل 6ميليون تومان به 
قيمت هر خودرو که دوهزار دلار قطعات خارجی خواهد 

داشت، افزوده خواهد شد.
خودروهايی هم که به صورت ســی کی دی وارد و در 
ايــران مونتاژ می شــوند با فرض  7 هــزار دلار واردات 
ســی کی دی، حدود يک هزار دلار تعرفه خواهد داشت. 
با احتساب مابه التفاوت نرخ جديد حدود 20ميليون تومان 
اختلاف قيمت خواهد داشــت. بنابراين شاهد افزايش 
بهای تمام شــده خودروســازان خواهيم بود. شايد اين 
تعرفه چندان بر قيمت بازاری خودرو تاثيرگذار نباشد. 
درحال حاضر خودروسازان با قيمت های تکليفی اقدام 

به فروش می کنند.
پروژه های داخلی سازی خودرو چه تاثیری بر 

میزان ارزبری خواهد داشت؟
درحال حاضــر ميزان ارزبری حدود يک هزار و 500 
دلار تا 3500 يا 4 هزار دلار است. حتی برخی خودروها 
کــه پلت فرم داخلــی دارند نيز نيازمند واردات قطعات 
هستند. هم اکنون برای توليد تاير؛ کائوچو موردنياز در 
انحصار چند کشــور اســت يا ورق های آلومينيومی که 
نيازمند آلياژهای خاصی هستند. سيستم های تکليفی 
که در چند سال گذشته به خودروسازان تحميل شده 
نيز نيازمند واردات اســت بنابراين داخلی ســازی آنها 

توجيهی ندارد.

محمدحسن آصفری نايب رئيس کميسيون امور داخلی 
کشور با بيان اينکه تحقيق و تفحص از نهاد رياست جمهوری 
در مجلس کليد خورد، گفت: بررسی عملکرد برادر حسن 
روحانی، اقدامات مديران نهاد رياســت جمهوری در وقايع 
مهم کشــور و رشــد چشم گير بودجه آن بخشی از اهداف 
اين تفحص است، تحقيق و تفحص از نهاد رياست جمهوری 
هم اخيرا از سوی من تهيه و تدوين شده است و بنا داريم 
در اين تفحص نقش منتسبان به رئيس جمهور در مذاکرات 
برجام را بحث و بررسی کنيم. به گفته وی تحقيق و تفحص 
از نهاد رياســت جمهوری در قالب 9 ســوال تهيه و تنظيم 
شــده اســت که تعداد زيادی از نمايندگان هم آن را امضا 
کرده اند و در روزهای آينده بررسی  های آن صورت می گيرد 
و نمايندگان مجلس بنا دارند با اين تحقيق و تفحص نقش 
رئيس دفتر سابق رئيس جمهور در حوزه های اقتصادی و 
ســاير مسائل ديگر مورد بررســی قرار گيرد. همچنين از 
ديگر اهداف بررسی تحقيق و تفحص از نهاد رياست جمهوری 
می توانــم به بررســی بودجه هــا و اعتبــارات اين نهاد و 
 هزينه کــرد آن و چرايــی افزايــش ايــن بودجه اشــاره 

کنم./ فارس
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 غلامرضا شریعتی رییس سازمان ملی استاندارد، در یک نشست خبری از تعلیق برخی استانداردهای ۸۵گانه خودرویی خبر داد و گفت:به منظور رشد صنعت خودروسازی، اجرای استانداردهای ۸۵گانه 
به تایید شورای عالی استاندارد رسیده بود، اظهار داشت: به دلیل مسائل ناشی از تحریم ها، اجرای برخی از این استانداردها تعلیق شده و در حال حاضر بیش از ۷۶ مورد از استانداردهای ۸۵گانه در صنعت 
خودروسازی رعایت و اجرایی می شود. ما تاییدیه های آزمایشگاه های اروپایی را در مورد رعایت این استانداردها از خودروسازان طلب می کنیم و آنها نیز در حال وفق دادن خودشان هستند. البته انتظار 
ما این است که خودروسازان در اجرای استانداردها از ما جلوتر باشند، چرا که در دنیا، خودروسازان در اجرای استانداردها جلوتر از استانداردهای ملی خود هستند و ما نیز این موضوع را به خودروسازان 
اعلام کرده ایم. ما به خودروسازان سخت می گیریم و این موضوع گامی در جهت تقویت تولید است و باعث می شود، خودروسازان بتوانند صادرات و ارزآوری داشته باشند. وی با بیان اینکه خودرو، کالایی 
لوکس نیست و یک کالای ضروری محسوب می شود، گفت: باید در جهت رعایت استانداردها برای بهبود شرایط زندگی مردم حرکت کنیم و در این راستا خودروسازان در زمینه اجرای استاندارد عابر 
پیاده در حال نصب تجهیزات تست هستند. آنچه را قانون در مورد رعایت استانداردهای خودرویی صراحت دارد، به طور جدی از خودروسازان طلب می کنیم و هیچ نوع چشم پوشی یا غفلتی در این 

مورد صورت نخواهد گرفت. صنایع خودرویی در اروپا نیز بر اساس مقررات فنی ارزیابی می شوند و ما هم در ایران استانداردهای ۸۵ گانه را برای صنعت خودروسازی اجباری کرده ایم./ فارس

در سال های تحريم و کرونا از »پرايد« به »شاهين« 
رســيديم/ شاهين اتوماتيک نيمه دوم امسال به بازار 
مــی آيــد/ برنامه ريزی برای توليد 20 هزار خودروی 

آريا در سال 1400
در سال های تحريم و کرونا از »پرايد« به »شاهين« 
رســيديم/ شاهين اتوماتيک نيمه دوم امسال به بازار 
مــی آيــد/ برنامه ريزی برای توليد 20 هزار خودروی 

آريا در سال 1400
مديرعامل گروه خودروســازی سايپا با بيان اينکه 
برنامه جامعی برای توليد خودروهای جديد و با کيفيت 
داريم، گفت: تيم مديريتی گروه خودروســازی سايپا 
در تلاش است که در راستای تامين رضايت مشتريان 
و مردم عزيز ايران گام بردارد. به گزارش ســايپانيوز، 
ســيدجواد سليمانی در حاشيه بازديد رئيس سازمان 
ملی استاندارد از گروه خودروسازی سايپا اظهار کرد: 
ســال گذشته با وجود تمام مشکلاتی که تحريم های 

ظالمانه برای صنعت خودرو ايجاد کرد، توانستيم رشد 
توليد داشــته باشــيم و ميزان توليد خودرو را به بيش 
از 420 هزار دســتگاه برســانيم. وی با بيان اينکه در 
فشــار حداکثــری و اوج گيــری تحريم هــا و نيــز 
محدوديت های اپيدمی کرونا، مجموعه ســايپا موفق 
شــد در زمينه طراحی و توليــد خودروهای جديد و 
به روز گام بردارد، اظهار داشــت: طراحی خودروهای 
آريا، اطلس، شــاهين و ... که طراحی و توليد آنها صد 
درصد در داخل کشور و توسط مهندسان جوان ايرانی 
انجام شــده است نشان می دهد، تحريم نه تنها باعث 
توقف صنعت خودرو نشــد؛ بلکه ســبب شــد گروه 
خودروسازی سايپا در مسير رشد و توسعه پايدار قرار 
گيرد. مديرعامل گروه خودروسازی سايپا با اعلام اين 
خبــر کــه برنامه ريزی برای توليد 60 هزار دســتگاه 
شاهين و 20 هزار دستگاه خودروی آريا در سال 1400 
صورت گرفته اســت، گفت: در راستای تامين رضايت 
مشــتريان از شهريور ماه خودروی شاهين اتوماتيک 

توليد و در نيمه دوم امسال وارد بازار خواهد شد.
وی بــا بيان اينکه حــذف زودتر از موعد خودروی 
پرايد نسبت به زمانی که سازمان ملی استاندارد اعلام 
کرد بيانگر آن است که مجموعه سايپا قصد دارد برای 
تامين خواسته های مردم تلاش مضاعف داشته باشد، 
خاطرنشان کرد: سايپا درسال های تحريم و کرونا، از 
خودروی پرايد به خودروهای شــاهين، آريا و اطلس 
رســيده اســت؛ خودروهايی که به جهت تکنولوژی 

برتری های متعددی دارند و می توانند رضايت مردم 
را فراهم کنند. ســليمانی تاکيد کرد: مجموعه ســايپا 
در شرايطی موفق شده به طراحی و توليد خودروهای 
جديد و به روز دســت پيدا کند که شــرکای خارجی، 

بدعهدی کردند و از ايران رفتند.
وی گفت: خروج شرکای خارجی از ايران باعث شد 
مجموعه ســايپا با معوقات زيادی روبرو شــود که با 
تلاش های صورت گرفته معوقات به حداقل رســيده 
اســت. مديرعامل گروه خودروسازی سايپا ادامه داد: 
در ابتدای دوره تحريم، فضاسازی رسانه های معاند به 
گونه ای بود که صنعت خودروی ايران شــکننده است 
و در ادامه فشار حداکثری نمی تواند ادامه حيات دهد، 
اما مجموعه ســايپا اجازه نداد جو ســازی ها ادامه پيدا 
کند و به سرعت نسبت به طراحی خودروهای جديد 

برنامه ريزی کرد.
وی با اشــاره به اينکه اســتاندارد خودروی شاهين 
که سال گذشته وارد بازار شد توسط کارشناسان اين 
مجموعه و ســازمان ملی استاندارد نهايی شده است، 
گفت: برای اولين بار در کشــور، اســتاندارد خودروی 
شــاهين از صفر تا نهايی شــدن آن توسط مهندسان 
داخلی انجام شــد؛ اين امر اتفاق بســيار مهم و بزرگی 
است. وی افزود: براي اينکه يک محصول متمايز داشته 
باشيم يک سيستم کيفي خاص برای خودروی شاهين 
تعريف شــد؛ بدين جهت استاندارد اين خودرو جديد 
است که خوشبختانه به خوبی پياده سازی شده است.

مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا خبر داد:

در سال های تحریم و کرونا از »پراید« به »شاهین« رسیدیم

رئيس کل بانک مرکزی گفت: بانک ها بايد به نرخ های سود مصوب شورای پول و اعتبار پايبند باشند و در اين زمينه معاونت نظارت بانک 
مرکزی با تخلفات برخورد خواهد کرد. عبدالناصر همتی در نخستين جلسه دوره ای خود در سال 1400 با مديران عامل بانک ها، سال گذشته را 
از منظر فشار اقتصادی بر اقتصاد ايران بی سابقه خواند و بيان کرد: ما سال گذشته تلاش ها و فعاليت های بسياری را برای کنترل نقدينگی به کار 
بستيم که اگر اين تلاش ها نبود، نقدينگی به مراتب به بيش از اين ميزان می رسيد. همتی با تأکيد بر لزوم پايبندی بانک ها به نرخ های سود مصوب 
شورای پول و اعتبار تاکيد کرد: ضروری است در اين زمينه معاونت نظارت بانک مرکزی، نظارت خود را تشديد و با بانک هايی که نرخ ها را رعايت 
نمی کنند، برخورد لازم را به عمل آورد. وی تأکيد کرد: همچنين بانک ها بايد نرخ سود تسهيلات مصوب شورای پول و اعتبار را رعايت کنند و در 

تسهيلات دهی به منابع و مصارف خود دقت داشته باشند. / جام جم ديلی

قائم مقام بيمه دانا سال 1400 را نقطه عطفی در تاريخ اين شرکت بيمه ای عنوان کرد. حسين حسينی ضمن بيان اين مطلب اظهار کرد: در 
طول ســال های 98 و 99 با همراهی شــبکه فروش و سياست گذاری مطلوب هيات  مديره، جريان مشتری  مداری به ويژه با اجرايی شدن پروژه 
مهردانا، تقويت و عملکرد بسيار مناسبی در اين حوزه رقم زده شد که اميدواريم با تلاش مضاعف همکاران به ويژه در شعب و شبکه فروش، اين 
موفقيت در حوزه فروش جانبی شرکت نيز )ساير رشته های بيمه ای، به ويژه اموال( با تمرکز بر تکنيک های بازاريابی و جذب پرتفوی های سودده 
و خرد تداوم يابد. قائم مقام بيمه دانا، اصلاح استراتژی فروش را يکی از عوامل اصلی موفقيت شبکه فروش در جذب بازارهای جديد عنوان کرد و 
افزود: صنعت بيمه بايد مدل های استراتژيک خود را برای دستيابی به شاخص های رشد در بلندمدت تغيير دهد، زيرا متغيرهای تاثيرگذار صنعت 

بيمه در کوتاه مدت مدام دچار تغيير شده و جوابگوی نيازهای موجود نخواهد بود. 

اخطاربانکمرکزیبهبانکهابرایرعایتنرخسودبانکی لزوماصلاحاستراتژیفروشدرصنعتبیمه

به گزارش ســازمان بازرسی کل کشور، 
نتايج بازرســی های کل اســتان ها که طی 
روزهای اخير منعکس شــده به شــرح زير 

است:
  جلوگیری از قاچاق کالا به ارزش 85 

میلیارد تومان از گمرک استان قم
در بازرسی از عملکرد اداره کل گمرکات 
استان قم، از قاچاق 850 دستگاه گازپرکن 
خانگی و همچنين ساير تجهيزات صنعتی 
به ارزش بيش از 85 ميليارد تومان جلوگيری 
به عمل آمد. بازرســی کل اســتان قم اعلام 
کرده که هيئت بازرسی ضمن بررسی نحوه 
رسيدگی به پرونده های قاچاق در اداره کل 
گمرکات اســتان به اين نتيجه می رسد که 
در موارد متعددی برخلاف قوانين و مقررات 

به رغــم آن کــه بين مشــخصات کالاهای 
مکشــوفه به ظن قاچاق با اســناد گمرکی 
ارائه شده از سوی صاحب کالا، مغايرت های 
قابل توجهی وجود داشــته است، ولی واحد 
قضايی و حقوقی گمرکات استان قم در پاسخ 
به اســتعلام اداره کل تعزيرات استان اعلام 
انطباق کامل نموده و کالای کشف شده که 
اساساً قاچاق هست را به صاحب آن تحويل 
می دهد. بازرسی استان قم ضمن هماهنگی 
با دادستان قم و اقدام به هنگام کليه کالاهای 
موضوع پرونده را شناسايی و توقيف می کند 
که رســيدگی به اين پرونده در حال انجام 

سير تشريفات قانونی خود است.
  جلوگیری از 156 هکتار زمین خواری  با 

ورود بازرسی کل استان بوشهر

از ابتدای سال 99 بيش از 156 هکتار از 
اراضی شهری استان بوشهر با ورود بازرسی 
کل اســتان رفع تصــرف و از زمين خواری 
ممانعــت به عمل آمد. از ابتدای ســال 99 
تاکنــون جمعاً حــدود 156.695 هکتار از 
اراضی شهری استان با پيگيری و هماهنگی 
اين بازرســی کل توســط فرماندهی يگان 
حفاظت سازمان ملی زمين و مسکن استان 
بوشــهر رفع تصرف و به وضع ســابق اعاده 

شده است.
 استرداد زمین 20 میلیارد تومانی
 از بستگان يکی از مسئولان کرمان

بازرسی کل استان کرمان خبر داد که در 
جريان بازداشــت معاون يکی از ادارات کل 
استان، زمينی که متهم به صورت غيرقانونی 

به نام مادر همسرش کرده بود )به ارزش20 
ميليارد تومان( مسترد شد.

 اين بازرســی کل همچنين خبر داد که 
در جريان بازرسی از معاونت يکی از ادارات 
کل، فردی که ظرف مدت چهار سال با فريب 
متقاضيان بيــش از 900 ميليون تومان از 
آنها رشوه دريافت می کرده را معرفی و وی 

بازداشت شده است.
 زمین خواری 500 میلیارد تومانی 

در همدان
بازرسی کل استان همدان نيز اعلام کرده 
که طی اقدامی اثربخش از تصرف ملکی به 
ارزش 500 ميليــارد تومان توســط افراد 
سودجو و فرصت طلب جلوگيری کرده و آن 

را به تملک شهرداری درآورده است.

انتشار نتایج بازرسی  پرونده های تخلف  در 4 استان



عامل اصلی محدودیت های بانکی 
FATF تحریم های ثانویه است نه

عضو مجمع تشــخيص مصلحت نظام گفت: طبق مقررات 
موجود، تحفّظ و حقّ شــرط های جمهوری اســلامی ايران در 

FATF مسموع نخواهد بود.
محمدجواد ايروانی، عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام، در 
پنجمين جلسه از سلسله جلسات »استدلالِ مصلحت« انجمن 
اســلامی دانشجويان مستقل دانشگاه علامه طباطبائی)ره(، با 
تأکيد بر ضرورت بحث و بررسی کارشناسانه و حرفه ای درباره 
FATF گفت: جدای از اينکه توافقنامه FATF بدون کســب 
مجوّز از مراجع قانونی کشور امضاء شده، پاسخ ها و توجيه های 
ارائه شده از سوی مسئولان دولتی به پرسشهای اعضای مجمع 
نيز نتوانسته است اکثريتّ اعضاء مجمع را قانع کند. برای تصويب 
اين لوايح دو ســوم رأی اعضای مجمع لازم اســت و با توجه به 
نظرات اکثريت اعضاء در مخالفت با FATF، با فضاسازی رسانه ای 
و برگشتن چهار پنج رأی اتفاقی نمی افتد. ضمن اينکه اظهاراتی 
 FATF چون ارتباط داشتن تهيه واکسن کرونا و قيمت مرغ به

غيرواقعی و با انگيزه های سياسی صورت می گيرد.
اگر رقابت های انتخاباتی به درستی شکل نگيرد، می تواند به 
منافع ملیّ آســيب بزند؛ از جمله اينکه عده ای بخواهند با گره 
زدن معيشــت مردم بــه تصويب لوايــح FATF بهره برداری 
انتخاباتی کنند. وی با اشــاره به تصويب ارز 4200 تومانی برای 
کالاهای اساسی در بودجه سال 1400 تأکيد کرد: دولت بايد با 
ساماندهی نظام تأمين و توزيع، اين کالاها را بدون ايجاد دغدغه 
به مردم برساند، عامل اصلی محدوديتهای بانکی و تجاری کشور 

.FATF در تبادلات بين المللی تحريم های ثانويه است نه
 FATF محدودیت های بانکی کشور به 

مربوط نیست
اقدامات مقابله ای FATF فعلاً  در حدّ توصيه ای مراقبت بالا 
بودن ريســک به کشــورها اســت اما با پذيرش دو کنوانسيون 
بين المللی پالرمو و CFT کشور با الزامات سازمان ملل و شورای 
امنيّت مواجه خواهد بود. طبق بررســی های دقيق کارشناسی 
قرار دادن کشور در فهرست کشورهای غيرهمکار با ريسک بالا 
)ليست سياه( توسط FATF حدود 12% فرايند تبادل پول را 
گرانتر می کند که از اين ميزان کمتر از 2% به طرفهای خارجی 
می رســد. لذا اساساً بررســی تصويب لوايح FATF بعد از رفع 
تحريم ها و راستی آزمايی آن موضوعيت پيدا می کند، حضور در 
ســازمان های بين المللی و الحاق به معاهدات بين المللی بايد 
متضمن تأمين منافع ملّی کشور باشد؛ نه اينکه قيود را بيشتر و 
کشــور را آســيب پذير کند. ما بايد مثل کشورهای ديگر از اين 

کنوانسيون ها به صورت ابزاری استفاده کنيم.
دشمن با استفاده ابزاری از FATF به دنبال هوشمندسازی 

تحریم ها است
طبق آمارها و گزارش ها، ايران در ســال گذشــته حدود 40 
ميليارد دلار صادرات و 40 ميليارد دلار واردات داشت که اين ها 
شامل دور زدن تحريم هم می شود. بنابراين در صورت تصويب 
لوايح FATF و الحاق به دو کنوانســيون پالرمو و CFT، کشــور 
در دور زدن تحريمهای ظالمانه دشمنان دچار مشکل می شود. 
در واقع دشمن با استفاده ابزاری از FATF به دنبال هوشمندسازی 
و نقطه زن کردن تحريم ها در جنگ مالی عليه جمهوری اسلامی 
ايران اســت. طبق اخبار 350 متخصص بزرگ در اتاق جنگ 
اقتصادی آمريکا وجود دارد، آيا در اتاق جنگ اقتصادی و مالی 

ما 35 نفر متخصص قوی حضور دارند؟!
وی با اشــاره با اســتانداردهای دوگانه FATF گفت: برخی 
کشورها در صدر ليست پولشويی و حمايت از تروريسم در جهان 
 FATF هستند ولی با آنها برخوردی نمی شود. من يک نامه به
نوشتم که آقای رئيس جمهور آمريکا گفته که آن شب من دستور 
ترور ســردار ســليمانی را که به دعوت رسمی کشور عراق به آن 
کشور رفته بود، دادم؛ لذا وظيفه  FATF اين است با توصيه به 
کشورهای عضو با او و کشورش برخورد کند؛ ليکن سکوت کردند 
و اقدامــی انجــام ندادند. طبق مقــررات موجود، تحفّظ و حقّ 
شرط های جمهوری اسلامی ايران در FATF مسموع نخواهد 
بود. عضو شورای عالی نظارت مجمع تشخيص مصلحت نظام 
درخصوص ضرورت توجه به اقتصاد مقاومتی و سياست های کلی 
برنامه  ششــم گفت: به دليل افزايش فضای تحريم کشــورها در 
جهان، نظامات جديد بين المللی خصوصاً بين کشورهای مورد 
تحريم در حال شکل گيری است. اما سؤال اين است که چرا اين 
قدر وقت و انرژی کشور برای FATF صرف می شود؟ چرا برای 
تنظيم بازار و کنترل قيمت ها چنين اهتمامی ديده نمی شود؟ 
آيا برای اقتصاد مقاومتی هم اين قدر وقت و انرژی می گذارند؟

 FATF ارتباطی به سند راهبردی ایران و چین ندارد
وی درخصــوص ارتبــاط دادن FATF با ســند همکاری 
راهبردی ايران و چين گفت: FATF ارتباطی به سند راهبردی 
ايران و چين ندارد، ما بايد کار استراتژيک کنيم، هرکشوری کار 
استراتژيک نکند از قافله اقتصاد جهانی عقب می ماند. خود چين 
هم آگاه است که ما به FATF نپيوستيم و با اين وجود سند را 

امضا کرده است./ تسنيم

 صنعت، معدن
 وتجارت
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دغدغه کارکنان دستگاه قضا فقط 
پاسخگویی و تکریم مراجعان باشد

آيت ا... ســيد ابراهيم رئيســی رئيس قوه قضائيه گفت: 
کارمند يک واحد قضايی می تواند با نوع برخوردش شخصی 
که برای تظلم خواهی و احقاق حق به عدليه مراجعه کرده، 
نسبت به کارآمدی نظام اداری خوش بين و اميدوار کند و به 
او آرامش ببخشد، يا او را نااميد کند و دردی بر دردش اضافه 
کند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه قضائيه وی 
در ديدار صميمانه نمايندگان کارکنان اداری دســتگاه قضا، 
نيروی انسانی صالح، سالم و کارآمد را مهم ترين سرمايه نظام 
قضايی دانســت، و با تأکيد بر توجه ويژه به وضع معيشــتی و 
رفاهی کارکنان اداری دستگاه قضا در سال جاری ،ادامه داد: 
دغدغــه همکاران بايد فقط پاســخگويی همراه با تکريم به 
مراجعان عدليه باشــد و برخورد مناســب کارمندان اداری 
دستگاه قضايی به اندازه برخورد يک قاضی يا حتی بيش از 
آن در ارتقای کارآمدی نظام اداری و افزايش اعتماد عمومی 
نقــش دارد. رئيــس قوه قضائيه در عين حال اين نکته را هم 
متذکر شد که به همان اندازه که کارمند يک دستگاه اداری 
در ارتقــاء کارآمــدی آن نقش دارد، بايــد به ارتقاء جايگاه و 
همچنين معيشت و رفاه او توجه داشت تا اطمينان يابد در 
يک نقطه متوقف نخواهد ماند و بر اساس تلاشی که دارد به 

جايگاه های بالاتر می رسد.
رئيس دســتگاه قضا در ادامه سخنانش با اشاره به ارتباط 
مداوم خود با بدنه دســتگاه قضا در ســفر های اســتانی يا 
بازديد های سرزده از مجموعه های قضايی و کسب اطلاع از 
وضع همکاران قوه قضائيه، گفت : تأمين معيشــت کارکنان 
دســتگاه قضا همواره از دغدغه های رئيس قوه قضائيه بوده 
است، کسی که در دستگاه قضايی تلاش و بی وقفه به مردم 
خدمت می کند، بايد حداقل حقوق او تأمين شود تا دغدغه 
معيشت نداشته باشد و در اين زمينه هم بين قاضی و کارمند 
تفاوتــی وجود ندارد.همچنين قرارگرفتن برخی مشــاغل 

قضايی در زمره مشاغل سخت بايد پيگيری شود.
رئيس قوه قضائيه در بخش ديگری از ســخنانش اهميت 
کارســنجی در نظام اداری را متذکر شــد و اظهار داشت: در 
همه ســازمان  های اداری کشــور به ويژه قوه قضائيه بايد 
کارســنجی شــود تا نيرو ها متناسب با نياز و ميزان کاری که 
آن ســازمان دارد، تخصيص داده شــوند. تورم نيروی انسانی 
هنر نيست و جذب نيرو نبايد با سيستم چانه زنی انجام شود 
چرا که گاهی حضور نيروی مازاد در يک مجموعه، خودش 
سبب ناکارآمدی می  شود. رئيس قوه قضائيه در ادامه تأمين 
مســکن برای کارکنان دســتگاه ها را از عوامل آرامش خاطر 
کارکنان دانست و تاکيد کرد: در تأمين زمين بايد شأن دستگاه 
حفظ شود. اين نمی شود که از هرکسی و به هر شکلی برای 
اين منظور زمين گرفت چرا که برخی رفته اند زمين گرفته اند 
و همين موجب ايجاد مشکلات و تشکيل پرونده شده است. 
رعايت ضوابط برای همه ضروری است و برای نهاد دادگستری 

ضروری تر است.

بهره برداری از پایگاه داده های 
مشتری بیمه کوثر

بهره برداری از پايگاه داده های مشتری بيمه کوثر با هدف 
مانع زدايی و پشتيبانی از مشتريان و ذی نفعان شرکت و نيز 
ارزيابی عملکرد کارکنان شرکت در بيش از 25 شاخص اجرايی 
شــد. معاون ارتباطات، امور مشــتريان و بازاريابی بيمه کوثر 
اعلام کرد: برای تکميل چرخه خدمات مشــتريان شــرکت و 
فراهم کردن عدالت در خدمت دهی اعم از صدور، خســارت و 
ارزيابــی خدمات کارکنان از منظر مشــتريان و ذی نفعان با 
بهره گيری از دانش روز و با استفاده از فناوری های نوين، ايجاد 
 CDP( پايــگاه اطلاعــات مشــتريان با نــام اختصــاری
Customer Data Platform( بــه بهره برداری رســيد. 
احمدرضا عصاری با اعلام اينکه سامانه CDP خردادماه سال 
گذشته در بيمه کوثر تدوين و طراحی شد، گفت: اين سامانه 
تمامی اطلاعات مشــتريان را از سامانه های مديريت رضايت 
 ،)CRM( مديريت ارتباط با مشتريان ،)CSM( مشــتريان
شاخص نرخ ريزش و نگهداشت مشتريان )CRR(، مديريت 
رســيدگی به شکايات مشــتريان )CCM( و سامانه باشگاه 
مشــتريان )CC( فراخوانی و طبق برنامه نويســی به صورت 
توصيفی و تحليلی در اختيار مديران ارشد شرکت قرار می دهد.

بیمارستان صحرایی مسیح دانشوری برای بیماران کرونایی راه اندازی شد
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی 
 ، دانشــوری  مســيح  بيمارســتان 
رئيس بيمارستان مسيح دانشوری در مراسم 
راه اندازی بيمارستان صحرايی اين مرکز که 
بــا حضور معاون اجتماعی ســتاد اجرايی 
فرمــان امــام)ره( و جمعی از پزشــکان و 
 متخصصان برگزار شــد، ضمن قدردانی از 
کادر درمان و مبارزه و مقاومت دلســوزانه و 
خستگی ناپذير آنان، با اشاره به خدمات اين 
مرکز به بيماران کرونايی گفت: بيمارستان 
مسيح دانشوری از ابتدای همه گيری کرونا 
در کشــور بــه عنوان قطب ارجــاع مراکز 
بهداشــتی و درمانــی پذيرای بيماران حاد 
تنفســی بوده است. علی اکبر ولايتی افزود: 
متاسفانه با شروع موج چهارم کرونا در کشور 
و قرمز شــدن وضعيت شهر تهران، ظرفيت 
تخت های بخش کرونای بيمارستان مسيح 
دانشــوری تکميل شــد و تخت خالی برای 
بستری شدن بيماران مبتلا به ويروس کرونا 
در اختيــار نبود، لــذا پس از مواجهه با اين 
شــرايط، به پيشنهاد وزارت بهداشت مبنی 
بر گسترش خدمات کلينيکی به بيماران و 

در تعامل با ستاد اجرايی فرمان حضرت امام 
خمينی)ره(، يک بيمارســتان صحرايی با 
تجهيــزات مرکــز درمانــی در محوطــه 
بيمارستان مسيح دانشوری راه اندازی شده 
است که می تواند در ارائه خدمات حداکثری 

بسيار تاثيرگذار باشد.
ولايتــی ادامه داد: خوشــبختانه پس از 
استقرار و راه اندازی بيمارستان صحرايی در 
مرکــز، هم اکنــون پذيرش بيمــاران حاد 
تنفســی و مبتلا به کرونا آغاز شده و امکان 
تزريق دارو، اکسيژن  درمانی و ارائه خدمات 

مورد نظر فراهم شــده است. وی با تاکيد بر 
اينکه بيمارســتان مسيح دانشوری با تمام 
ظرفيت خدمات مورد نظر را ارائه می نمايد، 
اظهارداشت: علاوه بر ايجاد کلينيک درمان 
سرپايی برای بيماران کرونايی که وضعيت 
حاد ندارند، با ايجاد بيمارستان صحرايی که 
مجهز به تخت برای بســتری است و دارای 
شــرايط مطلوب و استاندارد می باشد ارائه 
خدمات خواهد شــد. رئيس بيمارســتان 
مسيح دانشوری با بيان اينکه اين بيمارستان 
مرکز ارجاع بيماران کرونايی از تمام کشور 

اســت، گفت: بيمارستان مسيح دانشوری 
علاوه بر ارائه خدمات به بيماران کرونايی در 
پيــک چهارم به بيمــاران بخش پيوند نيز 
رسيدگی نموده و در سال جديد چهار پيوند 
قلب، يک پيوند ريه و يک پيوند کبد انجام 
داده اســت. ولايتی با تاکيد بر اينکه برخی 
علاقه ندارند تا ايران بتواند ســاخت واکسن 
کرونا را نهايی کند، افزود: ايران سابقه چند 
ده ســاله واکسن  سازی چه باکتريايی و چه 
ويروســی دارد و واکســن های باکتريايی 
همچون کزاز، ديفتری، ســل، سياه سرفه و 
ويروســی همچون هاری، آبله، ســرخک و 
ســرخجه را با کيفيت بسيار مطلوب توليد 
کرده اســت. در اين مراسم عسگری معاون 
اجتماعی ســتاد اجرايی فرمان امام)ره( هم 
ضمن تشکر از همکاری بيمارستان مسيح 
دانشوری با اين ستاد برای احداث  بيمارستان 
صحرايی، درخصوص روند  پيشرفت واکسن 
کووبرکت گفت: در اوايل ارديبهشت ماه يک 
ميليون دوز واکســن توليد می شود که اين 
مقــدار تا تيره ماه بــه ظرفيت 20 ميليون  

خواهد رسيد.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

  دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد با بیان اینکه امید به صادرات فولاد بیشتر از قبل شده است، گفت: کاهش قیمت فولاد در بازارهای داخلی در پی افت نرخ ارز با تاخیر ۱۵ روز تا یک  ماه 
صورت خواهد گرفت. رسول خلیفه  سلطانی در مورد دلیل بالا بودن قیمت محصولات فولادی در بازار با وجود افت نرخ ارز و کاهش قیمت ها در بازارهای دیگر اقتصادی کشور گفت: 
معمولا افت قیمت محصولات فولادی در پی کاهش نرخ ارز با فاصله ۱۵ روز تا یک  ماه اتفاق می افتد، به همین دلیل احتمالا این افت قیمت ها در اردیبهشت ماه صورت خواهد گرفت. وی 
با بیان اینکه اتفاق خاصی در بازار فولاد نیفتاده که مانع از کاهش قیمت ها شده باشد، افزود: امید به صادرات باعث شده تا قیمت فولاد در داخل از این موضوع تبعیت کند و نسبت به 
کاهش نرخ ارز، افت متناسبی را شاهد نباشیم.خلیفه  سلطانی تصریح کرد: در حال حاضر به جز ورق فولادی که تولید و مصرفمان با یکدیگر برابری می کند، در مورد بقیه مقاطع فولادی 
تولیدمان دو برابر نیاز داخل است و مشکلی در تامین نداریم. وی ادامه داد: اگر مشکلی در قیمت فولاد وجود داشته باشد، به میلگرد و یا شمش فولاد مربوط می شود که به دلیل صادراتی 
بودن این کالاهاست. دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ادامه داد: به دلیل افزایش امید به صادرات فولاد، قیمت این محصول در داخل از نرخ های جهانی تبعیت می کند که در حال حاضر 

روند قیمت های جهانی نیز رو به افزایش است. وی گفت:  در هر حال قیمت فولاد از بازار داخل نیز متاثر خواهد شد و کاهش نرخ ارز در بازار فولاد نیز تاثیرگذار خواهد بود. /  فارس

www.etebar.net

پیشنهاد معافیت فرش دستباف از رفع تعهد ارزی

معــاون امــور گمرکی گمرک،  بــرای حمايت از فرش 
دستباف ايران پيشنهاد معافيت اين صنعت را از بازگشت 
ارز صادراتــی بــه دو وزارتخانــه اقتصاد و صمت ارائه کرد. 
مهرداد جمال ارونقی، در بخشــی از نامه خود به مديرکل 
وزارتــی وزارت اقتصاد نوشــته اســت: هنر صنعت فرش 
دســتباف ايرانی با ســابقه ای نزديک به 3هزار ســال، از 
شــاخص ترين صنايع دستی ســاخت بشر است که به نام 

کشــور ايران ثبت و دنيا واژه فرش را به نام کشــور ايران 
می شناسد.

اين صنعت در طول تاريخ فراز و نشــيب های زيادی را 
به خود ديده اســت. در دوران پس از انقلاب اســلامی و با 
توجه به جايگاه فرش دستباف ايرانی، صادرات اين کالای 
ايرانی در ســال 1372 با افزايش نزديک به 2ميليارد دلار 
به اوج خود رسيده و برای 5 تا 7 ميليون نفر اشتغال ايجاد 
کرده اســت. دهه 70 اوج صادرات فرش دســتباف بوده و 
بعــد از ايــن دهه با کاهش تدريجی صادرات اين کالا روبه 
رو بــوده ايم؛ به نحوی که آمــار صادرات اين کالا به ميزان 
240ميليون دلار در ســال 1397 و پس از اعمال تحريم 
توسط کشور آمريکا در سال 98 معادل 70ميليون دلار و 
در ســال 99 ارزش صــادرات کالای موصــوف حدود 50 
ميليون دلار بوده است. براساس برآورد های انجام شده در 
حال حاضر اين صنعت به صورت مستقيم برای جمعيتی 
معادل 5/ 1 ميليون نفر اشــتغال ايجاد کرده که البته به 
نظر می رسد آمار اشتغال فوق مشتمل بر توليد فرش های 

صادراتی فروش رفته برای مصرف داخلی اســت. از جمله 
عوامــل موثــر در کاهش صادرات فرش دســتباف ايرانی 
عبارتند از: 1- وجود رقبای جدی همانند کشورهای هند، 
نپــال، پاکســتان و... که با برنامه ريــزی و حمايت موثر از 
بافندگان و رعايت ســليقه بازار ســهم عمده ای از فروش 
بازار فرش را به خود اختصاص داده اند، 2- وجود تحريم های 
متعدد عليه صادرات کشــور که سبب دشواری دسترسی 
بــه بازارهــای صادراتــی هدف بوده اســت، 3- عدم ارائه 
تســهيلات صادراتــی به صادرکننــدگان از جمله جوايز 
صادراتی، وام با بهره کم برای تامين بخشی از هزينه حمل 
و نقل و شرکت در نمايشگاه بين المللی و...، 4- وضع پيمان 
ارزی با توجه به شرايط حاکم، 5- وجود قوانين و مقررات 
بازدارنده و 6-گرانی مواد اوليه توليد فرش. ارونقی با توجه 
به اين توضيحات و در راســتای توســعه و تقويت صادرات 
فرش پيشــنهاد داده است، صادرات فرش دستباف ايرانی 
از برگشــت ارز حاصل از صادرات معاف شود. جزئيات اين 

نامه به وزير صمت نيز ارسال شده است./ فارس

برای نخستين بار در صنعت پالايش نفت، کارشناسان 
شــرکت پالايش نفت اصفهان موفق شــدند تيوب های 
کــوره واحد کاهش گرانــروی را در مدت 52 هزار نفر 

ساعت به طور کامل تعويض نمايند.
مهدی نجمی رئيس برنامه ريزی کنترل و روش های 
نگهداری و تعميرات اين شرکت، افزود: عمر تيوب های 
کوره واحد کاهش گرانروی بيش از 40 ســال بود که 
وفق نظر پژوهشــگاه صنعــت نفت و طبق برنامه ريزی 
يک ســاله اين شــرکت، امســال در دو نوبت کاری 12 
ســاعته، تيوب هــا تعويض شــدند.وی بابيــان اينکه 
پيش بينــی انجــام ايــن عمليــات 39 روز بود، گفت: 
خوشــبختانه با همکاری مطلــوب واحدهای مختلف 
شرکت، از پيش بينی ها پيشی گرفتيم و اين مدت زمان 
را بــه 36 روز کاهــش داديــم. رئيس بازرســی فنی 
دســتگاه های پالايش نيز با اشــاره به اينکه … تعداد 

دستور کار بازرسی برای انجام عمليات صادرشده است، 
اظهار داشــت: در اين دوره بازســازی قسمت تشعشع، 
تعويــض کليــه تيوب های ديواره و ســقف در 4 پاس 
)مرحله( انجام شد. همچنين کليه هدرها بازسازی شد. 
انجام EXPAND تيوب ها و تست هيدروليکی از ديگر 
فعاليت هــا در روند تعويض تيوب ها بود. در اين دوره از 
تعميرات مهم، واحدهای نگهداری و تعميرات، بازرسی 
فنــی، عمليــات،HSE، مهندســی عمومی، خدمات 

عمومی و اجتماعی و ساير ادارات همکاری داشتند.
ایستگاه تقلیل فشار گاز طبیعی طرح بهبود فرآیند 

و بهینه سازی پالایشگاه اصفهان احداث شد
با هدف تأمين گاز طبيعی طرح بهبود فرآيند و بهينه 
ســازی پالايشگاه اصفهان ، پروژه ايستگاه تقليل فشار 
گاز طبيعی)Gas Reducing Station( به صورت 
EPC احداث شد. مدير اين پروژه افزود: طرح ايستگاه 

تقليــل فشــار گاز )Gas Reducing Station( با 
ظرفيت 300.000 اســتاندارد مترمکعب بر ساعت به 
همراه يک RUN)خط( با ظرفيت 150.000 استاندارد 
مترمکعب به صورت يدکی است که از سال 97 آغازشد.

علــی ميثاقی زمان پايان اجرای طرح را اســفندماه 
ســال 99 اعلام کرد و گفت: مبلغ اجرای پيمان 171 

ميليارد ريال بوده است.

رئيس  اتحاديه صادرکنندگان صنعت چاپ از خودکفايی80 
درصدی اين صنعت در توليد محصولات چاپی خبر داد و گفت: 
از واردات يک  ميليارد دلاری محصولات چاپی به کمتر از 50 

ميليون دلار رسيده ايم.
بابک عابدين در گفت و گو با خبرگزاری تسنيم،  با بيان اينکه 
در ســال 89 و اوايل دهه 90 ســرمايه گذاری خوبی در صنعت 
چاپ ايجاد شد، افزود:  در همان سال ها بحث بسته بندی و چاپ 
جهت توسعه صادرات غيرنفتی کشور حتی توسط رهبر معظم 
انقلاب اسلامی نيز مورد تأکيد قرار گرفت،  بعد از آن اين اتفاق 
رخ داد و بخش خصوصی در اين زمينه سرمايه گذاری کرد و با 
تسهيلات ارزی خوبی که آن زمان اختصاص پيدا کرد،  يک سری 
واحدهای صنعتی چاپ تأسيس شد و در زمينه های کارتن سازی، 
چاپ همزمان و مستقيم روی کارتن های چندلايه مثل کارتن 
يخچال و جاروبرقی و... فعال شــديم. آن زمان از يک ســری 
بسته بندی های بزرگ و صنعتی طراحی شده نيز بهره برداری 

شــد و اين انقلابی در اوايل دهه 90 بود. ضمن اينکه خطوط 
توليدی مدرن برای توليد فيلم های انعطاف پذير که در شيرينی 
و شکلات و پفک مورد استفاده قرار می گيرد نيز شکل گرفت.

عابديــن افــزود: در اوايل دهه 90 فقط از ترکيه حدود 500 
ميليون يورو واردات و در مجموع حدود يک  ميليارد دلار واردات 
ليبل و برچســب به داخل کشــور داشتيم. از سال  94 تاکنون 
بيش از 150 خط توليد ليبل وارد کشور شده که بيش از 100 
واحد چاپی را مجهز کرده است و 60 واحد جديد نيز تأسيس 
شده اند. همه اين کارها توسط بخش خصوصی انجام شده است. 
پس از گذشت پنج سال از واردات يک  ميليارد دلاری به کمتر 
از 50 ميليون دلار رسيده ايم.  وی درباره تاثير تحريم بر صنعت 
چاپ گفت: در زمينه توليد جعبه های بهداشــتی، پزشــکی و 
آرايشــی نيز کارخانه های توليــدی برای رقابت با محصولات 
خارجی نياز به بسته بندی های شکيل داشتند که تحريم ها در 
اين زمينه امکان توليد و ســرمايه گذاری امن را برای ما فراهم 

کرد و با سرمايه گذاری های خوبی که داشتيم در زمينه توليد 
مقــوا و چاپ صنعتی نيز پيشــرفت کرديــم. رئيس  اتحاديه 
صادرکنندگان صنعت چاپ افزود: در توليد کارت های بانکی ، 
هوشمند و کارت هايی که سيم کارت در آنها نصب می شد نيز 
نســبت به ابتدای دهه 90 به جايی رســيده ايم که 80 درصد 
وارداتمان در اين زمينه ها کاهش پيدا کرده اســت. عابدين با 
بيان اينکه بين 70 تا 80 درصد نياز به واردات محصولات چاپی 
را برطــرف کرده ايــم و در برخی اقلام صادرات داريم، ادامه داد: 
ترکيه سالی 436 ميليون دلار درآمد صادراتی از صنعت چاپ 
در منطقه  غرب آسيا و شمال آفريقا دارد که سهم 50 درصدی 
از بازار را می برد اما  ســهم ما از اين بازار فعلًا بين ســه تا چهار 
درصد است. ما حدود 80 ميليون دلار صادرات محصولات ليبل 
به کشــورهای عراق و افغانســتان داريم. وی، بخشــنامه های 
يک شبه دولتی، مشکلات گمرکی و فقدان تسهيلات کم بهره 

بانکی را از جمله مشکلات صنعت چاپ برشمرد.

تعویض کامل تیوب های کوره واحد کاهش گرانروی شرکت پالایش نفت اصفهان

خودکفایی۸۰ درصدی ایران در تولید محصولات چاپی

شــرکت بيمه البرز بــا توجه به افزايش 
حداقل تعهــدات مالی و حوادث راننده در 
سال 1400، از بيمه گذاران خود درخواست 
کرد نسبت به افزايش پوشش مالی بيمه نامه 
شــخص ثالث حداقل به مبلغ 320ميليون 

تومان و پوشــش حوادث راننده حداقل به 
مبلــغ 480ميليــون تومان، با هماهنگی با 
واحــد صادرکننده بيمه نامــه خود، اقدام 
کنند. همچنين دارندگان خودرو می توانند 
هنگام خريد بيمه نامه شــخص ثالث از اين 

شــرکت، به اختيار خود تا سقف اعلام شده، 
پوشــش مالی خريداری کننــد. بنابراين 
گــزارش، بيمه مرکزی برای بيمه نامه های 
شخص ثالث صادره در سال 1400 با توجه 
به افزايش مبلغ ريالی ديه، تعهد بدنی را تا 

640 ميليــون تومان، تعهد مالی را حداقل 
16 ميليون تومان و تعهد حوادث راننده را 
حداقل 480 ميليون تومان به عنوان حداقل 
 تعهــدات بيمه نامــه شــخص ثالث تعيين 

کرده است.

فراخوان بیمه البرز برای بیمه گذاران بیمه شخص ثالث



تقدیروزیردفاع
ازدستاندرکاران
افزایشحقوق
سربازانوظیفه

لزوم بهره مندی همکاران از ظرفیت 
قطب بزرگ صنعتی کشور

مديرعامل بانک سينا با سفر به شهر ساوه و ديدار با کارکنان 
باجه شهر صنعتی کاوه، بر لزوم بهره مندی از ظرفيت ها و موقعيت 
ممتاز اين قطب بزرگ صنعتی کشور تاکيد کرد. دکتر سيد ضياء 
ايمانی با بيان آنکه شهرکاوه به دليل نزديکی به تهران و استقرار 
در چهارراه ارتباطی “شمال به جنوب” و” غرب به شرق” کشور 
در موقعيتی ممتاز قرار گرفته است، افزود: مجاورت اين شهر با 
استانها و مناطق صنعتی و همچنين برخورداری از زيرساخت های 
قوی و مزايای مناطق ويژه اقتصادی، آن را به قطب بزرگ صنعتی 
کشور بدل ساخته که لازم است همکاران پرتلاش و ساعی بانک 
از اين موقعيت در جهت بهبود شاخص های عملکردی و ارتقای 

جايگاه اين باجه بيشترين بهره و استفاده را داشته باشند.
وی، استفاده از ظرفيت شرکت های بزرگ که در شهرهای 
صنعتی مستقر هستند را امتيازی مهم برشمرد و گفت: جذب 
شرکت های بزرگ و حقوقی در کنار امتيازاتی که برای تجهيز و 
تخصيص منابع شعبه می تواند به همراه داشته باشد، به کاهش 
قيمــت تمام شــده پول و بهبود زنجيــره ارزش و فروش بهينه 
محصولات بانک نيز می انجامد که نهايتاً بر رشــد و ســودآوری 
شــعب را به همراه دارد. او  به عملکرد خوب همکاران در ســال 
گذشته عليرغم شيوع کرونا اشاره کرد و اظهار داشت: با توجه 
به مشکلاتی که اين بيماری برای هموطنان عزيز فراهم آورد، 
بانک سينا در راستای ايفای مسئوليت های اجتماعی برای کمک 
به آســيب ديدگان، اقدامات قابل قبولی را به انجام رســاند که 
اميدواريم در سال جديد نيز با تلاش و جديت همکاران، عملکرد 
بهتری نســبت به ســال گذشته داشته باشيم. در اين ديدار، که 
معاون شعب و مناطق، مدير اعتبارات و مدير منطقه مرکزی، 
قم و لرســتان نيز حضور داشــتند ، ضمن گفتگو با همکاران، 

دستورات لازم برای رفع مشکلات موجود صادر شد.

 ایران معین در آستانه ورود به باشگاه 
هزار میلیاردی ها

نخســتين نشست سال 1400 مديران اجرايی شرکت بيمه 
ايران معين با حضور مديرعامل، معاونان، مديران ستادی و روسای 

شعب اين شرکت برگزار شد.
داريوش محمدی، مديرعامل بيمه ايران معين در اين جلسه 
که به صورت آنلاين برگزار شد، با بيان اينکه در سال 99 اتفاقات 
خوبی برای بيمه ايران معين رقم خورد، افزود: با تلاش های هيات 
مديره و حمايت ســهامداران شرکت، دو مجمع فوق العاده برای 
افزايش سرمايه برگزار شد و به اين ترتيب سرمايه شرکت از مبلغ 
2500 ميليــارد ريــال به 5600 ميليارد ريال افزايش يافت و در 
اواخر ســال 99 به ثبت رســيد و به اين ترتيب ايران معين علاوه 
بر اينکه از حيث سرمايه کماکان در بين 10 شرکت اول صنعت 
بيمه قرار گرفت، توانست تمامی شاخص ها و شرايط مدنظر بيمه 

مرکزی را برای تمديد مجوز قبولی اتکايی شرکت فراهم آورد.
وی گفت: سال دشواری را در شرايط سخت اقتصادی متاثر 
از شــيوع ويروس کرونا پشــت سر گذاشتيم؛ ولی موفق شديم از 
لحاظ حجم فروش، ترکيب پرتفو و سودآوری نتايج مطلوبی را 

رقم بزنيم.
محمدی با بيان اينکه بيمه ايران معين در سال 99 توانسته 
است استفاده هوشمندانه ای از پتانسيل مجوز قبولی اتکايی داشته 
باشد، از رسيدن پرتفوی بيمه ای اين شرکت به مرز هزار ميليارد 
تومان برای نخستين بار خبر داد. مديرعامل بيمه ايران معين در 
بخش ديگری از سخنان خود اجرای طرح مهر ايران معين را از 
برنامه های اثربخش سال 99 عنوان کرد و يادآور شد: اجرای اين 
طرح که برای نخستين بار در سطح مناطق آزاد و ويژه اقتصادی 
و با همکاری يکی از بانک های قرض الحسنه کشور عملياتی شد 
ضمن همراهی با مردم و  مساعدت به بيمه گذاران در دوران سخت 
اقتصادی، به معيشت نمايندگان فعال شرکت در اين طرح نيز 

کمک شايانی کرده است.
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خبر تداوم ارائه خدمات و سرویس های بانکی به تمام خبر
مشتریان بانک های ادغامی توسط بانک سپه

به گزارش اعتبار به نقل ار پايگاه اطلاع 
رســانی بانک ســپه: دکتر ســيدمهدی 
حســينی  معاون مديرعامل بانک سپه در 
حوزه فناوری اطلاعات گفت: اجرای موفق 
گام نخســت طــرح ملی ادغــام به عنوان 
اقدامــی بنيادين در راســتای اصلاح نظام 
بانکی کشور، با راهبری و حمايت مسئولين 
ارشد نظام و با برنامه ريزی منسجم و تلاش 
شــبانه روزی کليــه عوامــل اجرايی آن، 
عملياتی شــد و مراتب از ســوی مقامات 
اقتصادی و سياسی کشور مورد تقدير قرار 

گرفته است. 
ابرپروژه ادغام، به لحاظ اهميت، وسعت 
و ابعاد اجرايی آن در ســطح ملی بی نظير 
بوده و همراهی و مشارکت نهادهای ذيربط 
از جمله ســتادکل نيروهای مســلح، بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ايران و وزارت 
امور اقتصادی و دارايی، نقش به ســزايی را 
در تحقــق آن ايفــا کردنــدودر اين ميان، 
تمامــی تلاش و همت مجموعه مديران و 
کارکنان بانک سپه و بانک های ادغام شده، 
بر اين اصل استوار بوده است که ارايه کليه 
خدمات و سرويس های بانکی به مشتريان 

، همچون گذشته استمرار يابد.
  با توجه به پيچيدگی موجود در يکسان 
ســازی سامانه های بانکی و انتقال داده ها 
طی يک بازه زمانی کوتاه در ســال 1399 
کــه البته از مهمترين الزامات آن، مراجعه 
مشــتريان برای تغيير کارت ها و حســاب 
های بانکی ايشان بود، ليکن بانک سپه در 
اقدامی نوآورانه با طراحی و اســتقرار يک 
ســامانه واســط بين بانکــی، مانع حضور 
مشتريان در شعب در شرايط شيوع بيماری 
کرونــا گرديد، در اين شــيوه، بدون تغيير 

حتی يک حســاب يا کارت مشتری، ارايه 
خدمات بانکی ادامه يافت. بر اين اســاس، 
بــه منظور جلوگيری از بروز کمترين تأثير 
منفی در ارايه خدمات به مشتريان بانک ها 
و موسســه ادغام شده و همچنين مديريت 
نحوه مراجعه مشتريان به شعب با توجه به 
وضعيت بيماری کرونا در کشور، نسبت به 
تقويت زيرســاخت ها و اتصال کليه شعب 
بانکهای ادغامی به يکديگر در سطح کشور 
اقدام شــد و ســامانه جديدی با نام سامانه 
ســمتا )ســامانه متمرکز تبادل اطلاعات 
بانکــی( طراحی و اســتقرار يافت، بدين 
ترتيب و با بهره گيری از تکنولوژی روز دنيا 
در حوزه فناوری اطلاعات، ارائه مطلوب تر 
17 ســرويس بانکی مشترک و پرتکرار در 
کليه شــعب بانک ســپه )از جمله عمليات 
واريــز و برداشــت و انتقال وجه بين کليه 
حسابهای مشتری، حفظ کارت های بانکی 
قبلــی و امــکان تمديد و تغيير رمز کارتها، 
پرداخت اقســاط تسهيلات، وصول چک، 
انجام عمليات ســاتنا و پايای بين بانکهای 
ادغامــی بدون پرداخت هزينه کارمزد و...( 
بدون هيچگونه کم و کاستی نسبت به قبل 

از ادغام، با رعايت ســقف مبلغی يکسان و 
ضوابط نقل و انتقال وجوه در کل شــبکه 
بانکــی، فراهم آمده اســت و حتی امکان 
طراحــی محصولات بانکی مطابق با اصول 
و ضوابط استاندارد فنی، امنيتی و نظارتی 
در واحدهای ادغامی مهيا شــده است. لذا 
مشتريان با حفظ و ارتقای امکانات قبلی و 
افزايش کيفيــت، خدمات مطلوب تری را 
دريافــت می کنند. بــه گونه ای که حتی 
خدماتی نظير افتتاح حســاب جاری، اخذ 
دســته چک، انجام عمليات ســاتنا و پايا، 
اتصال به شــبکه شــتاب و بهره مندی از 
خدمات اســتاندارد کارت و ...  در برخی از 
ايــن بانک ها )همچون مهر اقتصاد و کوثر 
 ســابق( برای نخســتين بار به مشــتريان 

ارايه شد. 
البتــه برخی از خدمات قبلی )همچون 
وصول قســط از طريق درگاه خريد در مهر 
اقتصاد ســابق(، با ضوابط بانک مرکزی و 
اســتانداردهای امنيتی پليس فتا و مرکز 
افتا، مغايرت داشــت کــه به منظور حفظ 
حقوق و امنيت اطلاعات مشتريان، متوقف 
و در فرايند انطباق با ضوابط ابلاغی به نحو 

ديگری ارايه شــده اند، بــا توجه به تغيير 
تابلوها، به منظور ارايه خدمات يکپارچه به 
کليه مشتريان واحدهای ادغامی در تمامی 
شــعب، سامانه واسط ادغام )سامانه سمتا( 
بــا امکان ارائه خدمــات پايه پولی و مالی، 
توســط بانک ســپه طراحی و در دسترس 
تمامی کاربران شعب در هر شش مجموعه 
بانکهــای ادغامی قرار گرفت تا مشــتريان 
بتوانند تبادلات مالی همچون انتقال وجه 
از طريق حساب سپرده و يا کارت، پرداخت 
اقساط، وصول چک، دريافت صورتحساب، 
عمليات ساتنا/پايا، خدمات کارتی منتخب 

و ... را به صورت لحظه ای انجام دهند. 
اين سامانه از روز يک ادغام هر بانک يا 
مؤسسه ادغام شده، در شعب اين بانکها به 
همراه شعب قبلی بانک سپه فعال گرديده 
و در اين راســتا روزانه دهها هزار تراکنش 
از طريق اين سامانه و به صورت لحظه ای 
انجام می گيرد و تا زمان يکســان ســازی 
سامانه های بانکی، توسعه خدمات از طريق 
اين سامانه نيز در دستور کار اين بانک قرار 
دارد، از نکات مهم در طراحی اين سامانه، 
اســتفاده از ظرفيت ها و توانايی نيروهای 
داخلی کشــور می باشد که انجام موفقيت 
آميز يکی از پروژه های مهم نرم افزاری را 
فراهم آورده و امکان اتصال به سامانه های 
بانکداری متمرکز هر شــش واحد ادغامی 
را فارغ از شعبه و سامانه بانکی واحد ادغامی 
ايجاد کرده است واين مهم، تا زمان اجرای 
برنامه جديد بانک ســپه در گام دوم طرح 
ملی ادغام و انتقال سامانه ها و انتقال داده 
ها در ســال 1400، استمرار خدمات قبلی 
و يکپارچگــی در پاســخگويی بــه کليه 

مشتريان را فراهم کرده است.

 امیر سرتیپ حاتمی، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلحگفت: از اقدامات ارزشمندی که در سال جدید از فروردین ماه اجرایی شد، افزایش پرداخت مستمری کمک معیشت بگیران صندوق 
ایثارگران است که ۱۲۵ درصد و رقمی حدود ۲ برابر افزایش یافته و از فروردین امسال توسط صندوق رزمندگان وزارت دفاع پرداخت شد.وی با اشاره به افزایش حقوق سربازان وظیفه در سال 
جدید و در اجرای قانون خدمت وظیفه عمومی، اظهار کرد: میانگین حقوق سربازان از ۴۴۰ هزار تومان به یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان افزایش یافته است. بر اساس این قانون، حداقل حقوق کارکنان 
وظیفه در مناطق عادی یک میلیون و ۵۰ هزار تومان و حداکثر آن ۴ میلیون تومان در مناطق عملیاتی خواهد بود. با تامین منابع مصوب قرارگاه مهارت آموزی سربازان، امکان آموزش ها و تخصص های 
کاربردی برای مهارت آموزی در رشته های متنوع در طول خدمت سربازی فراهم شده است. وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح اظهار کرد: طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی در قانون 
بودجه سال ۱۴۰۰ پرداخت کمک معیشتی به بخشی از رزمندگان تحت پوشش که احراز جانبازی داشته اند با آمار حدود ۳۶ هزار نفر برای برخورداری از خدمات و مزایای بنیاد شهید و امور ایثارگران 
به این بنیاد منتقل شد و تحت پوشش قرار گرفتند. امیر سرتیپ حاتمی از اهتمام دولت و مجلس برای در اولویت قرار دادن معیشت سربازان و کمک معیشت بگیران صندوق ایثارگران و همچنین 

سازمان برنامه و بودجه و سازمان هدفمندی یارانه ها و حمایت های ستاد کل نیروهای مسلح و تلاش های صندوق امور رزمندگان وزارت دفاع قدردانی و تشکر کرد. 

نماينده مجلس به رئيس قوه قضاييه اعلام کرد:درخواســت تشــکيل دادگاه تخصصی بورس برای 
بازارگردانــان متخلف و اخلاگــران، نماينده مجلس با انتقاد از نحوه نظارت و کنترل بر تخلفات احتمالی 
بازارگردانان در بازار سرمايه از رئيس قوه قضاييه خواست اقدام به تشکيل دادگاه تخصصی بورس برای برخورد 
با اختلال گران و مجرمان کند. به گزارش پايگاه خبری بورس پرس، زهره الهيان با ارســال نامه به ابراهيم 
رئيسی رئيس قوه قضاييه ، خواهان تشکيل تخصصی بورس شد و اعلام کرد: يکی از بازارهای فعال جذب 
نقدينگی، بازار سرمايه است که بالغ بر 57 ميليون سرمايه گذار در اين بازار حضور دارند. ولی نحوه نظارت و 
کنترل تخلفات احتمالی بازارگردانان با مختصات جنگ اقتصادی کنونی تناسب ندارد و نظارت ناکافی منجر 
به ضرر و زيان های نجومی و تکراری شد. لذا فقدان دادگاه تخصصی مستقل برای برخورد با اختلال گران و 
مجرمان در بورس، مشهود است. از رياست قوه قضائيه ، تقاضامنديم به موجب صيانت و حفظ سرمايه های 
ملی و جلوگيری از خروج آن از طريق ارزهای ديجيتال و خريد املاک بدون پشتوانه در ساير کشورها در 

خصوص ايجاد دادگاه و نظارت تخصصی در بورس، دستورات مقتضی را صادر کند.

درخواستتشکیل
دادگاهتخصصی
بورس

زهره الهیان

محمدحسين رزاقی، مديرعامل سابق شرکت نفت ايرانول به عنوان مديرعامل جديد شرکت نفت سپاهان 
انتخاب شد. در اين مراسم احسان مجتهدی نيز به عنوان عضو جديد هيات مديره، جايگزين عباس ترابی شد. رزاقی 
در دوره مدير عاملی خود در نفت ايرانول با عملکردی موفق، توانست رکوردهای خوبی در فروش اين شرکت به 
ثبت برساند. وی در سال1399 به رغم رکود حاکم بر فضای اقتصادی کشور و همچنين شيوع کرونا توانست فروش 
ايرانول را نسبت به سال 1398 حدود 70درصد افزايش دهد. همچنين در کنار توجه به تامين نياز داخل، هدف را 
افزايش ارزآوری به داخل کشور قرار داده بود که نتيجه اين تدبير رشد 125درصدی صادرات اين شرکت توليدکننده 
روانکار شد.  رزاقی علاوه بر ايرانول دارای سوابق مديريتی در هلدينگ نفت و گاز پتروفرهنگ، شرکت ايتراک از 
زيرمجموعه های ايران خودرو، هلدينگ صنايع پتروشيمی خليج فارس و پتروشيمی پتروالفين فناوران است. طبق 
اين گزارش، آخرين تغيير و تحولات مديريتی در شرکت های بورسی حکايت از اين دارد صفدر علی اسدی که از 
6 شهريور سال 98 در پست مديرعاملی شرکت نفت سپاهان، مشغول به فعاليت بود پس از گذشت 19 ماه تغيير 

کرد و محمدحسين رزاقی به عنوان سکاندار جديد انتخاب شد.بورس پرس

انتصابمدیرعاملجدید
نفتسپاهان

محمدحسین رزاقی

درحالی که بودجه امســال، بانک ها را مجاز به مشارکت در طرح های سرمايه گذاری تا 40 درصد از منابع آنها 
دانســته است، يک مقام مســئول در بانک مرکزی، گفت: »بانک مرکزی اجازه نمی دهد بانک ها بيش از اين 
ســرمايه گذاری کنند و فقط می توانند در شرکت ها 10 درصد سهم  داشته باشند.« تبصره 18 قانون بودجه 
امسال به بانک ها اجازه می دهد تا از محل منابع خود تا 40 درصد در طرح های سرمايه گذاری مشارکت کنند 
و پنج سال بعد از بهره برداری، آنها را واگذار کنند. درحالی که پيش از اين، قانون رفع موانع توليد رقابت پذير، 
بانک ها را از اين مشارکت منع کرده بود. در اين زمينه، عباس معمارنژاد، معاون امور بانکی وزير اقتصاد تاکيد 
می کند که فراهم شدن اين امکان برای بانک ها به معنای بنگاه داری نيست، زيرا متولی اکثر سرمايه گذاری های 
بزرگ کشور بانک ها هستند. علاوه براين، يک مقام مسئول در بانک مرکزی، به ايسنا گفت: »اين تبصره بانک ها 
را مجاز به مشــارکت در طرح های سرمايه گذاری دانسته است اما به اين معنی نيست که بانک مرکزی مجاز 
بداند و اجازه نمی دهد بيش از اين سرمايه گذاری کنند.« وی افزود: »بانک ها بايد حدود 10 درصد در شرکت ها 

سهم داشته باشند و در مديريت آنها دخالت نکنند.« 

بانکهاتا۱۰درصدمیتوانند
سهامدارشرکتهاباشند

 عباس معمارنژاد

بانک رفاه کارگران در راستای تحکيم بنيان خانواده در سال گذشته حدود 47 هزار فقره تسهيلات به زوج های جوان پرداخت کرد. به 
گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، از محل سپرده های قرض الحسنه نزد اين بانک در سال 99، تعداد 46.900 فقره تسهيلات 
قرض الحسنه ازدواج و تهيه جهيزيه به مبلغ بيش از 24.342 ميليارد ريال پرداخت شده است. بر اساس اين گزارش، اين بانک در سال 
99 )فروردين تا پايان اسفند ماه(، بالغ بر 30.059 ميليارد ريال تسهيلات از محل منابع بانک به بنگاه های کوچک و متوسط پرداخت 
کرده است. علاوه بر اين، در تاريخ مذکور، بالغ بر 99.592 ميليارد ريال انواع ضمانتنامه های ريالی به تعداد 170.764 فقره صادر شده 
است.اين بانک در دوره زمانی ياد شده، تعداد 13.783 فقره تسهيلات قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال زايی و کارفرمايان طرح 
های مددجويی به مبلغ بيش از 4.748 ميليارد ريال به معرفی شدگان کميته امداد امام خمينی )ره(، سازمان بهزيستی و وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی پرداخت کرده است.بانک رفاه کارگران همچنين در سال 99، بالغ بر 1858 ميليارد ريال تسهيلات از محل منابع 
قراردادهای سپرده گذاری صندوق توسعه ملی اعطا کرده است. اين بانک در سال 99، در بخش های آب و کشاورزی، صنعت و معدن، 
مسکن و ساختمان، خدمات، بازرگانی و متفرقه بيش از 669.342 ميليارد ريال تسهيلات اعطايی کرده است.اين گزارش می افزايد، 

بانک رفاه کارگران در سال 99، بالغ بر 43.832 ميليارد ريال تسهيلات بابت طرح های فعال حوزه اعتباری اعطا کرده است.

سهمزوجهایجوان
ازتسهیلاتازدواج
47هزارفقره

بانک رفاه کارگران

در 7روز منتهی به 30 فروردين ماه، با توجه به پيش بينی بانک مرکزی از وضعيت نقدينگی در بازار بين بانکی، موضع پولی 
اين بانک به تزريق نقدينگی تغيير پيدا کرد؛ از اين رو با تزريق 50 هزار ميليارد ريال نقدينگی در قالب توافق بازخريد با 
سررسيد 14 روزه با حداقل نرخ 19.8 درصد به بانک های متقاضی موافقت کرده و معاملات مربوط به آن توسط کارگزاری 
بانک مرکزی در روز گذشــته انجام شــده است. به گزارش بانک مرکزی همچنين اعلام کرده است پيرو اطلاعيه 24  
فروردين ماه 1400 مبنی بر برگزاری حراج خريد مدت دار اوراق بدهی دولتی در عمليات بازار باز، هفت بانک و يک موسسه 
اعتباری در مهلت تعيين شده سفارش فروش اوراق بدهی دولتی در قالب توافق بازخريد )ريپو( را در مجموع به ارزش 139 
هزار ميليارد ريال از طريق سامانه بازار بين بانکی به بانک مرکزی ارسال کردند. همچنين در هفت روز منتهی به 30 فروردين 
1400، بانک ها و موسسات اعتباری در 9 نوبت از اعتبارگيری قاعده مند در مجموع به ارزش 259.2 هزار ميليارد ريال 
استفاده کردند. در اين دوره، مبلغ 227.5 هزار ميليارد ريال از ريپوی انجام شده در قالب اعتبارگيری قاعده مند سررسيد 
شد. بانک ها و موسسات اعتباری غيربانکی می توانند از اعتبارگيری قاعده مند )دريافت اعتبار با وثيقه از بانک مرکزی( 
مشروط به در اختيار داشتن اوراق بدهی دولتی و در قالب توافق بازخريد با نرخ سود سقف دالان )22 درصد( استفاده کنند.

تزریق۵هزارمیلیاردتومان
بهبازاربینبانکی

بانک مرکزی ج. ا. ایران

يک کارشناس اقتصادی گفت: موانع دسترسی به تسهيلات بانکی، واردات بی رويه و افزايش قيمت ارز از مهم ترين موانع جهش توليد 
در کشور ما به شمار می رود. حسين راغفر، استاد عضو هيات علمی دانشگاه الزهرا)س( افزود: توليدکنندگان در کشور، برای دستيابی به 
نقدينگی، با بن بست های زيادی روبه رو هستند. بانک ها به راحتی به توليدکنندگان تسهيلات نمی دهند، زيرا روند توليد در کشور ما طولانی 
است. اين کارشناس اقتصادی گفت: سود تسهيلات بانکی نيز برای توليدکنندگان بسيار بالا بوده و خود توليدکننده ها هم ترجيح می دهند 
به جای اين که اين تسهيلات بانکی را در توليد استفاده کنند وارد بازارهايی چون ارز و سکه که سود بيشتری برای آنها به همراه دارد، شوند. 
راغفر ادامه داد: توليدکننده ها در روند طولانی توليد وقتی به محصول مورد نظر می رسند نيز متاسفانه با مانع بزرگی چون واردات بی رويه 
روبه رو هستند که اين واردات بی رويه سبب شده بسياری از توليدکنندگان دچار ورشکستگی شوند. اين استاد دانشگاه الزهرا گفت: واردات 
بی رويه کالا های لوکس توسط بعضی از افراد که عموما دارای رانت قدرت و ثروت هستند سبب شده توليد در کشور ما بی رمق شود. اين 
استاد دانشگاه الزهرا گفت: افزايش قيمت ارز و همچنين خروج بی رويه ارز از کشور، سبب ايجاد تورم طی چند سال آينده در کشور خواهد 
شد و يکی از موانع مهم بر سر راه توليد خواهد بود. تصويب مقررات دست وپاگير نيز سبب می شود توليد در کشور ما با مشکلات عمده روبه رو 
بوده و به کندی پيش برود. راغفر اضافه کرد: بعضی از مسائل سياسی نيز مثل تحريم ها بايد از بين برود تا شرايط امن برای افزايش توليد در 

کشور فراهم شود./ تسنيم

۳مانعمهم
جهشتولید
درکشور

حسین راغفر

مسعود بادين، مديرعامل بيمه آسيا عملکرد سال 99 اين شرکت را با وجود شرايط سخت اقتصادی و همه گيری بيماری کرونا 
مطلوب ارزيابی کرد و مهمترين اقدامات اين شرکت را افزايش سرمايه کم نظير ، رشد قابل ملاحظه حق بيمه توليدی ، بهينه سازی 
پرتفوی ، کسب سطح يک توانگری مالی ، انعقاد قراردادهای بزرگ بيمه ای و ... برشمرد که همگی نشان از پويايی و سرزندگی اين 
شرکت است.  به گزارش روابط عمومی بيمه آسيا، بادين با بيان اينکه افزايش سرمايه شرکت بيمه آسيا در سال گذشته، بالاترين 
سرمايه ثبت شده در بين کل شرکت های بيمه خصوصی را به خود اختصاص داده است ، گفت : اين افزايش سرمايه قدرت پذيرش 
ريسک های بزرگ را در اختيار شرکت قرار می دهد و شرکت می تواند وضعيت خود را بيشتر از گذشته بهبود ببخشد و علاوه بر اين 
ريسک های  بزرگ را قبول کند. در حال حاضر رشته های کشتی، نفت و انرژی و باربری حجم کمی از توليد حق بيمه اين شرکت 
را تشکيل می دهد بنابراين با اين افزايش سرمايه  قطعا شاهد رشد مطلوب در اين رشته ها خواهيم بود. او افزود :  اين افزايش سرمايه 
از محل تجديد ارزيابی ها به مبلغ 21.8 هزار ميليارد ريال با رشدی 949 درصدی انجام شده است که سرمايه شرکت را به 24.1 
ميليارد ريال رسانده است.  همچنين توليد نزديک 85 هزار ميليارد ريال حق بيمه با رشد 41 درصد نسبت به سال 98 سهم بزرگی 

از بازار بيمه را به خود اختصاص داده است و جايگاه بيمه آسيا را در صدر شرکت های بيمه خصوصی کشور تثبيت کرده است.

بیمهآسیا۱4۰۰؛
آمادهپذیرش
ریسکهایبزرگ

مسعود بادین

   مدير عامل بيمه ايران داشتن برنامه و نقشه راه در مديريت يک بنگاه اقتصادی را مهم و حياتی توصيف کرد وگفت: هدف گذاری 
وحفظ منافع و حرمت ها  بايد به گونه ای باشد که در پايان عمليات و ارائه صورت های مالی به مجمع عمومی شرکت، سود ديده 
شود يعنی ترسيم  اهداف و اجرای برنامه ها به گونه ای باشد که شرکت به سود مناسب برسد..     به گزارش روابط عمومی بيمه 
ايران، سيد مجيد بختياری با بيان اين مطلب در آيين معرفی »احمد صفر زاده« معاون فنی جديد بيمه ايران که با حضور معاونين 
مدير عامل و مديران فنی شرکت برگزار شد، از زحمات محمد زاهد نيا معاون فنی سابق بيمه ايران تشکر و قدردانی کرد وگفت: 
درک هويت واقعی بيمه ايران از اهميت بسيار زيادی برخوردار است و بايد به عنوان اولين و مهمترين موضوع شرکت در نظر 
گرفته شود و نسبت به آن مسئول باشيم تا به هويتی که حق  شرکت است برسيم .     بختياری، نام بيمه ايران را نامی با اعتبار و 
اصيل دانست که درطول حدود يک سده فعاليتش، توفيقات وافتخارات زيادی برای کشور و صنعت بيمه آفريده است و افزود: 
بيمه ايران زير بنای اصلی صنعت بيمه کشوراست و درحال حاضر مفاهيمی بزرگتر از پرتفو و مسائل مالی در آن مطرح شده که 
همان مفهوم تعهد و اصالت است که بايد از آنها پاسداری کرد. به همين جهت بيمه ايران به عنوان بزرگترين شرکت بيمه در 

غرب آسيا، نقشی تعيين کننده در منطقه دارد و نبايد بدون قواعد حرفه ای و توجه به مسائل تخصصی اداره شود.

داشتنبرنامهونقشهراه
درمدیریتیکبنگاهاقتصادی
مهموحیاتیاست

سید مجید بختیاری
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 وحید شقاقی- عضو هیأت علمی دانشگاه خوارزمی
در بررسی دهه ای که گذشت بايد گفت دهه نود دهه ای جدا 
و متفاوت برای اقتصاد ايران بود. ما در اين دهه شاهد دو بار شديدترين 
تحريم ها بر اقتصاد ايران بوديم و اين تحريم ها منابع درآمدی کشور 
و منابع ارزی و بخش های مختلف کشور را تحت الشعاع قرار داد.

انباشت چالش های پنجاه ساله اقتصاد ايران هم به آن پرداخته 
نشده است. پس ما با انبوهی از چالش های اقتصادی روبه رو بوديم 
که اين تحريم ها به ما اجازه اصلاحات ساختاری در اقتصاد را نداد. 
ما الان در اقتصاد ايران چالش های زيادی را از جمله چالش بانکی، 
چالش صندوق های بازنشستگی، بيکاری، چالش تضاد طبقاتی، 
چالش فساد در اقتصاد ايران و بحران هايی نظير آب و ديگر بحران ها 
که اينها يا درمان نشــده اند يا به شدت شــان افزوده شــده است را 
داريــم. پــس با اين توصيف ها از اقتصاد ايران، دولت آينده فرصت 
کمی دارد که به اصلاحات ساختاری برای حل مسائل برسد و آن 
را شروع کند. اگر دست به اصلاحات ساختاری نزنيم اين چالش ها 
با مسکن نفت هم درمان نخواهد شد.   شايد تا 10 سال  آينده دنيا 
از نفــت هــم عبــور کند و صادرات نفت ما نيز کاهش يابد و دنيا تا 
سال 2030 از نفت عبور کند و خودروها برقی شود. اگر اتکای ما 
به نفت باشد مسائل ما هم بيشتر خواهد شد. ما فرصت نداريم که 
بتوانيم به همه اين نواقص رسيدگی کنيم. دولت آينده فارغ از همه 
نقدهايی که به آن صورت می گيرد ما بايد مسائل بين المللی مان را 
حل کنيم و به اصلاحات ســاختاری اقتصاد ايران دســت بزنيم و 
مسأله تورم را حل کنيم چون تمام دنيا مسأله تورم را حل کرده اند 
به جز 5 کشور جهان. ما شايد جزو پنج کشوری هستيم که نتوانستيم 
مســأله تورم را حل کنيم و بســياری از مسائل اقتصادی ايران به 
نحوی با تورم عجين شده است و حتماً بايد دولت آينده به بحث 
تورم به عنوان يکی از چالش های اصلی کشور ورود کند. اين خود 

نيازمند اصلاح نظام بانکی، درآمدی و توليدی است.

عرضه محصول جدید بیمه آسماری

در شرايطی که پاندمی کرونا بار ديگر اوج گرفته و هزينه های 
احتمالی درمان اين بيماری برای مبتلايان می تواند چشمگير 
باشد، مديرعامل شرکت بيمه آسماری از عرضه محصولی جديد 
در حوزه بيمه درمان تکميلی خبر داد که بر اساس آن علاوه بر 
همه پوشــش های بيمه درمان تکميلی انفرادی، خسارت های 
مرتبــط با بيماری کرونا نيز پوشــش داده می شــود. عليرضا 
يزدان دوست با بيان اينکه در صنعت بيمه پيش از اين، بيمه های 
درمان تکميلی و بيمه های دارای پوشش بيماری کرونا به صورت 
مجزا ارائه می شد، اظهار کرد: بازار به يک بيمه نامه واحد که بتواند 
همه ريسک های حوزه درمان از جمله کرونا را همزمان پوشش 
دهد، نياز داشت و اکنون شرکت بيمه آسماری اين محصول را 
برای عرضه به بازار آماده کرده اســت. وی با اشــاره به اينکه اين 
بيمه نامــه در قالب دو طــرح درمان انفرادی و خانواده همراه با 
پوشــش کرونا و در دو ســقف عملياتی می شود، ادامه داد: اين 
بيمه نامه علاوه بر اينکه دغدغه بسياری از بيمه گذاران و متقاضيان 
پوشــش های بيمه ای را برطرف می کند، می تواند ضريب نفوذ 
بيمه به ويژه در زمينه بيمه های درمان تکميلی را افزايش دهد. 
يزدان دوســت با بيان اينکه توسعه فروش بيمه نامه های درمان 
تکميلی انفرادی از اهداف اصلی شرکت بيمه آسماری در سال 
 جاری است، گفت: گرچه نسبت خسارت اين بيمه نامه در صنعت 
بيمه عدد مطلوبی نيست، اما شرکت بيمه آسماری توانسته با 
کنترل های حرفه ای و فروش مديريت شده، نسبت خسارت اين 
رشته را در حد قابل قبولی تثبيت کند. مديرعامل شرکت بيمه 
آسماری حذف فرآيند پيچيده و مشکل »آزمايش و چکاپ پيش 
از انعقاد قرارداد بيمه درمان تکميلی« را عامل مهمی در افزايش 
جذابيت اين رشته برای بيمه گذاران دانست و خاطرنشان کرد: 
توانســتيم با جايگزين کردن دوره انتظار به جای آزمايش های 
پزشکی، رغبت بيشتری برای خريد بيمه نامه درمان تکميلی در 

ميان متقاضيان ايجاد کنيم.

عرضهآلومینیوم
جنوبدرتالار

صادراتیبورسکالا

در باب سیاست های اقتصادی دولت آینده

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر دیدگاه

مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب ۳۰۰ تن شمش آلومینیوم ۵۰p-۹۹.۸۵ را به منظور صادرات در بورس کالای ایران عرضه کرد که قرار گرفتن آلومینیوم بر تابلوی تالار صادراتی، برای نخستین بار 
رقم می خورد. قیمت پایه این عرضه ۵۱۲ هزار و ۵۹۶ ریال به ازای هر کیلوگرم بوده و مکان تحویل نیز انبار کارخانه است. براساس اطلاعیه عرضه بورس کالای ایران، از جمله مشخصات این 
عرضه می توان به اعتباردهی تمامی محصول از طریق ضمانت نامه بانکی یا گشایش اعتبار اسنادی )حداکثر ۳ ماهه( با کارمزد ۵/ ۱ درصد ماهانه اشاره کرد. از سوی دیگر خریداران ملزم به 
پرداخت مالیات ارزش افزوده هستند و به منظور تسویه در بورس و صدور حواله برای قراردادهایی که به صورت اعتباری تسویه می شوند پرداخت مبلغ ارزش افزوده به صورت نقدی 
الزامی اعلام شده است. در اطلاعیه این عرضه آمده است حداکثر زمان حمل از تاریخ صدور حواله ۷ روز کاری بوده و مسوولیت حمل، صادرات، اظهار گمرکی و رفع تعهدات ارزی به عهده 
خریدار است. همچنین حداقل خرید ۲۵ تن اعلام شده و خریدار مجاز به فروش کالا در بازار نخواهد بود. مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب )سالکو( جزو نخستین واحدهای تولیدی منطقه ویژه 
اقتصادی لامرد است که سال گذشته پس از افتتاح و با فاصله ۴ ماه توانست بخشی از محصولات خود را وارد بورس کالا کند. به اعتقاد متخصصان صنعت آلومینیوم کشور، محصولات تولیدی 

این شرکت از جمله شمش های ۵۰ پوندی، شمش های یک هزار پوندی، اسلب و بیلت این مجتمع، از نظر کیفیت قابل رقابت با تولیدات سایر کشورهای مطرح است. 

مديرعامل شستا از توليد 2.5 هزار تن رافينيت پتروشيمی زيرمجموعه در فروردين ماه و کسب رکورد 
بالاترين ميزان توليد ماهانه در عمر 44 ساله اين شرکت خبر داد. به گزارش پايگاه خبری بورس پرس، محمد 
رضوانی فر مديرعامل شستا با انتشار پيامی در توييتر اعلام کرد: پتروشيمی فارابی با توليد 2526 تنُ محصول 
PAF در فروردين 1400 رکورد بالاترين ميزان توليد ماهانه در طول تاريخ 44 ساله اين شرکت را شکست. 
بنابراين گزارش، پتروشيمی فارابی با سرمايه اسمی 263 ميليارد تومانی بعد از 17  سال حضور از فهرست 
شرکت های پذيرفته شده در بورس تهران در آذر سال 97 حذف و به بازار پايه فرابورس منتقل شد. “شفارا” 
فروردين 80 به عنوان يکی از اولين شرکت های پتروشيمی وارد بورس شد و در اوج صعود سهام شرکت های 
پتروشيمی در سال 78 تا قيمت 1800 تومان هم افزايش داشت ولی بعد از سال 2000 ميلادی با کاهش 
قيمت های جهانی پتروشيمی همانند ساير سهام شرکت های اين صنعت از مدار استقبال سرمايه گذاران 
خارج شد و امروز قيمت هر سهم آن 379.2 تومان است. شرکت پتروشيمی فن آوران با 48 درصد و پتروشيمی 

اميرکبير با 32.1 درصد سهم در ترکيب سهامداری اين شرکت حاضر در تابلو زرد بازار پايه حضور دارند.

             

رکوردتولیدماهانهمحصول
زیرمجموعهشستادرعمر44
سالهشکست

محمد رضوانی فر

تفاهم نامه همکاری بانک، بیمه و خدمات توسعه تعاون
تفاهم نامه همکاری سه جانبه بانک توسعه 
تعاون، شرکت کارگزاری بيمه پوشش و شرکت 
خدمات و پشتيبانی توسعه تعاون برای استفاده 

بهينه از ظرفيت اين شرکت ها به امضا رسيد.
طی نشستی به ميزبانی شرکت خدمات و 
پشتيبانی توسعه تعاون، تفاهم نامه همکاری 
ســه جانبه ای ميان اين شرکت، بانک توسعه 
تعاون و شرکت کارگزاری بيمه پوشش )نهاد 
تخصصی بيمه گذاری بانک توسعه تعاون( در 
جهت ايجاد هم افزايی هر چه بيشتر ميان ارکان 
ايــن بانک در موضــوع ارزيابی اموال منقول و 
غيرمنقول و بيمه مرهونات امضا شد. به گزارش 
روابط عمومی شــرکت خدمات و پشــتيبانی 
توسعه تعاون، در اين جلسه که با حضور مدير 
امور اســتان ها و شــعب بانک توسعه تعاون و 
مديران شرکت کارگزاری بيمه پوشش و شرکت 
خدمات و پشتيبانی توسعه تعاون برگزار شد، 
ضمن طرح و بررسی فرآيندها و مسائل ارزيابی 
اموال منقول و غيرمنقول و امور بيمه ای مربوط 
به مرهونات بانک، تفاهم نامه ای در اين راستا به 
امضای طرفين رســيد. احمد محمدی، مدير 

امور استان ها و شعب بانک توسعه تعاون گفت: 
شــرکت های تابعــه بانک با هدف تســهيل 
فرآيندهای متنوع بانکداری مشــغول فعاليت 
هستند و با هماهنگی و انسجام شبکه شعب، 
بر آن هســتيم از ظرفيت شــرکت ها به نحو 
مناسبی بهره برداری شود. همچنين مکانيزمی 
تعريف شده تا جبران خدمات همکاران شعب 
در فرآيندهــا مورد ملاحظه قرار گيرد و از اين 

رو 10 درصــد از درآمد ارزيابی اموال منقول و 
غيرمنقول و 10درصد نيز از درآمد بيمه اموال 
ترهينی به صورت درآمد غيرمشــاع به شعب 
مربوطه اختصاص يابد. درآمد غيرمشاعی که 
برای شعب بانک در نظر گرفته شده، شاخصه 
مهم و حائز اهميت اين تفاهم نامه است که در 
اجــرای مصوبات هيات مديــره بانک متبوع 
اجرايی شــده اســت. در اين جلسه بر اهميت 

موضوع ارزيابی اموال منقول و غيرمنقول و امور 
بيمه ای مربوط به آن تاکيد شــد و امضای اين 
تفاهم نامه گامی مهم در جهت تکامل زنجيره 
ارزش ميــان ارکان بانــک توســعه تعاون و 
شرکت های تابعه و بهبود شاخص های کيفی 
خدمات و ســودآوری هر چه بيشتر ارکان اين 
بانک عنوان شد. براساس اين تفاهم شرکت های 
خدمات و پشتيبانی توسعه تعاون و کارگزاری 
بيمه پوشش، با درخواست ارزيابی و بيمه اموال 
معرفی شده از سوی مشتريان بانک، به صورت 
متمرکــز اقــدام بــه ارزيابی امــوال از طريق 
کارشناسان رسمی دادگستری و ارزيابان خبره 
و نهايتا بيمه اموال ترهينی خواهند کرد. اين 
اقدام باعث استفاده حداکثری از ظرفيت های 
شرکت های تابعه بانک شده و با هدف کاهش 
ريسک های مترتب بر فرآيند ارزيابی به لحاظ 
صحــت و دقت ارزش گــذاری و فرآيند بيمه 
مرهونات با بهترين نرخ و پوشش )متناسب با 
وثايق و تســهيلات پرداختــی بانک( و برای 
 تســهيل در فرآيند هــای مذکــور طراحی

 شده است.

خارج از وقت اداری و همان طور که در خانه مشــغول 
اســتراحت هســتيد، می توانيد براي خود حســاب بانکي 
افتتاح کنيد. اين خدمتي است که بانک مهر ايران به شما 

ارائه مي دهد.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ايران، 
بانکداری الکترونيکي در طول سال هاي اخير در کشور ما 
رشد روزافزوني داشته و باعث شده بسياري از عمليات هاي 
بانکــي از جملــه دريافت و انتقال پول، پرداخت قبوض و... 
بدون مراجعه به شعب بانکي قابل انجام باشد. با اين حال 
خدمــات و محصولاتی که بانک های مختلف کشــور ارائه 
می کنند تا حد زيادي شبيه به يکديگر بوده و تفاوت هاي 
اندکي در آن ها به چشــم مي خورد. اما بانک مهر ايران که 
در حوزه ارائه خدمات الکترونيکي پيشرو محسوب مي شود 

و چند محصول و خدمت را براي نخســتين بار در شــبکه 
بانکي کشــور به مشــتريان خود ارائه کرده، اين بار نيز در 
ارائه يک خدمت نوين پيشــگام شده است. افتتاح حساب 
يکــی از عمليات هــای بانکي اســت که هنــوز به صورت 
الکترونيکي قابليت انجام ندارد و براي داشــتن حساب در 
بانک هاي مختلف، مشــتريان بايد به شعب آن ها مراجعه 
کننــد. بــا اين حال بانک مهر ايران برای نخســتين بار در 
شــبکه بانکي کشور امکان افتتاح حساب به صورت آنلاين 
را فراهم کرده اســت. بر اين اســاس اشخاص مي توانند با 
مراجعه به وب سايت بانک مهر ايران به آدرس qmb.ir و 
انتخاب »سامانه افتتاح حساب« آنلاين از بخش »بانکداري 
الکترونيک« نسبت به افتتاح حساب بانکي براي خود اقدام 
کننــد. همچنين کاربران می توانند با دانلود اپليکيشــن 

همــراه بانک مهر ايران از 
بانکــداري  بخــش 
الکترونيــک وب ســايت 
بانک نســبت بــه افتتاح 
طريــق  از  حســاب 
همراه بانــک اقدام کنند. 
افتتــاح حســاب از اين 

طريق تنها ظرف چند دقيقه انجام مي شود و از رفت وآمد 
مشتريان به شعبه بانک جلوگيري مي کند. اين کار مي تواند 
احتمال شيوع بيماري کرونا را نيز به نوبه خود کاهش دهد.

گفتنی اســت کارت بانکی اشــخاص نيز بنا به تعيين 
خودشان مي تواند درب منزل يا محل کار به ايشان تحويل 

داده شود.

افتتاح حساب بانکی بدون مراجعه به شعبه

بر اساس گزارش بانک مرکزی از وضعيت کل مانده سپرده ها و تسهيلات ريالی و ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به 
تفکيک استان در پايان دی ماه سال گذشته، مانده کل سپرده ها به رقم 3616 هزار و 300 ميليارد تومان رسيده است که نسبت 
به مقطع مشابه سال قبل و پايان سال گذشته معادل 43/7 و 33/1 درصد افزايش را نشان می دهد،   بالاترين مبلغ سپرده ها 
مربوط به استان تهران با مانده 1942 هزار و 700 ميليارد تومان و کمترين مبلغ مربوط به استان کهگيلويه  و  بويراحمد معادل 
8800 ميليارد تومان است. علاوه بر اين، مانده کل تسهيلات در اين زمان 2627 هزار و 800 ميليارد تومان است که نسبت به 
مقطع مشابه سال قبل و پايان سال گذشته معادل 48/1 و 35/8 درصد افزايش داشته است. بيشترين مبلغ تسهيلات نيز 
مربوط به استان تهران با مانده 1676 هزار و 300 ميليارد تومان و کمترين مبلغ مربوط به استان کهگيلويه  و  بويراحمد معادل 
8900 ميليارد تومان است. نسبت تسهيلات به سپرده ها بعد از کسر سپرده قانونی 80/8 درصد است که نسبت به مقطع مشابه 
سال قبل و پايان سال قبل، به ترتيب 2/2 و 1/4  واحد درصد افزايش را نشان می دهد که نسبت مذکور در استان تهران 94/8 
درصد و استان کهگيلويه و بويراحمد 113/5 درصد است،  يکی از علل مهم بالا بودن رقم تسهيلات و سپرده ها در استان تهران 

استقرار دفاتر مرکزی بسياری از شرکت ها و مؤسسات توليدی ساير استان ها در استان تهران بيان شده است.

مبلغسپرده
وتسهیلاتبانکی
زیادشد

بانک مرکزی ج. ا. ایران

مديريت دقيق منابع آب در ســال جاری ضروری است،  اسحاق جهانگيری در چهل و دومين جلسه 
شورای عالی آب با اشاره به گزارش های ارائه شده مبنی بر کاهش بارش ها در سال جاری، بر ضرورت مديريت 
دقيق منابع آب در سال جاری تاکيد کرد و از وزارت نيرو خواست برنامه ريزی های لازم را انجام دهد تا مردم 
در فصل تابستان با مشکل آب شرب مواجه نشوند. معاون اول رئيس جمهور همچنين بر ضرورت اطلاع رسانی 
دقيق و به موقع به مردم در خصوص کم آبی و خشکســالی تاکيد و خاطرنشــان کرد: اگر مردم را در جريان 
مشکلات قرار دهيم،  شاهد همکاری جامعه در زمينه های مختلف خواهيم بود. در اين جلسه که معاون اول 
قوه قضائيه، وزرای نيرو، صنعت، معدن و تجارت و رئيس ســازمان حفاظت محيط زيست و استانداران يزد، 
چهار محال و بختياری و اصفهان نيز حضور داشتند، رئيس سازمان هواشناسی گزارشی از خلاصه وضعيت 
بارش و تامين آب در سال آبی 1399-1400 ارائه کرد و به تشريح پيش بينی بارش و دمای هوا در ايام پيش 
رو پرداخت. در اين جلسه همچنين نقشه راه احيای حوضه آبريز زاينده رود که در جلسه کارگروه احياء زاينده 

رود تاييد شده بود مورد بررسی قرار گرفت و به تصويب رسيد.

مدیریتدقیقمنابعآب
درسالجاریضروری
است

 اسحاق جهانگیری

سيدحسين سيدزاده، مديرعامل صندوق اعتباری هنر گفت: »در سال 99 برای جبران بخشی از خسارت های دوران 
کرونا، 45 تماشاخانه بخش خصوصی برای دريافت تسهيلات کارآفرينی به بانک عامل معرفی شدند.« سيدزاده با اعلام اين 
خبر گفت: »در پی شيوع ويروس کرونا و اجرای محدوديت های مصوب ستاد بحران کرونا، اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه با 
مشکلات بسياری به دليل توقف فعاليت های فرهنگی و هنری مواجه شدند.« او افزود: »شيوع ويروس کرونا و تداوم آن ضربه 
سنگينی به پيکره حوزه نمايشی وارد کرد ارائه تسهيلات با نرخ سود 4 درصد ازسوی صندوق اعتباری هنر به تماشاخانه های 
بخش خصوص راهکاری از سوی صندوق برای کاهش آسيب های کرونايی در کنار ديگر اقدامات حمايتی در اين حوزه  بوده 
است.«  سيدزاده در ادامه گفت: »در سال گذشته 45 تماشاخانه از سوی صندوق اعتباری هنر  برای دريافت وام قرض الحسنه 
به بانک عامل معرفی شدند که تعدادی از تماشاخانه های معرفی شده به دليل عدم مراجعه و يا ارائه مدارک ناقص موفق به 
اخذ تسهيلات نشدند.« مديرعامل صندوق اعتباری هنر با اشاره به فرصت دوباره به تماشاخانه ها برای دريافت تسهيلات 
کرونايی گفت: »طی ارزيابی آخرين وضعيت پرداخت تسهيلات به تماشاخانه ها در سال 99 تصميم گرفته شد؛ فرصت دوباره 
برای تماشاخانه هايی که به دليل عدم ارائه مستندات  در فرصت اعلام شده موفق به دريافت تسهيلات نشده اند فراهم شود.

اعطایتسهیلات
قرضالحسنهبه4۵
تماشاخانهبخشخصوصی

سیدحسین سیدزاده

سيدروح ا... لطيفی سخنگوی گمرک گفت: ميزان تجارت خارجی ايران با کشورهای همسايه در سال گذشته 82 ميليون 
و 535 هزار و 389 تن انواع کالا برابر با 36 ميليارد و 502 ميليون و 315 هزارو 869 دلار بوده است که 56 درصد وزن و حدود 50 
درصد کل تجارت کشور با دنيا را شامل می شود. ايران با 15 کشور از جمله امارات متحده عربی، افغانستان، ارمنستان، جمهوری 
آذربايجان، بحرين، عراق، کويت، قزاقستان، عمان، پاکستان، قطر، روسيه، ترکيه، ترکمنستان وعربستان دارای مرزهای آبی و 
خاکی است وتجارت در رويه های واردات و صادرات با اين کشورها از هر نظر برای کشور و بخصوص تجار و توليدکنندگان دارای 
اهميت است. بيشترين حجم صادرات ايران به کشورعراق با 25ميليون و 670 هزار و 392 تن به ارزش هفت ميليارد و 448 
ميليون و 431 هزار و 673 دلار بوده است و کمترين حجم صادرات نيز به بحرين برابر با هشت ميليون و 473هزار و 704 دلار 
بود.در سال 99 نزديک به 14 ميليون و 700 هزار تن کالا به ارزش 16 ميليارد و 145 ميليون دلار از کشورهای 15 گانه همسايه 
وارد کشور شده است که 43.5 درصد وزن و 36.5 درصد کل واردات کل از کشورهای جهان را تشکيل می دهد. بيشترين حجم 
واردات ايران از کشورهای همسايه متعلق به امارات متحده عربی با پنج ميليون و 136 هزار و 534 تن کالا به ارزش 9 ميليارد و 
757 ميليون و 787 هزارو 591 دلار بود و کمترين ميزان واردات نيز مربوط به کشور بحرين با ارزش 946 هزارو 808 دلار می شود.

تجارت۳۶.۵میلیارد
دلاریایران
باهمسایگاندرسال۹۹

سیدروح ا... لطیفی

به سبب استمرار شرايط ناشی از بيماری کرونا و اثرات تعطيلی های وضع شده برای مشاغل و کسب و کارها زمان تسويه بدهی 
بدهکاران شبکه بانکی کشور تمديد شد. به گزارش روابط عمومی بانک ايران زمين؛ به سبب استمرار شرايط ناشی از بيماری کرونا و 
اثرات تعطيلی های وضوع شده برای مشاغل و کسب و کارها، مهلت های زمانی مندرج در بند هفتم مصوبه جلسه چهل و هفتم ستاد 
ملی کرونا مورخ 15 آذر 1399 در زمينه )قانون تسهيل تسويه بدهکاران شبکه بانکی کشور( به مدت شش ماه تمديد می شود. برهمين 
اساس افراد مشمول اين قانون با در نظر گرفتن موارد ذيل می توانند از شرايط اعلامی استفاده نمايند.1- تسهيلات دريافتی در بخش 
های اقتصادی کشاورزی، شکار و جنگلداری، شيلات، استخراج معادن، صنعت، ساختمان و تامين برق، آب و گاز با هدف ايجاد، توسعه، 
تامين سرمايه در گردش استفاده شده باشد،2-   استفاده از اين موضوع برای اشخاص مشمولی است که تاکنون نتوانسته اند از مزايای 
قانون تسهيل تسويه بدهی بدهکاران شبکه بانکی کشور بهره مند شوند. 3-  مهلت مقرر برای تسليم تقاضا به بانک ها برای متقاضيان 
تا پايان خرداد ماه سال 1400 می باشد.4-  مهلت مقرر برای اشخاص مشمول به منظور تسويه نقدی بدهی، پايان شهريور ماه سال 
1400 است.5- سقف مجاز مجموع مبالغ اصل تسهيلات مندرج در قراردادها، برای هر شخص حقيقی و حقوقی غير دولتی در شبکه 

بانکی، به ترتيب پنج ميليارد ريال )5.0000.000.000 ريال( و بيست ميليارد ريال )20.0000.000.000 ريال( می باشد.

تمدیدقانونتسهیلتسویه
بدهیبدهکارانشبکه
بانکیدربانکایرانزمین

 بانک ایران زمین 

اهدای بسته های معيشتی به نيازمندان از سوی بانک پارسيان ، مرحله نخست رزمايش مواسات، همدلی وکمک 
مومنانه بانک پارسيان در سال 1400، با توزيع250 بسته معيشتی به نيازمندان جامعه هرکدام به ارزش 20 ميليون 
ريال آغاز شد. اين رزمايش، چهارشنبه اول ارديبهست ماه 1400مصادف با هشتم ماه مبارک رمضان و در آستانه 
وفات حضرت خديجه )س( آغاز شد و تا پايان سال ادامه خواهد داشت. بانک پارسيان در مرحله نخست اين رزمايش 
به منظور تامين هزينه مايحتاج اوليه زندگی اقشار نيازمند، تعداد 250 بسته معيشتی هر کدام به ارزش 20 ميليون 
ريال شامل اقلام خوراکی و مايحتاج عمومی در بين مادرانی که کودکان آن ها دچارسوء تغديه هستند، توزيع کرد. 
گفتنی است بانک پارسيان پيش تر نيز در جهت همراهی ، همدلی و کمک مومنانه به نيازمندان و انجمن های خيريه 
با توجه به شرايط خاص ايجاد شده ناشی از کرونا در کشور اقدامات قابل توجهی را انجام داده که کمک دو ميليارد و 
سيصد ميليون يالی به جامعه معلولين ايران، کمک 10 ميليارد ريالی به انجمن آلزايمر، اهدای بسته های نوشت افزار 
به دانش آموزان مناطق محروم، پرداخت تسهيلات خود اشتغالی و کارآفرينی به مددجويان کميته امداد حضرت 

امام )ره( و همچنين اعطای وام قرض الحسنه به کسب و کارهای آسيب ديده کرونا از اهم اين اقدامات است.

تداومکمکهایمومنانه
بانکپارسیاندرپویش
مواسات

بانک پارسیان

تمامی مشاوران املاک سراسر کشور و خانواده آ  نها تحت پوشش بيمه نامه مستمری و مکمل بازنشستگی 
بيمه معلم قرار گرفتند و می توانند از مزايای طرح »سايه بان« بهره مند شوند. سعيد گيوه چی، مدير بيمه های 
عمر و زندگی بيمه معلم هدف از اجرای اين طرح را ايجاد پوشش فوت، حادثه و ... بيمه بازنشستگی، بيمه 
زندگی و سرمايه گذاری و فراهم آوردن آرامش بيشتر در زندگی مشاوران املاک و خانواده آنها و پرداخت آن 
به صورت مستمری مادام العمر دانست و گفت: با توجه به اينکه برخی از مشاغل بدون بيمه بازنشستگی 
فعاليت می کنند، در اين طرح در صورت خريد بيمه نامه زندگی و سرمايه گذاری »طرح سايه بان« تخفيفات 
ويژه ای در نظر گرفته شده است تا با ارائه بهترين تعهدات در زمان تشکيل سرمايه، اندوخته و مستمری 
ويژه ای پس از پايان دوره بيمه نامه برای مشاوران املاک و خانواده آنها در نظر گرفته شود. براساس آمار بيش 
از 90 درصد مشاوران و کارشناسان املاک کل کشور، بيمه بازنشستگی ندارند. اين در حالی است که مشاوران 
و بنگاه های معاملات ملکی، نقش مهمی  در زنجيره خريد و فروش املاک دارند. در همين راستا بيمه معلم 

با شناسايی بازار هدف و بررسی ريسک های آن، پوشش بيمه ای بنگاه های معاملات ملکی را کليد زد.

مشاوراناملاک
زیرچتربیمهعمرمعلم

 بیمه معلم



استان اصفهان شاهد بهره برداری از چهار 
پروژه صنعت برق به ارزش ۴6 میلیارد تومان

رضا اردکانيان وزير نيرو در مراســم افتتاح طرح های مهم 
صنعت آب و برق که به صورت ويديو کنفرانس از محل وزارت 
نيرو برگزار شد، گفت: امسال به دليل کاهش بارش ها حدود سه 
هزار مگاوات توليد برق از نيروگاه های برق آبی کم خواهد شد، 
امســال در قالب پويش #هر هفته الف- ب- ايران مقرر اســت 
290 پروژه بزرگ صنعت آب و برق با ســرمايه گذاری 66 هزار 
ميليارد تومان به بهره برداری برسد که اين امر به صورت هفتگی 
انجــام خواهد شــد. از مجموعه طرح هــای اين پويش تا نيمه 
مردادماه 167 طرح به بهره برداری خواهد رسيد و 123 طرح 
با ســرمايه گذاری 23 هزار ميليارد تومان هم تا پايان ســال به 
بهره برداری می رســد. بهره برداری از 18 طرح، 16 هزار هکتار 
شــبکه های اصلی آبياری و زهکشی، 20تصفيه خانه آب، 34 
تصفيه خانه فاضلاب، آب رســانی پايدار به 960 هزار هموطن 
روستايی، بهره برداری از 12 نيروگاه حرارتی به ظرفيت 2 هزار 
و 60مگاوات و نيز 51 نيروگاه تجديدپذير مجموعه طرح هايی 

است که هفته به هفته به بهره برداری  خواهند رسيد.
شرایط متفاوت بارشی در تابستان امسال

امسال و در تابستان به دليل کاهش بارشی که اتفاق افتاده 
شــرايط متفاوتی خواهيم داشت و طبق پيش بينی های انجام 
شده نسبت به متوسط دوره درازمدت 40درصد کاهش بارش 
تاکنون رخ داده است.البته برنامه ريزی هايی از قبل صورت گرفته 
تا در تأمين آب شرب و بهداشت مردم در شرايط کرونا مشکلی 
ايجاد نشود و در اين ميان، سهم مردم از اهميت بالايی برخوردار 
است. وی بر اعمال روش های مديريت مصرف به صورت جدی تر 
تأکيد کرد تا در اين شرايط، مردم و بخش درمان با مشکل روبه رو 
نشوند. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نيرو، وی 
يکی از اصلی ترين بخش مصرف کننده برق را دســتگاه های 
سرمايشی دانست که در زمان اوج بار از حدود 58 هزارمگاوات 
برق مصرفی، 24 هزارمگاوات را به خود اختصاص می دهند، به 
ايــن ترتيب حــدود 40درصد مصرف برق به دســتگاه های 
سرمايشی اختصاص می يابد که سهم دستگاه های اجرايی حدود 
3 هزارمــگاوات اســت بنابرايــن هر توصيه ای بــرای رعايت 
صرفه جويی بايد در ابتدا به اين دســتگاه ها باشد.اســتفاده از 
دستگاه های سرمايشی به غير از مناطقی که براساس وضعيت 
آب و هوايی در نقاط خيلی گرم واقع شده اند انجام نخواهد گرفت 
و اميد است بخش خانگی و تجاری هم با کمک به اين امر سهم 
خود را در کاهش مصرف آب و برق ايفا کنند. وی با بيان اينکه 
ســال آبی 99-98 نيز سال پربارشی بود، خاطرنشان ساخت: 
امسال به نسبت سال گذشته با حدود 50 درصد کاهش و نسبت 
به ميزان متوسط بارش بلندمدت با حدود 40 درصد کم بارشی 
روبــه رو خواهيم بود،رونمايــی از »روتور توربين بخار نيروگاه 
بعثت« به عنوان نخستين نمونه ايرانی ساخته شده، نخستين 
دستاورد پويش اين هفته بود که در استان البرز به بهره برداری 
رسيد؛ با ساخت اين روتور توربين 82.5 مگاواتی، ايران در ميان 
پنج کشور برتر سازنده آن قرار گرفت.استان اصفهان نيز شاهد 
بهره بــرداری از چهار پــروژه صنعت برق به ارزش 46 ميليارد 
تومان بود. اين پروژه ها شامل دو نيروگاه خورشيدی يک مگاواتی 
در دو شهرستان طالخونچه و اصفهان با 16 ميليارد تومان اعتبار 
بود.همچنين »بخشــی از اتصالات 63کيلوولت هسنيجه« در 
شهرســتان نجف آباد و پروژه »خط 63 کيلوولت سپاهان« در 
مجموع با اعتبار 30 ميليارد تومان دو پروژه ديگر افتتاحی بود.

در اســتان چهارمحال و بختياری 2 پروژه صنعت آب و برق با 
اعتبــار 60 ميليارد تومان به بهره برداری رســيد که شــامل 
»تصفيه خانه آب سامان« با ظرفيت 120 ليتر در ثانيه، دو هزار 
و 700 متر خط انتقال آب خام، پنج هزار و 500 متر خط انتقال 
آب پاک از تصفيه خانه به مخازن شهر و مخازن آب به ظرفيت 
هزار مترمکعب با اعتبار 51 ميليارد تومان و 30 هزار نفر جمعيت 
تحت پوشش بود.همچنين پروژه »احداث 2 بی 63 کيلوولت 
در پست فارسان« نيز برای تغذيه به پست 63 کيلوولت دشتک 
و با هدف تأمين برق پايدار برای مشترکان صنعتی، خانگی و 
تجاری و تغذيه پست سيار دشتک به ارزش 9 ميليارد تومان با 
دســتور وزير نيرو افتتاح شد.پروژه برق رسانی به 62 روستا در 
16 اســتان کشــور و بهره مندی 931 خانوار روستايی از آن از 
ديگر افتتاح های روز سه شنبه وزارت نيرو بود که با اعتبار 34 

ميليارد تومانی اجرايی شده است.

نقش برجسته دیوان عدالت در جلوگیری از پیدایش انحرافات در دستگاه ها

برنامه
تولید۹۲هزارتن
فولادآلیاژی

احیای تالاب هورالعظیم با همکاری 
همه جانبه دولت

همکاری همه جانبه دولت با همه دســتگاه ها و مردم برای 
احيای تالاب هورالعظيم انجام شد و اين تالاب که در سال 88 

در اوج خشکی بود، اکنون 120 هزار هکتار زير آب دارد.
به گزارش اعتبار به نقل از  پايگاه اطلاع رسانی شرکت ملی 
نفت ايران، احمدرضا لاهيجان زاده، معاون محيط  زيست دريايی 
سازمان حفاظت محيط  زيست در تشريح اقداماهای انجام شده 
برای احيای تالاب هورالعظيم در سال های اخير گفت: در 5 تا 
6 سال اخير همکاری همه جانبه دولت با همه دستگاه ها و مردم 
برای احيای اين تالاب صورت گرفت و همه عوامل خشــکی 
تــالاب از جمله مســدود کــردن ورودی آب به داخل تالاب و 
لايروبی  نشدن آبراه های ورودی به آن مشخص شد. به منظور 
رفع اشــکالات، حدود 240 کالورت زير جاده های جداکننده 
حوضچه ها ايجاد و برای ايجاد اين 39 کالورت حدود 30 ميليارد 
تومان هزينه شد. سازمان آب و برق هم موظف شد راهسازی 
آب از طريق سد کرخه را به گونه ای انجام دهد که آب به تالاب 
برسد. حدود 1.6 تا 1.9 ميليارد مترمکعب آب به عنوان حقابه 
تالاب مشخص و تمامی سيلاب های منطقه هم به سمت آن 
هدايت شد. مهم ترين منبع تأمين کننده حقابه هورالعظيم در 
بخــش ايــران رودخانه کرخه و در بخش عراق رودخانه دجله 
اســت و با وجود اينکه ما از مجموع هورالعظيم ســهم کمتری 
برای تأمين آب داريم، اما اکنون سهم بيشتری را قبول کرده ايم. 
خوشــبختانه مردم و جوامع محلی برای حفظ اين تالاب به 
ميدان آمدند و سازمان های مردم نهاد با همه وجود اين موضوع 
را پيگيری کردند تا سرانجام همه دستگاه ها متقاعد به کمک 
برای حفظ آن شدند. تالاب به شرايط تقريباً طبيعی برگشته 

و هم اکنون 120 هزار هکتار آن زير آب است.
به گفته لاهيجان زاده، يک سوم مساحت تالاب هورالعظيم 
يعنی حدوداً 127 هزار هکتار آن در خاک جمهوری اسلامی 
ايران و دوسوم آن در کشور عراق قرار دارد. اين تالاب در زمان 
جنگ تحميلی به ويژه پس از آن از سوی دولت صدام در بخش 
عراقی بسيار تخريب، آب آن به صورت عامدانه تخليه و عمده 
بخش عراقی آن خشــک شــد. دهه 80 در بخش ايرانی نيز به 
دليل برداشــت از ميدان های نفت مشــترک، بخش زيادی از 
تالاب در عمل خشــک شد که اين خشکی تالاب آسيب های 
زيادی را در منطقه به همراه داشت و مردم استان خوزستان و 
حتی استان های هم جوار را تحت تأثير قرار داد. وی درباره رونق 
کسب وکارها به واسطه احيای هورالعظيم عنوان کرده است: از 
سال 96 تا سال 99 تعداد صيادان در تالاب به حداکثر رسيده 
و تــا بــه حال بيش از 350 پروانه صيد برای مردم محلی صادر 
شده است. دامداری ها رونق گرفته و نيزارها دوباره در منطقه 
رشد کرده و سبب رونق دوباره حصيربافی و ساير محصولات 
مرتبط با نی شده است. اکنون روزانه حدودا 40 تا 50 تنُ ماهی 
در آنجا صيد می شود و در نتيجه معيشت پايداری را برای مردم 
محلی رقم خواهد زد. لاهيجان زاده درباره مواجهه با پديده گرد 
و غبار نيز گفته است: سال 88 اوج خشکی تالاب بود و در سال 
89 بيش از 80 روز با پديده شديد گردوغبار در منطقه روبه رو 
بوديم، اما در سه سال گذشته روزهای درگير با گرد و غبار به 

تعداد انگشتان دست رسيده است.

عملکرد مناسب صنعت بیمه در بورس
پايين آمدن شــاخص کل برای شرکت هايی که به صورت 
حرفه ای در بازار سهام، سرمايه گذاری می کنند تاثير چندانی 
ندارد و شــرکتی که حرفه ای وارد اين بازار شــود از ريزش هم 
استفاده خواهد کرد. جلال سلطانی، مديرعامل شرکت بيمه 
حافظ، ضمن بيان اين مطلب و با تاکيد بر اينکه شرکت های 
مختلفی در ســال گذشته در بازار سهام صدمه ديدند، افزود: 
اگر صنعت بيمه خوب عمل کرده جای تشويق دارد، زيرا در 
صنعت بيمه تقريبا هيچ شــرکت بيمه ای زيان نکرده و همه 
سود شناسايی کردند. وی با اشاره به جهت گيری بازار سرمايه 
افزود: ريزش شاخص کل با استراتژی جديدی که اتخاذ شده 
کنترل و مديريت خواهد شد و به زودی به مسير درست خود 
برمی گردد. سلطانی ادامه داد: پايين آمدن شاخص کل برای 
شرکت هايی که به صورت حرفه ای در بازار سهام سرمايه گذاری 
می کنند تاثير چندانی ندارد و شرکتی که حرفه ای وارد اين 

بازار شود از ريزش هم استفاده خواهد کرد.

معــاون اول قوه قضاييه در مراســم 
معارفــه رئيس ديــوان عدالت اداری 
گفــت: نقش ديــوان عدالت اداری در 
جلوگيــری از پيدايــش انحرافــات و 
کجروی ها در دستگاه های حکومتی و 

اجرايی بسيار برجسته است.
در ايــن مراســم حجت الاســلام 
والمسلمين مصدق که پيشتر عهده دار 
معاونــت حقوقی و امــور مجلس قوه 
قضاييــه بود، به عنــوان رئيس ديوان 
عدالــت اداری معرفــی و از زحمــات 
حجت الاســلام والمســلمين بهرامی 

رئيس سابق اين ديوان تقدير شد.
بــه گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومــی قوه قضائيه حجت الاســلام 
محسنی اژه ای، معاون اول قوه قضاييه 
در اين مراســم با اشــاره به برکات ماه 
مبارک رمضان ماه مهمانی خدا، اظهار 
داشت: ماه رمضان فرصت بزرگی برای 
خودســازی و خدمت به مردم اســت. 
غفلــت ورزيدن در ايــن ماه که در آن 
خواب، عبادت است و نفس های مومن 
بمنزلــه تســبيح اســت، حقيقتاً يک 

خسارت محسوب می شود. 
اژه ای بــا بيان اينکــه نقش ديوان 
عدالت اداری در جلوگيری از پيدايش 
انحرافات و کجروی ها در دستگاه های 
حکومتی و اجرايی بســيار برجســته 
اســت، گفت: ديوان عدالــت اداری با 

رســيدگی به موقع به شکايات مردم از 
ماموريــن و واحدهــای حکومتــی و 
همچنين بــا انطبــاق آيين نامه های 
دستگاه های اجرايی با قانون و شرع در 
مقابــل پيدايش انحرافات و کجروی ها 
در دســتگاه های حکومتــی و اجرايی 
می ايستد و از اين منظر به اقامه حق و 

اعتلای کشور کمک شايانی می کند.
وی در ادامه با اشاره به ضرورت اتقان 
آرای صــادره در ديوان عدالت اداری، 
گفت: لازمه صدور آرای متقن، عبارت 
از ســهم درســت از قوانيــن و تقريب 
برداشــت ها از قانون و همچنين ايجاد 
ســاز وکارهای مدون برای تشــخيص 
درســت موضوع و مشــورت کردن با 

کارشناسان خبره است.

ابلاغ و اجرای اصولی و درست حکم 
صادره ازســوی ديوان عدالت اداری و 
نحــوه اجرای اين حکــم می تواند در 
اثربخشــی و بازدارندگی احکام صادره 
بسيار نقش آفرين باشد. وی در ادامه با 
تقدير از زحمات و خدمات حجت الاسلام 
والمسلمين بهرامی در طول مسئوليت 
تصدی رياســت ديوان عدالت اداری و 
بــرای  توفيــق  آرزوی  همچنيــن 
حجت الاســلام والمســلمين مصدق 
رياست جديد اين ديوان، اظهار داشت: 
آقايان بهرامی و مصدق در زمره مديران 
جهادی و انقلابی دستگاه قضا هستند 
کــه در اذهان هــر دوی اين بزرگواران 
چيزی جز خدمت به مردم و کشــور و 
نظام نيست و هردوی آن ها جزو مديران 

تکليف مدار دستگاه قضايی هستند که 
در هر پست و سمتی که حضور داشتند 
با حســن ســلوک و تمرکــز در امور، 
توفيقــات شــايانی را کســب کردند. 
مصــدق رئيس جديد ديــوان عدالت 
اداری نيز در اين مراسم گفت: هدف از 
تاسيس و تشکيل ديوان عدالت اداری 
ايجاد نظم اداری صحيح در کشور است؛ 
اساســا ديوان عدالــت اداری برای آن 
تشکيل شده که اگر کسی مظلوم واقع 
شد به ديوان عدالت اداری مراجعه  کند 
و برای نظام قضايی ما افتخاری اســت 
که نهادی به عنوان ديوان عدالت اداری 
دارد، بدون شک تلاش خواهيم کرد تا 
پنجاه درصد توانمان را برای سه وظيفه 
ذاتی خود که در قانون اشــاره شــده 
بگذاريم و پنجاه درصد توان را نيز برای 
پيشــگبری از وقوع پرونــده به ديوان 
عدالت اداری خواهيم گذاشت و حتما 
اتاق فکری را در اين خصوص تشــکيل 

می دهيم.
 وی بــا بيان اينکه بايد برنامه ريزی 
جدی برای کاهش ورودی پرونده ها به 
ديوان عدالت اداری داشــته باشــيم، 
گفت: شايد بعضی از اين مسائل نيازمند 
قانــون باشــد که حتما بــه دنبال آن 
خواهيم رفت، اما گاهی هم ممکن است 
بعضی از اين مسائل با يک آيين نامه و 

يک دستوررفع شود.
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مدیرعامل مجتمع صنعتی فولاد اسفراین پیش بینی تولید در این واحد صنعتی در سال جاری را حدود ۹۲ هزار تن و به ارزش ۱۵ هزار میلیارد ریال اعلام کرد . علی ملک افزود : در صورت 
تحقق این برنامه میزان تولید در این واحد صنعتی در سال حمایت از تولید و پشتیبانی ها و مانع زدایی نسبت به سال گذشته بیش از ۱۲ درصد افزایش می یابد. مدیر عامل مجتمع صنعتی 
فولاد اسفراین با بیان اینکه این مجتمع صنعتی در سال گذشته ۸۰ هزارتن فولاد آلیاژی به ارزش ۱۲ هزار میلیارد ریال تولید کرد، گفت: میزان تولید فولاد آلیاژی در این واحد صنعتی 
در سال ۹۹ نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن حدود ۴۵ درصد رشد نشان می دهد که ناشی از برنامه ریزی مناسب در این واحد صنعتی برای رسیدن به ظرفیت اسمی است. وی 
میزان تولید فولاد در این مجتمع را در سال ۹۸ حدود ۵۶ هزار تن اعلام کرد. ملک اضافه کرد: از لحاظ ارزشی میزان تولیدات این مجتمع صنعتی در سال ۹۹ نسبت به سال قبل از آن 
حدود ۲/۵ برابر رشد نشان می دهد به طوری که از ۵ هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال سال ۹۸ به ۱۲ هزار میلیارد ریال در سال ۹۹ رسید. مدیر عامل مجتمع صنعتی اسفراین همچنین با اشاره 
به صادرات ۱۷ میلیون یورویی این واحد ابراز امیدواری کرد: این میزان صادرات در سال جاری با روند افزایشی تولید فولاد به ۲۵ تا ۳۰ میلیون دلار برسد.مجتمع صنعتی فولاد اسفراین 

از شرکت های زیر پوشش سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران و بزرگ ترین تولید کننده قطعات و مقاطع فولاد آلیاژی در خاورمیانه است . ایدرو نیوز

يک کارشناس بازار مسکن می گويد معضل بازار مسکن، تعداد خانه های خالی و سوداگری مشکل اصلی نيست بلکه کمبود ساخت است. سوداگری عارضه ای 
است که از کمبود توليد مسکن نشأت می گيرد و دولت ها طی دهه های گذشته برای آن برنامه نداشته اند؛ هنوز هم می خواهند با مسائلی مثل ماليات خانه های خالی 
برای خود زمان بخرند تا شايد در زمان مناسب به ساخت وساز بپردازند. محمد مرتضوی افزود: با وجود آن که مسؤولان وزارت راه وشهرسازی می گويند هدف شان از 
شناسايی خانه های خالی، افزايش درآمدهای مالياتی نيست، قطعا نگاه مالياتی در اين مساله وجود دارد. البته در کشورهای توسعه يافته هم خانه های دوم و سوم افراد 
مشمول مقادير قابل توجهی ماليات است. اين موضوع از اين جهت است که مسکن به عنوان يک کالای سرمايه ای نباشد و برای نياز افراد جامعه ساخته و در معرض 
فروش قرار داده شود. درواقع خريداران واقعی مسکن صرفا در بازار حضور داشته باشند. وی تصريح کرد: اعمال ماليات بر واحدهای خالی يک ابزار کنترلی و وسيله ای 

برای درآمدزايی دولت هاست. اين را هم نمی توان کتمان کرد که در درازمدت تاثير قابل توجهی بر درآمدهای مالياتی خواهد داشت. / ايسنا

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: نزديک به 10هزار بنگاه اقتصادی با پيشرفت فيزيکی بيش از 60درصد در شهرک ها و نواحی صنعتی 
کشور وجود دارد که می تواند دست کم برای 200هزار نفر اشتغال ايجاد کند.  علی رسوليان به تشريح کمبودها و اقدام های انجام شده در راستای تأمين 
خدمات مختلف زيرساختی ازجمله زمين، آب، برق، گاز و مخابرات در شهرک ها و نواحی صنعتی سراسر کشور پرداخت و افزود: تأمين زمين يکی از 
دغدغه های جدی و هميشگی فعالان اقتصادی به ويژه بنگاه های اقتصادی کوچک و متوسط است. در حوزه تأمين آب و برق باوجوداين که وزارت نيرو 
متولی تأمين اين خدمات در شهرک های صنعتی است اما اين سازمان نيز برای مشارکت 30درصدی در تأمين آنها اعلام آمادگی کرده تا کمبودی 
در اين زمينه نداشته باشيم. وی در خصوص تأمين گاز در شهرک های صنعتی تصريح کرد: مشکل خاصی دراين باره وجود ندارد و همکاری شرکت 

ملی گاز با اين سازمان بسيار خوب بوده است. /خبرگزاری صداوسيما

ساختوسازبهترینراهکارکنترلقیمتمسکن اشتغال۲۰۰هزارنفریباتکمیلبنگاههاینیمهتمام

ســفير ايران در عراق گفت: جمهوری اســلامی از 
ميانجی گــری بغــداد برای نزديک کــردن تهران به 
کشــورهايی که با آنان دچار چالش شده ايم يا روابط با 
آنها به ســردی گراييده اســت حمايت می کند و اين 

موضوع به اطلاع مقامات عراقی هم رسيده است.
ايرج مســجدی در گفتگو بــا خبرگزاری جمهوری 
اســلامی با بيان اينکه ايران از توســعه روابط عراق با 
جهــان عرب حمايت می کنــد در خصوص بحث های 
مطرح شــده درباره وســاطت بغداد برای تنش زدايی 
ميان کشورهای منطقه،تاکيد کرد که ايران از هرگونه 
تحرکی که منجر به توسعه روابط، همکاری ها و نزديکی 

بين عراق و کشــورهای عربی، همســايه و منطقه شود 
استقبال و حمايت می کند و مشوق آن است.

مســجدی گفت: به اعتقاد شــخصی بنده بخشی از 
وساطت عراق برای تنش زدايی در منطقه برای بازيافت 
جايگاه سياســی عراق در دنيای عربی و اســلامی است 
کــه ما هــم از اين موضوع و محور قــرار گرفتن عراق 
استقبال می کنيم و خوشحال هستيم. وی افزود: ايران 
از توســعه روابط عراق با دنيای عرب و اســلام و رفت و 
آمد مقامات و مســئولان اين کشــورها به بغداد و سفر 
مقامات عراقی به اين کشورها استقبال می کند و از آن 
حمايت می کند. وی اضافه کرد: اگر عراق بتواند هرگونه 
نقشــی در جهت نزديکی ايران با کشــورهايی که يک 
مقــداری بــا آنها چالش داريم يا روابطمان به ســردی 
گراييده يا همکاريهای سياسی با آنها متوقف شده؛ ايفا 
کند ما خوشــحال می شويم. يعنی جمهوری اسلامی 
ايــران بــه دولت عراق اين موضوع رو بيان کرده که اگر 
آنها بتوانند در اينجا نقشی را ايفا کنند، تحرکی داشته 
باشند، تلاشی داشته باشند؛ ما نه تنها استقبال می کنيم 
بلکه خوشــحال هم می شــويم. وی افزود: به اعتقاد ما 
اگر عراقی ها نقش سازنده ای بتوانند ايجاد کنند باعث 

خوشحالی ماست؛ چه اين نقش بصورت سه جانبه؛چه 
چندجانبه و چه همکاريهای منطقه ای و يا نشســت ها 
بين مقامات مختلف در ســطوح مختلف در عراق، در 
خارج از عراق، در جمهوری اسلامی يا در کشور ثالثی 
باشد؛ بنابراين تحرکات سياسی عراق برای روابط خود 
عراق با آنها کشــورها هم می تواند مفيد و موثر باشــد. 
ســفير ايران در پاســخ به اين پرسش که ميانجی گری 
عراق بين ايران با کشورهای مورد نظر تاکنون در عمل 
دستاوردی داشته يا خير؟ گفت: “چون عملا در بحث 
جمهوری اسلامی ايران هنوز به نتايج روشن و پيشرفت 
قابــل ملاحظه ای نرســيده”؛ اجازه بفرماييد تا منتظر 
باشيم يک مقدار کار جلو برود و نتايجی عملی را ببينيم. 
مسجدی در مورد اينکه استقبال طرف های مورد نظر 
چگونه بوده است؟ ابراز داشت: بنظر می رسد شرايط و 
محيــط بين الملــل و محيط منطقه فضای مثبت تری 
برای حل و فصل برخی مشــکلات را بين ايران و ديگر 
کشورها ايجاد کرده است. به گفته وی، به هر ميزان و 
سطح که اين تلاش ها منجر به توسعه روابط و همکاری 
و دوســتی بين کشــورهای منطقه به ويژه همسايگان 

شود، به نفع منطقه است.

تهران با وساطت عراق برای تنش زدایی در منطقه موافق است

بخش فولادســازی شرکت مانند ساير بخش ها در سال 
99 خــوش درخشــيد و با توليد فــولاد و ريخته گری انواع 
شــمش مورد نياز کارخانه، کارنامه ای درخشــان از فعاليت 
خود به ثبت رســاند. اين بخش با تدوين برنامه ها و تعيين 
اهداف ســال 1400 در تلاش اســت با اجرای پروژه های 
تعميراتی و بهسازی بر اساس زمان بندی های تعريف شده 
با حفظ آمادگی، روند تأمين شمش های مورد نياز شرکت 
را به بهترين روش ممکن ادامه داده و اهداف توليدی بخش 
را محقــق ســازد. به منظور آگاهی از ايــن برنامه و اهداف، 
خبرنگار ما با ســياوش خواجوی مدير فولادســازی شرکت 

گفتگويی انجام داده که در ادامه می خوانيد؛
وی بــا بيــان اين که عمليات اجرايــی پروژه LF۳ ادامه 
خواهد داشت و در سال جديد نيز به بهره برداری می رسد، 
گفت: ريومپينگ ايستگاه 8 ريخته گری مداوم، ساخت پل 
و اســکلت فلزی جرثقيل 2، ســاخت يک دستگاه جرثقيل 
سقفی 20 تنی کارگاه شمش، احداث آسانسور نفر بر کارگاه 
ريخته گری مداوم و تعويض آسانسور کنورتور )تشريفات(، 
اجرای پروژه اسکادا، تعميرات اساسی جرثقيل های شماره 
44، 12، 24 و تعميرات اساسی ايستگاه ريخته گری شماره 
6 و ميکســرهای شــماره 1 و 2 از جمله پروژه هايی هستند 

در بخش فولاد سازی اجرا خواهد شد.
خواجــوی بــا بيان اين که با اجرای اين پروژه ها، آمادگی 
اين بخش برای افزايش توليد حفظ خواهد شد، افزود: تعويض 
مخروطی کنورتور شــماره 1، ســاخت ميکسر نو و تعويض 
ميکسر، پروژه بازسازی و اصلاح سيستم تصفيه غبار ميکسر، 
پــروژه تعويــض و اصلاح خط هوای فشــرده بخش، پروژه 
بازســازی و اصلاح دســتگاه های اير کانديشن اتاق فرمان، 
پمپ خانه سيرکولاســيون وســالن های برق کنورتورها، 
بازسازی و اصلاح سيستم تصفيه غبار مسير مواد کنورتورها، 
نوسازی مشعل های چتری پاتيل فولاد و تانديش ايستگاه 
3 ، تعويــض لولــه های اکران کارگاه ديگ های اوتيليزاتور، 
تعويض مشــعل های ديگ های اوتيليزاتور، تعويض کنترل 
والوهای ايســتگاه های بخار ديگ های اوتيليزاتور به قطر 
300 ميلی متر و لوله های تخليه آب ديگ های اوتيليزاتور 

نيز در برنامه های اين بخش تعريف و تدوين شده است.
مدير فولادســازی شرکت، تعويض ونتيلاتورهای هوای 
مشعل ديگ های اوتيليزاتور، ريومپينگ LF1 ، جايگزينی 
الکتروموتورهــا و درايوهــای DC مکانيــزم نوســان بــا 
الکتروموتورها و درايوهای AC ايســتگاه های 3 و 6ريخته 
گــری را از ديگــر پــروژه های اين بخش برشــمرد و گفت: 

جايگزينی الکتروموتور و درايوهای DC ماشين های برش 
ايستگاه 3 با الکتروموتورها و درايوهای AC، ادامه بازسازی 
ســقف کارگاه شــمش، دمونتاژ تجهيزات واقع در طبقات 
ايستگاه 1 و 2 روسی، بهره برداری از قالب مقطع 130×130 
با طول يک متر در ايســتگاه 6 ، مونتاژ جرثقيل جديد 80 
تنی کارگاه تعمير پاتيل و ســاخت داخلی دريچه کشــويی 
تانديش گيت ايستگاه 3 جهت ذوب ريل نيز از ساير پروژه 

های اين بخش در سال 1400 می باشد.

تلاش می کنیم برنامه های ذوب آهن اصفهان محقق شود
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اقتصادکلان9
جزئیات

بستهجدیدسیاست
ارزیبانکمرکزی

هفته نامه اقتصادی ایران
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران در گفت وگو با مهر گفت: روز گذشته )پنجشنبه هفته گذشته( بسته سیاستی ارز حاصل از صادرات از سوی بانک مرکزی ابلاغ شد و از آنجا که مصوبه شورای هماهنگی 
اقتصادی بوده، تمام شرایط برگشت ارز صادراتی از سال ۹۷ تا ۱۴۰۰ در آن دیده شده است. محمد لاهوتی اظهار داشت: افرادی که فروش ریالی تا ۱۶ مرداد ۹۷ داشته و به هر دلیلی در سامانه طراحی شده 
از سوی بانک مرکزی امکان رفع تعهد ارزی نیافته اند، فرصت یافتند تا آخر خرداد ۱۴۰۰ نسبت به ثبت فروش ریالی کالای صادراتی خود در سامانه جامع تجارت اقدام کرده و رفع تعهد انجام دهند. وی ادامه داد: 
صادرکنندگانی که در سال ۹۸ کالا صادر کرده، مجدد فرصت یافته اند تا ۳۱ تیرماه امسال و صادرکنندگان سال ۹۹ نیز تا پایان شهریورماه ۱۴۰۰ فرصت خواهند داشت که تعهد ارزی خود را ایفا کرده و رفع تعهد 
کنند؛ ضمن اینکه روش های بازگشت ارز نیز موضوعی بسیار حائز اهمیت است که در وهله اول باید ۹۰ درصد ارزش پروانه های صادراتی به عنوان تعهد صادرکنندگان رفع شود. لاهوتی گفت: روش های اعلامی 
بازگشت ارز نیز شامل »فروش ارز به سامانه نیما«، »واردات در مقابل صادرات خود«، »واگذاری ارز حاصل از صادرات به غیر«، »تسویه بدهی ارزی در قالب دریافت وام از صندوق توسعه ملی، فاینانس« و نیز 
»فروش ارز به صورت اسکناس به بانک ها و صرافی ها با نرخ سنا« است که خیلی از مشکلات برخی صادرکنندگان در افغانستان و سی ای اس را حل می کند. وی افزود: درباره خدمات فنی - مهندسی نیز تعیین تکلیف 
صورت گرفته که با ۱۰ درصد اعتبارسنجی در سقف تعیین شده وزارت صمت، صادرکنندگان می توانند رفع تعهد ارزی کنند، ضمن اینکه مرزنشینی و سهمیه تعیین شده برای پیله وران نیز تعیین تکلیف شده، 

همچنین در صورت عدم بازگشت ارز در موعد مقرر، عدم امکان استفاده از امکانات دولتی همچون تسهیلات، اخذ و تمدید کارت بازرگانی، مشوق های صادراتی و معافیت های مالیاتی وجود دارد. 

 نقش نیروگاه های حرارتی
 در تولید برق

محسن طرزطلب، مدیرعامل شرکت مادرتخصصی 
تولید:بــا توجه به اهميت اصــل  تامين برق پايدار، انجام 
تعميــرات دوره ای بــا وجــود شــيوع بيمــاری کرونا و 
محدوديت های مالی در دوره منتهی به خرداد سال گذشته 
بيش از 90 هزار مگاوات برنامه تعميراتی توســط 11 هزار 
نفــر از پرســنل نيروگاه هــا صورت پذيرفت.   براســاس 
برنامه ريزی هــای صــورت گرفته،  بــرای افزايش آمادگی 
نيروگاه های کشور در پيک تابستان امسال نيز حدود 100 
هزار مگاوات برنامه تعميرات نيروگاهی پيش بينی شــده 
اســت که براســاس ارزيابی صورت گرفته برنامه تعميراتی 
در نظر گرفته شــده برای اين دوره نســبت به مدت مشابه 
ســال گذشــته رشدی 11 درصدی داشته است و تا ابتدای 
فروردين  مــاه امســال بيش از 57 هزار مــگاوات از برنامه 

پيش بينی شده در اين بخش آغاز شده است.
صنعت برق حرارتی در کنار اهداف اساسی چون توليد 
و تامين برق پايدار با چالش های مهمی نيز در زمينه احداث 
واحدهای جديد نيروگاهی  و تامين منابع مالی آن مواجه 
اســت. از اين رو ســال گذشــته عرضه اوراق سلف موازی 
اســتاندارد برق به منظور تنوع بخشی به تامين منابع مالی 
اين حوزه در دستور کار قرار گرفت و مرحله اول عرضه اين 
اوراق نيز دی ماه سال گذشته با ارزش 657 ميليارد تومان 
صــورت گرفــت. مرحله دوم عرضه ايــن اوراق در ابتدای 
اســفندماه بــه ارزش 700 ميليارد تومان در بورس انرژی 
عرضه شــد تا با اين اقدام برق حرارتی نخســتين شــرکت 
دولتی در ســطح کشور باشــد که توانسته بخشی از منابع 
مالی مورد نياز خود را از طريق انتشار اوراق مالی اسلامی 

)سلف موازی استاندارد برق( تامين کند.
از ديگــر اقدامــات انجام گرفته در اين بخش می توان به 
انتشــار يک هزار و 130 مــگاوات اوراق گواهی ظرفيت از 
ابتدای راه اندازی بازار آن در سال 98 در بورس انرژی ايران 
اشاره کرد که 947 مگاوات آن تنها در سال گذشته منتشر 
شــده است. استفاده از اين راهکارهای تامين مالی مبتنی 
بر بازار سرمايه ضمن ايجاد تنوع در تامين منابع درآمدی 
صنعت برق به حفظ و توسعه ظرفيت  های توليد برق کشور 
نيز کمک شــايانی کرده اســت. همچنين سال گذشته 65 
ميليــارد تومان اموال مازاد، راکد و ضايعات شــرکت های 
توليد نيروی برق و مديريت توليد برق به فروش رسيد که 
عوايد حاصل از اجرای اين طرح صرف جبران بخشــی از 
بودجه و هزينه های مورد نياز اين شرکت  ها به منظور تامين 
قطعات يدکی و هزينه های مورد نياز برای آماده ســازی و 
نگهداری نيروگاه ها شده است. علاوه بر اقدام صورت گرفته 
بالــغ بــر 85 ميليارد تومــان نيز اقلام مــازاد و راکد بين 
شرکت های زيرمجموعه نيز جابه جا شد. فروش اموال مازاد 
يکی از اقداماتی اســت که در چند ســال اخير بنا به دلايل 
مختلف متوقف شــده بود، اما با پيگيری های صورت گرفته 
اين طرح ســال گذشــته در 17 شــرکت توليد نيرو و 10 

شرکت مديريت توليد برق اجرا شد.

انفجار مهیب در کارخانه حساس 
رژیم صهیونیستی

منابــع صهيونيســتی گزارش دادنــد در يک کارخانه 
امنيتی حســاس در شهر الرمله در مرکز فلسطين اشغالی 
انفجاری مهيب به وقوع پيوســته اســت. به گزارش فارس، 
منابع صهيونيســتی  ظهر ديروز  گزارش دادند که در يکی 
از کارخانه های امنيتی حســاس در فلســطين اشــغالی 
انفجاری مهيب به وقوع پيوسته است. روزنامه صهيونيستی 
»هاآرتص« خبر داد که اين انفجار مهيب، روز سه شــنبه 
در يک تأسيسات امنيتی حساس در مرکز فلسطين اشغالی 
رخ داده و هنوز جزئياتی درباره تلفات احتمالی اين انفجار 
در دســت نيســت. طبق اين گزارش، ســاکنان فلسطين 
اشغالی، دود بسيار زيادی در گوش دان رويت کرده و اقدام 
به عکســبرداری از آن کرده اند. هاآرتص در اين خصوص 
نوشــت ايــن انفجار در يــک کارخانه مخصــوص توليد 
تسليحات پيشرفته ازجمله موشک، به وقوع پيوسته است. 
صهيونيست ها مدعی هستند اين انفجار عادی بوده است.

یادداشت-۲

رييس ســازمان بورس در نامه ای خطاب به رييس 
کل بانک مرکزی نوشت: ابهام در دسترسی بانک ها به منابع 
ارزی با نرخ های اعلامی آن بانک منجر به کاهش شــفافيت 
اطلاعاتی بانک های ثبت شــده نزد اين ســازمان و اعتراض 
ســهامداران شده است. محمدعلی دهقان دهنوی در نامه ای 
که خطاب به عبدالناصر همتی نوشته است اعلام کرد: با توجه 
بــه وجــود دارايی ها و بدهی هــای ارزی بااهميت در صورت 
وضعيت مالی شرکت های حاضر در صنعت بانک ها و موسسات 
اعتباری در بازار سرمايه، موضوع نرخ مورد استفاده برای تسعير 
ايــن اقــلام در صورت هــای مالــی از اهميت زيــادی برای 
استفاده کنندگان از صورت های مالی اين شرکت ها برخوردار 
اســت. در اين نامه همچنين آمده اســت: »با توجه به نامه 25 
اســفند مديريــت کل مقررات، مجوزهــای بانکی و مبارزه با 
پولشويی و اداره مطالعات و مقررات بانکی آن بانک و حسب 
مصوبه جلسه 13 اسفند هيات عامل بانک مرکزی، نرخ تسعير 
اقلام پولی دارايی ها و بدهی های ارزی بانک ها و موسســات 
اعتباری برای گزارشگری مالی پايان سال 99 معادل 12900 
تومــان برای هــر يورو ) 11 هزار تومان برای هر دلار آمريکا( 
تعيين شــده اســت. اين در حالی است که ابهام در دسترسی 
بانک هــا به منابــع ارزی با نرخ های اعلامی آن بانک منجر به 
کاهش شفافيت اطلاعاتی بانک های ثبت شده نزد اين سازمان 
و اعتراض سهامداران مبنی بر تهيه صورت های مالی بر مبنای 
اطلاعات نادرست شده است. همچنين درج بند عدم رعايت 
اســتانداردهای حســابداری در اظهارنظر حسابرس مستقل 
نسبت به صورت های مالی بانک ها در صورت های مالی دوره 
شش ماهه منتهی به شهريور و دوره های گذشته شده است. 
طبق نظر سازمان حسابرسی در اظهارنظر نسبت به صورت های 
مالی دوره شش ماهه منتهی به شهريور 99 برخی از بانک ها، 
طبق اســتانداردهای حســابداری در صورت وجود نرخ های 
متعدد برای يک ارز از نرخی برای تسعير استفاده می شود که 
جريان های نقدی آتی ناشــی از معامله يا مانده حســاب های 
مربوط بر مبنای آن تسويه  شود. لذا نحوه عمل فوق منطبق 
با استانداردهای حسابداری نبوده و اصلاح صورت های مالی 
از اين بابت ضروری اســت.« دهقان دهنوی در ادامه افزوده 
اســت: »از نظر ســازمان بورس با توجه به وظيفه حمايت از 
حقوق و منافع ســرمايه گذاران در بازار اوراق بهادار و ارتقای 
شفافيت شرکت های پذيرفته شده در بورس طبق قانون اوراق 
بهادار اين موضوع موجب عدم شفافيت و کاهش کارايی بازار 
شده و چنين امری از هيچ مرجعی قابل پذيرش نيست. بنابراين 
با عنايت به اهميت موضوع در صورت های مالی بانک ها و لزوم 
ارائه اطلاعات شــفاف توســط شرکت های ثبت شده نزد اين 
سازمان، خواهشمند است جهت جلوگيری از تضييع حقوق 
ســهامداران متعدد حقيقی و حقوقی اين شرکت ها، دستور 
فرمايند اقدامات مقتضی جهت تســريع در رفع ابهام فوق و 
فراهم آمدن امکان ارائه صورت های مالی بانک ها بر اســاس 

استانداردهای حسابداری صورت پذيرد.«

 پهپادهای ایران، برتری هوایی
 کامل آمریکا را گرفته است

فرمانده سازمان تروريستی سنتکام با اذعان به توان 
پهپادی جمهوری اســلامی ايــران گفت اين امر باعث 
شــده برتری هوايی آمريکا در منطقه غرب آسيا از بين 
برود. به گزارش فارس، کنث فرانک مک کنزی، رئيس 
ســازمان تروريستی ســتاد فرماندهی مرکزی ارتش 
آمريکا موسوم به »سنتکام« به قدرت هواپيماهای بدون 
سرنشــين ايران اذعان کرد. مک کنزی طی گزارشــی 
مکتوب به کميته خدمات مســلح مجلس نمايندگان 
آمريکا گفت: »اســتفاده گســترده ايران از پهپادها در 
اندازه های کوچک و متوسط به منظور شناسايی و حمله، 
باعث شــده ما برای اولين بار از زمان جنگ کره، بدون 
برتــری هوايی کامل عمليات کنيم.« به نوشــته وبگاه 
»بلومبرگ« وی با هشدار درباره قدرت پهپادی ايران، 
توضيح داد: »تا زمانی که نتوانيم يک توان شــبکه ای 
برای شناسايی و شکست دادن سامانه های هوايی بدون 
سرنشــين ايجاد و ]در منطقه[ مســتقر کنيم، برتری با 

مهاجم خواهد بود.

ابهام در دسترسی بانک ها به منابع ارزی

خبر

رئيس بنياد شــهيد و امور ايثارگران، لوح 
تقدير بنياد شهيد را برای قدردانی از تلاش های 
مديرعامــل ســازمان اقتصــادی کوثر برای 
اقدامات موثر در کمک به تامين امنيت غذايی 

کشور به محمدرضا اسکندری اهدا کرد.
در اين نشســت محمدرضا اســکندری از 
اجرای طرحی جديد با فعال ســازی ظرفيت 
نوار ســاحلی کشــور و توليــد جلبک برای 
بهره برداری به عنوان خوراک دام و طيور خبر 
داد. مديرعامل سازمان اقتصادی کوثر با اشاره 
بــه ارزش غذايی بالای محصولاتی که در اين 
شرايط آب و هوايی قابليت کشت و بهره برداری 
دارند اظهار کرد: با توجه به مطالعات عميق و 
کارشناسی صورت گرفته در اين حوزه، کاشت 
و برداشت 4 نوع جلبک که قابليت جايگزينی 
با محصولاتی نظير علوفه   را دارند در دســتور 
کار سازمان اقتصادی کوثر قرار گرفته، به اين 
دليل که بذر آن روی سطح آب شور دريا کشت 
می شــود و بــه تامين زميــن و آب نياز ندارد؛ 
همچنين با زيرکشت بردن بخش عظيمی از 

نوار ســاحلی که مســاحتی بيــش از 2 هزار 
کيلومتر را شامل می شود، می توان پشتيبانی 
لازم را از طريــق آموزش هــای مــورد نياز به 
ساحل نشــينان ارائه و نســبت به کشت اين 
محصول که اشــتغال زايی و درآمدزايی بالايی 
را به همراه خواهد داشت،  اقدام کرد. وی ادامه 
داد: فعال ســازی ظرفيت نوار ساحلی کشور 
برای توليد جلبک و بهره برداری از آن به عنوان 

خوراک دام و طيور خواهد بود.

به گزارش روابط عمومی سازمان اقتصادی 
کوثــر، مهنــدس ســعيد اوحــدی، معاون 
رئيس جمهــور ادامه داد: يکی از رويکردهای 
مهم که سازمان اقتصادی کوثر هم بايد در نظر 
داشــته باشــد همين است که بررسی کند در 
سال گذشته با چه نيازها، موانع و کمبودهايی 
روبه رو بوده است و در جهت رفع آنها بکوشد.

معاون رئيس جمهور و رئيس بنياد شهيد و 
امور ايثارگران در ادامه به سياســت های کلی 

بنياد شــهيد و امور ايثارگران در حوزه اقتصاد 
اشــاره و اظهار کرد: خروج از مدل بنگاه داری 
اقتصادی و حضور مولد و اثرگذار با نگاه کلان 
و ملــی بــه فعاليت های اقتصادی ســازمان 
اقتصــادی کوثر از اهداف اصلی بنياد شــهيد 
است. به عنوان نمونه در ابتدای سال جديد و 
همزمان با مشــکلات تامين و توزيع مرغ در 
کشور جلسات متعددی با دولت و ستاد تنظيم 
بازار برای اســتفاده از ظرفيت های ســازمان 
اقتصادی کوثر در راستای تامين مرغ مورد نياز 
کشور برگزار و طرح پيشنهادی برای خروج از 
اين وضعيت را ارائه کرديم که در نتيجه آن، با 
دستور رياست  جمهور بررسی های لازم انجام 
و طرح پيشــنهادی ما عملياتی شد، به نحوی 
که در فاز اول موفق شديم گوشت مرغ موردنياز 
را به ميزان 300 تن در روز و در فازهای بعدی 
اين ظرفيت را به حدود 600 تن در روز افزايش 
دهيم و در نتيجه ورود سازمان به اين بحران 
بــود که مشــکل تامين مرغ بــه صورت قابل 

توجهی کاهش يافت.

تقدیر از تلاش های سازمان اقتصادی کوثر در تامین امنیت غذایی

مديرعامل شرکت سرمايه گذاری صدرتامين با اشاره به 
برگزاری اولين رويداد هوشــمند ســازی معدن توســط 
شــتابدهنده صدر فردا، گفت: تمامی شــرکت های معدنی 
ملزم به تشــکيل کميته معدن تا اوايل ارديبهشــت 1400 
هســتند.  بــه گــزارش روابط عمومی تاصيکــو؛ غلام رضا 
سليمانی، مديرعامل شرکت سرمايه گذاری صدرتامين در 
اولين جلســه کميته معدن تاصيکو و شرکت های تابعه در 
سال 1400، گفت: تا اوايل ارديبهشت ماه سال جاری کميته 
معــدن در تمامی شــرکت هــای معدنی و صنايع معدنی با 
حضور کارشناســان شــرکت ها، صاحب نظران و به رياست 
مديران عامل تشــکيل شــود. وی ادامه داد: کميته معدن 

تاصيکــو در حال تدوين برنامــه و دپارتمان معدنی جهت 
هدايت شــرکت های تابعه در راســتای نزديک شــدن به 
اســتانداردهای معدنی داخلی و خارجی، تهيه فرصت های 
ســرمايه گذاری و تهيه طــرح های توجيهی جهت حضور 
کليدی و اثر بخش در ســطح معدن و فرآورده های معدنی 
کشــور اســت. بنا به گفته وی تا به امروز در کميته معدن 
تاصيکو مطالعات وسيعی در زمينه های، سنگ آهن، مس، 
طلا، کروميت، دولوميت، زغالســنگ، کائولن و خاک های 
معدنی - صنعتی در استان های مختلف کشور انجام گرفته 
و در اين بخش ها به دســتاوردهای با ارزشــی رسيده است 
بطوريکه در حال حاضر تاصيکو توانسته در زمينه تحقيقات 
پژوهشی، مطالعات اکتشافی، استخراج و فرآوری و صادرات 
مواد معدنی جايگاه قابل توجهی را در کشور به خود اختصاص 
دهد. وی به تشکيل تيم های نظارتی اشاره کرد و بيان داشت: 
براســاس مصوبات سال گذشــته کميته معدن، تيم های 
نظارتی متشکل از کارشناسان خبره هلدينگ و شرکت های 
تابعه از ابتدای سال 1400 کار خود را در تاصيکو آغاز خواهند 
کرد و مجموعه اقدامات شرکت هايی همانند صنايع خاک 
چينی ايران، معدنی املاح ايران، پارس تامين، فرآورده های 
نسوز ايران، طلای کردستان، پودر بندر امام و زغال سنگ 

پروده طبس را بازديد و گزارشــات خود را جهت تجزيه و 
تحليل در اختيار کميته معدن ستاد قرار می دهند تا تصميات 
لازم در خصوص اين شــرکت ها در هلدينگ گرفته شــود. 
ســليمانی در ادامه به استفاده از تکنولوژی در شرکت های 
معدنی و صنايع معدنی اشاره کرد و بيان داشت: بخش معدن 
از لحاظ کاربرد فناوری با بخش های پيشران فاصله زيادی 
دارد و با توجه به حضور و راه اندازی شرکت های دانش بنيان 
در اين بخش انشالله شاهد تحولات کليدی باشيم. وی ادامه 
داد: تاصيکو در راســتای حرکــت و بهره مندی از فناوری، 
شــرکت شــتابدهنده صدرفردا را در مرداد ماه سال 1399 
افتتــاح کرد و در ســال جاری تلاش داريــم اولين رويداد 
هوشمند معدنی را با مشارکت تمامی شرکت های معدنی 
و صنايع معدنی هلدينگ برگزار کند. سليمانی در پايان به 
عصر جديد عناصر استراتژيک در حوزه معدن اشاره کرد و 
بيان داشــت: کميته معدن ملزم به تدوين برنامه ای جهت 
حرکت به سمت عناصر معدنی جديد است.  بنابر گزارشات 
بين المللی، عناصر اســتراتژيک معدنی همانند منيزيوم، 
نيــکل، ليتيــوم و ... با بهره منــدی از تکنولوژی و فن آوری 
دنيای جديد اين حوزه را تشــکيل خواهند داد و ما در اين 

خصوص بايد در کشور پيشگام باشيم.

برگزاری اولین رویداد هوشمند سازی معدن توسط شتابدهنده صدر فردا

علی اصغــر بيــات رييس کانــون عالی 
بازنشستگان تامين اجتماعی گفت: برخی از 
بازنشستگان تامين اجتماعی )ساير سطوح( 
که در مرحله جديد اجرای همسان ســازی، 
کمتر از رقم پيش بينی شده را دريافت کرده 
باشند، در ارديبهشت مابه التفاوت حقوق شان 
ترميم و پرداخت خواهد شد. متناسب سازی 
حقوق مستمری بگيران تامين اجتماعی بعد 
از حدود 12 سال اجرا شد، البته مهرماه سال 
گذشــته يک مرحله متناسب ســازی برای 
بازنشستگان کشوری و لشکری انجام شد که 
در نتيجه شکاف و تبعيضی بين مجموعه  ما 
با آنها اتفاق افتاد. کمااينکه در اسفند 98 حقوق 
بازنشســتگان تامين اجتماعی يک ميليون و 
600 هزار تومان بود و آنها يک ميليون و 500 

هزار تومان دريافت می کردند. بازنشســتگان 
تامين اجتماعی از محل متناسب ســازی 18 
درصد افزايش حقوق داشتند اما آنها 76 درصد. 
اين تبعيض مــورد اعتراض کانون عالی قرار 
گرفت تا به هر شکل ممکن برطرف شود. روی 
همين حســاب، کانون عالــی و کانون های 
بازنشستگان در جريان تصويب بودجه عمومی 

سال 1400 با نمايندگان لابی کردند. 
چندين جلســه با آقــای نوبخت، رييس 
سازمان برنامه و بودجه و آقای قاليباف، رييس 
مجلس داشتيم تا توانستيم کميسيون تلفيق 
بودجــه را به در نظر گرفتن 89 هزار ميليارد 
تومان برای رد ديون دولت بابت متناسب سازی 
در بودجــه، راضی کنيم. البته پيش از اجرای 
قانون بودجه 1400، در اسفند ماه سال گذشته 

مبلغ يک ميليون و 200 هزار تومان به صورت 
علی الحساب به حساب بازنشستگان واريز شد؛ 
البته بودند افرادی که متناســب با ســابقه 
بيمه پردازی از بابت اســفندماه پول دريافت 
کرده باشــند که قاعدتا رقم آن کمتر از يک 
ميليون و 200 هزار تومان است. اين رقم مربوط 
به اسفندماه بود و در اجرای متناسب سازی به 

فروردين ماه تسری نمی يابد. 
وی با اشــاره به ميزان رد بدهی دولت در 
قانــون بودجــه 1400 و تاثيــر آن بر اجرای 
متناسب سازی مرحله ی دوم، افزود: 89 هزار 
ميليارد تومان به اين منظور در نظر گرفته شده 
است اما بدهی دولت به سازمان به 350 هزار 
ميليارد تومان می رســد. مطابق برنامه ششم 
قرار بود ســالی 10 درصد از بدهی دولت به 

تامين اجتماعی پرداخت شود و تا پايان سال 
اجرای برنامه يعنی 1400، صفر شود. متاسفانه 
به صفر که نرسيده هيچ، به بدهی اش هم اضافه 

شده است.
 بنابراين ســازمان از دولت طلب سنگينی 
دارد و اگر دولت مطالبات سازمان را درست و 
حسابی پرداخت کند، سازمان هم می تواند به 
تعهــدات خــودش و راجــع بــه مجموعه  
بازنشســتگان اقدام های لازم را انجام دهد. با 
اين حال احکام متناسب سازی مستمری بگيران 
تامين اجتماعی دائمی است. سال گذشته هم 
زمانی که ديديم مبالغ متناسب سازی جدا از 
فيش حقوقی در نظر گرفته شده است، خواهان 
تجميع آن در مستمری شديم تا با دائمی شدن 

احکام بازنشستگان از آن منتفع شوند./ ايلنا

بدهی ۳۵۰ هزار میلیاردتومانی دولت به تامین اجتماعی

طی تحقيقی جديد در انگليس قرار است داوطلبان جوان و سالمی که قبلا به کوويد- 19 مبتلا شده اند، عمدا دوباره در معرض ويروس کرونا قرار بگيرند. به گزارش مهر 
به نقل از بيزينس اينسايدر، محققان دانشگاه آکسفورد قصد دارند طی يک تحقيق »چالش انسانی« داوطلبان جوان و سالمی که قبلا به کوويد- 19 مبتلا شده اند را دوباره در 
معرض ويروس قرار دهند تا واکنش بدن فرد بهبوديافته از بيماری را در معرض ويروس بررسی کنند. هدف اين پژوهش آن است که مشخص شود، چه ميزان از ويروس به 
ابتلای دوباره فرد منجر می شود، واکنش سيستم ايمنی بدن انسان چگونه است و اين امر چه تاثيری در ايجاد ايمنی در برابر ويروس کرونا دارد. پيش بينی می شود تحقيق 
مذکور پس از دريافت تاييديه اخلاقی در ماه جاری آغاز شود و طی آن افراد 18 تا 30 ساله ای که قبلا به کوويد- 19 مبتلا شده بودند، استخدام می شوند. اين تحقيق در دو 
مرحله و با شرکت 64 داوطلب انجام می شود. آنها در محيطی ايمن و کنترل شده در معرض ويروس کرونا قرار می گيرند و گروهی از محققان سلامت شان را رصد می کنند. 

البته يک پژوهش مشابه در انگليس نيز در جريان است که برای بررسی واکسن و درمان ها، داوطلبان به ويروس کرونا مبتلا شدند.

محققان دانشگاه ام آی تی موفق به توليد ربات هايی شده اند که می توانند پشت ديوارها يا زير خاک را ببينند و اشيای قرارگرفته در محل های غيرقابل مشاهده را شناسايی 
و جمع آوری کنند. به گزارش مهر به نقل از نيواطلس، توليد ربات برای جمع آوری اقلام مختلف پديده تازه ای نيست ولی ربات ها عمدتا قابليت مشاهده محيط هايی که در پشت 
ديوارها و موانع مختلف قرار گرفته اند يا در زير زمين دفن شده اند، ندارند. ربات RF-Grasp که توسط محققان دانشگاه ام آی تی توليدشده دارای يک بازوی هوشمند برای 
جمع آوری کالاهای مختلف است و برای مشاهده محيط اطراف از يک دوربين اپتيکال که به مچ بازوی ربات بسته شده، استفاده می کند. اين ربات برای جست وجوی آن سوی 
ديوار يا زير خاک از يک ابزار انتقال و پخش امواج راديويی استفاده می کند. انتشار علائم راديويی و بازگشت آنها پس از برخورد با اشيای مختلف غيرقابل مشاهده، موقعيت جغرافيايی 
آنها را به طور دقيق مشخص می کند. بعد از مشخص شدن محل اشيا، داده های جمع آوری شده به صورت بی سيم به ربات منتقل می شود و پس از رسيدن ربات به محل قرارگيری 

شیء موردنظر، بازوی رباتيک با استفاده از دوربين برای در دست گرفتن آن اقدام می کند. ربات مذکور در آزمايش های انجام شده از قدرت مانور بالايی برخوردار بوده است.

بهبودیافتگانکرونادوبارهدرمعرضویروسقراردادهمیشوند تولیدرباتهاییکهپشتدیوارهاوزیرخاکرامیبینند

تمامی حساب های مازاد فعال )دارای تراکنش( بانک 
ملت شامل حساب های قرض الحسنه پس انداز، جاری 
بدون دســته چک، جاری با دســته چک و بدون برگ 
چک نزد مشــتری، در روز 22 فروردين 1400 تعيين 
تکليف و مانده قابل برداشــت حســاب مازاد مشــتری 

به حساب ديگر وی از همان نوع واريز شد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، در اين اقدام که 
در راســتای اجرای دســتورالعمل های صــادره بانک 
مرکــزی و پيــرو مفاد اطلاعيه هــای صادره  با موضوع 
“تعيين تکليف حساب های مازاد قرض الحسنه جاری 
و پس انداز دارای تراکنش )فعال(” و به موجب اقدامات 

و اطلاع رســانی های انجام شــده صورت گرفت، پس از 
واريز مانده قابل برداشــت حساب    يا حساب های   مازاد 
مشتريان به حساب ديگر وی از همان نوع، اين حساب 
يا حساب ها به  علت “عدم تعيين تکليف حساب مازاد” 
مسدود شد. بر اساس اين گزارش، انتخاب حساب مقصد 
جهت واريز مانده حســاب های مازاد، بر مبنای تعداد 

تراکنش های آن حساب در سال قبل بوده است.
همچنين با توجه به اطلاع رســانی های انجام شــده 
به مشــتريان دارای حســاب مازاد کوتاه مدت عادی و 
قرض الحســنه جاری با دســته چک دارای چک نزد 
مشتری، در زمينه حساب های مازاد کوتاه مدت عادی 

مشتريان، مشابه روال يادشده در 
تاريــخ 28 فروردين ماه 1400، 
مانده قابل برداشت حساب مازاد 
مشــتری به  حســاب ديگر وی از 
همان نوع واريز و حســاب مازاد 

مسدود خواهدشد.
در عين حال در خصوص حساب قرض الحسنه جاری 
دارای چک نزد مشتری و به منظور تعيين تکليف چک 
های نزد مشتری، روز 15 ارديبهشت ماه 1400 خدمات 
کارت و حواله غيرحضوری حســاب مربوطه غيرفعال 

خواهد شد.

تعیین تکلیف حساب های مازاد مشتریان حقیقی بانک ملت

www.etebar.net



هشتمین جشنواره روابط عمومی در 
روز ارتباطات برگزیدگان خود را 

معرفی خواهد کرد

هشتمين جشنواره روابط عمومي هاي صنعت بيمه باهدف 
برقراري پويايي و تبيين مقايسه بين روابط  عمومي هاي صنعت 

بيمه کشور برگزار مي شود. 
    به گزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور 
بين الملل بيمه مرکزی، مصطفی زندی مديرکل روابط عمومی 
و امور بين الملل بيمه مرکزی از برپايی  اين جشنواره  با اهداف 
»تقديــر و تجليــل از فعالان عرصه روابط عمومي هاي صنعت 
بيمه و معرفي آثار برتر«، »ايجادرقابت، تحول، پويايي و نوآوري 
در روابط عمومي هاي صنعت بيمه«، »به اشــتراک گذاردن 
تجربيات پديدآورندگان آثار برتر با ساير مجموعه هاي همکار« 
و »برقراري وحدت رويه در فرهنگ ســازي بيمه« خبرداد و 
گفت: آثار و مستندات تهيه شده در محورهاي مختلف توسط 
هيات داوران مورد ارزيابي قرار گرفته و از پديد آورندگان آثار 
برتر در 27 ارديبهشــت ماه ســال جاري همزمان با روز روابط 
عمومی و ارتباطات تقدير خواهدشــد.دبير جشــنواره روابط 
عمومی های برتر صنعت بيمه کشــور، رعايت اســتانداردهای 
علمی در محورهای نه گانه  توسط هيات داوران را شرط شرکت 
در هشتمين جشنواره اعلام کرد و افزود: با توجه به محدويت 
زمانی، آثاری که پس از زمان اعلام شده به دبيرخانه جشنواره 
)يازدهم ارديبهشت(ارسال شوند به هيچ عنوان ارزيابی نخواهند 
شد.وی از بخش های انتشارات، ارتباط با رسانه ها، تبليغات و 
مراسم، روابط عمومی الکترونيک، مطالعات اجتماعی، ارتباطات 
درون سازمانی، سلامت و بيمه، خلاقيت و نوآوری و مديريت 
و برنامه ريزی به عنوان محورهای اصلی اين جشنواره ياد کرد. 
شــايان ذکر اســت تاکنون هفت دوره جشنواره روابط عمومی 
هايبرتــر صنعــت بيمه  با حضــور حداکثری مديران و فعالان 

صنعت بيمه برگزار شده است

بدون کشاورزی زندگی امکان پذیر نیست

رئيــس جمهــور با تاکيد بر اينکه تمام تلاش دولت ايجاد 
تحول در بخش کشــاورزی بوده اســت، گفت: در هشت سال 
گذشــته در بسياری از زمينه های کشاورزی به خودکفايی و 
خوداتکايی رســيديم و در توليد محصولاتی همچون گندم، 
دانه های روغنی و کلزا اقدامات بسيار خوبی انجام شده است. 
همچنين کشــت  گلخانه ای نيز افزايش قابل توجهی يافته 
است. وی در ادامه به افزايش توليد در حوزه آبزيان اشاره کرد 
و افزود: در زمينه آبزيان، ماهی و ميگو نيز شــاهد تحرکات 
بســيار خوبی هســتيم به گونه ای که در ســال 92 محصول 
برداشت شده از يک هکتار، حدود 2.6تن بوده است که امروز 
اين ميزان به 4.2 تن افزايش يافته است، بخش کشاورزی به 
عنــوان تامين کننده امنيت غذايی، صادرات و خودکفايی در 
بسياری از محصولات استراتژيک، بسيار حائز اهميت است. 
از ايــن رو ايــن هفته تصميم گرفتيم جايزه هزار تومانی برای 
گندم کاران در نظر بگيريم و اين يک هديه کوچکی از طرف 
دولت به کشــاورزان عزيز اســت. امسال با وجود خشکسالی، 
گندم توليد شده برای خوراک مردم کفايت می کند و نيازهای 
بخــش صنعتی را نيز خريــداری می کنيم. دکتر روحانی با 
قدردانی از تلاش های بخش کشاورزی در حوزه های مختلف 
اظهار داشت: امروز يکی از بخش هايی که برای توليد واکسن 
تلاش می کند بخش کشــاورزی اســت و سرم ســازی رازی 
مشــغول توليد واکســن بــرای کرونا می باشــد و ازجمله 
واکســن هايی است که به ثمر خواهد نشست. وی همچنين 
در ابتدای سخنان خود در اين مراسم، ماه مبارک رمضان را 
روز دعا و گرفتن حاجات از خداوند بزرگ دانســت و اظهار 
اميدواری کرد دســت ظالمان از روی مردم قطع و تحريم ها 
برداشته شود و ويروس کرونا نيز به دست پزشکان و پرستاران 

و با رعايت مردم مهار گردد.

ارتش تحت رهبری های مدبرانه فرمانده کل قوا همواره در صحنه حاضر است
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ايران خطاب 
به فرمانده کل قوا نوشــت: ارتش تحت رهبری های 
مدبرانه آن فرماندهی معظم، همواره در صحنه حاضر 

است و برای انجام هرگونه ماموريت آمادگی دارد.
به دنبال پيام محبت آميز حضرت آيت الله العظمی 
خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی و فرمانده کل 
قوا به ارتش جمهوری اسلامی ايران که به مناسبت 
29 فروردين روز ارتش و بزرگداشت حماسه آفرينی های 
نيروی زمينی قهرمان صادر شد، امير سرلشکر سيد 
عبدالرحيم موسوی فرمانده کل ارتش طی پيامی از 
ابراز لطف فرماندهی معظم کل قوا تشکر کرد. به گزارش 
مهــر، در اين پيام آمده اســت: روز ارتش جمهوری 
اسلامی ايران، يادگار پربرکت حضرت امام خمينی)ره( 
و حاصل حمايت و پشتيبانی حضرتعالی از ارتش در 
دوران سختی است که دشمنان عنود خارجی و عناصر 
نادان داخلی تبر انحلال بر پيکره ارتش می زدند. سال ها 
خدمت صادقانه و ايثارگرانه فرزندان و سربازان ولايت 
در ارتش جمهوری اسلامی ايران که همواره به الطاف 
پدرانــه آن فرمانــده معظم مزين بــوده، ارتش را از 

مسيرهای سخت  گذر داده و به اين نقطه از اقتدار و 
بصيرت انقلابی رسانده است. ضمن امتنان از ابراز لطف 
آن رهبر عظيم الشأن، قلب های همه کارکنان جان بر 
کف و خانواده های ولايی و صبور آنان که مخاطب لطف 
و عنايت بزرگوارانه آن رهبر فرزانه قرار گرفتند، آکنده 
از شوق و شعف شد و دعای افطار و ذکر سحر سربازان 
ولايت با درخواست خاضعانه برای استدام سايه پربرکت 

آن رهبر حکيم از درگاه ربوبی درآميخت. امير سرلشکر 
موسوی افزود: ارتش جمهوری اسلامی ايران به درگاه 
خداوند بزرگ شاکر است که تحت رهبری های مدبرانه 
آن فرماندهی معظم همواره در صحنه حاضر است و 
برای انجام هرگونه ماموريت آمادگی دارد و به تبعيت 
از فرمان مطاع، آمادگی های ارتش ولايت مدار افزايش 
و نقش آفرينی هــا گســترش خواهد يافــت. آحاد 

رزمندگان ارتش که از پشتوانه گرم خانواده های بصير 
و فداکار برخوردارند به نعمت والای ولايت شکرگزارند 
و محبت بی بديل ملت بزرگ ايران را قدر می دانند و با 
ايمان به خداوند بزرگ، اعتماد به آيه شريفه »وَالذَّينَ 
جاهَدوا فينا لنََهدِينََّهُم سُبُلنَا«، دل در گرو اراده آن امام 
فاطمی سرشت و پشت گرم به ملت بزرگ، راهی را که 
آمده اند لطف و عنايت خداوند و راه پيش رو را تحت 
زعامــت آن فرمانده علوی تبــار، تکليف الهی خود 
می داننــد. در ادامه پيام مذکور آمده اســت: هر روز 
می کوشيم تا توان خود را به سر حد نياز افزايش دهيم 
و آنچنان باشــيم که شايسته مدال افتخار خدمت و 
مصداق آيه شريفه »اشداء علی الکفار رحماء بينهم« 
باشيم؛ در اين راه هر روز بيش از پيش نيازمند دعا و 
رهنمودهای آن فرماندهی معزز هستيم. در محضر 
خداوند بزرگ به عهدی که بسته ايم تاکيد می کنيم و 
اين راه نورانی را با گام های محکم و مطمئن، هم افزا و 
هم سنگر با برادران عزيزمان در سپاه و ساير نيروهای 
مسلح تا تحقق کامل آرمان های والای انقلاب اسلامی 

طی خواهيم کرد؛ ان شاءالله.
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امنیتیازدرخواست
عجیباوکرایندر
ماجرایسقوط
هواپیمایاینکشور

 روح ا... خدارحمی مديرعامل بانک کشاورزی بر مراقبت های بيشتر و رعايت دقيق پروتکل های بهداشتی در دوران کرونا، با 
هدف حفظ سلامتی همکاران و خانواده ها تاکيد کرد و خواستار نظارت دقيق تر مسئولان بهداشت بانک بر روند درمان مبتلايان 
و به کارگيری روش های موثر تر برای بهبودی آنان شد.  به گزارش روابط عمومی بانک کشاورزی، خدارحمی در جلسه ستاد 
مقابله با کرونای بانک کشاورزی علاوه بر مطالب فوق بر ارائه خدمات هرچه بهتر به مشتريان حتی در روزهای قرمز کرونايی تاکيد 
کرد و افزود: دورکاری نبايد مانع خدمت رسانی شود و بايد با تقسيم کار ها و پيگيری امور، نسبت به انجام وظايف محوله اقدام 
شود. بانک کشاورزی در سال 1399 تعداد 267 طرح راکد و بلاتکليف به مبلغ 11793 ميليارد ريال را تعيين تکليف کرده است. 
به گزارش روابط عمومی و همکاری های بين الملل بانک کشاورزی، موفقيت اين بانک در راستای تعيين تکليف و بازگشت مجدد 
طرح های راکد و بلاتکليف به چرخه توليد و فعاليت ، 96 درصد از حيث مبلغ و 90 درصد از نظر تعداد طرح ها بوده که با اقداماتی 
چون تمديد بدهی، تقسيط مجدد ، رفع مشکل پرداخت اقساط،  تخصيص تسهيلات تکميلی و اقدامات قانونی برای واگذاری 
طرح به مجری جديد ميسر شده است. اين گزارش می افزايد: تعيين تکليف اين طرح ها غالبا با تامين اعتبار از محل منابع اشتغال 
پايدار روستايی و صندوق توسعه ملی صورت گرفته است و 75 درصد اين طرح ها بدون نياز به اقدام قانونی و با حمايت هايی چون 

تمديد ، تقسيط و تخصيص تسهيلات تکميلی توسط بانک کشاورزی مجددا راه اندازی شده و رونق يافته اند.

تاکیدخدارحمیبررعایت
هرچهبیشترپروتکلهای
بهداشتی

 روح ا... خدارحمی
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حميد حسينی دبيرکل اتاق بازرگانی مشترک ايران و عراق 
با تشريح توافق 10 بندی ايران و عراق برای آزاد سازی پول های 
بلوکه شده، گفت: به سرانجام رساندن اين روند به حدود يک ماه 
زمان نياز دارد تا وضعيت معاملات در شرايط عادی قرار بگيرد.

وی با بيان اينکه در اسفند سال 99 مسئولان دو کشور در مصاحبه 
هايی به طور رسمی از پرداخت بدهی ها عراق به ايران خبر دادند، 
اظهار داشت: اين کشور معافيت هايی در زمينه بازگشت پول های 
بلوکه شده ايران دريافت کرده است و می تواند فارغ از تحريم ها 

بدهی های خود را به ايران پرداخت کند.
وی با بيان اينکه نماينده ای از سوی ايران با بانک تجارت عراق 
مذاکره داشته است، خاطرنشان کرد: اين بانک اعلام کرد که در 
حال حاضر تجار ايرانی می توانند با اســتفاده از پول های بلوکه 
شده، تجارت خود را انجام دهندو دستورالعمل 10 گانه ای تبيين 
شــده تا شــرکت های ايرانی و عراقی بتوانند با يکديگر همکاری 
داشــته باشــند، در اين بخشنامه آمده که می توانند از پول های 
بلوکه شــده به صورت يورو، دلار و دينار اســتفاده کنند و بانک 

هزينه ای بابت کارمزد آن دريافت نخواهد کرد.وی با اشــاره به 
ساير شرايط اين توافق افزود: از سوی ديگر شرکت های توانير و 
گاز ايران بايد شرکت های ايرانی را در نامه ای معرفی و تاييد کنند 
و همچنين شرکت عراقی طرف معامله در زمينه دارو و غذا بايد 
تخصص و ســابقه کار داشــته باشد. بر اساس اين دستورالعمل 
شرکت ايرانی کالاهای مورد نظر خود را از عراق خريداری کرده 
و زمانی که کالا وارد آب های ايران شــود 90 درصد و در زمان 
تخليه بار 10 درصد باقی مانده از پول های ايران در بانک عراق 
آزاد خواهد شد. براساس بخش ديگری از اين توافق، در صورت 
خريد اقلام کشاورزی و دارويی، تاييد وزارت کشاورزی و دارويی 
عراق الزامی است و بعد از استعلام مالياتی کالا قابل تبادل می 
شود، اين روند نياز به مذاکره با شرکت های عراقی دارد، تشويق 
آنها برای تجارت با ايران با رعايت اين دستورالعمل ها سخت شده 
است و نياز به زمان دارد اما در حال حاضر به لحاظ پرداخت بانکی 
و آزادسازی پول های بلوکه شده ايران مشکلی وجود ندارد. و در 
تلاش هستيم تا شرکت های عراقی را وارد اين روند کنيم  ودر 

صورتی که بخواهيم پول های ايران را در تجارت با شرکت هايی 
غير از شرکت های عراقی آزاد کنيم، نياز است که شرکت مورد 
نظر در بانک تجارت عراق حساب باز کند تا بتوان هزينه کالای 
خريداری شــده را به حساب شرکت خارجی پرداخت کنيم، به 
ســرانجام رســاندن اين روند به حدود يک ماه زمان نياز دارد تا 
وضعيت معاملات در شرايط عادی قرار بگيرد و به زودی در اين 
زمينه خبرهای خوبی خواهيم داشت. کارنامه تجارت ايران در 
مجموع 11 ماه سال کذشته 134 ميليون تن کالا به ارزش 65 
ميليارد و 500 ميليون دلار بوده که سهم صادرات 103 ميليون 
و 90 هزار تن به ارزش 31 ميليارد و 198ميليون دلار و ســهم 
واردات 30 ميليــون و 818 هــزار تن کالا به ارزش 34 ميليارد و 
321 ميليون دلار بوده است. از کل صادرات کشور، عراق با يک 
ميليــون و 570 هــزار تن به ارزش 477 ميليون دلار در جايگاه 
دومين مقصد صادراتی کشور در 11 ماهه سال 99 قرار گرفت.

به گفته عبدالناصر همتی رئيس کل بانک مرکزی، حجم منابع 
ارزی ايران در عراق حدود 5 ميليارد دلار است./ ايرنا

توافق۱۰ بندی با عراق برای آزاد سازی پول های بلوکه ایران

ادامهازصفحهاول خبر

یک مقام امنیتی نزدیک به شورای عالی امنیت ملی می گوید اوکراینی ها پس از سقوط هواپیما از ایران خواستند علت حادثه  اشکال فنی در سامانه پدافند تور ام-۱ معرفی شود و چون ایران 
نپذیرفت آنها مسیر سیاسی کردن پرونده را پیش گرفتند، پس از حادثه سقوط هواپیمای اوکراینی در ایران، مقامات رسمی این کشور به ایران پیشنهاد دادند که علت حادثه، وجود اشکال 
فنی در سامانه پدافند هوایی تور ام -۱ روسی اعلام شود و چون ایران این درخواست را به دلیل عدم انطباق با واقعیت رخداد، نپذیرفت، اوکراین، مسیر سیاسی کردن پرونده و خارج نمودن 
آن از روال فنی را در پیش گرفته است. وی در گفت وگو با نور نیوز با اشاره به قصد اوکراین برای بهره برداری سیاسی از این حادثه تلخ برای تاثیرگذاری هم زمان بر دو رخداد افزود: با توجه 
به ابهامات رفع نشده درخصوص نقش کیف در هدف قراردادن هواپیمای بوئینگ ۷۷۷ خطوط هوایی مالزی در سال ۲۰۱۴ میلادی و در میانه درگیری های شرق این کشور که به کشته 
شدن همه ۲۹۸ مسافر این پرواز منجر شد، اوکراین در تلاش بود که با جا انداختن وجود نقص در سامانه پدافندی تور ام-۱ روسی هر دو حادثه را به یک منشاء مرتبط کند و از خود رفع 
اتهام نماید،دلیل دوم اوکراین برای در پیش گرفتن رفتار سیاسی در قبال این پرونده،درگیری شدید این کشور با مسکو بر سر مالکیت جزیره کریمه است و کیف قصد داشت با انتساب 
غیر مستقیم حادثه سقوط هواپیما به روس ها به نوعی فشار سیاسی بر مسکو را افزایش دهد. وی در پایان با اشاره به اراده قاطع جمهوری اسلامی ایران برای ایجاد شفافیت در همه ابعاد 

این حادثه تلخ که ناشی از خطای محرز انسانی بوده، هرگونه اقدام برای بهره برداری سیاسی از آن را رویکردی غیرانسانی و خلاف رویه های حقوقی و فنی دانست.

به گزارش روابط عمومی دبيرخانه شورای عالی مناطق آزاد و ويژه اقتصادی، »حميدرضا مومنی« مشاور رييس جمهور، 
»جعفر آهنگران« را به عنوان »رييس هيات مديره و مديرعامل سازمان منطقه آزاد کيش« و »علی درويش پور« را به عنوان »رييس 
هيات مديره و مديرعامل سازمان منطقه آزاد قشم« منصوب کرد. اين احکام به استناد ماده )6( قانون چگونگی اداره مناطق آزاد 
تجاری- صنعتی و با توجه به تفويض اختيار رياست محترم جمهوری از سوی دبير شورای عالی مناطق آزاد صادر شده اند. در احکام 
اين مديران عامل آمده است: »با عنايت به فرمايشات مقام معظم رهبری مبنی بر نامگذاری سال جاری به نام »سال توليد، 
پشتيبانی ها، مانع زدايی ها« از جنابعالی انتظار می رود ضمن اهتمام در راستای ارتقای جايگاه و گسترش و تسهيل توليد در منطقه، 
با بهره مندی از ظرفيت های استراتژيک آن منطقه و تلاش به منظور رفع موانع توليد و پشتيبانی از صنايع در راستای تحقق 
سياست های اقتصاد مقاومتی، افزايش صادرات و سرمايه گذاری و همچنين انتقال فناوری های پيشرفته، ارائه خدمات و تسهيلات 
مناسب با هدف حمايت از توليد داخلی و حضور در بازارهای منطقه ای و جهانی ضمن اتکال به ايزد متعال و تعامل و همکاری با 
ساير اعضای هيات مديره زمينه تحقق اهداف موردنظر را در منطقه فراهم آوريد.«  يادآور می شود، پيش از اين »جعفر آهنگران« 

سرپرستی سازمان منطقه آزاد کيش و »کيهان عباسيان« سرپرستی سازمان منطقه آزاد قشم را برعهده داشتند.

انتصابمدیران
منطقهآزادکیش
وقشم

حمیدرضا مومنی

در راستای حمايت از کادر درمان صورت گرفت، تقدير جهانگيری از بانک آينده برای طرح فرشتگان سلامت، اسحاق 
جهانگيری، معاون اول رئيس جمهور از اقدام بانک آينده در خصوص ارائه تسهيلات با شرايط آسان و سريع به کادر درمان 
فعال در سراسر کشور در قالب طرح »حمايت از فرشتگان سلامت«، قدردانی کرد. بانک آينده از اسفند 1399 به منظور 
پاس داشت جان فشانی ها و زحمات کادر درمانی کشور در مبارزه با گسترش بيماری کرونا، نسبت به اعطای تسهيلات 
خرد با شرايط آسان و نرخ ويژه به کادر درمانی فعال کشور در قالب طرح حمايت از فرشتگان سلامت، اقدام کرد. طی اين 
طرح، تسهيلاتی به مبلغ 200 )دويست( ميليون ريال به ازای هر فرد، با نرخ 15 )پانزده( درصد و بازپرداخت 36 ماهه )با 
اقساط ماهيانه(، به صورت مستقيم به حساب متقاضيان واريز خواهد شد. پرداخت اين تسهيلات به دو شيوه: معرفی گروهی 
افراد از سوی مراکز درمانی يا مراجعه انفرادی است. در طرح »حمايت از فرشتگان سلامت«، هيچ گونه ضامن از متقاضيان 
دريافت نشده، تنها در قبال صدور معرفی نامه گروهی و نامه تعهد کسر ازحقوق از سوی واحد درمانی، پرداخت، صورت 
می پذيرد. تاکنون طبق برنامه ريزی های انجام شده بيش از دو هزار نفر از فعالان درمان کشور در سراسر کشور از اين 

تسهيلات بهره برده اند و مابقی تا خرداد ماه بر اساس برنامه ريزی، با ترجيح مراکز دولتی پرداخت خواهد شد.   

تقدیرازبانکآینده
برایطرح
فرشتگانسلامت

بانک آینده

محمد حسن علمداری عضو هيات  مديره بانک  مسکن گفت: تسهيلات ساخت در تهران و کلانشهرها تا 450 ميليون 
تومان و در بافت فرسوده به 300 ميليون تومان افزايش يافت.وی جزئيات افزايش تسهيلات مسکن را برای انبوه  سازانی که 
فناوری های نوين را رعايت می کنند در تهران، کلانشهرها، مراکز استان ها و همچنين شهرهای کوچک در تمامی بافت ها و 
همچنين بافت فرسوده توضيح داد. عضو هيات  مديره بانک  مسکن گفت: بانک مسکن در سال  جاری برای کمک به رونق توليد 
مسکن برای انبوه  سازانی که جزو مشتريان بانک مسکن هستند و رسوب حساب بانک مسکن برای آنها حداقل 10 درصد است، 
تسهيلات را افزايش داده است. علمداری ادامه داد: بانک مسکن به مشتری های فعال بانک که انبوه ساز هستند به شرط انجام 
ساخت و ساز با استفاده از فناوری های نو در شهر تهران، تمامی کلانشهرها، شهرهای بندرعباس، بوشهر، کيش و قشم تا 450 
ميليون تومان تسهيلات ساخت، پرداخت می کند. اين رقم برای مراکز استان ها و شهرهای بالای 200 هزار نفر جمعيت 400 
ميليون تومان و ساير شهرها نيز 300 ميليون تومان است که سود تسهيلات نيز 18 درصد خواهد بود. وی رقم تسهيلات ساخت 
و نوسازی را در بافت فرسوده برای سازندگانی که فناوری های نو را رعايت کنند در تهران و کلانشهرها 300 ميليون تومان عنوان 

کرد و افزود: برای مراکز استان ها و ساير شهرها، تسهيلاتی که پرداخت می شود به 250 ميليون تومان افزايش يافته است.

افزایشتسهیلات
ساختدرکلانشهرها
به4۵۰میلیونتومان

محمد حسن علمداری

محمدرضا پورابراهيمی رئيس کميسيون اقتصادی مجلس با اشاره به اينکه هفته آينده گزارش اين کميسيون درباره بررسی 
وضعيت صنعت استخراج رمز ارز های جهان روا و مبادلات داخلی آن در کشور در صحن علنی ارائه خواهد شد، گفت: ما قصد 
داريم پس از ارائه اين گزارش، بر اساس ماده 45 آيين نامه داخلی، آن را به طرحی تبديل کنيم که سازوکار های جديدی برای رمز 
ارز ها و فعاليت در اين زمينه در نظر گرفته شود، وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان متولی صدور مجوز برای فعاليت های 
اقتصادی، وزارت نيرو به عنوان دستگاهی که برق مورد نياز اين مجموعه ها را تأمين می کند، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
به عنوان بستر فضای مجازی که امکان تبادلات را فراهم می کند، مجموعه تصميماتی که وزارت اقتصاد و دارايی در بحث مبارزه 
با پولشويی در کشور می گيرد و نيز بانک مرکزی به عنوان رابط در تبديل ارز های ديجيتالی، از محور های اصلی بحث رمزارزهاست 
که در طرح مجلس برای هر کدام از اين مجموعه ها تکاليفی در نظر گرفته خواهد شد،هدف اين است که مجموعه ای از تصميمات 
کشور را که در نهايت به قانون تبديل خواهد شد، مشخص کنيم و در آن تکاليف هر يک از دستگاه ها در زمينه رمزارز ها مشخص 
شود. اين ظرفيت می تواند در خدمت اقتصاد ملی کشور بوده و منابع ارزی مورد نياز کشور را در مقياس های خرد فراهم کند. در 

شرايط تحريمی يکی از راه های خنثی سازی تحريم ها از مسير تخصصی، می تواند موضوع رمزارز ها باشد. 

پیگیریمجلس
برایقانونمندکردن
رمزارزها

محمدرضا پورابراهیمی

محققان دانشــگاه »ساوث استراليا« موفق شدند با استفاده از مواد پايدار و مقرون به صرفه از نور خورشيد برای 
توليد آب آشاميدنی پاک و ايمن بهره ببرند که می تواند زندگی ميلياردها نفر را در سراسر دنيا بهبود بخشد.

به گزارش ايســنا و به نقل از آی ای، آب مايع حيات و برای زندگی همگان ضروری اســت، اما طبق گزارش های 
جهانی حدود 1/1 ميليارد نفر در سراسر جهان دسترسی به آب آشاميدنی ندارند و در مجموع2.7 ميليارد نفر حداقل 
برای يک ماه از سال با کمبود آب آشاميدنی مواجه هستند. علاوه بر اين، خدمات بهداشتی ناکافی ناشی از کمبود آب 
همچنين برای 2.4 ميليارد نفر در جهان مشکل ساز است که باعث می شود آنها در برابر بيماری هايی مانند وبا و حصبه 
آسيب پذير شوند. اما اگر راهی برای توليد آب آشاميدنی و پاک و ايمن فقط با استفاده از نور خورشيد وجود داشته باشد، 
چه می شود؟»ائولان شو« دانشيار دانشگاه »ساوث استراليا« گفت: »در سال های اخير به استفاده از تبخير خورشيدی 
برای ايجاد آب آشــاميدنی پاک توجه زيادی شــده است، اما روش های قبلی بسيار ناکارآمد و از نظر عملی غيرمفيد 
بوده اند.« وی افزود: »ما بر اين ناکارآمدی ها غلبه کرده ايم و اکنون فناوری ما می تواند آب شيرين کافی را برای تامين 

بسياری از نيازهای عملی با کسری از هزينه فناوری های قبلی و موجود مانند »اسمز معکوس« فراهم کند.«

تولیدآبآشامیدنیازنور
خورشیدباموادپایداروارزان

محققان دانشگاهی

منصور غلامی وزير علوم درباره فعاليت های تأثيرگذار دانشگاه ها در حوزه توليد در سالی که گذشت، گفت: آنچه در بخش 
توليد برعهده دانشگاه ها قرار دارد، انتقال فناوری ها و دانش به توليد است. در اين زمينه تلاش شده ازطريق تقويت شرکت های 
دانش بنيان و کمک به بخش تحقيق و توسعه صنايع قراردادهای متعدد با بخش های مختلف منعقد شود. همچنين سعی شده 
دانشگاه ها و مراکز علمی ازطريق ارائه مشاوره به حل مسائل و مشکلات بخش توليد کمک کنند، شرکت های دانش بنيان ما به 
شکل های مختلف مورد حمايت بوده و برخی از اين شرکت ها، توليدکننده نيز هستند، به گونه ای که ما توليدکننده دستگاه های 
بسيار پيشرفته علمی در شرکت های دانش بنيان داريم. وی با بيان اينکه کار تأثيرگذار و ماندگار دانشگاه ها در حوزه توليد بيشتر 
قراردادهايی است که برای حل مسائل و مشکلات با بخش های مختلف صنعت منعقد می شود، افزود: به عنوان مثال دانشگاه ها 
با وزارت نفت برای حل مسائل بخش پتروشيمی چندين قرار منعقد کرده اند که از تبديل مواد اوليه نفتی اعم از گاز آغاز شده و 
شامل توليد ساير ترکيبات وارداتی از خارج از کشور می شود. دانشگاه های ما در بخش اکتشاف نفت و ساخت دستگاه ها در 
مجموعه های مختلف ورود کرده و همه امکانات مراکز دانشگاهی دراختيار بخش توليدی بوده و هست. مهم اين است که مشخص 
شود در کدام بخش و چه سطحی بايد کمک صورت گيرد و درمجموع دانشگاه های ما در اين زمينه بسيار تلاش می کنند./ مهر

دانشگاههاازطریقارائه
مشاورهبهحلمسائلصنایع
کمکمیکنند

منصور غلامی

سردار سرافراز محمدعلی  حق بين از فرماندهان بنام گيلانی و فاتح نبل و الزهرا پس از تحمل دوره ای از بيماری به 
همرزمان شهيدش پيوست. اين فرمانده دلاور و شجاع گيلانی از ياران و همرزمان سردار شهيد حاج قاسم سليمانی بود. 
سردار محمدعلی حق بين پيشتاز رزمندگان گيلانی در نبل و الزهرا بود که بعد از آزادسازی اين 2 شهر، سردار قاسم سليمانی 
در مقر رزمندگان گيلانی حضور يافت و اين کار بزرگ را فتح خيبر ناميد. فرماندهی لشکر عملياتی 16 قدس گيلان، مشاور 
فرمانده نيروی زمينی سپاه و فرمانده قرارگاه مرکزی امام حسين)ع( نيروی زمينی سپاه از مهم ترين سمت های سردار 
حق بين در دوران حيات بود.  فرمانده سپاه قدس گيلان در پيامی عروج شهادت گونه سردار خط شکن جبهه مقاومت 

سردار محمدعلی حق بين را تسليت گفت:
ولَا تحَسَبَنَّ الَّذينَ قُتِلوا فی سَبيلِ الله أمَواتاً بلَ أحَياءٌ عِندَ ربَهِّم يرُزقَونَ

شهادت سردار پرافتخار اسلام سردار محمدعلی حق بين فاتح نبل و الزهرا که رشادت های وی در صحنه های حق عليه 
باطل به  عنوان برگ زرينی در تاريخ جان نثاری های قهرمانان پرافتخار گيلان به يادگار مانده را محضر حضرت ولی عصر)عج(، مقام 
معظم رهبری و بيت مکرم اين سردار رشيد اسلام تبريک و تسليت عرض کرده و برای خانواده عزيزشان صبر عظيم مسألت دارم. 

سردارحقبینبهیاران
شهیدشپیوست

سردار سرافراز محمدعلی  حق بین



تولید 5/ 13میلیون تن فولاد در افق 1404 استان خوزستان
 خوزســتان يکی از مناسب ترين مرزها برای 
توســعه صنعت فولاد کشــور اســت. يکی از 
فاکتورهــای اصلی در صادرات دسترســی به 
آب های آزاد است، اين مزيت مهم در خوزستان 
با وجود بندر استراتژيک امام خمينی)ره( نسبت 
به ساير استان های توليدکنند ه فولاد يک مزيت 
به شمار می آيد. از طرفی شرکت فولاد خوزستان 
در اين منطقه اسکله  اختصاصی هم دارد. در ديدار 
سردار احمد خادم سيدالشهدا، فرمانده قرارگاه 
منطقه ای کربلا بــا امين ابراهيمی مديرعامل 
شرکت فولاد خوزستان، بر توليد 5/ 13 ميليون 
تن فولاد در افق 1404 استان خوزستان تاکيد 
شد. به گزارش روابط عمومی فولادخوزستان، در 
ايــن ديدار امين ابراهيمی مديرعامل شــرکت 
فولادخوزســتان گفــت: مهم تريــن برنامــه  
ســال جاری، اتصال کارخانه فولاداکســين به 
شرکت فولاد خوزستان است. ابراهيمی با اشاره 
به برنامه افق 1404 کشور افزود: ايران بايد رتبه 
اول توليدکننده فولاد در منطقه را داشته باشد. 
اســتراتژی کلی برای برنامــه 1404 توليد 55 

ميليون تن فولاد در کشــور اســت. بنابراين اگر 
بتوانيم به توليد 5/ 13ميليون تن دســت پيدا 
کنيم، ســهم 25درصدی توليد کشــور را به نام 
شــرکت فولادخوزستان رقم زده ايم. وی تاکيد 
کرد: نخســتين قدم در شرکت فولاد خوزستان 
تثبيت توليد پايدار و اجرای طرح های توسعه ای 
در سه بخش، بالادستی، پايين دستی و کناردستی 
)صنايع وابسته( است. بازسازی و نوسازی خطوط 

قديمــی و افزايش توان رقابت پذيری و تنوع در 
توليد محصولات از ديگر برنامه هايی است که نياز 
به توجه ويژه ای دارند. در ادامه مهران عباس زاده 
معاون منابع انســانی و امور اجتماعی گفت: در 
شــرکت فولادخوزستان 13 هزار نفر به صورت 
مستقيم مشغول به کار هستند و بخش زيادی 
هم نيروی غيرمستقيم که نقش بسيار بزرگی در 
چرخه عظيم اقتصادی استان را دارد، به واسطه 

اين مجموعه، مشــغول به فعاليت شده اند. وی 
افزود: نيروی انسانی شرکت فولاد خوزستان با 
توجه به تجربه و دانش در ســال های گذشــته 
بيشــترين نقش را در راه اندازی شــرکت های 
فولادی در ســطح کشــور داشــته است و اين 
بزرگ ترين دستاورد برای شرکت فولاد خوزستان 
به شــمار مــی رود. غلامرضــا فروغی نيا، مدير 
روابط  عمومی در اين ديدار از ظرفيت های بی شمار 
اســتان خوزســتان در توســعه گفت و افزود: 
دسترسی به آب های آزاد بين المللی نعمتی است 
که می تواند در تعريف طرح های توسعه  ای و کمک 
به اقتصاد کشور به کار گرفته شود. سهم شرکت 
فولادخوزستان در توسعه  صنعت فولاد کشور با 
توجه به اين نعمت خدادادی در حال حاضر ناچيز 
و غيرقابل قبول است. وی افزود: در کنار دسترسی 
به آب  های آزاد که صادرات و ارزآوری اين محصول 
استراتژيک را تضمين می کند، نبايد از دسترسی 
مستقيم به حمل ونقل جاده ای و ريلی و حامل های 
انرژی تاثيرگذار در صنعت فولاد يعنی برق و گاز 

نيز غافل شد.
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جعفــر قادری عضو کميســيون برنامــه و بودجه مجلس 
شورای اسلامی گفت: با توجه به نقدينگی بيش از حد موجود 
در جامعــه، بايد نقدينگی های موجــود را کاناليزه کرد و در 
رابطه با اقدامات احتياطی بانک مرکزی در ســال جديد در 
رابطه با تثبيت شدن شرايط اقتصادی، اولين اقدامی که بانک 
مرکزی بايد در سال جديد صورت دهد کنترل روی اعتبارات 
است. يعنی طوری راهبری کند که اعتبارات به سمت توليد 
ســرازير شــود. اين اعتبارات می تواند پروژه های نيمه تمام را 
به سرانجام برساند و قابل بهره برداری کند و همچنين ظرفيت 
توليد کشــور را افزايش دهد،امروزه نقدينگی بيش از حد در 
جامعه موجود است که بايد بانک مرکزی تدبيری بينديشد 
تا اين نقدينگی ســرگردان در سطح جامعه جمع آوری شود 
و همچنيــن بايد سياســتی را اتخاذ کنــد تا ديگر نقدينگی 
جديــدی توليد نشــود يعنی بايــد نقدينگی های موجود را 
کاناليزه کرد، بانک مرکزی بايد با ابزارهای مختلفی که موجود 
اســت و همچنين با کمک فعالان اقتصادی شرايط را طوری 
مهيا کند که ديگر شاهد افزايش تورم در جامعه نباشيم و در 
مقابــل توليــد افزايش پيدا کند. بــه گزارش اعتبار به نقل از 
خانــه ملــت وی با بيان اينکه راهکارهای مختلف ديگری نيز 
وجود دارد که بايد بانک مرکزی و تيم اقتصادی دولت از آن 
اســتفاده کنند، تصريح کرد: يک نمونه آن بازار ســرمايه يا 
همان بورس اســت که بايد در آنجا سياســتی اتخاذ شود که 
ســرمايه ها به سمت توليد سرازير شوند؛ همچنين نياز است 
در مجلس کانال هايی تعبيه شــود تا مشــخص شــود که 
نقدينگی ها به چه صورت و از چه طريقی جذب شــود و به 
توليد انتقال پيدا کند. مقرر شــده اســت تا کميسيون جهش 
توليد جلســه ای را با دســتگاه های مختلــف برگزار کند تا 
مشخص شود راه های تامين منابع مالی برای توليد چيست 

و چگونه از آن به نحو احسن استفاده شود.

نگاهی به چرایی سردی فضای 
انتخابات در جامعه

مرتضی طلایی / دبیرکل جبهه همبستگی ملی نیروهای انقلاب 
در آستانه برگزاری دو انتخابات سراسری رياست جمهوری سيزدهم 
و شوراهای اسلامی شهر و روستای ششم، برخی معتقدند فضای سياسی 
کشــور به نوعی خمودگی و ســردی سوق داده شده که می تواند ميزان 
مشارکت شهروندان را در انتخابات با کاهش چشمگيری روبه رو کند. باور 
نگارنده بر اين است که اصطلاحا تنور انتخابات رياست جمهوری به دليل 
وزن سنگين و اهميت ويژه ای که دارد، در زمان خودش گرم خواهد شد 
و هواداران کانديداها نهايتا جامعه رای دهنده را با بهره گيری از روش های 
علمی و فضاسازی تبليغات سياسی به صحنه خواهند آورد، هرچند به 
دليل ضعف عملکرد برخی از عناصر کارکردی دولت، بالاخص طی هشت 
سال اخير، روح کلی جامعه به سمت دلسرد شدن از نتيجه بخش بودن 
انتخابات سوق داده شده است. اما در محيط پارلمان های محلی يا همان 
شــوراهای اســلامی شهر و روستا موضوع کمی فرق می کند. درک اين 
واقعيت که اين نهاد محلی در جايگاه قانونگذاری و نظارت می بايست طی 
همه دوره های گذشته عمل می کرده،  از يک طرف و ضعف عملکردی 
شورای پنجم از طرف ديگر، موجب می شود تا يکی از دلايل سردی اين 
محيط توسط مخاطب مشخص شود. از اين منظر شايد بتوان گفت امروز 
فضای سياســی کشور به خصوص در حوزه انتخابات شوراهای اسلامی 
شهر و روستا نيازمند يک تابستان گرم است. تابستانی که اعتماد و نشاط 
را به صحنه سياسی برگرداند و شهروندان را نيز به سمت مطالبه گری و 
کارگزاران را به ســمت پاســخگويی سوق دهد. صداقت، رعايت اخلاق، 
پرهيز از شعارهای بی پشتوانه، ترويج فرهنگ وحدت و همبستگی، تلاش 
برای اســتفاده از جوانان و نخبگان متخصص و متعهد، شــناخت دقيق 
مسائل جامعه و از همه مهم تر استفاده درست از الگوهای اسلامی برگرفته 
از فرمايشات رهبر معظم انقلاب در گام دوم انقلاب و با هدف ايجاد يک 
دولت اسلامی به مفهوم وسيع کلمه، برای تحقق يک جامعه اسلامی با 
هدف سربلندی نظام مقدس جمهوری اسلامی ايران، جملگی می تواند 
بخشی از عناصر گفتمان ساز باشد که از يک انتخابات هوشمندانه با هدف 

بهره گيری از نيروهای کارآمد و متخصص است.

توزیع۱۵۰۰
جلیقهضدگلوله
دربینمحیطبانان

بانک دی به منظور پاسخ به نياز امنيت بخشی به اموال افراد و ايجاد آسودگی خاطر و رفاه حال مشتريان برای 
نگهداری اموال ارزشمند در محيطی امن و عاری از خطر، خدمت صندوق های اجاره ای )صندوق امانات بانکی( را 
ارائه می دهد. به گزارش روابط عمومی بانک دی، حفاظت ايمن از سرمايه های مالی يکی از دغدغه های اصلی است 
و بانک ها به عنوان امين سرمايه های مردم موظف به ايجاد شرايط و امکاناتی در راستای صيانت از اموال شخصی 
افراد هستند و به همين منظور بانک دی با هدف ارتقای خدمت رسانی به مشتريان در شعب دولت، نياوران و شهران، 
امکان بهره مندی از صندوق های اجاره ای را فراهم کرده است.صندوق  های اجاره ای بانک نسبت به صندوق های 
شــخصی از امنيت بيشتری برخوردار هستند و محرمانه بودن اموال و امنيت بالا از جمله مزايای صندوق های 
اجاره ای محسوب می شود. صندوق های اجاره ای بانک دی با کيفيت عالی در سطح معيارهای سازمان ملی استاندارد 
و با ويژگی ضد حريق و برخورداری از شرايط ايمنی ويژه در سه اندازه کوچک، متوسط و بزرگ آماده ارائه به مشتريان 
گرامی هستند.مشتريان گرامی می توانند با برقراری ارتباط با مرکز ارتباط با دی از طريق شماره تلفن 021-28930 

اطلاعات تکميلی درباره شرايط صندوق های اجاره ای بانک دی را دريافت کنند.

بانکدیصندوقاماناتدر
اختیارمشتریان
قرارمیدهد

بانک دی 

هفته نامه اقتصادی ایران

دیدگاه خبر-۲7۶

امير سرتيپ دوم صمد آقامحمدی، معاون جهاد خودکفايی نيروی پدافند هوايی ارتشدرباره توانايی پدافند کشور 
برای کشف و رصد هواپيماهای پيشرفته ای مثل F۳5 که مدعی رادار گريزی هستند، اظهار داشت: در حال حاضر دغدغه 
ما اصلا کشف F۳5 نيست، اين دغدغه از 10 سال پيش حل وفصل شد. ما با سامانه هايی که رونمايی شان را اعلام کرديم، 
وارد مقابله با ريزپرنده ها شديم. اينکه در حال حاضر هواپيمايی باشد که ما نتوانيم آن را کشف کنيم، وجود ندارد. ما در 
موضوع آينده پژوهی و رصد تهديدات، صرفا توانمندی آن تهديد را نمی سنجيم. منطق حکم می کند به اين سمت برويم 
تا ببينيم نقاط ضعف احتمالی مان چيست. در تاريخ خودمان نيز اين موضوع را داريم که عده کمی با درايت و هوشمندی 
و اتکال به قدرت لايزال الهی، بر عده کثيری که قدرت بسيار بالاتری داشتند، پيروز شدند. در جنگ خندق که همه 
دشمنان اسلام هجوم آوردند، سلمان فارسی پيشنهادی داد که مبتنی بر اصل پدافند غيرعامل بود و همه را غافلگير کرد 
و کارهای خاصی در آن جنگ رخ داد، امروز هم ما وارث همان دين و همان افراد هستيم. وقتی 10 سال پيش که راه 
مقابله با F۳5 را پيدا کرديم، هيچ هراسی از اينکه اين هواپيما چه توانمندی ای دارد به دل مان راه نداديم و نقاط ضعف را 
پيدا کرديم. الان در حوزه تحقيقات به اين سمت نمی رويم که فرض کنيد يک هواپيمای رادارگريز بيايد و ما ببينيم چطور 

بايد آن را کشف کنيم، از اين موارد عبور کرده ايم و وارد مباحثی شديم که تهديدات آينده را رصد می کنيم. / تسنيم

تهدیدf۳5را۱۰سالقبل
برطرفکردیم

امیر سرتیپ دوم صمد آقامحمدی

سرهنگ جمشید محبت خانی فرمانده یگان حفاظت سازمان حفاظت محیط  زیست در حاشیه دیدار با خانواده شهدای محیط بان زنجانی )مهدی مجلل و میکائیل هاشمی( از توزیع ۱۵۰۰ 
عدد جلیقه ضدگلوله در سراسر کشور برای محیط بانان خبر داد و گفت: این به این معنی است که محیط بانان به هنگام گشت زنی در مناطق حفاظت شده، حتماً باید این جلیقه ها را به تن 
داشته باشند. وی همچنین با اشاره به اینکه امسال همه موتورسیکلت های محیط بانان کشور به دستگاه GPS مجهز خواهد شد، افزود: رویکرد سازمان این است که محیط بانان مجهز به 
تجهیزات مدرن شوند که در همین راستا مقرر شده است بی سیم محیط بانان در ۷ استان این امکان را داشته باشد که به دستگاه GPS مجهز شود. سازمان حفاظت محیط  زیست قرار 
است دوره های آموزشی را نیز برای محیط بانان در نظر بگیرد؛ چرا که معتقدیم در شرایط کنونی محیط بانان باید نسبت به ارتقای مهارت خود گام بردارند. با وجود اینکه کمبود نیروی 
انسانی در مناطق حفاظت شده، یکی از دغدغه ها بوده اما تلاش شده تا با همین مقدار نیرو نیز به خوبی از این مناطق در برابر افراد سودجو محافظت شود. فرمانده یگان حفاظت سازمان 
حفاظت محیط  زیست گفت: با رایزنی های به عمل آمده با بنیاد شهید و امور ایثارگران تا پایان ماه مبارک رمضان پرونده احراز شهادت همه محیط بانان بسته خواهد شد. محبت خانی 

افزود: یکی دیگر از مشکلات محیط بانان نبود بیمه بود که اقدامات خوبی در این حوزه انجام شده و همه محیط بانان تحت پوشش بیمه هستند ./ مهر

محمد شريعتمداری وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: بند »و« در تبصره »2« لايحه بودجه 1400مانند لايحه بودجه سال 
قبل به پرداخت بدهی های دولت اختصاص دارد که در اين ميان برای سازمان تامين اجتماعی نيز اعتباری در نظر گرفته شده است.  وی 
از تامين بودجه در سال 1400برای گروه های مختلف شغلی از جمله بافندگان فرش که از معافيت هايی در حق بيمه برخوردار بودند خبر 
داد و گفت: برای گروه های مختلف شغلی مثل جامعه بافندگان فرش دستباف، زنبورداران و ساير اقشار که از معافيت هايی در حق بيمه 
برخوردار بودند، در بند )و( تبصره 2قانون بودجه در جز ديگری غير از 89هزار ميليارد تومان منابع که برای سازمان تامين اجتماعی تامين 
اعتبار شده و مابقی رديف تا سقف 150هزار ميليارد تومان معين شده تا به اين بخش هم کمک جدی شود. در سال 1400با اين اقدام، 
معوقاتی که دولت در اين زمينه دارد با توجه به تامين اعتبار مابه التفاوت 89 هزار ميليارد تومان تا 150هزار ميليارد تومان برطرف خواهد 
شد تا هيچ کس در نوبت و پشت نوبت دريافت استفاده از اين نوع خدمات بيمه ای سازمان تامين اجتماعی قرار نگيرد و بيمه افراد بدون 
وقفه استمرار يابد. در سال گذشته 6هزار ميليارد تومان منابع از طريق تسهيلگر ما يعنی طريق جهاد دانشگاهی در امر توانمندسازی 
خانوار به خصوص بانوان سرپرست خانوار در اختيار 9 استان قرار گرفت تا نسبت به توانمندسازی بانوان سرپرست خانوار کمک شود. 

اين اقدام در سال 1400برای تمامی استان ها با تامين اعتباری که انجام گرفته است، تسری خواهد يافت./ تسنيم

اعتبارلازمبرایمعافیت
بیمهایبرخیمشاغل

محمد شریعتمداری

کنترل اعتبارات، اولین اقدام
 بانک مرکزی در ۱۴۰۰

 معاون امور صنايع وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به بررسی وضعيت ظرفيت های خالی صنايع، از 
برنامه ريزی برای ارائه تسهيلات به پروژه های نهضت ساخت داخل و افزايش ظرفيت توليد صنايع منتخب خبر 
داد. مهدی صادقی نيارکی افزود: با توجه به احصای نيازهای صنعتی و شناسايی 211 گلوگاه صنعتی و جايگزينی 
واردات مقرر شد دفاتر تخصصی فهرستی از پروژه های اولويت دار در حوزه توسعه تعميق ساخت داخل را اعلام 
کنند. وی با اشاره به برنامه ريزی برای شناسايی ظرفيت های خالی صنايع، خاطرنشان کرد: ظرفيت های صنعتی 
در بخش های مختلف نظير لوازم خانگی، نساجی، پوشاک، لاستيک و... بررسی شده و توسعه ظرفيت ها با محوريت 
افزايش توليد در دستور کار قرار گرفته است. صادقی نيارکی ابراز اميدواری کرد: با تامين سرمايه در گردش مورد 
نياز صنايع، افزايش توليد در سال جاری با آهنگ بيشتری محقق شود. در اين نشست سياست های وزارت صنعت 
برای توسعه مناطق محروم، اختصاص تسهيلات برای توسعه ظرفيت های خالی و پروژه نهضت ساخت داخل 
مورد بررسی قرار گرفت و تصميمات لازم برای بهبود وضعيت صنايع کشور اتخاذ شد. بررسی اولويت های صنعتی 

وزارت صنعت برای آمايش صنعتی سرزمين، از ديگر موضوعاتی بود که در اين نشست به آن پرداخته شد.

برنامهریزیبرایارائه
تسهیلاتبهپروژههای
نهضتساختداخل

مهدی صادقی نیارکی

عمليات ساخت بزرگ ترين ترانسفورماتور نيروگاهی بومی مجهز به سامانه ODAF، هفته گذشته به پايان رسيد. ساخت اين 
ترانسفورماتور توسط گروه صنعتی »آريا ترانسفو« و به سفارش گروه مپنا صورت گرفته و ظرفيت آن 385 مگاولت آمپر و ولتاژ 
آن 245 کيلوولت است. از ويژگی های اصلی اين ترانسفورماتور می توان به سامانه بومی خنک کاری اجباری جهت  داده شده 
)ODAF(، طراحی خاص سيم پيچی )مبتنی بر ليسانس شرکت های معتبر بين المللی(، تلفات کم، راندمان بالا و قيمت پايين 
در مقايسه با نمونه های مشابه خارجی اشاره کرد. کليه مراحل طراحی و ساخت اين ترانسفورماتور در مدت زمان بسيار کوتاه 
70 روز و مطابق با استانداردهای جهانی و فناوری جديد اين صنعت انجام شده است. اين ترانسفـورماتور تمامی آزمايش های 
متداول و تيپ، از جمله تست حرارتی با جريان بار کامل را مطابق با  استاندارد IEC۶۰۰۷۶ در آزمايشگاه فشار قوی آرياترانسفو 
با موفقيت گذرانده است. سفارش ساخت اين ترانسفورماتور، بخشی از راهبرد گروه مپنا برای بومی سازی محصولات نيروگاهی 
با حمايت از صنايع داخلی است. وظيفه اين ترانسفورماتور نيروگاهی، تبديل برق توليدی ولتاژ پايين ژنراتور به برق با ولتاژ بالا 
برای انتقال در شبکه سراسری است.اين محصول گروه صنعتی آريا ترانسفو در واحد گازی نيروگاه جديد سيکل ترکيبی دوکوهه 
انديمشک )کلاس F( نصب خواهد شد. نيروگاه 451 مگاواتی سيکل ترکيبی انديمشک در زمينی به مساحت تقريبی 50 

هکتار در جاده سد کرخه نزديکی شهرستان انديمشک در استان خوزستان واقع شده است.

ترانسفورماتورپیشرفته
آمادهنصبدرنیروگاه
کلاس»F«مپنا

 گروه صنعتی آریا ترانسفو

مديــرکل دفتر برنامه ريزی صندوق بازنشســتگی 
کشوری از 5 خدمت ويژه به بازنشستگان کشوری شامل 
چاپ فيش حقوقی، چاپ حکم، صدورگواهی کســر از 
حقوق، پاســخ به استعلامات وام ضروری و وام ازدواج و 
استعلام بازنشستگان خارج از کشور در دفاتر پيشخوان 

خبر داد.
بــه گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بين الملل 
صندوق بازنشســتگی کشوری، حميدرضا رضوانی در 
گفت وگو با خبرگزاری تســنيم از ارائه 13 خدمت اين 
صندوق در دفاتر  پيشخوان دولت خبر داد و گفت: چاپ 
فيش حقوقی، چاپ حکم، صدورگواهی کسر از حقوق، 
پاسخ به استعلامات وام ضروری و وام ازدواج و همچنين 
استعلام بازنشستگان خارج از کشور، پنج خدمتی است 
که از هم اکنون در دفاتر پيشــخوان سراســر کشــور به 
بازنشســتگان و وظيفه بگيران کشــوری ارائه می شود. 

رضوانی افزود: هشت خدمت ديگر نيز شامل احراز هويت 
و ارائه مدارک صدور و تمديد کارت شناسايی، جمع آوری 
و ارســال مــدارک هزينه های بيمــه تکميلی درمان، 
اســتعلام و ثبت نام بيمه عمر مکمل و پرداخت غرامت 
بيمه عمر مکمل و خدمات بيمه ای، خدمات مربوط به 
بورس، گردشــگری، امداد خودروی ايران و همچنين 
افزايش يا کاهش بيمه تکميلی درمان و استعلام سابقه 
بيمه پردازی در صندوق بازنشســتگی براساس کدملی 
ظرف دو ماه آينده در اين دفاتر امکان پذير خواهد شد. 
مديــرکل دفتر برنامه ريزی و تعالی ســازمانی صندوق 
بازنشستگی کشوری درباره هزينه های اين نوع خدمات 
نيــز گفت: هزينه هــای خدمات مربــوط به صندوق 
بازنشســتگی در دفاتر پيشــخوان براساس تعرفه های 
ابلاغ شــده از سوی سازمان تنظيم مقررات و ارتباطات 
راديويی تعيين می شــود. وی همچنين يادآور شــد: 

بازنشســتگان و وظيفه بگيران کشوری در صورت بروز 
هرگونه مشــکل يا ارائه شــکايت، انتقاد و پيشــنهاد 
می توانند از طريق سامانه 2500 )021( يا درگاه خدمات 
الکترونيک صندوق به نشانی sabasrm.ir در قسمت 
ثبت درخواست در بخش ارتباط با ذی نفعان اقدام کنند.

به گفته رضوانی، صندوق بازنشســتگی کشــوری 
به منظور رعايت عدالت و دسترسی يکسان بازنشستگان 
و وظيفه بگيران  اين صندوق به خدمات موجود، علاوه 
بر راه اندازی درگاه خدمات الکترونيک صندوق به نشانی 
sabasrm.ir و پاسخگويی شبانه روزی تلفنی از طريق 
مرکز 2500 صبا و کاهش مراجعه حضوری آنان به اين 
صندوق و مديريت های استانی و با شعار »دسترسی به 
همه خدمات برای همه بازنشستگان در سراسر کشور«، 
امکان دريافت خدمات را در دفاتر پيشخوان دولت نيز 

فراهم کرده است.

ارائه ۵ خدمت ویژه به بازنشستگان کشوری در دفاتر پیشخوان دولت

معاون سازمان ملی استاندارد ضمن تشريح 9 استاندارد تعليق شده برای صنعت خودرو، گفت: اگر شورای عالی 
استاندارد تصميم به بازگشت اين استانداردها بگيرد، قطعا رعايت اين 9 مورد مثل قبل الزامی خواهد شد. وحيد مرندی 
مقدم با اشاره به اينکه به دليل شرايط کشور، اجرای 9 استاندارد از استانداردهای 85 گانه الزامی برای صنعت خودرو به حالت 
تعليق درآمده است، اظهار کرد: با توجه به تحريم های اعمال شده عليه صنعت خودروی کشور و تاثير آن در توليد داخلی، 
شورای عالی استاندارد که رعايت 85 استاندارد را برای صنعت خودرو الزامی کرده بود، اجرای 9 استاندارد را تعليق کرده 
است. معاون نظارت بر اجرای استاندارد سازمان ملی استاندارد افزود: با تعليق 9 استاندارد، در حال حاضر رعايت 76 استاندارد 
از سوی خودروسازان الزامی است. وی تصريح کرد: البته بايد در نظر داشت که اين 85 استاندارد مجموعه ای از استانداردهاست 
و وقتی می گوييم 9 استاندارد تعليق شده به معنای اين نيست که همه خودروهای توليد شده اين 9 استاندارد را رعايت 
نکرده اند؛ شايد يک يا دو مورد از اين استانداردها برای يک خودرو باشد. مرندی مقدم گفت: اين استانداردها شامل حفاظت 
از عابر پياده، نشانگر تعويض دنده، نشانگر فشار باد تاير، کنترل پايداری در ترمزگيری، چراغ رانندگی در روز، الزامات نصب 

چراغ، سيستم ترمز اضطراری پيشرفته، سيستم هشدار انحراف از مسير، استحکام کابين خودروهای تجاری است./ مهر

جزئیات
استانداردهای
تعلیقیخودرو

سازمان ملی استاندارد

به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، پيرو بخشنامه شماره 297004 99. مورخ 18/ 9/ 1399، موضوع ابلاغ مصوبه چهل و 
هفتمين جلسه مورخ 15/ 9/ 1399ستاد ملی مديريت بيماری کرونا در خصوص تمديد مواعد مقرر درقانون تسهيل تسويه بدهی 
بدهکاران شبکه بانکی کشور، بدين  وسيله مفاد بند )4( مصوبات شصت و چهارمين جلسه مورخ21/ 1/ 1400ستاد ملی مديريت بيماری 
کرونا در اين رابطه به شرح زير ابلاغ می شود:  به سبب استمرار شرايط ناشی از بيماری کرونا و اثرات تعطيلی های وضع شده برای مشاغل 
و کسب و کارها، مهلت های زمانی مندرج در بند هفتم مصوبه جلسه چهل و هفتم ستاد ملی مديريت کرونا مورخ 15 / 9 / 1399 در 
زمينه )قانون تسهيل تسويه بدهی بدهکاران شبکه بانکی کشور(، به مدت 6 ماه تمديد می شود. بر همين اساس مهلت  مندرج در قانون 
يادشده، برای اشخاص مشمولی که تاکنون نتوانسته اند از مزايای قانون ياد شده، بهره مند شوند برای تسليم تقاضا به بانک ها و موسسات 
اعتباری غيربانکی تا پايان خردادماه سال 1400، برای بانک ها و موسسات اعتباری غيربانکی به منظور محاسبه مانده بدهی مشتری وفق 
ضوابط ابلاغی بانک مرکزی تا پايان مرداد ماه سال 1400 و برای اشخاص مشمول به منظور تسويه نقدی مانده  بدهی تا پايان شهريور 
ماه سال 1400، تمديد می شود،بانک ها و موسسات اعتباری مراتب را به قيد تسريع و با لحـاظ مفـاد بخشـنامه شـماره 149153   96. 

مورخ 16/ 5/ 1396 به تمامی واحدهای ذی ربط خود ابلاغ کرده و بر حسـن اجرای آن نظارت دقيق به عمل آورند.

بانک مرکزی ج. ا. ایران
تمدیدمهلتتسویهبدهی
بدهکارانشبکهبانکی
کشور

هزينه تعمير لوازم خانگی درماه های اخير افزايش قابل ملاحظه ای داشته است به گونه ای که هزينه تعويض لوازمی مانند 
کمپرسور يخچال های سايد بای سايد به 9 تا 10 ميليون تومان رسيده است. اما محمد حسن علمداری نايب رئيس اتحاديه 
فروشندگان لوازم خانگی برای توجيه علت، موضوع عجيبی را عنوان کرده است.وقتی لوازم خانگی گران می شود هزينه تعمير 
آن هم بالا می رود. به عنوان مثال کسی که سوار خودروی خارجی شده تا چندی پيش با 200 هزار تومان روغن ماشين خود را 
عوض کرده اما اخيرا با افزايش چشمگير قيمت ها هزينه تعويض روغن خودرويش به يک ميليون تومان رسيده است. درباره 
لوازم خانگی هم چنين وضعيتی وجود دارد. کسی که يک سايد بای سايد لاکچری با قيمت 90 ميليون تومان می خرد طبيعی 
است که بخواهد کمپرسور يخچال را با هزينه 10 ميليون تومان تعويض کند، چراکه تعويض کمپرسور يخچال سايد بای سايد 
ايرانی نيز بين چهار تا پنج ميليون تومان آب می خورد. واردات کمپرسور آزاد است و کمپرسور برخی يخچال های ايرانی از چين 
و سنگاپور خريداری می شود. البته در يخچال های ايرانی کمپرسورهای اتريشی و ايتاليايی به کار برده شده که واردکنندگان از 
کشورهای مورد اشاره وارد می کنند.چنانچه قصد خريد کالا دارند حتما کد کالا را در سامانه جامع گارانتی استعلام بگيرند.اين 
درحالی است که فروشندگان لوازم خانگی می گويند سايد بای سايدهايی که گارانتی دارند می توانند تا پنج سال از گارانتی رايگان 

استفاده کنند ولی کسانی که کالای قاچاق می خرند بايد از جيب خودشان اين هزينه را پرداخت کنند./ تجارت نيوز

محمدحسین اسلامیان
افزایشهزینهتعمیر
لوازمخانگی
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گلایه حریرچی از بی توجهی مبتلایان به 
کرونا نسبت به رعایت شرایط قرنطینه

ايرج حريرچی معاون وزير بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی 
از قرنطينه مبتلايان به کرونا به عنوان کم هزينه ترين و موثرترين 
راه قطع زنجيره انتقال اين ويروس ياد و از بی توجهی شــمار 
زيادی از افراد مبتلا نســبت به اين موضوع گلايه کرد. وی در 
جلسه ستاد پيشگيری و مقابله با کرونا در استان قزوين ضمن 
تقدير از همه ارگان ها و فعالان حوزه ســلامت برای مقابله با 
شيوع کرونا، با انتقاد و گلايه از رفتار نامناسب اجتماعی برخی 
افراد با تست مثبت کرونا در سطح جامعه گفت: وقتی که در)24 
ساعت( 42هزار و 598بيمار با تست مثبت شرايط قرنطينه را 
نقض کرده اند و به اين ترتيب ســلامت ســاير افراد جامعه را به 
خطر انداخته اند که طبق ماده 688قانون مجازات اســلامی؛ 
تهديد سلامت ديگران مستوجب مجازات است و با افراد خاطی 
برخورد می شود .وی با بيان اين که به جای تعطيلی کل شهرها 
، افراد مبتلا ايزوله شــوند ادامه داد :موج چهارم کرونا ممکن 
است ابعاد شديد تر و کانون مرگ فراتر نسبت مرحله پيک سوم 
را تجربه کند ،لذا نياز است با افزايش تست هدفمند و شناسايی 
بيشــتر ابتلا ، زمينه قرنطينه همه بيماران فراهم شــود .وی 
مهمتريــن وظيفــه ملــی و اجتماعی و عمل به دين را مقابله با 
کرونا دانست واظهار داشت: کار واجب مسئولان اين است که 
از ابتدای زنجيره ، اصل پيشگيری در حوزه اجتماعی را هدف 
قرار دهند. معاون وزير بهداشــت ، درمان و آموزش پزشــکی با 
انتقــاد از عــدم کاهش تردد ها و عدم توجه به محدوديت های 
کرونايی در سطح جامعه گفت :به رغم اطلاع رسانی گسترده 
،اعمال محدوديت های شــبانه ، اعمال محدوديت در تشکيل 
کلاس های آموزشی دانشگاهی و دانش آموزی اما ميزان تردد 
ها طی 6ماه گذشــته فقط 4تا 10درصد کاهش داشــته است .

حريرچی بدون اشــاره به عدم پذيرش بيماران در بيمارســتان 
ها، خواستار گسترش اقدامات درمانی در خانه ها شد و افزود : 
نياز است اقدامات قابل انجام در بيمارستان ها ، در خانه انجام 
شود و با گسترش اين کار ساير استان ها هم الگو برداری کنند. 
وی درباره واکسيناسيون گفت : از هر 100نفر مبتلا به کوويد 
19؛ 16درصد دچار اختلالات انعقادی می شوند در حالی که 
در صورت واکسيناســيون از هر 250هزار نفر يک مورد دارای 
مشکل انعقادی شناسايی می شود و از هر يک ميليون جمعيت 
واکسينه يک نفر فوت می کند . به گفته حريرچی فاز نخست 
واکسيناسيون گروه های هدف در حال تکميل است و فاز دوم 
هم طی دو هفته نخســت ارديبهشــت ماه برای افراد سالمند 

بالای 65سال انجام می شود./ فارس

شهید سردار سید محمدحجازی یک 
الگوی مدیریت موفق بود

حسينعلی حاجی دليگانی نماينده مردم شاهين شهر، ميمه 
و برخوار در مجلس شورای اسلامی گفت: شهيد سردار سيد 
محمد حجازی الگوی مديريت موفق بود که ابعاد شخصيتی 
و مديريتی خاص او بايد در دانشگاه ها تدريس شود، از دست 
دادن چنين سرداری، يک ضايعه بزرگ برای جبهه مقاومت، 
انقلاب و کشور و بويژه جوانانی است که کمتر با آن شهيد آشنا 
بودند و از خدمات وی شناخت داشتند. وی به عنوان همکار و 
همرزم سردار حجازی در نيروی مقاومت بسيج افزود: ايشان 
يک الگوی مديريت موفق بودند و اين الگو راجع به شخصيت 
ايشــان بايد از طريق فرماندهان و افرادی که زير مجموعه و 
همکار ايشان بودند جمع آوری و و در دانشگاه ها تدريس شود 
زيرا سرمشــق خوبی برای نســل امروز و نسلهای آينده کشور 
می تواند باشــد.   از جمله خدمات شــايان توجه آن شهيد که 
شايد بسياری از جوانان از آن اطلاعی نداشته باشند، سازماندهی 
بسيج همراه با يک ساختار مقاوم بود.  در مدتی که هم در لبنان 
در جبهه مقاومت حضور داشتند با برنامه ريزی ها، فکر و ذکاوت 
خاص خود خدمات بسيار خوبی را به سپاه و بويژه آن منطقه 
ارائه کردند، هوشمندی، ذکاوت و فکوری شهيد سردار حجازی 
موجب می شد تا با شناخت کامل و برداشت خيلی دقيق مسائل، 
بتواند بدرستی تصميم بگيرد. وی، ولايی بودن را يکی ديگر از 
ابعاد شخصيتی مهم آن شهيد برشمرد و گفت: سردار حجازی 
با حلم، حوصله و نوع مديريت همراه با برنامه ريزی و با ساختار 
درست، هميشه در کارش موفق عمل می کرد، به عنوان کسی 
که به مدت حدود 10 ســال تحت امر ســردار حجازی خدمت 
کردم می توانم بگويم که صفات و خصوصيات ايشان کمتر در 
افراد ديگر ديده می شد.  وی، عروج شهادت گونه سردار حجازی 
را ضايعه بزرگی دانست و گفت: باور نبودن فردی با صلابت و 
بصيرت، ا بسيار سخت و اميد است همه بتوانيم رهرو ايشان 

در مسير موفقی باشيم که بنا نهادند./ ايرنا

۴۵ بیماری صعب العلاج به فهرست بیمه 
خدمات درمانی نیروهای مسلح اضافه شد

امير نوروزی مديرعامل بيمه ســازمان خدمات درمانی 
نيروهای مســلح از افزايش بيماری های ويژه تحت پوشش 
به 349 مورد خبر داد و گفت: 45 بيماری صعب العلاج به 
فهرست بيماری های بيمه خدمات درمانی نيروهای مسلح 
اضافه شد، راهبرد سازمان بيمه خدمات درمانی نيروهای 
مســلح همــواره کاهش هزينه هــای درمانــی بيماران 
صعب العلاج بوده که خوشبختانه در همين راستا طی يک 
ســال گذشــته تعداد 45 بيماری به فهرست بيماری های 
صعب العلاج تحت پوشش اين سازمان اضافه شد.براساس 
دســتورالعمل های سازمان بيمه خدمات درمانی نيروهای 
مسلح، بيماران ويژه و صعب العلاج از مزايايی چون رايگان 
بودن هزينه های خدمات بستری و بسياری از داروها و نيز 
پرداخت صرفا 5 درصد فرانشيز خدمات سرپايی، بهره مند 

خواهند شد./ ايرنا

محمــد جــواد آذری جهرمــی وزير 
ارتباطات و فناوری اطلاعات با بيان اينکه 
توسعه ارتباطات روستايی سودآور نيست 
و بــه هميــن دليــل دولــت مجبــور به 
ســرمايه گذاری در اين بخش شد، گفت: 
چون دولت سرمايه ها را تقبل کرد، بخش 
خصوصــی خيلی در توســعه روســتايی 
چالش نداشــت. توســعه روســتايی کار 
بزرگی بود که با وجود تحريم ها انجام شد.

 اقتصاد رود روانی است که اگر به مرداب 
تبديل شــود می گندد، هر چند از داخل 
تنومند هم باشــد اما نياز به تعامل دارد و 
تحريم های ظالمانه اثرات بسيار سهمگينی 
بر اقتصاد هر کشور از جمله کشور ما خواهد 
داشــت. ما می توانيم ضربات را کم کنيم 
،اما اين که بگوييم اين تحريم ها هيچ اثری 
بر کشــور نداشــته، تخيلی بيشتر نيست. 
اميدواريــم مذاکرات وين با عزت، صلابت 
و رهنمودهايــی کــه رهبری داشــتند و 
سياســت های کلــی که دولــت پيگيری 
می کند به نتيجه برســد و سايه تحريم ها 

از سر مردم ايران کم شود.
می توان به هر ايرانی ماهانه يک ميليون 
تومان يارانه داد، به شــرطی که بعداز لغو 
تحريم هــا، بهره وری را بهبود بخشــيد و 
همچنين يارانه های پنهان را اصلاح کرد.

تحريم ها عليه ايران حوزه های مختلفی 
را تحت تأثيــر خود قرار داده و صرفاً بحث 
فروش نفت در ميان نيســت. تحريم سايه 
سنگين خود را روی تبادلات بين المللی و 
اقتصادی کشــور نيز انداخته است؛برخی 
ايــن نــگاه را دارند که تبــادلات ما بنا بر 

سياســت اقتصــاد مقاومتی، به ســمت 
تبادلات با همســايگان و شرکای تجاری 
که در بندهای سياســت اقتصاد مقاومتی 
آمده است برود، اما بايد به اين نکته توجه 
کــرد کــه به طور مثال ما برق را به عراق و 
نفــت را بــه چين صــادر می کنيــم ،آيا 
می توانيــم پــول آن را به ســادگی پس 

بگيريم؟
درآمــد ما در حوزه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات 100درصد ريالی است اما بخش 
عمده ای از هزينه های ما ارزی اســت. ما 
توليدکننــده قطعــات نيمــه هــادی و 
صنعت های زيرســاختی حــوزه فناوری 
نيســتيم و حتی توليد داخل ما از قطعات 
وارداتــی اســتفاده می کننــد. برخی از 
بخش های حوزه خدمات ما نيز وابسته به 
نرخ ارز است؛ بالارفتن نرخ ارز ضربه بسيار 
بزرگی به بخش ارتباطات زده و متناســب 
با آن درآمد رشــد نکرد، البته سياست ما 

به نوعی اين بود که برای توسعه بازار بحث 
تثبيــت قيمت را پيگيــری کنيم. اولين 
ضربــه ای که تحريم ها و بالارفتن نرخ ارز 
بــه حوزه ارتباطــات زد، اختلال در حوزه 
ســرمايه گذاری بود ؛ خوشبختانه بخش 
اعظم تجهيزات مربوط به شــبکه نسل 4 
مــا قبل از تحريم تأمين شــده بود اما در 
توسعه روستايی نرخ ارز يک چالش جدی 

به حساب می آيد. 
بحث ديگری که به واســطه تحريم ها با 
آن درگير شديم، اين بود که برخی از تأمين 
کنندگان تجهيزات ايران را ترک و خدمات 
خــود را متوقف کردند، اما از آنجا که ما بر 
اساس اصول پدافندی در وزارت ارتباطات 
دســتور العمل هايی صــادر کرده بوديم و 
اپراتورها نيز خودشان سياست های خوبی 
تــرک  از  ناشــی  فشــاری  داشــتند، 
تأمين کننــدگان نداشــتيم و خيلی به ما 

فشاری وارد نکرد.

اکنون شــرکت های بخــش فناوری 
اطلاعات ما بزرگ شده اند و نياز به حضور 
و دسترســی بــه بــازار بين المللی دارند. 
تحريم  ســکوهای بين المللی برای ايران 
بخصــوص شــرکت های امريکايی مانند 
گوگل و پلی استور که توسعه اپليکيشن ها 
وابســته به آنها است، شــرايطی را فراهم 
کرده انــد تا شــرکت های ايرانی نتوانند از 

اين ظرفيت استفاده کنند.
به اين واســطه دسترســی به بازارهای 
بين المللی متوقف شــد اما شــرکت ها راه 
هايی بــرای بی اثر ســازی تحريم ها پيدا 
کردنــد. برخی از شــرکت ها برای بی اثر 
کــردن تحريم ها با ســرمايه گذاری های 
مشترک در کشورهای خارجی اين مشکل 
را حل کردند ،اما اين دسترسی برای بخش 
عمده اقتصاد ديجيتال ما محدود شــد و 
اين مسأله سرعت توسعه فناوری اطلاعات 
ايــران را بشــدت کاهــش داد که اگر اين 
تحريم هــا نبود بســياری از شــرکت ها و 
برندهــای ايرانــی در بازارهای منطقه ای 
حضوری پررنگ تر داشتند و می توانستيم 
ســهم خود را از اقتصــاد ديجيتال از 6.5 
درصــد بالاتر ببريم،بخشــی از تحريم ها 
مربوط به ســرمايه گذاری برای توســعه 
شبکه ثابت در کشور بود که به ما ضربه زد 
و روند توسعه را کند کرد. به همين دليل 
ما در توسعه اينترنت خانگی و ثابت عقب 
هســتيم. اميدواريــم با رفــع تحريم ها و 
شــرايطی که به وجــود می آيد از حضور 
تأمين کنندگان ســرمايه برای توســعه 

اينترنت خانگی استفاده کنيم./ ايرنا

خبرمی توان به هر ایرانی ماهانه یک میلیون تومان یارانه داد خبر

رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بر رایگان بودن واکسیناسیون ملی کووید ۱۹ تأکید 
کرد و گفت: واکسیناسیون کرونا تا رســیدن به نقطه هدف یعنی ایمنی جمعی ناشی از واکسیناسیون رایگان خواهد بود.کیانوش جهانپور 
دیروز درباره برخی مباحث مطرح شده مبنی بر پولی شدن تزریق واکسن کرونا در کشور افزود: واکسیناسیون کرونا در چارچوب سند 
ملی واکسیناســیون علیه کووید ۱۹ به صورت رایگان تا رسیدن به نقطه هدف یعنی ایمنی جمعی ناشی از واکسیناسیون انجام می شود.وی 
ادامه داد: وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی هرگونه سیاست موازی یا دور زدن این برنامه ملی با هرعنوان اعم از پرداخت 
هزینه واکسن را که ناقض برنامه ملی واکسیناسیون باشد تکذیب می کند. جهانپور گفت: هر واکسن مجاز کرونا از هر جا که وارد 
یا تولید شود، توسط وزارت بهداشت خریداری شده و در چارچوب برنامه واکسیناسیون ملی علیه کووید ۱۹ و به صورت رایگان 

توزیع و تلقیح خواهد شد.

سلامت

خواص دانه های روغنیراهکارهایی برای رفع سردرد روزه داران

بروز سردرد و راهکارهای رفع آن در ايام روزه داری 
را در اين گزارش بخوانيد.

قدس آنلاين: بسياری از روزه داران در ماه مبارک 
رمضان با ســردرد رو به رو می شــوند که دلايل خاص 
خود را دارد. از مهم ترين دلايل سردرد در ماه مبارک 
رمضــان می توان به مصرف مواد غذايی شــيرين در 
وعده سحری و افت قندخون در طول روز اشاره کرد، 
همچنين ترکيبات کتونی ناشی از گرسنگی طولانی 
و دريافــت نکردن کافئيــن در طول روز در بروز اين 

سردردها نقش دارند.
از ديگــر عوامــل موثر در بروز ســردرد روزه داران 
می توان به کم آبی بدن و کم خوابی اشاره کرد؛ توصيه 
می شــود از حذف هر گونه وعده غذايی پرهيز کنيد. 
از همه مهم تر وعده سحری بسيار حائز اهميت است 

که در هر شرايطی در اين وعده، غذا ميل کنيد.
خواب قيلوله و ساعات اوليه شب برای روزه داران 
بســيار مهم تلقی می شــود. خواب کافی و مفيد از 
دوجهت يعنی کاهش ســردردهای زمان روزه داری 
همچنين تنظيم زمان خواب و بيدار شدن برای وعده 

سحری اهميت ويژه دارد.
برای پيشــگيری از سردرد همچنين کم آبی بدن 
در ايام ماه مبارک رمضان توصيه می شــود در مرحله 
اول نوشيدن آب و مصرف ميوه های آب دار بين افطار 
تا سحر را فراموش نکنيد؛ همچنين سعی کنيد مصرف 
چای، نسکافه و قهوه را در اين ايام کاهش دهيد. بهتر 
اســت نوشــيدن دمنوش ها و شربت های خانگی کم 

شکر را مورد استفاده قرار دهيد.
توصيه می شــود برای پيشگيری و کاهش سردرد، 
روزه داران، افطــار را بــا نوشــيدنی های گرم و کمی 
شــيرين ميل کنند همچنين توصيه می شــود برای 
وعده افطاری در زمان کوتاه ميزان غذای زيادی را به 
يــک باره وارد معــده نکنيد. روزه داران برای کاهش 
ســردرد در اين ايام بهتر اســت از قرارگرفتن زياد در 
معرض گرما و نور خورشيد تا حدی پرهيز کنند؛ در 
صورت لزوم می توانيد از مســکن ها در وعده سحری 

استفاده کنيد.

مديرعامل شــرکت ملی پست در 
ديدار با مديرعامل پست بانک گفت: ” 
همکاری شرکت ملی پست و پست بانک 
در ارائه خدمت به مشتريان ، تجربه ای 
مبتنی بر مشــتری محوری اســت و 
رضايت مندی مخاطبيــن را برای دو 
طرف به ارمغان خواهد آورد.”   رمضانعلی 
ســبحانی فر مديرعامل شــرکت ملی 
پســت در نشســت با بهزاد شــيری؛ 
مديرعامل پســت بانک در راســتای 
بررســی مفاد تفاهم نامه مشترک دو 
مجموعه، “شبکه پستی کشور” را دارای 
ظرفيت هايی بی شــمار بــرای ارائه 
خدمات اجرايی به نيابت از بانک ها در 
سراسر کشور دانســت. رئيس هيئت 
مديره شــرکت ملی پســت با اشاره به 
“قانون برنامه ششــم توسعه کشور” با 
موضوع “واگذاری خدمات نيابتی” در 
راســتای “تحقق دولت الکترونيک” و 
همچنيــن “دســتاوردهای مثبــت 
همکاری پست با ساير بانک ها”، عنوان 
کرد: “برون ســپاری خدمات فيزيکی 

بانک هــا به پســت از زمينه های مهم 
همکاری دو مجموعه است.” معاون وزير 
ارتباطات، خدمات گســترده پست در 
سراسر کشور به ويژه مناطق روستايی و 
کمتر توسعه يافته را يادآور شد و گفت: 
ارائه خدمات بانکی به کمک پســت در 
محل سکونت مشتريان گامی مهم در 
راســتای ارايه خدمــات مطلوب تر  و 
رضايت بخش است که تاثير بسزايی در 

کاهش هزينه ها دارد.”
به گزارش اعتبــار به نقل از روابط 
عمومی شرکت ملی پست، وی به انعقاد 
تفاهم نامه با دو بانک رسالت و دی اشاره 
و افزود: “بر اساس اين تفاهم نامه ها مقرر 
شده است پســت درارائه خدماتی که 
منجر به ايجاد شعب مجازی می شود با 
آنها همکاری کند.” به گفته مديرعامل 
شرکت ملی پســت، خدماتی از قبيل 
احراز هويت مکانی، افتتاح حســاب، 
توزيع کارتهای مشتريان، ارسال دسته 
چــک و توزيع اخطاريه ها و ابلاغيه ها ، 
اخــذ امضای گرم بــا مراجعه به منزل 

مشتريان مواردی است که جزو خدمات 
قابل ارائه پست به شمار می آيد. در ادامه 
اين نشســت، مديرعامل پست بانک با 
بيان اين که انعقاد تفاهم نامه مشترک با 
شــرکت ملی پســت، گامــی مهم در 
راستای خدمت رسانی بهتر و بيشتر به 
هموطنان عزيز است ، گفت: “گسترش 
همکاری پست با بانک ها باعث می شود 
جايــگاه واقعی پســت در اقتصاد ملی 
تحقق پيدا کند.” شــيری ضمن اعلام 
آمادگی پســت بانک در مشــارکت با 

پيمانکاران پست و تامين تجهيزات با 
رعايت ضوابط ،خواســتار همفکری و 
نزديک تر شدن ديدگاه اعضای کارگروه 
مشترک دو مجموعه در راستای بررسی 
راهکارهای اســتفاده بهينه از ظرفيت 
فناوری اطلاعات پست در عملی کردن 
اهداف پست بانک شد. وی در پايان ابراز 
اميدواری نمود که با گسترش همکاری 
دو مجموعه شــاهد سرعت بخشــی و 
خدمت رسانی بيشتر و بهتر به مشتريان 

خواهيم بود .

همکاری پست بانک ایران با شرکت ملی پست در ارائه خدمت به مشتریان

بيــش از 90 درصــد روغن خوراکی 
مورد استفاده در کشــــور وارداتــــی 
اســــت در حالــی کــه فرصت بــرای 
خودکفايــــی در توليــــد دانه هــای 
روغنــی مهياست.به گزارش آستاننيوز، 
بــا هدف کمک برای دســتيابی به اين 
خودکفايی، سال گذشته تفاهم نامهای 
بين آستان قدس رضوی و وزارت جهاد 
کشاورزی منعقد شد تا شرکت کشاورزی 
رضــوی به نمايندگی از بنياد بهره وری 
موقوفــات همــکاری مشــــترکی با 
وزارتخانه داشــته باشد و با اجرای طرح 
کشت قراردادی دانه های روغنی کلــزا، 
گلرنــــگ، پنبه و کنجد پيشــگام اين 
حوزه در کشــــور باشــــد. طرحی که 
علاوه بر مشــــارکت همه جانبــه بــا 
کشــــاورزان در مراحــــل داشــت، 
کاشــت و برداشــت، خريــد تضمينی 
محصول توســط شــرکت کشــاورزی 
رضــوی را هــم بــه همــراه دارد تا هم 
کشــــاورزان آسوده خاطر باشند و هم 
دانه هــــای روغنی مــــورد نيــــاز 

کارخانه های توليد روغــن در کشــور 
تأميــن شــود.در همين راســتا اقدام 
هايی در اســتان های مختلف کشــور 
آغاز شــــد و در حــــال ثمــــر دادن 
اســت. روز گذشــته مديــران جهــاد 
کشــــاورزی اســــتان همــــراه بــا 
مديرعامــــل شــــرکت کشــاورزی 
رضــــوی از آنچه نتيجــه فعاليت اين 
شــــرکت و کشــاورزان طرف قرارداد 
کشــت کلزا در منطقه کنه بيست بخش 
رضويه مشهد بود، بازديد کردند. «طرح 
زنجيــره توليــد کلزا در چهار اســتان 
مديرعامــــل شــــرکت کشــاورزی 
رضــــوی در ايــن بازديــد گفــت: از 
ابتــدای ســال زراعــی 1399-1400 
ايــن شــرکت طــرح ايجــاد زنجيره 
توليــــد کلــــزا در چهــــار اســتان 
شــرقی کشــــور از جمله خراســان 
رضوی را آغــاز کرد تا گامی در راســتای 
خودکفايــی در توليد ايــن دانه روغنی 
و راهبــردی بــــردارد. محمود صادقی 
ادامه داد: طــــرح کشــت قــراردادی 

کلــزا تقريبــــاً در تمامی شــهرهای 
خراســــان رضــوی در مجمــوع بــه 
مســــاحت 7هــــزار و 500 هکتــار 
اجــــرا و با بيش از هزار و 200 کشاورز 
عقد قرارداد شــده است. وی افــــزود: 
ايــن اراضــــی در حــال حاضــر در 
مرحلــه داشــت قــرار دارد و با توجه به 
وضعيت آب و هوايی، پيشــبينی ميشود 
برداشــت اين دانــه های روغنی از دهم 
خرداد آغاز شود. بــــرای نخســتين بار 

در کشــور، نشــــان ميدهد آســتان 
قــدس عــزم خــود را جــزم کــرده 
تــا تحولی بزرگ و ســازنده برای توليد 
داخلی اين محصــــول ايجــــاد کند.

صادقــی دربــــاره اهــداف اجــرای 
اين طرح خاطرنشــــان کــرد: با توجه 
به وجود اراضی مطلوب در نقاط مختلف 
کشور، آســــتان قدس درصدد اســت 
شــرايطی را برای کشاورزان علاقه مند 

به کشت کلزا فراهم کند. 
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مسعودگلشیرازی- رئیس اتاق اصفهان
دولت ها بايد قبول کنند به جهت نقص نهادی و برای جبران 
اين نقص بايد به ســازمان هايی که می توانند اين نقص را جبران 
کنند، اتکا داشته باشند. اقتصاد خصوصی به اين خاطر نسبت به 
اقتصاد بخش دولتی بازدهی بيشتری دارد چون اقتصادی برپايه 
تجربه بين نسلی است. دولت ها هنگام روی کار آمدن مدعی اجرای 
قانون و استفاده از نظرات بخش خصوصی هستند، اما توفيقی در 
انجام واجرای اين بند قانونی ندارند و بند قانونی که دولت را ملزم 
به اســتفاده از نظرات بخش خصوصی می کند، در عمل مغفول 
می ماند. بنابر شــاخص های فضای کســب و کار و از منظر فعالان 
اقتصادی بدترين مؤلفه در اين فضا، تغيير مکرر قوانين و مقررات 
است.بندی که در قانون اجرا نمی شود نتيجه آن تغيير مکرر قوانين 
و مقررات اســت و در فضای کســب و کار خود را نشان داده است. 
مهم ترين مانع اجرای اين قانون، مانع فرهنگی و مانع عدم اعتماد 
است. مانع ساختار و شاکله فرهنگی است. اگر قبول کنيم بايد نقص 
را جبران کنيم و آسيب شناسی درستی داشته باشيم، عقل سليم 
حکم می کند که نسخه قانونی را اجرا کنيم. دولت بايد بتواند از 
بدنه جامعه در امور بهره بگيرد. اگر دولت در تصميمات، از نظرات 
فعالان اقتصادی استفاده کند دولت مقتدری خواهد بود. در اين 
صورت بهبود مؤلفه های عملکردی در دولت ديده می شود. بخش 
خصوصی هميشــه آمادگی همکاری با دولت ها را دارد. مطمئن 
هستيم بهره بردن از تجربيات و نظرات بخش خصوصی هيچ مانعی 
در کار دولت نيست بلکه منفعت آن برای دولت و در نهايت برای 

کشور خواهد بود.

اطلاعات وزارت راه نسبت به میزان خانه های خالی کافی است

هشدار۱۲نماینده
اصفهانبهوزیرصمت؛
برایواگذاریمدیریت
پلیاکریلعجلهنکنید

وزيــر راه و شهرســازی گفت: با انجام 
معاملات صوری توســط برخی مالکان با 
بنگاه هــای املاک بــرای فرار از پرداخت 
ماليــات بــر خانه هــای خالــی برخورد 
می کنيــم. محمد اســلامی در واکنش به 
خبری مبنی بر انعقاد قراردادهای صوری 
برخــی مالکان بــا بنگاه های املاک برای 
فرار از پرداخت ماليات بر خانه های خالی 
گفت: هرگونه معامله در بنگاه های املاک 
بايد کد رهگيری دريافت کند و خلاف اين 
موضوع تخلف محســوب شــده و با آن به 
طور حتم برخورد می شود. وی تأکيد کرد: 
بر اين اساس زمانی که يک معامله مسکن 
دارای کــد رهگيری نباشــد، فاقد اعتبار 
اســت و وزارت راه و شهرسازی ابزارهای 
شناســايی متخلفان را در اختيار دارد. ما 
توانسته ايم با همين سيستم کنترلی يک 
ميليون و سيصد هزار واحد مسکن خالی 
را شناسايی و به سازمان امور مالياتی برای 
اجرای قانون معرفی کنيم. اسلامی تصريح 
کــرد: اطلاعات وزارت راه و شهرســازی 
نسبت به ميزان خانه های خالی کافی است 
و اشــراف کامل اطلاعاتی نســبت به اين 
موضــوع دارد و می توانيم بر اســاس آن 
تصميم گيری هــای لازم را انجــام دهيم. 
وزير راه و شهرسازی در ادامه در پاسخ به 
ســؤال ديگری درباره اينکه آيا با اجرای 
قانــون اخذ ماليــات از خانه های خالی، 
قيمت مســکن کاهش پيدا خواهد کرد، 
گفت: نوسانات نرخ مسکن متأسفانه متأثر 
از التهابات بازار در شرايط گوناگون است، 
بنابرايــن در صــورت افت اين التهابات به 
طــور طبيعی تمامی بازارها از جمله بازار 

مســکن متأثر خواهد بود. وی با تأکيد بر 
اينکــه بايد ميان مجلس و دولت در مورد 
اخــذ ماليات بر خانه های خالی، هم زبانی 
وجود داشــته باشــد تا کسی برای مردم 
شــبهه ای ايجاد نکنــد، اظهار کرد: هدف 
ابتدايی ما از ثبت اطلاعات افراد در سامانه 
ملی املاک و اسکان، ثبت و تعيين دقيق 
ميزان واحدهای مسکونی است و از سوی 
ديگر از ايــن طريق می توان برنامه ريزی 
درستی برای توليد و عرضه مسکن انجام 
داد. اســلامی تأکيد کرد: هدف ديگر ما از 
اجرای قانــون ماليات بر خانه های خالی 
جلوگيری از ورود پول به بازار مسکن برای 
تبديل آن به يک کالای سرمايه ای است، 
مســکن بايد به عنوان يک کالای مصرفی 
در جامعه مطرح باشــد تا فشاری به گُرده 

مردم وارد نشود./خانه ملت
وزیر راه و شهرسازی: معاملات 
مسکن بدون کد رهگیری فاقد 

اعتبار است
 هرگونــه معامله در بنگاه های املاک 
بايــد کد رهگيــری دريافت کند و خلاف 

اين موضوع تخلف محسوب و با آن به طور 
حتم برخورد می شود.

مهنــدس محمد اســلامی وزير راه و 
شهرســازی در واکنش به خبری مبنی بر 
انعقاد قرارداد های صوری برخی مالکان با 
بنگاه هــای املاک بــرای فرار از پرداخت 
ماليــات بر خانه هــای خالی تصريح کرد: 
براين اساس زمانی که يک معامله مسکن 
دارای کــد رهگيری نباشــد، فاقد اعتبار 
اســت و وزارت راه و شهرسازی ابزار های 

شناسايی متخلفان را در اختيار دارد.
به گزارش پايگاه اطلاع رســانی وزارت 
راه و شهرسازی، وی افزود: ما توانسته ايم 
با همين سيســتم کنترلی يک ميليون و 
300 هزار واحد مسکن خالی را شناسايی 
و به ســازمان امــور مالياتی برای اجرای 

قانون معرفی کنيم. 
اطلاعات وزارت راه و شهرسازی درباره 
ميزان خانه های خالی کافی است و اشراف 
کامل اطلاعاتی نسبت به اين موضوع دارد 
و می توانيم براساس آن تصميم گيری های 
لازم را انجام دهيم.وی در پاسخ به سوال 

ديگــری درباره اينکــه آيا با اجرای قانون 
اخــذ ماليات از خانه هــای خالی قيمت 
مســکن کاهش پيــدا خواهد کرد، گفت: 
نوســانات نرخ مســکن متاسفانه متاثر از 
التهابات بازار در شــرايط گوناگون است، 
بنابرايــن در صــورت افت اين التهابات به 
طــور طبيعی تمامی بازار ها از جمله بازار 
مســکن متاثر خواهد شــد. وزيــر راه و 
شهرسازی ضمن تاکيد براينکه بايد ميان 
مجلــس و دولــت در مورد اخذ ماليات بر 
خانه هــای خالی همزبانی وجود داشــته 
باشــد تا کسی برای مردم شبهه ای ايجاد 
نکنــد، اظهار داشــت: هدف ابتدايی ما از 
ثبت اطلاعات افراد در سامانه ملی املاک 
و اســکان، ثبــت و تعييــن دقيق ميزان 
واحد های مســکونی است و از سوی ديگر 
از اين طريق می توان برنامه ريزی درستی 
برای توليد و عرضه مســکن انجام داد.وی 
تاکيد کرد: هدف ديگر ما از اجرای قانون 
ماليــات بر خانه هــای خالی جلوگيری از 
ورود پول به بازار مســکن برای تبديل آن 
به يک کالای سرمايه ای است. مسکن بايد 
بــه عنوان يــک کالای مصرفی در جامعه 
 مطرح باشــد تا فشــاری بــه گُرده مردم 
وارد نشود.شــايان ذکــر اســت: از 19 
فروردين تمامی صاحبان املاک در کشور 
موظف به اعلام مشخصات و معرفی ملک 
خود در ســامانه املاک شــده اند، با اين 
وجــود برخی گزارش های غير رســمی 
حکايــت از آن دارد کــه اســتقبال از اين 
فراخوان دولت توســط مردم ناچيز بوده و 
صاحبــان املاک از معرفی مشــخصات 
ملکی در اين سامانه خودداری می کنند.

 منفعت تجربه بخش خصوصی
 برای تصمیم گیری های دولتی

هفته نامه اقتصادی ایران

دیدگاه-۲

  تعدادی از نمایندگان استان اصفهان با امضای نامه ای خطاب به رزم حسینی وزیر صمت خواستار عدم  تغییر مدیریت و باقی ماندن دی ام تی و پلی اکریل تحت پوشش هیئت حمایت از صنایع استان در شرایط 
فعلی کشور و حداقل تا اواسط سال شدند. در متن این نامه که به امضای حداقل ۱۲ نفر از اعضای مجمع نمایندگان استان اصفهان رسیده است، با اشاره به نامه استاندار اصفهان درباره تعیین وضعیت مدیریت 
این کارخانه، روند رو به بهبود تولید در مجموعه و لزوم تداوم آن، حفظ حقوق سهامداران و تأمین امنیت شغلی کارگران به عنوان دلایل این درخواست بیان شده است. نمایندگان همچنین با اشاره به موضوع 
تعیین تکلیف سهامدار عمده به  عنوان دلیل واگذاری این مجموعه به هیئت حمایت، نگرانی خود را پیرامون احتمال توقف تولید به دلیل موضوع بدهی این شرکت به طلبکاران حقیقی و حقوقی را اعلام کردند 
و عدم  تغییر نحوه مدیریت این مجموعه را حداقل تا اواسط سال ۱۴۰۰ از وزیر خواستار شدند. برخی کمبودها در برنامه ارائه شده توسط هیئت مدیره منتخب و نیز برخی موانع و نارسایی های قانونی که 
باعث ایجاد مانع در مسیر تولید کارخانه است از دلایل نمایندگان برای طرح این درخواست بوده است. از جمله این موارد می توان به موضوع نبود برنامه برای نوسازی تجهیزات و بهینه سازی در بخش 
هزینه تولیدات و نیروی انسانی، عدم وجود مصوبه بانک مرکزی برای انعقاد تفاهم نامه با بانک های طلبکار پلی اکریل، روشن نبودن برنامه برای تأمین ماده اولیه استراتژیک این صنعت یعنی ماده AN، بلاتکلیفی 
بدهی بیش از هزار و ۲۰۰ میلیاردی شرکت و نیز تودیع نشدن وثایق و تضامین مورد اطمینان از سوی اعضای هیئت مدیره در راستای حفظ اشتغال بیش از ۱۸۰۰ کارگر شرکت پلی اکریل اشاره کرد./ فارس

مدیرعامل بانک مسکن:
وام ساخت مسکن۴۵۰ میلیون 

تومان شد

مديرعامل بانک مســکن از افزايش وام ســاخت مسکن تا 
سقف 450 ميليون تومان در صورت استفاده از فناوری های 

نوين توسط انبوه سازان خبر داد.
محمود شــايان در گفت وگو با خبرگزاری تســنيم، درباره 
وام ســاخت مســکن اظهار کرد: در تهران و کلانشــهرها وام 
ســاخت مسکن تا ســقف 450 ميليون تومان افزايش يافت. 
افزايش وام ساخت با روش های صنعتی سازی برای آن دسته 
از انبوه سازانی است که در بانک مسکن حساب سپرده دارند. 
ضمن اينکه وام در شــهرهای بالای 200 هزار نفر جمعيت 
400 ميليون و در ساير شهرها 300 ميليون تومان پرداخت 
می شــود. شــايان نرخ سود اين تسهيلات را 18 درصد اعلام 
کــرد. وی يــادآوری کرد که بانک مســکن پيش تر وام بافت 

فرسوده را نيز به 300 ميليون تومان افزايش داده بود.
همچنين علی فرنام؛ کارشناس مرکز پژوهش های مجلس 
با بيان اينکه سهم بسيار بالای منابع و سرمايه های کشور در 
بخش زمين و مسکن با توجه به ماهيت سرمايه ای دفن شده  
است، افزود: حتی می توان گفت اين مسئله جزو 10 مشکل 
بزرگ اقتصادی کشور است. ماهيت به شدت سرمايه ای زمين 
و مســکن و ناکارآمدی ضوابط، مقررات و نظارت هايی که در 
اين بخش داريم، پاشــنه آشــيل اين حوزه ها شده است. وی 
تاکيد کرد: به جای اين که منابع مالی به سرمايه توليد تبديل 
شــود به صورت ســوداگری مسکن و مستغلات خود را نشان 
می دهد. اگر اراضی داخل شهرها، ساختمان ها و املاک آزاد 
شود و در کل اين مجموعه های بزرگ از بنگاه داری و مستغلات 
خارج شوند از يک سو از شدت تقاضای سرمايه ای سيری ناپذير 
بازار مســکن کاســته می شود و از منابع فريز شده، در بخش 
توليد اســتفاده خواهد شد. کارشناس اقتصاد مسکن با بيان 
اينکه در کشــور اما عموما تامين مالی بخش مســکن از نظام 
پولی و بانکی انجام می شــود، افزود: اين که مســکن بتواند از 
بورس برای خودش تامين مالی کند، مسئله پسنديده ای است 
اما تبعات آن نگران کننده است. از جمله تبعات بورس مسکن 
اگر عمدتا دلالت بر املاک و اراضی يعنی املاک ساخته شده 
باشد اين نگرانی به وجود می آيد که با توجه به ماهيت بورس 
که تلاش دارد با ارزش افزوده واحدهای سرمايه گذاری افزايش 

يابد، قيمت مسکن با افزايش دلالی، بالاتر برود.
فرنام با بيان اين که اين يک نگرانی جدی راه اندازی بورس 
مسکن است، افزود: سازوکارهای زيادی وجود دارد که می توان 
آنها را به سمت توليد مسکن هدايت کرد. صندوق های پروژه ای 
که روی زمين و مسکن کار کرده و تامين اعتبار کند می تواند 
اقدام مثبت و موثری باشــد. البته در گذشــته چند صندوق 
زمين و ســاختمان داشتيم که عملکرد آن انگيزه کمی برای 
سهامداران ايجاد کرد. وی توضيح داد: در سال هايی که افزايش 
قيمت مسکن قابل توجهی وجود داشت، اين صندوق ها نهايت 
در حد ســود بانکی يا کمی بيش از آن به ســهامداران ســود 
پرداخــت کردند، با وجــودی که اين صندوق ها ارزش افزوده 

بسيار بالايی را برای صاحبان صندوق ها به دنبال داشت.

خبر

آگهــی تغییــرات شــرکت وزیــن صنعــت قطعــه )ســهامی خــاص( بــه شــماره ثبــت 1957 و شناســه ملــی 1010۳29۳۴08 بــه اســتناد صورتجلســه 
هیئــت مدیــره مــورخ 1۳99/12/2۴ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : -آقــای ســعید ســلطانی بــه شــماره ملــی 1728192722 بســمت رئیــس هیئــت 
مدیــره و مدیرعامــل و خانــم مینــا فتحــی بــه شــماره ملــی 0077087۴71 بســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم گلعذارفتحــی احــد بیگلــو 
بــه شــماره ملــی 16715۴18۴7 بســمت عضــو هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد. -کلیــه اســنادو اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، 
ســفته، بــروات، قراردادهــا و عقــود اســلامی و نیــز کلیــه مکاتبــات عــادی و اداری بــا امضــای مدیــر عامــل بتنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر 
مــی باشــد. حجــت الــه قلــی تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و 

امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری قــدس )1126961(

آگهــی تغییــرات شــرکت آریــا نئوپــان پاســارگاد بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 2۴8621 و شناســه ملــی 10102891827 بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/11/20 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای ســیدعلی ابوالقاســمی اصفهانــی بــا پرداخــت مبلغ 
1/000/000/000ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را افزایــش داد ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1/000/000/000 ریــال بــه مبلــغ 2/000/000/000 
ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد .لیســت شــرکا بعــد از افزایــش ســرمایه بشــرح زیــر مــی باشــد: 

ــغ  ــی دارای مبل ــمی اصفهان ــود ابوالقاس ــای محم ــرکه 2- آق ــهم الش ــال س ــغ1/800/000/000 ری ــی دارای مبل ــمی اصفهان ــیدعلی ابوالقاس ــای س 1- آق
100/000/000 ریــال ســهم الشــرکه ۳- خانــم فهیمــه زریــن کیــا دارای مبلــغ 100/000/000 ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )112696۳(

ــتناد  ــه اس ــی 10۳205۴918۴ ب ــه مل ــت ۴0۳825 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــس ش ــو اطل ــرکت کارگ ــرات ش ــی تغیی آگه
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳99/11/20 ومجوزشــماره 11/۳12مــورخ 1۴00/1/10 اداره کل راهــداری وحمــل ونقــل جــاده 
ای اســتان تهــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم ســمیه عادلــی گیلانــی بــه شــماره ملــی 26911۳60۳5 بــه عنــوان مدیرعامــل )خــارج از شــرکا و 
خــارج از اعضــا هیــات مدیــره( و خانــم ســارا رویــان بــه شــماره ملــی 0076۴0۴218 بــه عنــوان رئیــس هیــات مدیــره و آقــای احمــد رحمانــی بــه شــماره 
ملــی 055778952۴ بــه عنــوان عضــو هیــات مدیــره وخانــم آناهیتــا عمــو علــی بــه شــماره ملــی 007661۴859 بــه عنــوان عضــو هیــات مدیــره )خــارج 
از شــرکا( بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب شــدند. امضــا کلیــه اوراق واســناد بهــادار وتعهــدآور شــرکت ازقبیــل چــک ،ســفته ،بــروات وقراردادهــا وعقــود 
اســلامی بــا امضــا مدیرعامــل و رییــس هیــات مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت و در غیــاب ایشــان بــا امضــا رییــس هیــات مدیــره بتنهایــی همــراه بــا 
مهــر شــرکت معتبــر اســت و امضــا اوراق عــادی وادرای بــا امضــا رییــس هیــات مدیــره بتنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت و امضــا اســناد تیــر 
و اظهاریــه هــای قــرارداد تیــر بــا امضــای مدیرعامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت 

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1126962(

آگهــی تغییــرات شــرکت ســازه هــا و تجهیــز فلــز پــولاد شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 10۳5۳5 و شناســه ملــی 10101۴7۴۴69 بــه 
اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1۴00/01/16 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : قــدرت الــه خوانســاری بــه شــماره ملــی 2160170100 بــه عنــوان 
رییــس هیــات مدیــره و نصــرت الــه خوانســاری بــه شــماره ملــی 00۴715۳180 بــه عنــوان نایــب رییــس هیــات مدیــره و محمــد ابراهیــم کیــوان 
بــه شــماره ملــی 6599۳77۴۴0 بــه عنــوان مدیرعامــل و عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــرای مــدت دو ســال انتخــاب شــدند امضــای کلیــه اوراق و 
اســناد تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــرات، قراردادهــا و بطــور کلــی هرگونــه قــراردادی کــه بــرای شــرکت ایجــاد تعهــد نمایــد بــا امضای 
ــه تنهایــی دارای  ــا امضــای مدیــر عامــل ب ــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد و اوراق اداری ب مدیرعامــل و یکــی از اعضــای هیــات مدیــره همــراه ب

اعتبــار مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )112696۴(

ــه  ــی 10۳206۳68۴6 ب ــه مل ــت ۴12225 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــا ب ــت ایلی ــکار صنع ــرکت ابت ــرات ش ــی تغیی آگه
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/12/11 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای حامــد دهقــان چنــاری بــه شــماره 
ملی۴۴۳287۴۴7۳بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 99900000000 ریــال افزایــش داد. خانــم شــقایق 
اخایــی بــه شــماره ملــی 0079221777 بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ100000000 ریــال افزایــش داد. 
ســرمایه شــرکت از مبلــغ500000000 ریــال بــه مبلغ100000000000ریــال افزایــش و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. لیســت 
شــرکا و میــزان ســهم الشــرکه هریــک پــس از افزایــش ســرمایه بشــرح فــوق میباشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت 

هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1126965(

ــتناد  ــه اس ــی 10101688۳2۴ ب ــه مل ــت 125۳97 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــت ب ــن حج ــرکت بنیامی ــرات ش ــی تغیی آگه
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1۳99/12/27 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس: 
اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران- بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه ناصــر خســرو ، کوچــه حشــمتی ، کوچــه رکنــی -بــن بســت اول، 

پــلاک ۳ ، طبقــه همکــف کــد پســتی 1116667171تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت
اسنادواملاک کشــور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )1126966(

ــه اســتناد صورتجلســه  ــه شــماره ثبــت 151۳۴1 و شناســه ملــی 101019۴15۳8 ب آگهــی تغییــرات شــرکت همــراه پرســتو ســهامی خــاص ب
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 1۳99/12/18 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ترازنامــه وصــورت هــای مالــی و حســاب ســود 
ــه  ــه 1۳98/12/29 را مــورد تصویــب قــرار گرفــت. موسســه حسابرســی و خدمــات مدیریــت یکتــا روش امیــن ب و زیــان ســال مالــی منتهــی ب
شناســه ملــی 10۳20855281 بــه ســمت بــازرس اصلــی و آقــای اکبــر طــواف بــا کدملــی 00۳280۴180 بــه عنــوان بــازرس علــی البــدل بــرای 
مــدت یکســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1126967(

عزیزی خادم بی خیال پتروشیمی نشده است
50 روز از انتخاب رئيس جديد فدراســيون فوتبال 
می گــذرد امــا انگار آقای رئيس خودش و سرپرســت 

دبيرکلی اش علاقه ای به تک شــغله شدن ندارند.
شهاب عزيزی خادم دقايقی بعد از نشستن بر مسند 
رياســت در جمع خبرنــگاران اظهار کرد: خودمان را 
ملزم و مکلف می دانيم به شــفافيت، پاســخگويی و به 
کارگيــری نيروهای متخصص و خبــره که بتوانند به 
کارآمــدی فوتبال کمک کنند. تمام برنامه ما حمايت 
و حمايت از تيم ملی اســت، با تمام قدرت از تيم ملی 
دفــاع می کنيــم تا بتوانيم اين شــادی را به ملت عزيز 

ايران برگردانيم.
رئيس جديد فدراســيون در همان ابتدا با اظهارات 
خــود مدعی شــد قصد دارد تمام تــوان خود را برای 
فدراسيون بگذارد و البته در لابه لای صحبت های خود 
تأکيد کرد صعود تيم ملی به جام جهانی در اولويت های 
فدراســيون خواهد بود اما با گذشــت 50 روز از حضور 
عزيــزی خادم به عنــوان رئيس جديد، هنوز در مورد 
شغل ديگر خود شفاف سازی نکرده است. عزيزی خادم 
قبل از انتخاب به عنوان رئيس فدراسيون، رئيس هيئت 
مديره شــرکت پتروشيمی امير کبير بوده و اکنون هم 

نام وی با همان سمت در سايت اين شرکت درج شده 
اســت. نکته اينجاســت که وی به عنوان عضو موظف 
اين شــرکت، مشــغول به فعاليت است اما عضو موظف 
هيئــت مديــره چه معنی دارد؟ با اين شــرايط رئيس 
جديد فدراسيون عملًا دو شغله است و تا زمانی که از 
رياســت هيئت مديره شرکت پتروشــيمی اميرکبير 
اســتعفا نکند، حضور وی در فدراســيون مغاير قانون 
محســوب می شــود. اينکه عزيزی خادم حضورش در 
جلســات و تصميم ســازی های شــرکت پتروشيمی 
الزامی اســت، چگونه می تواند برنامه های فدراسيونی 

که به گفته خودش ويرانه اســت را ســر و سامان بدهد؛ 
سؤالی است که اعضای مجمع بايد به آن پاسخ بدهند./ 

سينا سپهر

حمله موشــکی روز پنجشــنبه به 
تاسيسات هسته ای رژيم صهيونيستی 
بازتاب گســترده ای در داخل و خارج 

سرزمين های اشغالی داشته است.
در ايــن بــاره “ اويگدور ليبرمن” از 
ســران رژيم صهيونيســتی با حمله 
شــديد بــه »بنياميــن نتانياهــو« 

نخســت وزير اين رژيم گفت که به ما 
موشک های با کلاهک 200 کيلوگرم 
شــليک می شود اما نتانياهو در خواب 

است.
ليبرمــن رئيس حزب موســوم به 
»اســرائيل بيتنا« و وزير جنگ پيشين 
اين رژيم در واکنش به خبر شليک يک 

موشــک از ســوريه به اطراف راکتور 
هسته ای »ديمونا« در صحرای »نقب« 
در جنوب فلســطين اشــغالی گفت: 
“وضعيتــی که در آن يک موشــک با 
کلاهــک 200 کيلوگرمی به ســمت 
اســرائيل شليک شــد، می توانست به 

گونه ای کاملًا متفاوتی رقم بخورد. “
افــزود: “نتانياهــو  وی 
می خوابد و فقط آماده هست 
تــا بــه امور شــخصی خود 
بپردازد و اسرائيلی ها را بدون 

محافظت رها می کند”.
در ايــن حــال ژنــرال 
“عامــوس يادليــن” رئيس 

پژوهشــکده امنيــت اســرائيل در 
گفتگويی به رســانه ها گفت: مطمئن 
باشــيد اين پاسخ ايران به حادثه مرکز 
غنی ســازی نطنز نيســت. وی افزود: 
شــرايط بســيار بغرنجی را پشت سر 
می گذاريم، ايرانی ها هنوز با ما تســويه 
حساب نکرده اند با اين حال بايد نفسی 
به راحتی بکشــيم که آنچه منفجر شد 

موشک ايرانی نبود. 
»نير دافوری« تحليلگر شــبکه 12 
تلويزيون رژيم صهيونيستی نيز تاکيد 
کرد بر روی کاغذ ســامانه های ما بايد 
ايــن موشــک پدافنــدی ســوريه را 
سرنگون می کرد، اما تمام سامانه ها در 

رهگيــری آن عاجز مانده و شکســت 
خوردند.

روزنامــه” يســرائيل هيــوم” در 
گزارشــی در اين باره به ســراغ اهالی 
مناطق اشغالی اطراف ديمونا رفت و از 
زبان آنها شنيد که پدافند هوايی ارتش 
اسرائيل هيچ واکنشی را به اين موشک 

نداشته است.
ارتــش رژيم صهيونيســتی بامداد 
پنجشــنبه تاييد کرد کــه يک فروند 
موشــک زميــن بــه هــوا در جنوب 
ســرزمين های اشــغالی، در نزديکی 
نيــروگاه اتمــی “ ديمونا”، فرود آمده 
است. تل آويو مدعی است يک موشک 

“سرگردان” در ديمونا فرود آمده است.
به نوشــته خبرگزاری اسپوتنيک 
روســيه، “آويخای ادرعی” سخنگوی 
ارتش رژيم صهيونيســتی مدعی شد: 
اين حمله موشــکی خســارت جانی و 
مالــی بــه دنبال نداشــته و به رآکتور 
هســته ای ديمونا نيز آسيبی نرسانده 

است.
“عبدالبــاری عطــوان “ ســردبير 
روزنامه »رای اليوم«، نيز نوشت: حمله 
موشکی به ديمونا شايد بيانگر آغاز يک 
تغييــر در قواعد درگيری باشــد. اين 
موشــک از فروپاشی تمام معادله های 

قديمی رونمايی کرد.

بازتاب حمله موشکی به تاسیسات هسته ای رژیم صهیونیستی
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هفته نامه اقتصادی ایران
مجتبی فرهمند، رئیس انجمن صنفی مهندسین معمار استان یزد گفت: انجمن در نظر دارد با همکاری سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد از سال جاری مقدمات انتخاب و معرفی ساختمان 
فاخر را بر اساس شاخص های کمی و کیفی فراهم کند. وی ساختمان فاخر را محصول مشترک فعالیت های طراح، ناظر و مجری دانست و گفت: در نظر داریم نشان ویژه ای با عنوان »ساختمان فاخر« 
طراحی کنیم که هر سال در روز معمار به سازندگان این گونه ساختمان ها اعطا می شود و بر اساس آن، مواردی مانند معافیت از پرداخت عوارض نوسازی به مدت ۱۵ سال، تشویق مهندسان سازنده 
ساختمان، ارائه مشوق های ویژه از سوی سازمان نظام مهندسی ساختمان در سهمیه این گونه مهندسان و اعطای نشان ساختمان فاخر خواهد بود.وی از اجرای طرح کاندیداتوری یزد به عنوان پایتخت 
معماری ایران نیز خبر داد و گفت: با هدف ایجاد دغدغه مندی افزونتر در مهندسین معمار و جلب توجه هر چه بیشتر مدیریت شهری به معماری به عنوان لباس و ظاهر شهر یزد، در نظر است در 
مکاتبه با شورای عالی فرهنگ عمومی کشور، طرح انتخاب یزد به عنوان پایتخت معماری ایران در روز معمار سال جاری کلید زده شود.او با قدردانی از مساعدت های سازمان نظام مهندسی ساختمان 
در برگزاری مراسم روز معمار، گفت: تا به حال جلسات متعددی با مسئولین سازمان در این رابطه برگزار شده و هدف آن است که روز معمار به عنوان آغازی بر توجهات ویژه به معماران در طول 
سال قلمداد شود. وی از برگزاری تریبون آزاد مجازی و حضوری در محل خانه مهندس با رعایت پروتکل های بهداشتی برای هماهنگی و همفکری هرچه بیشتر مهندسان معمار را در روز معمار خبر 

داد و گفت: در این مراسم یاد درگذشتگان معمار به ویژه مرحوم مهندس امیری معمار برجسته استان یزد که اواخر سال گذشته دعوت حق را لبیک گفت، گرامی داشته می شود./ ایرنا

معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ:

 باوجود دستور ریاست جمهوری
 اقدام جدی درباره کمبود کاغذ صورت نگرفته است

راه اندازی »نهضت خوانش آثار 
سعدی« در محافل ادبی نهاد

به گزارش پايگاه اطلاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور، مهدی رمضانی، معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج 
کتابخوانی نهاد با اشاره به توجه و تأکيد رهبر فرزانه انقلاب در 
ضــرورت پرداختــن به آموزه های اجتماعی و تربيت اخلاقی، و 
توجه به آثار سعدی؛ و عزم نهاد با دستور کار قرار دادن خوانش 
آثار ســعدی در محافل ادبی، گفت: قريب به يکســال و نيم از 
راه اندازی محافل ادبی نهاد کتابخانه های عمومی کشور می گذرد 
و اين محافل توانســته اند با همراهی جمعی از پيشکســوتان و 
اســتادان عرصه شــعر و ادب از طريق اجرای برنامه های متعدد 
فرهنگی و ادبی در گســترش جريان های اصيل زبان و ادبيات 

فارسی مؤثر باشند.
مروری بر مهم ترین برنامه های محافل ادبی نهاد

وی با اشــاره به برخی از مهم ترين فعاليت های محافل ادبی 
نهاد گفت: برگزاری دوره های آموزشی ادبی، جلسات شعرخوانی 
و نشست های ادبی، وبينارهای علمی، پويش های ادبی، يادمان 
مفاخر ادبی، مشــاعره و جشــنواره های ادبی در مناسبت هايی 
چون روز شــعر و ادب فارســی، هفته دفاع مقدس، دهه مبارک 
فجر، ولادت فرســتاده مهربانی، محرم و صفر، ولادت حضرت 
علی )ع(، سالگرد سردار دلها، نيمه شعبان، هفته کتاب، سالروز 
تأســيس نهاد، روز ولادت و وفات شــعرای بزرگ و... در سطوح 
کتابخانــه ای، اســتانی و ملی و بــا بهره گيری از ظرفيت فضای 
مجازی، بخشی از اقدامات متعددی است که به همت قريب به 
250 محفل  ادبی نهاد کتابخانه های عمومی کشور انجام شده 
اســت،راه اندازی محفــل ادبــی ويژه افغانســتانی های عضو 
کتابخانه های عمومی و محافل ادبی ويژه اعضای کودک و نوجوان 
کتابخانه ها نيز از ديگر دستاوردهای حائز اهميت محافل ادبی 

اين نهاد بوده است.
راه اندازی »نهضت خوانش آثار سعدی« در محافل ادبی

رمضانی همچنين با اشاره به نقش شورای ادبی نهاد در تدوين 
سياست های راهبردی و جامع محفل ها و ساماندهی و هدايت 
جريان ادبی در کتابخانه های عمومی، گفت: با استفاده از ظرفيت 
شاعران پيشکسوت و برجسته عضو شورای ادبی نهاد و دبيران 
محافل ادبی در کشور، در نظر داريم همزمان با اول ارديبهشت 
ماه، روز بزرگداشت شاعر و نويسنده پارسی گوی ايرانی، استاد 
ســخن، سعدی شــيرازی، »نهضت خوانش آثار سعدی« را در 
محافل ادبی راه اندازی کنيم،سعدی، شاعر و نويسنده ای کم نظير 
است که تأثير انکارناپذيری بر زبان فارسی بجای گذاشته است 
و در کنار فردوســی، مولانا و حافظ از ارکان اصيل شــعر و زبان 
فارســی به حســاب می آيد. وی افزود: سعدی توانسته است با 
بهره گيری از برترين شاخصه های کلام و زبانی ساده و قابل فهم، 
مضاميــن اشــعارش را بدون پيچيدگی بيــان کند و زيباترين 
آموزه های اخلاقی، انسانی، نيکخواهی، حکمت، عرفان و تجربه 
را با فصاحت و بلاغت ســخن خود به هم آميزد و به نســل های 

متمادی منتقل کند.
حضور رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی در برنامه  

»عطر سخن سعدی«
طليعه خوانش آثار ســعدی، همزمان با آيين گراميداشــت 
سعدی در محفل ادبی »قند پارسی« استان فارس آغاز می شود 
و اين محفل ميزبان ويژه برنامه ملی »عطر سخن سعدی« خواهد 
بود. در اين برنامه غلامعلی حداد عادل، رئيس فرهنگستان زبان 
و ادب فارســی و کاووس حســن لی، استاد بخش زبان و ادبيات 
فارســی دانشــگاه شيراز، پيرامون شعر و هنر شيخ اجل سعدی 
شــيرازی و زيبايی های کلام او گفت وگو خواهند کرد و محمد 
مرادی، استاد بخش زبان و ادبيات فارسی دانشگاه شيراز؛ نغمه 
مستشــارنظامی، دبير شورای ادبی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور؛ مصطفی محدثی خراسانی از شاعران برجسته کشور و 
حبيب الله حســينی ميرآبادی، شــاعر و اديب اســتان فارس 
شعرخوانی خواهند داشت. رمضانی درباره بخش های مختلف 
ايــن ويژه برنامــه در اســتان های مختلف گفــت: ويژه برنامه 
گراميداشــت سعدی در برخی ديگر از استان های کشور، ادامه 
خواهد داشت و نشست های ادبی چون »استاد سخن کيست« 
ويژه کودک و نوجوان، »طنز در آثار سعدی«، »حکايت خوانی 
و نقّالی کودک و نوجوان« با محوريت آثار ســعدی، »بررســی 
سادگی زبان در شعر فارسی«، »بررسی منظومه فکری سعدی 
 در غزليات و بوســتان« و... از محتوای ديگر جلســات مذکور 

خواهد بود.

 درمان رایگان 7۰۰۰ زوج نابارور 
در مناطق روستایی کشور

خدمات رســانی بنيــاد برکت ســتاد اجرايی فرمان 
حضــرت امــام )ره( به محرومــان و ســاکنان مناطق 
کم برخــوردار ادامــه دارد تا جايی که اين بنياد علاوه بر 
تلاش در راستای بهبود وضعيت زندگی اقشار ضعيف و 
محروم جامعه از بعد اقتصادی با ايجاد اشتغال و... اکنون 
بر موضوع سلامت اين قشر جامعه تمرکز کرده است. به 
گــزارش »وطن امــروز«، مديرعامل بنياد برکت ســتاد 
اجرايــی فرمــان امام از درمان رايگان 7000 زوج نابارور 
ســاکن در مناطق روستايی کشور خبر داد. اميرحسين 
مدنــی با بيان اين مطلــب افزود: تا به امروز 7000 زوج 
نابارور در مناطق محروم روستايی برای طی مراحل کامل 
درمان رايگان پذيرفته شده و تحت حمايت »طرح برکت 
خانواده« قرار گرفته اند که باعث تولد 800 نوزاد شــده 
است. وی خاطرنشان کرد: در راستای تحقق سياست های 
کلی جمعيت ابلاغی مقام معظم رهبری مبنی بر تحکيم 
بنيــان خانواده و پويايــی، بالندگی و جوانی جمعيت با 
افزايش نرخ باروری و تســهيل دسترســی همه افراد به 
خدمــات درمان نابــاروری، طرح برکت خانواده با هدف 
شناسايی، ساماندهی و ارائه خدمات کامل مالی و حمايتی 
در امــور تشــخيصی و درمانی زوج هــای نابارور مناطق 
روســتايی در بنياد برکت ســتاد اجرايی فرمان امام آغاز 
شــده و در حال انجام اســت. به گفته مديرعامل بنياد 
برکت، با شناســايی، معرفی به مراکز درمانی و پوشــش 
کامل هزينه های درمــان ناباروری زوج های کم بضاعت 
ساکن مناطق روستايی و محروم کشور تا به امروز بيش 
از 800 نوزاد در اين مناطق به دنيا آمده اند. مدنی با اشاره 
به اينکه طرح برکت خانواده از سال 1394 توسط شرکت 
خدمات بيمه برکت به اجرا درآمده اســت، بيان کرد: با 
آغاز طرح برکت خانواده تا به امروز، 13 هزار و 270 زوج 
نابارور در مناطق روستايی شناسايی و 7 هزار زوج برای 
طی مراحل فرآيند تشــخيص و درمان به مراکز درمانی 
معرفی  شده اند. وی در تشريح خدمات ارائه شده رايگان 
به زوج های نابارور گفت: انجام انواع خدمات تشــخيصی 
 IUI، ،و درمانی اعم از آزمايش های بالينی، تصويربرداری
IVF و ICSI و تامين داروهای مورد نياز، از جمله خدمات 
رايگان ارائه  شــده به معرفی شــدگان است. بيمه برکت 
عــلاوه بر هزينه هــای درمان زوج های نابــارور مناطق 
روســتايی، هزينه های زايمان آنها را نيز تامين می کند. 
مديرعامــل بنيــاد برکت تاکيد کــرد: زوج های نابارور 
روســتايی، می توانند با مراجعه به دفاتر اســتانی شرکت 
خدمات بيمه برکت و تشکيل پرونده درمان ناباروری از 
خدمــات حمايتی درمــان ناباروری طرح برکت خانواده 
اســتفاده کنند. مدنی در ادامــه از اجرای »طرح برکت 
مهدوی« خبر داد و اظهار کرد: در قالب اين طرح، 200 
هزار کودک يتيم در سراســر کشور تحت پوشش تامين 
رايگان هزينه های درمان، بســتری و جراحی در مراکز 
دولتــی بيمــه برکت قرار گرفته اند. وی با اشــاره به قرار 
گرفتن کشور در منطقه حادثه خيز خاطرنشان کرد: وقوع 
برخی بلايای طبيعی باعث وارد آمدن خسارت به مناطق 
و کسب و کار مردم بويژه در روستاها شده و فشار مضاعف 
بر اين خانواده ها را به دنبال دارد. بر اســاس همين نياز، 
بنياد برکت اقدام به بيمه خانه های روستايی در سراسر 
کشــور کرده اســت. مديرعامل بنياد برکــت ادامه داد: 
تاکنون يک ميليون و 100 هزار خانوار ساکن روستاهای 
سراســر کشور تحت پوشش بيمه آتش سوزی و حوادث 
برکــت قــرار گرفته اند تا در صورت وقوع زلزله، ســيل، 
آتش ســوزی و ســاير حوادث طبيعی به آنها خســارت 
پرداخت شــود. مدنی تاکيد کرد: در 3 ســيل اخير در 
اســتان های لرســتان، خوزســتان و گلســتان و زلزله 
سی ســخت در استان کهگيلويه و بويراحمد به هر خانوار 
آسيب ديده تا سقف 200 ميليون ريال خسارت پرداخت 
شــده اســت. به گــزارش روابط عمومی بنيــاد برکت، 
مديرعامــل بنيــاد برکت در پايان گفت: 11 هزار و 500 
روســتا و 2 ميليــون و 25 هــزار خانوار تحت پوشــش 
 فعاليت هــا و خدمــات بيمه برکت در سراســر کشــور

 قرار دارند. 

خبر خبر

معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، گفت: نگرانی درباره کمبود کاغذ جدی 
اســت و به رغم دســتور رياست جمهوری هنوز 
اقدام جدی درباره حل مســئله ازسوی مراجع 
ذيربط صورت نگرفته است.  به گزارش اعتبار به 
نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، محسن جوادی در پاسخ 
به اين پرســش مبنی بر اينکه کاغذ کم و گران 
اســت؛ بنابراين وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در ايــن زمينه چه اقداماتی انجام داده و خواهد 
داد، گفت: در سال 1398 که اوج تحريم ها بود، 
دولت جمهوری اسلامی با تخصيص ارز دولتی 
برای کاغذ تحرير و مطبوعات نيازهای نشر کشور 
و مطبوعــات را بــه صورت حداقلی تامين کرد. 
همين موضوع موجب ثبات نسبی در قيمت کاغذ 
در بازار آزاد هم بود. حتی به رغم عدم تخصيص 
ارز در ســال 99 باز از موجودی کاغذهای ســال 
98 بازار کاغذ تا نيمه دوم سال 99 از ثبات نسبی 
برخوردار بود. با توجه به اينکه دولت در سال 99 
تصميم گرفت به دليل کمبود ارز، تخصيص ارز 
دولتــی بــه کالاهای مصرفی را به کم تر از نصف 
تقليل دهد، کاغذ هم از شمول ارز دولتی خارج 
و از گروه کالايی اول بيرون رفت. اين موضع علاوه 
بر مشــکلاتی که برای ســال 99 و 1400 ايجاد 
می کرد در خصوص ترخيص کاغذهای وارادتی 
با ارز دولتی 98 هم که بهار 99 وارد کشور شدند، 
مشکلات زيادی ايجاد کرد. پی گيری های متوالی 
وزير محترم فرهنگ و ارشــاد اســلامی مشکل 
ترخيــص کاغذهای قبلی را حل کرد؛ طوريکه 
بخشی از همان کاغذ ها درحال حاضر در دست 

توزيع است.

 دستور رئیس جمهوری
 برای حل مشکل کاغذ

جوادی ادامه داد: وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی با درک دشــواری موضوع و نگرانی از 
کمبود کاغذ برای نشر و مطبوعات در نيمه دوم 
99 و در 1400، در چنــد مرحلــه موضوع را به 
مسئولان مربوطه منتقل و دلايل نگرانی خود 
را بازگــو کــرد. اين نامه نگاری ها به معاون اول 
محتــرم رئيس جمهــور، معــاون اقتصادی 
رئيس جمهور و بالاخره به شــخص رياســت 
محترم جمهوری صورت گرفت. موضوع اصلی 
ايــن نامه ها انتقال دغدغه های صنوف محترم 
نشر و مطبوعات و درخواست تامين ارز در حداقل 
مقدار ممکن بود. پی نوشــت بســيار همدلانه 
رئيس محترم جمهوری در ذيل نامه اخير وزير 
محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی مايه دلگرمی 
شد. ايشان تاکيد کردند در خصوص درخواست 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی اقدام صورت 

گيرد تا نگرانی از کمبود کاغذ در ســال 1400 
مرتفع شــود. معاون فرهنگی وزارت ارشاد در 
توضيــح ايــن که پس از اين نامــه نگاری ها و 
پيگيری هــای مجدانه چــه اقداماتی صورت 
گرفت، گفت: متاسفانه تغيير وزرای صمت و از 
طــرف ديگر اســتناد مديــران مربوطه در آن 
وزارتخانــه بــه مصوبه قبلی که کاغذ را از گروه 
کالايی مشــمول ارز دولتی خارج کرده است، 
موجــب بی نتيجه ماندن اقدامات ما شــد. پی 
گيری های متعــدد برای يافتن راه حلی برای 
اجرای دستور رياست جمهوری به اين انجاميد 
که موضوع تغيير گروه کالايی کاغذ در ســتاد 
اقتصادی دولت مطرح و تصويب شود تا راه برای 
تامين ارز باقيمانده 98 يا تامين ارز جديد برای 

سال 1400 فراهم شود.
ستاد اقتصادی دولت مساعدت کند

وی اضافه کرد: من در جريان پی گيری های 
کتبی و شــفاهی وزير محترم فرهنگ و ارشاد 

اســلامی هســتم اما هنوز موضوع حل نشده و 
ظاهرا قرار است در ستاد اقتصادی دولت در باره 
آن تصميم گيری شود. به نظر من ستاد اقتصادی 
دولــت بايد هــر چه زودتــر در اين خصوص 
مساعدت کند تا در بازار کاغذ که در اوج تحريم ها 
در قياس با کالاهای مشــابه کــه از ارز دولتی 
استفاده می کردند، ثبات نسبی داشت و نيازهای 
نشر و مطبوعات را در حداقل تامين کرد، دچار 
آشــفتگی نشــود. اين وزارتخانه البته با درک 
شرايط دولت، به صورت واقع بينانه و صرفا در 
حد نياز واقعی نشر و مطبوعات برای سال جاری 
درخواست تخصيص ارز در حد 50 درصد سال 
98 را ارائه داد که به رغم دستور رياست جمهوری 
که اتفاقا در آن ايشان هم از بابت کمبود کاغذ 
اظهار نگرانی کرده و خواستار حل مساله شده اند، 
اقدام جدی صورت نگرفته است. جوادی سرعت 
عمل در اقدام را خواســتار شــد و گفت: به نظر 
می رســد مجموعه وزير و مديران صمت و نيز 
اعضای ستاد اقتصادی دولت بايد هر چه زودتر 
شــرايط قانونی اســتفاده از ارز باقيمانده 98 را 
فراهــم کند تا بانــک مرکزی اعتبار مربوطه را 
تاميــن و تخصيص دهد. البته به رغم نگرانی از 
بابت کمبود کاغذ که جدی است سعی می کنيم 
علاوه بر پی گيری تامين ارز ســال جاری برای 
کاغذ، با تشويق وارد کنندگان به استفاده از ارز 
نيمايــی اين بــازار را مديدريت و نياز نشــر و 
مطبوعات را بر آورده کنيم. بدون آنکه بخواهيم 
در اين مسير کمبود را به گردن اين و آن بيندازيم 
ســعی کرديم در روال قانونی و با درک شرايط 
اقتصادی و اجتماعی، درخواست خود را مبنی 

بر تامين ارز کاغذ پی گيری کنيم.

يک شرکت سوئدی از جايگزينی قطعات معيوب و تعميری بدنه جت جنگنده گريپن با استفاده از قطعات توليدشده با چاپگر سه بعدی برای اولين بار 
خبر داده است. به گزارش مهر به نقل از نيواطلس، پرواز آزمايشی جنگنده تعميرشده با استفاده از اين قطعات با موفقيت بر فراز کارخانه شرکت ساب در 
سوئد در تاريخ 19مارس سال2021 انجام شد. انتظار می رود اين موفقيت موجب توليد منظم قطعات تعميری ابزار مختلف جنگی و نظامی با استفاده از 
چاپگر سه بعدی در سال های آينده شود. با توجه به ضرورت استحکام وسايل و ابزار جنگی و دوام و پايداری قطعات توليدشده با چاپگرهای سه بعدی، استفاده 
از اين چاپگرها به اين منظور هميشه با ابهام مواجه بوده است. اما گفته می شود در آينده حتی برای تعمير کشتی های جنگی و رفع نيازهای لجستيکی آنها 
نيز از قطعات تهيه شده با استفاده از چاپگرهای سه بعدی استفاده خواهد شد. اين تحول تعمير سريع جنگنده های آسيب ديده در نبردهای هوايی را با هزينه 

کمتر و سرعت بيشتر ممکن می کند تعداد بيشتری از هواپيماهای جنگی هميشه آماده پرواز و شرکت در عمليات رزمی باشند.

صندوق بين المللی پول اعلام کرد: رشد اقتصادی ايران در سال جاری ميلادی با يک درصد رشد به 5ر2 درصد می رسد. به گزارش فارس، جديدترين 
گزارش چشــم انداز اقتصادی جهان صندوق بين المللی پول که دقايقی پيش منتشــر شــد، نرخ رشــد اقتصادی در سال 2020 را هم 5ر1درصد برآورد 
کرده اســت.اين درحالی اســت که IMF در گزارش خود که در پاييز 99 منتشــر شــد، رشــد اقتصادی ايران در سال 2020 را منفی 5 درصد اعلام کرده 
بود و نويد رشــد اقتصادی 2ر3درصدی در ســال 2021 را داده بود که به اين ترتيب برآورد خود از رشــد اقتصادی 2020 را افزايش داده و پيش بينی 
2021 را کاهش داده است.همچنين، نرخ تورم ايران در سال 2021 برابر با 39 درصد پيش بينی شده است. رقم تورم ايران در سال 2020 هم 5ر36 
درصد اعلام شده است.اين نهاد بين المللی در عين حال نرخ بيکاری کشور در سال 2020 را 2ر11درصد پيش بينی و در سال 2020 را 8ر10 درصد 

برآورد کرده است. تراز حساب جاری ايران هم از منفی 7ر0 درصد در سال 2020 به 2ر1 درصد در سال 2021 رشد خواهد داشت.

تولیدقطعاتتعمیریبدنهجتهایجنگندهباچاپگرسهبعدی پیشبینیصندوقبینالمللیپولازبهبودرشداقتصادیایران

بزرگداشت سعدی: وظیفه ای انقلابی
عليرضــا مختارپــور دبيرکل نهاد اول ارديبهشــت ماه در 
ويژه برنامه ملی »عطر سخن سعدی« طی سخنانی با اشاره به 
پيام  حضرت آيت الله خامنه ای در سال 1363 به کنگره جهانی 
بزرگداشت هشتصدمين سالگرد تولد سعدی در شيراز گفت: 
بهره گيری از ذخاير فاخر قله های رفيع زبان و ادبيات فارسی، 
از منظر رهبر انقلاب اسلامی وظيفه ای انقلابی تلقی می شود.

به گزارش پايگاه اطلاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، اول ارديبهشت ماه همزمان با روز بزرگداشت سعدی 
شــيرازی و در آغاز »نهضت خوانش آثار ســعدی« ويژه برنامه 
ملی »عطر ســخن سعدی« به همت محفل ادبی قند پارسی 
اســتان فارس به صورت مجازی برگزار شــد. در اين نشســت 
دبيرکل نهاد طی سخنانی با اشاره به اينکه مطالعه و بهره گيری 
از ذخاير فاخر قلّه های رفيع زبان و ادبيات فارسی از منظر رهبر 
انقلاب اسلامی اقدام و وظيفه ای انقلابی تلّقی می شود، آن را 
وظيفه ای بر دوش شاعران و نويسندگان و تمامی اهالی فرهنگ 

و هنر دانست.
متــن کامل ســخنرانی عليرضا مختارپــور دبيرکل نهاد 

کتابخانه های عمومی کشور را در ادامه می خوانيد:
به نام آن که جان را روشنی داد

آذرماه سال 1363 جمهوری اسلامی ايران در شرايطی که 
هنوز به ششــمين ســالگرد تأســيس خود نرسيده، و جنگ 
تحميلی رژيم بعثی با پشتيبانی استکبار جهانی به سال چهارم 
رسيده، کنگره جهانی بزرگداشت هشتصدمين سالگرد تولد 
شيخ اجل سعدی را در شيراز برگزار می کند. اين کنگره با پيام 
حضرت آيت الله خامنه ای رئيس جمهور وقت افتتاح می شود.

اين پيام که در آن شرايط سخت دوران دفاع مقدس صادر 
شده نشان دهنده جايگاه زبان و ادب فارسی و نيز مقام والای 
سعدی در نگاه يکی از مهم ترين مقامات آن روز و رهبر کنونی 
انقلاب اســلامی اســت. شايد افرادی که آن دوران را نديده اند 
هرگز در نيابند که اهميت اين نکات چيست امّا کسانی که يا 
آن روزگار را از سر گذرانيده و يا از طريق مطالعه و تحقيق در 
تاريخ انقلاب اسلامی شرايط آن روز را درک می کنند بخوبی 

موضوع را در می يابند.
امّا اشاره ای کوتاه به محتوای آن پیام تاریخی:

1- ايشــان در آغاز پيام خود، برگزاری کنگره بزرگداشــت 
سعدی را از جمله شايسته ترين اقدامات در عرصه ادب و فرهنگ 

انقلابی بر می شمارند.
2- ســپس با اشــاره به اين که انقلاب مبارک اسلامی پهنه 
زندگی مردم ايران را قلمرو ارزشهای اسلامی ساخته و حکمت 
و معرفت را در جايگاه شايســته خود نشــانده تأکيد می کنند: 
»بجاســت که ذکر جميل ســعدی بر زبان ارزش گزاران آن 
ارزش ها و ياد او در خاطر رهروان آن واديها مکرّر و مؤکّد گردد«.

3- ايشان وظيفه کنگره را شناساندن گوشه های ناشناخته 
شــخصيت ســعدی و درخشندگی هنر او و هموار ساختن راه 
بهره جويی نسل انقلابی از اين گنجينه قيمتی دانسته و تصريح 
می کنند: »گذشته ادب و هنر ما، ميراث ارزشمندی است که 
بايد ادبيات انقلاب را مايه و توان ببخشــد، مشــعل هدايت گر 
شــعر و هنر انقلابی بر بام اين قلعه شــکوهنده استوار، خواهد 
توانست تا همه جای آفاق هنرپذير و سخن شناس را بپوشاند 
و نورافشــانی کند«.از زمان برگزاری آن کنگره تاکنون رهبر 

معظّم انقلاب اسلامی در بيانات متعددی با اقشار مختلف مردم 
از جمله اهالی استان فارس اين مهد ادب و فرهنگ و نيز اهالی 
فرهنگ و ادب و هنر بر اهميت آثار سعدی و لزوم استفاده از 
گنجينه قيمتی اشعار معرفتی و اخلاقی او تأکيد مکّرر داشته اند.

از تمامی اين مطالب به روشنی می توان دريافت که توجه، 
مطالعه و بهره گيری از ذخاير فاخر قلّه های رفيع زبان و ادبيات 
فارسی که در آثار فردوسی، نظامی، مولوی، سعدی، حافظ و 
ده ها و صدها اديب دوره های بعد متجلیّ شــده از منظر رهبر 
انقلاب اســلامی اقدام و وظيفه ای انقلابی تلقّی ميشــود و اين 
وظيفه ای است بر دوش شاعران و نويسندگان و تمامی اهالی 
فرهنگ و هنر که در حوزه زبان و ادب فارســی قلم می زنند و 

گام بر می دارند.

ايران با وجود تحريم های آمريکا 500 هزار 
بشــکه در روز نفــت خــام از طريق تغيير نام 
محموله ها و انتقال کشــتی به کشتی صادر 

می کند.
بــه گزارش اويل پرايــس، طبق تخمين 
شرکت های رديابی نفتکش ها، صادرات نفت 
خــام ايران از ابتدای ماه جاری ميلادی بطور 
متوســط حدود 500 هزار بشکه در روز بوده 
است. اين رقم کمتر از صادرات نفت ايران در 
ماه گذشــته است ولی نســبت به سال قبل 
افزايش دارد. دنيل گربر، مديرعامل شــرکت 

پتــرو لجســتيکس می گويد: مقــدار بالای 
صــادرات نفــت ايران بيشــتر از آنچه انتظار 
داشــتيم ادامه پيدا کرده اســت و با توجه به 
مذاکرات وين، صادرات اين کشــور احتمالا 

هرگز به سطح پايين 2020 باز نمی گردد.
محاسبه صادرات نفت خام ايران به خاطر 
تغيير نام محموله ها و انتقال کشتی به کشتی 
کــه بــرای دور زدن تحريم های آمريکا انجام 
می شود، سخت است. تحريم های آمريکا توليد 
و صادرات نفت ايران را پايين آورده است ولی 
با تغيير دولت در واشــنگتن، اين اميد وجود 

دارد که آمريکا به قرارداد اتمی ايران بازگردد 
و تحريم ها برداشته شوند.

مقامات تهران در اوايل سال جاری ميلادی 
اعــلام کردنــد توليد خود را افزايش داده اند و 
احتمالا 2 تا 2.5 ميليون بشکه در روز نفت اين 
کشور به بازارهای بين المللی بازمی گردد. البته 
مذاکــرات هنــوز ادامــه دارد و اطمينانی به 
موفقيت آن نيســت. در اين بين، نفت ارزان 
ايران باعث سلب آسايش ساير اعضای اوپک 
شده است.طبق گفته يکی از تاجران چينی، 
اين بشکه های حساس عرضه ساير مناطق را 

تحت تاثير قرار داده اند.
ريستاد انرژی در اواخر ماه مارس اعلام کرد: 
افزايش اخير صادرات نفت خام ايران به ويژه 
به چين و کاهش ســطح ذخاير نفتی جهان، 
باعث ضعف بازار نفت خواهد شد و تلاش های 
اوپــک پلاس جهت محــدود کردن عرضه را 
بی نتيجه می گــذارد و زمينه را برای کاهش 
قيمــت نفت فراهم می کند. چين بزرگترين 
خريدار نفت ايران اســت و در ماه مارس يک 
ميليون بشکه در روز از نفت اين کشور را وارد 

کرده است.

ایران با وجود تحریم ها روزانه ۵۰۰ هزار بشکه نفت صادر می کند
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دارد

 مهمترین وظایف رئیس جمهور آینده 

حجت الاســلام احمد ســالک  گفت: مهمترين مانع 
پيش روی توليد را بانک ها دانست و مواردی چون تمرکز 
بر رشــد توليد، توجه به پيوست فرهنگی، فراهم کردن 
بســتر برای اشتغال زايی جوانان، ساماندهی جمعيت و 
رفع مشکل کمبود آب را از مهمترين موضوعاتی دانست 
که بايد محور اصلی فعاليت رئيس جمهور بعدی باشد. 
وی دربــاره مهمترين کارهايی که رئيس جمهور آينده 
برای حل مشــکلات کشور بايد انجام دهد، گفت: محور 
اصلــی فعاليت های برنامه ريزی شــده رئيس جمهور 
آينده تا سال 1404 بايد رشد توليد ملی با تکيه بر شعار 
سال باشد و برای تحقق اين امر بايد تمام کارخانه هايی 
که در سراسر کشور به هر دليلی تعطيل شده اند دوباره 
راه اندازی و موانع بر ســر اين کار برداشــته شود. وی با 
بيان اينکه بيش از 22 مانع بر ســر راه توليد ملی قرار 
دارد، افزود: يکی از موانع مهم بانک ها هستند که تبديل 
 بــه بنگاه شــده انــد. اين کارخانه ها بايــد از تيول اين 
بانک ها بيرون بيايند تا بتوانند به شکوفايی برسند. هم 
اکنون بيش از 2500 کارخانه در کشور تعطيل هستند 
کــه از ايــن تعداد، با تلاش رئيس قــوه قضائيه 1200 
کارخانه مجددا راه اندازی شدند. بنابراين رئيس جمهور 
آينــده بايــد تمام موانع توليــد در بخش های مختلف 
صنعتی، کشــاورزی، خدماتی و ... را برطرف کند. او با 
اشــاره بــه اينکه رئيس جمهــور منتخب بايد به بخش 
فرهنگ نگاه ويژه ای داشته باشد، گفت: دين و فرهنگ 
همواره مظلوم هســتند و بدون شــک فرهنگ زيربنای 
تمام فعاليت های اقتصادی، صنعتی و کشاورزی است. 
در حقيقت وجود پيوســت فرهنگی برای تمام دستگاه 
هــای قضايی، اجرايــی و نهادهای حاکميتی از اهميت 
خاصی برخوردار است. با پيوست فرهنگی دستگاه های 
مختلف کشــور بســياری از مسائل شفاف خواهد شد و 
ماموريت ها و مسئوليت های مديران شکل خواهد گرفت 
و از رانت خواری جلوگيری می شــود. بنابراين پيوست 
فرهنگی از اهميت شــايانی برخوردار اســت که رئيس 
جمهــور آينــده بايد اين مهم را مد نظر قرار دهد. انتظار 
مــی رود رئيــس جمهور منتخب، بســتر لازم را برای 
اشتغالزايی جوانان و به خصوص قشر تحصيلکرده فراهم 
کند. اين مهم محقق نمی شــود مگر اينکه عزم ملی به 
وجود بيايد و از ظرفيت های توده مردم بهره برده شود. 
سياســت اجرايی برای تحقق اين امر 24 ماده اقتصاد 
مقاومتی ابلاغ شده از سوی مقام معظم رهبری است و 
18 ماده سياســت ابلاغی نهاد خانواده نيز بايد در بحث 
فرهنگی و استحکام خانواده که مورد هجمه دشمن قرار 
دارد، لحاظ شــود. موضوع مهمی که بايد در دولت بعد 
به آن پرداخته شود، تأمين امنيت جامعه در ابعاد مختلف 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی اســت. حل معضلی که 
امروز در مســير استخدام جوانان قرار دارد از هر چيزی 
 شــايد مهمتر باشــد و برای حل اين مشکل، بايد دست 
شرکت هايی که واسطه هستند و قرارداد با دستگاه های 
مختلف می بندند کوتاه شود. بنابراين کشور بايد طبق 
يک ساختار استخدامی مشخص پيش برود و قراردادهای 
ســه ماهه، شــش ماهه و يک ساله ملغی شود تا انگيزه 
شــغلی مردم برای داشتن يک شغل پايدار بيشتر شود. 
وی با بيان اينکه کاهش مواليد، کشور را تهديد می کند، 
خاطرنشان کرد: متأسفانه جمعيت کشور در حال رفتن 
به سمت پيرسالاری است که برای حل اين مشکل بايد 
بستر ازدواج آسان را برای جوانان فراهم کنيم تا از فساد 
پنهــان نجات يابيــم. بنابراين ســاماندهی جمعيت و 
افزايش مواليد بايد در دســتور کار رئيس جمهور آينده 
باشــد، همچنين مشکل کمبود آب بايد با تلاش دولت 
بعدی حل شــود و انتقال آب از فلات مرکزی و احيای 
زمين های خشــک از طرق مختلف در دستور کار باشد. 
حيات جامعه به آب بســتگی دارد و خشکی رودخانه ها 
سبب فرونشست زمين می شود و آثار بسيار خطرناکی 
برای کشــور دارد. دولت های قبل در اين باره سســتی 
کرده اند و اراده کافی برای حل مشکل آب نداشته اند،  
به طوری که تنها جلسات بی حاصل در اين باره برگزار 

کرده اند./ ايسنا

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

منصور شیشه فروش مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: ذخیره کنونی سد زاینده رود نسبت به متوسط بلند مدت ۷۰ درصد کاهش دارد که زنگ خطری برای تامین آب آشامیدنی 
اصفهان است. اکنون فقط ۳۵۶ میلیون متر مکعب از یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون متر مکعب از گنجایش کلی سد آب دارد و مقدار کاهش چشمگیر نسبت به متوسط بلند مدت )۵۲ساله( نشان می دهد 
که وضعیت آب در سال جاری خوب نیست.ورودی فعلی به سد ۵۷.۳ و خروجی از آن ۱۸.۳ میلیون متر مکعب است و مقدار آب خروجی برای تامین آب آشامیدنی اختصاص دارد،مشکل در تامین 
آب آشامیدنی، فرونشست زمین، خشکی سطح اراضی و انتشار گرد و غبار و ریزگردها دیگر معضلاتی است که به دلیل خشکاندن این رودخانه افزایش می یابد.وی بر لزوم تکمیل هرچه سریع تر 
طرح های انتقال آب به حوضه آبریز زاینده رود تاکید کرد: جلوگیری از برداشت های بی رویه و غیرمجاز در بالادست رودخانه که همچنان شاهد آن هستیم امری ضروری است گفتنی است:.سد 
زاینده رود به عنوان یکی از اصلی ترین سدهای مرکز کشور و تامین کننده آب آشامیدنی، محیط زیست، کشاورزی و صنعت در منطقه مرکزی ایران، در سال ۱۳۴۹ با ظرفیت ۱.۴ میلیارد مترمکعب 
بهره برداری شد، این سد قوسی شکل در ۱۱۰ کیلومتری غرب اصفهان در شهرستان چادگان قرار دارد.رودخانه زاینده رود به طول افزون بر ۴۰۰ کیلومتر بزرگترین رودخانه منطقه مرکزی ایران است 

که از کوه های زاگرس مرکزی بویژه زردکوه سرچشمه می گیرد و در کویر مرکزی ایران به سمت شرق پیش می رود و در نهایت به تالاب گاوخونی در شرق اصفهان می ریزد.

دکتر اردشــیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت 
ملی صنایع مس ایران:ورزش مس در اوج

وی با اشــاره به فعاليت های ورزشــی اين شرکت گفت: 
قهرمانی ليگ يک از اتفاقات مهم بود و مس رفســنجان به 
ليــگ برتــر ورود پيــدا کرد. همچنين امســال با توجه به 
هزينه های درســتی که انجام شــده تيم رفسنجان در نيمه 
اول جدول ليگ قرار دارد. ســال گذشــته نيز نايب قهرمان 
ليگ برتر دوچرخه سواری، قهرمان برتر ليگ کاراته، صعود 
به ليگ برتر واليبال بانوان، صعود به ليگ برتر واليبال آقايان، 

نايب قهرمان ليگ برتر تيراندازی بانوان را کسب کرديم.
موفق در مسئولیت اجتماعی

ســعدمحمدی همچنين با اشــاره به مســووليت های 
اجتماعی بيان کرد: در زمان شيوع کرونا بالغ بر 70 ميليارد 
تومان هزينه صرف کرده ايم و يک بيمارستان 50 تختخوابی 
در شــهر رفســنجان با تمام امکانات پزشــکی احداث شد. 
همچنيــن خريــد اکســيژن برای بيماران انجام شــد. در 
شــهربابک 40 تختخواب را تجهيز کرديم.مديرعامل مس 
ادامه داد: همچنين به دانشگاه های علوم پزشکی کرمان و 
آذربايجان شرقی کمک های خوبی صورت گرفت. در سطح 
کشــور نيز برای تجهيزات مورد نياز هزينه هايی صرف شد. 
درواقع در حد امکان تلاش ما بر اين بود که کنار مردم باشيم 
و بتوانيم شــرايط بهتری را بــرای درمان فراهم کنيم. وی 
گفت: اردوهای جهادی نيز برگزار شــد و بيش از 12 هزار 
نفــر را در اردوهای جهادی راهی مناطق محروم کرديم که 
در هر گروه 25 پزشــک متخصص حضور داشــت تا مردم را 
به صورت رايگان معالجه کنند. ســعدمحمدی اضافه کرد: 
بيش از 66 چمن مصنوعی در روستاها احداث شده و از 19 
سالن ورزشی بهره برداری صورت گرفت. سعی ما بر آن بوده 
تا در کنار مردم مسئوليت اجتماعی خود را انجام دهيم. وی 
با اشاره به موضوع اقتصاد مقاومتی، اظهار کرد: در اين بخش 
اتفاقات مهمی شــکل گرفت و بحث دامداری، کارآفرينی، 
احداث مزرعه گل و... را در دســتور کار داشــتيم و همچنان 
ادامه خواهيم داد. همچنين يک مرکز نوآوری در رفسنجان 
ايجــاد کرديــم که تمام افرادی کــه ايده های جديد برای 
ســرمايه گذاری دارند را تحت پوشــش قرار دهيم. پيش از 
ســال جديد نيز به 8 طرح برتر امکانات ارائه شــد تا بتوانند 
سرمايه گذاری کرده و ايده ها را تبديل به ثروت آفرينی کنند.

آماده جذب نخبگان هستیم
ســعد محمدی همچنين از آمادگی شرکت مس برای 
همکاری و به کارگيری نخبگان کشور خبر داد و افزود: در 
حوزه جذب نيرو هم در ســال گذشــته آزمونی برگزار شد 
و هم در ســال جديد نيز در اســتان کرمان و آذربايجان 
آزمــون بــرای جذب نيروهــای جديد برگزار می شــود. 
سعدمحمدی تصريح کرد: در سال گذشته موفق به کسب 
رتبه A+ ارزيابی مالی شرکت شديم. به طورکلی در ابعاد 
مختلف شــرکت مس توانســته مسير درستی را طی کند. 
اميدوار هســتيم با تلاش همکاران از تکنيک های جديد 
اســتفاده کرده و به رتبه های مورد نظر دســت پيدا کرده و 

وظيفه خود را در بخش معدن به درستی انجام دهد.

۳۵ هزار میلیارد تومان به دارایی های 
»فملی« اضافه شد

تمدید مجوز قبولی اتکایی بیمه پارسیان

گفتگو-۳

خبر

با تولید محصول جدید از خروج ارز جلوگیری خواهیم کرد
مديرعامل فولادمبارکه خبر داد:

توليد تختال با عرض 2 متر در راســتای 
شعار سال و مانع زدايی  از توليد /

تلاش شــرکت فولاد مبارکه برای پمپاژ 
اميد در جامعه/

بــا توليــد محصول جديــد از خروج ارز 
جلوگيری خواهيم کرد 

مديرعامل شرکت فولاد مبارکه از توليد 
عريض ترين تختال در فولادمبارکه خبرداد 
و افزود: در روزهای ابتدايی ســال 1400 و 
در راســتای اجــرای منويــات مقام معظم 
رهبری که با عنوان توليد، پشــتيبانی ها و 
مانع زدايی ها نامگذاری شــده، توانســتيم 
يکی از موانع سد راه برخی صنايع را برداشته 
و به توليد اسلب با عرض 2000 ميليمتر و 

ضخامت 250ميليمتر دست پيدا کنيم.
به گزارش روابط عمومی شــرکت فولاد 
مبارکه، حميدرضا عظيميان ضمن تبريک 
حلــول ماه رمضان از توليــد عريض ترين 
تختال توســط اين شرکت فولادی خبر داد 
و اظهار کرد: همه ما در شرکت فولاد مبارکه 
با يکديگر هم قســم شــديم تا در افزايش 
توليــد، رکوردزنی ها و مهم تر از همه توليد 

محصــولات جديد قدم برداشــته و اخبار 
خوبی برای مردم، صنعتگران و سهامداران 
خود داشــته باشيم.  وی با بيان اين مطلب 
در ادامه افزود: شرکت فولادمبارکه در پايان 
ســال 1399 موفق شــد برای اولين بار از 
طريق ماشــين شماره 5 ريخته گری اسلب 
با ضخامت 300ميليمتر را توليد کند؛ امروز 
نيــز در روزهای ابتدايی ســال 1400 و در 
راستای اجرای منويات مقام معظم رهبری 
که با عنوان توليد، پشتيبانی ها و مانع زدايی 

ها نامگذاری شــده، توانستيم يکی از موانع 
ســد راه برخی صنايع را برداشــته و به روند 
توليد ايــن صنايع کمک کنيم. مديرعامل 
شرکت فولاد مبارکه تصريح کرد: اين اقدام 
با توليد اســلب از عــرض 2000 تا 2025 
ميليمتــر و ضخامت 250ميليمتر صورت 
پذيرفتــه اســت، چراکه اين اســلب برای 
نخستين بار در شرکت فولاد مبارکه توليد 
شــده که برای صنايع نفت و گاز، کشــتی 
سازی کاربرد داشته، همچنين يک محصول 

صادراتی اســت. در واقع اين محصول می 
تواند برای کشــورمان ارزآوری داشته باشد 
و از خروج ارز برای اين صنايع که مجبور به 
تامين اين نوع از اســلب از ديگر کشــورها 
بودنــد، جلوگيری کند.  به گفته وی، توليد 
اين اســلب نشــان می دهد که صنعتگران، 
مديران، مهندســان و کارشناسان شرکت 
فولاد مبارکه در تلاشند که همواره سرآمد 
صنعت کشــور باشند و هم اينکه در جهت 
تاميــن نيازهای صنعتگــران گام بردارند و 
برای ســهامداران اين شــرکت فولادی نيز 
سودآوری بيشتری ايجاد کنند.  عظيميان 
ادامه داد: شــرکت فولاد مبارکه در تلاش 
اســت تا بتواند در جامعه پمپاژ اميد انجام 
دهد؛ در واقع اين شــرکت فولادی با توليد 
محصولهــای جديد و کاربردی، اين پيام را 
بــرای صنعت کشــور ارســال می کند که 
فولادمبارکه همواره به فکر صنعتگران بوده 
و در تلاش است تا نيازهای آنها را به بهترين 
شــکل ممکن و کمترين قيمت تمام شــده 
در داخل کشور به توليد و تامين رسانده تا 
ديگر نيازی به ديگر کشورها نداشته باشند 

و منابع ارزی به مصارف بهتری برسد.

مجوز قبولی اتکايی بيمه پارسيان، با ارسال تاييد يه مد يرکل 
و رئيس اد اره پذيرش موسســات بيمه ای بيمه مرکزی ايران 
برای يک سال ديگر تمديد شد. به استناد  ضوابط اجرايی مصوب 
شورای عالی بيمه، اين شرکت ضمن دارا بودن شرايط اجرايی 
آيين نامــه اعطــای مجوز قبولی اتکايی و همچنين حســب 
بررسی های به عمل آمده توانست مجددا مجوز قبولی اتکايی 
از موسسات بيمه داخلی را از بيمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ايران دريافت کند و همچنان فعاليت های خود  را د ر اين زمينه 
گسترش د هد . بيمه پارسيان با داشتن سطح يک توانگری مالی، 
تاييد مجوز قبولی اتکايی از بيمه مرکزی و همچنين با توجه 
بــه توانمندی ها، دانش و قابليت هــای فنی و مالی، همچنان 
به عنوان يکی از توانمند ترين شرکت های بيمه خصوصی کشور 
خد مات برتر خود  را در تمامی رشته های بيمه ای ارائه می کند.

مديرکل دفتر امور غلات و محصولات اساسی وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به افزايش قيمت گندم به 5000 تومان از کشاورزان خواست که 
آنها نيز توليد خود را فقط به مراکز خريد دولت تحويل دهند.فرامک عزيزکريمی درباره اقدامات وزارت جهاد کشاورزی در تأمين بذر محصولات 
کشــاورزی ازجمله تأمين بذر گندم افزود: ســالانه حدود 100ميليارد تومان يارانه برای حدود 480هزار تن بذر گندم پرداخت می کنيم که البته 
تقريبا کل اين بذر در داخل و با استانداردهای جهانی توليد می شود. کريمی درباره ميزان توليد گندم در کشور گفت: در اراضی ديم ميانگين 1/3 
تن در هکتار و در اراضی آبی حدود چهار تن در هکتار گندم توليد می شود و استان خوزستان با توليد حدود 1/2 تا 1/4ميليون تن در صدر فهرست 
توليد گندم کشــور قرار دارد. گلســتان، کردســتان، فارس و خراســان ها نيز در توليد گندم ســرآمد هســتند. با اين حال اميدواريم به توليد بيش از 

12ميليون تن گندم برسيم که از اين ميزان، مازاد بر مصرف کشور برای ذخاير استراتژيک ذخيره خواهد شد.

محققان کالج بوستون با موفقيت از اسفناج برای توليد سلول های گوشت گاو در آزمايشگاه استفاده کرده اند. اين روش موجب توليد گوشت آزمايشگاهی 
سازگار با محيط زيست و ارزان می شود. در اصل اين اولين بار است که برای توليد گوشت آزمايشگاهی از برگ های گياه اسفناج استفاده می شود. اين گياه 
به علت قابليت ســريع رشــد و خواص تغذيه ای ارزشــمند موردتوجه پژوهشــگران قرار گرفته است. گوشت آزمايشگاهی با استفاده از سلول های بنيادی بدن 
حيوانات و نه از طريق پرورش و کشتار آنها تهيه می شوند. اين روش تازه هم موجب کاهش انتشار گازهای گلخانه ای ناشی از فعل وانفعالات شيميايی بدن 
حيوانات می شود و هم مصرف آب و سبزيجات و اشغال فضا توسط گله های حيوانات را کاهش می دهد. علی رغم اينکه روش های فعلی توليد گوشت آزمايشگاهی 
پرهزينه هستند اما انتظار می رود استفاده از اسفناج در اين روند موجب افزايش سرعت و کاهش هزينه اين کار شود.  پيش از اين، از اسفناج با موفقيت برای 

توليد بافت های قلب انسان استفاده شده بود و در آزمايش جديد برگ های گياه اسفناج به مدت دو هفته برای توليد گوشت گاو مورد استفاده قرار گرفتند.

کشاورزانگندمتولیدیخودرافقطبهمراکزخریددولتتحویلدهند تولیدگوشتآزمایشگاهیسازگاربامحیطزیستبااسفناج!

 با توجه به پيش رو بودن فصل گرما و پيک 
بار شــبکه های برق جلسه مديريت پيک بار 
تابســتان 1400 با حضور معاون هماهنگی 
توزيع شرکت توانير و همراهان و مديران عامل 
شرکت های توزيع استان اصفهان و شهرستان 
اصفهــان و چهارمحال وبختياری به ميزبانی 
شرکت برق منطقه ای اصفهان در سالن دکتر 
شــرکت  ايــن   حســابی 

برگزار شد.
در اين جلســه علی رخشانی مهر معاون 
هماهنگــی توزيع شــرکت توانير بــا ارائه 
راهبردهــا و برنامه های اين معاونت در رابطه 
با مديريت بار اظهار داشــت: متاســفانه روند 
مصــرف برق کشــور روبه افزايــش بوده و 
ظرفيتهــای توليد همچنان ثابت و باتوجه به 
کمبــود بارندگی ها و خشکســالی که روبه 
کاهش است ما بايد اقدامات جدی و موثری 
انجام دهيم.در ادامه هادی مدقق مدير دفتر 
مديريــت مصرف انــرژی و برنامه ريزی امور 

مشــترکين شرکت توانير نيز در اين نشست 
پيش بينی پيک بار سال 1400 را 64 هزار و 
492 مــگاوات اعــلام کرد و گفــت: برنامه 
همکاری و مديريت مصرف شرکت های برق 
منطقه ای و توزيع در تابستان امسال 6 هزارو 
500 مگاوات پيش بينی شــده است که اميد 
وارم امســال نيز به همانند سنوات گذشته و 
حتی بيشتر از اين همکاری تداوم داشته باشد. 
اين گزارش حاکيست: مسعود صادقی مدير 
کل دفتر نظارت بر توزيع شــرکت توانير نيز 
در ايــن جلســه اجرای دقيــق برنامه های 
مديريت بار تابســتان 1400را شامل سه سر 
فصل و محور عمده بهبود تعامل و هماهنگی 
در ســاختار فرماندهی، توسعه ساماندهی و 
اطلاع رســانی و پاســخگويی به مشترکين 
وبرنامه هــای آمادگــی عملياتــی حــوزه 
بهره بــرداری در پيــک 1400 اعــلام کرد و 
افزود:بستر های متنوعی مثل اپليکيشن برق 
ايران برای اجرای برنامه ها وجود دارد که باعث 

عملياتی شدن برنامه ها توسط شرکتها ی برق 
منطقه ای و شرکت های توزيع خواهد شد. در 
ادامه اين جلســه مديرعامل برق منطقه ای 
اصفهان در سخنانی با اشاره به در پيش بودن 
پيک مصرف برق، گفت: ما در پيک بار ســال 
گذشــته حدود285 مــگاوات صرفه جويی 
ازســوی صنايع همــکاری داشــته ايم که 
اميدوارم اين همکاری امسال نيز بيش از پيش 

انجام گردد. رســول موســی رضايی افزود: 
تابستان سال گذشته از بين 48 مشترک برق 
منطقــه ای اصفهان 23 صنعــت در برنامه 
تعطيلات و تعميرات صنايع ثبت نام نمودند 
که از بين آنها 18 صنعت ســنگين و صنايع 
شرکتهای توزيع همکاری قابل قبولی داشته 
و مبلغی بالغ بر 590 ميليارد ريال پاداش به 

آنها تعلق گرفته است.

مديــر متالــورژی ثانويــه ناحيه فولادســازی و 
ريخته گری مداوم شــرکت فــولاد مبارکه از افزايش 
 RH-Top تقريبا دوبرابری توليدات واحد استراتژيک
در ســال 99 خبــر داد و گفت: عــلاوه بر رکورد توليد 
ســالانه چندين رکورد توليد ماهيانه اين واحد نيز در 
سال 99 جابه جا شد که دست يابی به سطح رکورد 80 
هزارتنــی در اســفندماه، آخرين رکــورد اين بخش 

محسوب می شود.
مســيب فتاح المنان مدير متالــورژی ثانويه ناحيه 
فولادسازی و ريخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه 
در گفت وگــو با خبرنگار ايراســين درباره رکوردهای 
پی درپــی ايــن واحد در ســال 99 اظهار کرد: آخرين 
رکورد اين واحد مربوط به شــهريورماه ســال قبل با 
توليد 637 هزار تن تختال در ماه بوده است. اين ميزان 
در اسفندماه به 660 هزار تن )رشد 23 هزار تنی نسبت 
بــه شــهريورماه( افزايش يافت که رکــورد جديدی 
محســوب می شــود. وی افزود: اين افزايش توليد در 
حالی است که شهريورماه 31 روز و اسفندماه 30 روز 
است. بنابراين در اين مدت معادل يک روز کاری بيشتر 
توليــد کرديــم. به بيان ديگر طی 30 روز به اندازه 32 
روز تختال توليد شد. در کنار اين افزايش توليد تختال 
رکوردهای روزانه هم وجود داشــته است، برای مثال 
طی دو روز پياپی به ترتيب 138 و 140 ذوب  )17 و 
18 اســفندماه( به ثبت رســيد. مدير متالورژی ثانويه 
ناحيه فولادســازی و ريخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکــه گفت: به علاوه، در قســمت متالورژی ثانويه 
واحدی به نام »RH-top« وجود دارد که محصولات 

استراتژيک برای صنايع استراتژيک نظير صنعت نفت 
و گاز توليــد می کنــد. برای مثــال توليد محصولات 
کم کربن به منظور اســتفاده در صنايع خودروسازی و 
محصولات هيدروژن پايين برای اســتفاده در صنايع 

نفت، گاز و پتروشيمی بر عهده اين واحد است.
فتاح المنان افزود: در ســال 99 اين واحد نيز شاهد 
يک جهش توليد بود که با توجه به شــرايط تحريمی 
قابل توجه اســت. سطح توليدات اين واحد در سال98 
نزديک به 530 هزار تن بود که اين مقدار تا پايان سال 
99 بــه بيــش از 900 هزار تن افزايش يافت. همچنين 
در ســال قبل فارغ از اين افزايش تقريبا دو برابری در 
توليد سالانه، رکوردهای ديگری نيز به صورت ماهيانه 
به ثبت رســيد. برای مثال در اســفندماه رکورد توليد 
ذوب های خاص در واحد RH به 80 هزار تن رســيد 

که 2 هزار تن بيش از رکورد قبلی است.
وی خاطرنشــان کــرد: رکوردهــای ســال قبل با 
شرايطی به دست آمد که هيچ تجهيز جديد يا توسعه ای 
در ناحيه فولادسازی و ريخته گری مداوم فولاد مبارکه 
نداشتيم و تنها به واسطه افزايش بهره وری و راندمان 
کاری به رکوردهای فوق دســت يافتيم. از اواخر سال 
98 بالغ بر 30 پروژه بهبود فرايند انجام شــد که همه 

در دست يابی به رکوردهای فوق مؤثر بوده است.
مديــر متالــورژی ثانويــه ناحيه فولادســازی و 
ريخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه گفت: در سال 
99 شرکت فولاد مبارکه و در رأس آن مدير عامل اين 
شرکت تحت تحريم قرار گرفت و به همين دليل تأمين 
متريال از خارج با مشکلات زيادی همراه بود. بنابراين 

قطعــات موردنياز بومی ســازی شــد؛ امــا از آنجا که 
تأمين کننــدگان داخلــی از تجربه کافــی برخوردار 
نبودند، عمر قطعات بومی سازی شــده در ابتدا کوتاه 
بود، ولی در اواسط سال 99 با افزايش عمر اين قطعات، 
علاوه بــر افزايش راندمــان فرايندها، تأمين کنندگان 
داخلی نيز تقويت شــده به ســطح کيفی قابل رقابت با 

کشورهای تأمين کننده خارجی رسيدند.
وی درباره تأثير کرونا بر توليد اين بخش نيز اظهار 
کرد: علاوه بر مسائل فوق، در سال قبل با بيماری کرونا 
مواجه شديم که مشکل جديدی بود و نگران بوديم با 
تأثير بر نيروی انسانی، سطح توليد را تحت تأثير قرار 
دهد و حتی باعث توقف توليد شود؛ اما با سياست های 
کلان و خوبی که در ســطح مديريت عالی ســازمان 
برنامه ريزی و اجرا شد و همچنين پشتيبانی خوبی که 
برای تأمين ماسک و متريال بهداشتی و پروتکل های 
ابلاغی به پرســنل انجام گرفت، با کمترين مشــکل به 

اين اهداف دست يافتيم.

مدیر متالورژی ثانویه ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه خبر داد:

افزایش 7۰ درصدی تولید محصولات در واحد استراتژیک RH-Top فولاد مبارکه

برگزاری جلسه مدیریت پیک بار تابستان 14۰۰ در شرکت برق منطقه ای اصفهان
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یادداشت-4
تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها

دکتر علی حیدری، عضو و نایب رئیس هیات مدیره ســازمان تامین 
اجتماعی:بطور کلی دولت مکلف به حمايت از مردم در مقابل پريشــانيهای 
اقتصادی و اجتماعی است، برخی از اين پريشانيها ناشی از حوادث و مخاطرات 
قهری و طبيعی اســت نظير ســيل، زلزله، طوفان، خشکســالی و ... و برخی از 
اين حوادث و مخاطرات انســان ســاز است نظير جنگ، آتش سوزی، تحريم، 
محاصره اقتصادی و ... که دولت می بايستی نسبت به حمايت از توليد ملی 

در قبال اين حوادث و مخاطرات اقدام نمايد.
اين موضوع در کشــورهايی که نظام تامين اجتماعی )امدادی، حمايتی 
و بيمه ای( آنها ماليات محور است به سهولت انجام می شود و ايفای وظايف 
دولــت در قبــال حمايــت از توليد ملی از طريق منابــع عمومی و بودجه و 
اعتبارات دولتی بطور روتين صورت می پذيرد ولی در کشورهايی که نظام 
تامين اجتماعی آنها، حق بيمه محور اســت و کارگران و کارفرمايان تامين 
مالی اين نظام را برعهده دارند، دولتها بسته های سياستی حمايتی از نظام 
تاميــن اجتماعــی را بمــورد اجراء می گذارند چراکه هزينه های ناشــی از 
تصميمات و اقتضائات دولت ها نبايستی به کارگران و کارفرمايان و يا مصرف 
کنندگان تحميل شود. بهر تقدير در ايران نظام تامين اجتماعی بويژه بخش 
بيمه های اجتماعی و بالاخص در ارتباط با مشــمولين قوانين کار و تامين  
اجتماعی، حق بيمه محور اســت و عليرغم مداخلات بســيار وسيع دولت از 
صدر تا ذيل ســازمان تامين اجتماعی، هرگاه که بحث کمک به ســازمان 
تامين اجتماعی می شــود آنرا يک نهاد غير حاکميتی و غير دولتی قلمداد 
مــی نماينــد و نــه تنها طی چند دهه اخير در قبال وقوع مخاطرات مختلف 
کمکی به اين سازمان صورت نپذيرفته است بلکه از جيب سازمان و در واقع 
از جيب کارگران و کارفرمايان برای ديگران هزينه شــده اســت. بطور مثال 
در حوادث زلزله رودبار، بم و ... عليرغم اختصاص اعتبارات بســيار زياد از 
ســوی دولت به وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی بابت خسارات 
ناشی از زلزله، نه تنها هيچ سهمی از آن نصيب سازمان نشد بلکه متوليان 
وزارت مذکور حتی هزينه درمان افراد زلزله زده غير بيمه شــده در مراکز 
درمانی ســازمان تامين اجتماعی را نيز به ســازمان نپرداخت. همينطور در 
ارتباط با خســارات ناشــی از جنگ و اعتبارات مربوط به بازســازی مناطق 

جنگ زده ايضاً به هکذا.
متاسفانه در طی ادوار مختلف بار مالی بسياری از سياستها و تصميمات 
متخذه در قبال صندوقها و ســازمانهای بيمه گر اجتماعی بويژه ســازمان 
تامين اجتماعی خارج از اصول، قواعد و محاسبات بيمه ای به آنها تحميل 
شــده اســت، تصميماتی که با رويکردهای سياســی، فرهنگی، اجتماعی 
اقتصادی و بعضاً ايدئولوژيک اتخاذ شده است و علی القاعده بايستی دولت 

متکفل تامين بار مالی تعهدی و بين النسلی آنها می گرديد.

تسنيم نوشت: محمد غرضی گفت: من پول ملی را تثبيت 
طلايی می کنم. اکنون ريال با دلار مقايســه می شــود. من 
ســال ها روی اين موضوع مقاله نوشــتم و کار کردم. هرکس 
هزار تومان دستش باشد، معادل يک مقدار طلاست. هرکس 
يــک هــزار تومانی بياورد، معادلش به او طلا می دهم. وقتی 
ارزش پول ملی تثبيت شــود، هيچ احتياجی به باندبازی ها 

نداريم.
محمــد غرضی، کانديدای انتخابات رياســت جمهوری 
1400 در گفتگويی تفصيلی به بيان نکاتی پيرامون انتخابات 
92 و حمايت آيت الله هاشمی رفسنجانی از حسن روحانی، 
انتخابات 88 و برجام و فروش نفت پرداخته است. بخشی از 

اين گفتگو را در ادامه می خوانيد. 
آقای روحانی در سال 92 با اين شعار که هم چرخ زندگی 
مردم بايد بچرخد و هم چرخ سانتريفيوژها، توانستند اعتماد 

مردم را جلب کنند و رای بياورند.
غرضــی: من با هميــن گزاره مخالفم. آقای روحانی هيچ 
اعتباری در جامعه نداشت. آقای هاشمی خدا رحمتش کند 
و از سر تقصيراتش بگذرد، آقای خاتمی، آقای ناطق نوری و 
حاج حســن آقا پشــت ايشان ايستادند. اتفاقاً آقای هاشمی 

برای من پيغام فرستاد.

 همان موقع؟
 بله. ايشــان ردصلاحيت شــد و من تاييد شدم. برای من 
پيغام فرستاد. من پاسخ ندادم. می دانستم که آقای هاشمی 
می خواهد جريان گذشته يعنی 67، 78 و 88 را تکرار کند. 
اگر تمام دنيا را هم به من بدهند، من حاضر نيســتم خونی 
ريخته و اشکی از چشم کسی سرازير شود. جوابش را ندادم، 

در نتيجه رفت دنبال روحانی.

 هدف آقای هاشمی از آن پیغام چه بود؟
 می خواست به جای اينکه پشت روحانی بايستند، پشت 
من بايستد. من چهل سال تمام، پامنبری آقای هاشمی بودم. 

خيلی خوب با هم کار کرديم.

هاشمی 5 بار با نخست وزیری من مخالفت کرد
 آن پیامی که مرحوم هاشمی به شما داده بودند چه 

بود که شما آن برداشت را کردید؟
يک نفر را فرستاد و گفت: آقای هاشمی با شما کار دارد. 
من هم گفتم: با آقای هاشمی کاری ندارم. آقای هاشمی در 
پنج مقطع با نخست وزيری من مخالفت کرد. قبل از رجايی 

من را به عنوان نخست وزير معرفی کردند.
 آقای غرضی اگر شــما در سال 92 رئیس جمهور 
می شــدید، معاون اول شــما و وزرایتان چه کسانی 

بودند؟ آیا از همکاران ســابق خود که اکنون نیز در 
دولت مسئولیت دارند، استفاده می کردید؟

 من مســئوليت پذيرم. اينکه کار را ســر معاون، دولت و 
مجلس خراب کنم، نيستم. من مسئوليت پذيرم. پای حرفم 
می ايستم. آن وقت هم گفتم که دست در جيب فقرا نکنيد، 

اما شما )خبرنگارها( حمايت نکرديد. )با خنده(
هويت آدمی اين است که حرف و عملش يکی باشد. ديروز 
از من پرسيدند که کابينه ات را مشخص کردی؟ پاسخ دادم 
که هر کس اين ســه ويژگی را داشــته باشــد، می تواند وزير 
بشــود. نخســت اينکه ايران را قدرت سياســی، اقتصادی و 
ســرزمينی حســاب کند؛ يعنی به در اين رابطه به اجتهاد 
رسيده باشد، نه اينکه نقل قول بکند. دوم اينکه اجتهاد کرده 
باشد که دشمنان داخلی و خارجی ملت همه ذليل و مايوس 
شدند. سوم اينکه حقوق عامه را بر حقوق خاصه ترجيح بدهد. 
هرکس اين سه ويژگی را داشته باشد. مجلس به او رای بدهد 
و کارشناســان هر وزارتخانه قبولش داشته باشند، می تواند 

وزير بشود و براساس نظارت رئيس دولت عمل کند.
ادعای جنجالی غرضی: هاشــمی بعد از ردصلاحيتش به 
من پيغام داد، پاســخ ندادم /خدا از ســر تقصيراتش بگذرد/ 

سال 88 به کروبی رای دادم/به ميرحسين پيام دادم

 هماهنگی با زکی یمانی برای فروش نفت
 یکی از موضوعاتی که اکنون کشــور با آن درگیر 
اســت، موضوع فروش نفت است. شما نیز در دوره ای 
وزیر نفت بودید. نخست اینکه عملکرد آقای زنگنه 
را در دوره کنونی چگونه ارزیابی می کنید و دوم اینکه 

چه برنامه ای برای فروش نفت ایران دارید؟
 سال 60 احمدآقا )خمينی( که خدا رحمتش کند، به من 
زنگ زد. من آن موقع نماينده مجلس بودم. او گفت که رجايی 
پيش من آمده و می گويد به هر کسی می گويم به وزارت نفت 
برو، می گويد نفت بو می دهد. تو وزير نفت می شوی؟ پاسخ 
دادم: چرا نشوم؟ احمد آقا تاکيد کرد که نفت نمی خرندها!

آن موقع فروش نفت اوپک 60 ميليون بشکه در روز بود. 
گفتم: دســت من شکســته باشد، اگر از اين 60 ميليون، 2 و 
نيم ميليونش را نتوانم بفروشــم. در نتيجه رجايی من را به 

مجلس معرفی کرد.
قدرت سياسی خيلی مهم است. هنوز مجلس به من رای 
اعتماد نداده بود که اجلاس اوپک برگزار شــد و من به آنجا 
رفتم. زکی يمانی )وزير پيشــين نفت عربستان( را ديدم. به 
او گفتم من استاندار خوزستان بودم، حالا آمده ام وزير نفت 
شده ام. ما مامور نفت هستيم. دولت ها درآمد نفت را هرکاری 
می خواهند، بکنند. ولی ما نبايد گذاريم نفت شکسته شود. 
همين گفتگو بين من و يمانی موجب شــد نفت 30 دلاری 

تثبيت شود و من خيلی راحت چهار سال وزارت نفت را اداره 
کنم.

آن وقت اکنون فروش اوپک روزی 90 ميليون بشکه است 
که البته تا قبل از کرونا 110 ميليون بشکه بود. قيمت ها هم 

خيلی خوب است، اما...

 با مداخله آیت الله منتظری مجدد وزیر شدم
چرا در دولت آقای خاتمی حضور نداشتید؟

 می گوينــد بنده برای چهار وزارتخانه معرفی شــدم، اما 
قبول نشد. من هم نرفتم بپرسم.

 موضوع سیاسی و جناح بندی مطرح نبود؟
نمی دانم. اين را بايد از صاحبان امر پرسيد. در اين بيست 
ســالی که وزير بودم، من را احضار می کردند. در مورد نفت 
اينگونه شــد. در مورد پســت و تلگراف نيز آقای منتظری 
)آيت الله منتظری( ايستاد تا ما را در دولت هُل داد. يک شب 
ســاعت 10 احمدآقا با من تمــاس گرفت. من خواب بودم. 

گفت: آقای منتظری از قم آمده و خدمت امام رفته است.
 امام پرسيده چه شده؟ آقای منتظری گفته است: غرضی 
را از نفت برداشتيد؟ امام هم پاسخ داده که آقای نخست وزير 
گفته است نفت و کشور را می خواهم خودم اداره کنم. آقای 
منتظری با لهجه اصفهانی گفته حالا يک جهنم ديگری باشد 

)با خنده(.
امام، احمدآقا را صدا می کنند و می گويند به غرضی بگو 
هر کجای ديگر دولت که می خواهی بمانی، باش. به احمدآقا 

گفتم، صبح به شما خبر می دهم.
بــه ميز دولت نگاه کردم، ديــدم از همه گرفتارتر وزارت 
پست و تلگراف است. صبح با احمد آقا تماس گرفتم و گفتم 
به اين وزارتخانه می روم. احمد آقا گفت: اونجا که جا نيست. 

گفتم: آنجا جای من است.
من سال 64 وزير پست و تلگراف شدم. در سال 66، بودجه 
مخابرات از بودجه نفت پيشــی گرفت. افتخار من اين اســت 
که 12 سال آنجا ايستادم. با تمام رانت خوارها برخورد کردم 
و اينقدر من ضربه خوردم که صدا و سيما اين عروسک ها را 
بــرای من درســت کرد. به مــن فحش دادند که چرا موبايل 

آوردی.
آقای خاتمی هم که رئيس جمهور شد همه کابينه را معرفی 
کرد و من ماندم. ديگر به کســی هم رجوع نکردم که من را 
وزير کنيد. از وقتی که دولت عوض شد، کسی سراغ ما نيامد، 
ما هم سراغ کسی نرفتيم، اما رفتم نظام مهندسی را درست 
کردم. آنجا از هر وزارتخانه ای بهتر است. من بيست سال در 

آنجا دويدم. 
امروز هرچه زلزله بيايد، نفوس آسيب نمی بيند. تا قبل از 
اين کار نفوس آسيب می ديد. سازمان خيلی بزرگی است و 

به تمامی دولت می ارزد.
 در دولت ميرحسين و در آن دسته بندی که وجود داشت 
و يک عده از وزرا طرفدار بازار آزاد و يک عده طرفدار اقتصاد 

دولتی بودند، شما کدام طرف بوديد؟
 مــن می گفتــم که چپ و راســت به هيچ خدمتی موفق 
نمی شود. اينکه اين بيايد ارز هفت تومانی را به عده ای بدهد، 
کار حرام اســت. آن يکی هم کار ديگری انجام بدهد، حرام 

است. همه به رانت خواری مشغولند.
من نه حزب را قبول دارم، نه دسته بندی، تبعيض و امتياز 
را. بــه همين دليل هم هرکجا رفتم، آدم های کارشــناس و 
درست دور و بر من را گرفتند. من از اين مقوله ها مبرا هستم.

 پس شــما هيچ ميانه خوبی با اصولگرايی و اصلاح طلبی 
نداريد و در نشست هايشان شرکت نمی کنيد.

 ابداً. نه اصولگرا و نه اصلاح طلب
با مرحوم بهشــتی بســيار به هم نزديک بوديم و مفصل با 
هم کار می کرديم. در آن جلســه ماهيانه که در ســال 40 در 
منزل علی بابايی تشکيل می شد و مرحوم بهشتی، بازرگان، 
طالقانــی، جعفری و... حضــور پيدا می کردند، خيلی به هم 
نزديک بوديم تا اينکه حزب جمهوری اسلامی تشکيل شد.

حزب که تشکيل شد، انتظار مرحوم بهشتی اين بود که 
من هم عضو حزب بشوم، اما من نشدم. من آن وقت در دفتر 
 حضــرت  امــام بــودم. گذشــت تــا اينکه اســتاندار 

خوزستان شدم. 

ايشــان هم رئيس ديوان عالی کشــور بود و به خوزستان 
آمد. ســه روز آنجا ماند. دلخوری اش را اعلام کرد که چرا به 
حزب نيامدی؟ مفصل بحث  کرديم که از حزب جايی در اداره 
کشور باز نمی شود. مردم قبول نمی کنند. سوابق تاريخی را 
هم ايشــان می دانســت. بهشتی فکر می کرد شخصيتش به 
گونه ای است که اختلافات داخلی حزب را می تواند مديريت 
کند. بالاخره دعوامان شــد. داد و قال شــد. من حزب را رد 
می کردم. ايشان هم رئيس حزب بود.اينکه بنده مخالف حزب 
باشم، من که کسی نيستم. شما جريان احزاب دنيا را ببينيد، 
تمامی آن ها شکســت خوردند. شــما ببينيد در آلمان در آن 
حزب چه خبرها و کثافت کاری شــده اســت. بقيه جاها نيز 
اينگونه اســت. پرســتش تنها چاره خدمت مردم است. اگر 

ديگری را پرستيديم، عاقبت مان به شر می شود.
 به کروبی رای دادم چون در دعوا تند نبود 

 سال 88 به چه کسی رای دادید؟
 آقای کروبی.

 چرا؟
 کروبی در دعوا خيلی تند نبود، اما دو طرف ديگر خيلی 

تند بودند. آن اتفاقاتی هم که رخ داد ناشی از تندروی بود.
در ماجرای 88 شــما با مهندس موسوی دیداری 

داشتید؟
 خير. ما يک رفيق مشترک داشتيم که فقط از طريق آن 
فرد به موســوی پيغام رســاندم که اين هايی که در خيابان ها 

هستند، سرباز شما نيستند. گوش نکرد./ تسنيم

ادعای جنجالی غرضی: هاشمی بعد از ردصلاحیتش به من پیغام داد، پاسخ ندادم


